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Δηµοτικό Σχολείο Αχαρνών, το 1ο Γυµνάσιο Αχαρνών και το
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Αθήνα, σήµερα στις 15 Φεβρουαρίου 2012, ηµέρα Τετάρτη και
ώρα 10.15’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥΔΩΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 14-2-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΔ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 14
Φεβρουαρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµέ-
νου «Κατεπείγοντα µέτρα εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαι-
σίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015 και του Κρατικού
Προϋπολογισµού έτους 2011» και της Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου «Ρυθµίσεις κατεπειγόντων θεµάτων εφαρµογής του
ν. 4024/2011 «Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενιαίο µισθολόγιο –
βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και άλλες διατάξεις εφαρµο-
γής του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής
2012-2015» και των Υπουργείων Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων που αφορούν την εφαρµογή
του µεσοπρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής
2012-2015» και άλλες διατάξεις.».)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 16 Φε-
βρουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 513/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου Αηδόνη
προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων εύρυθµης λειτουργίας ελέγχου και πιστοποίησης
των αγροτικών προϊόντων.

2. Η µε αριθµό 522/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
ανάγκη για άµεση εκτίµηση των ζηµιών στην αγροτική οικονοµία
λόγω των δυσµενών καιρικών συνθηκών στην Αρκαδία.

3. Η µε αριθµό 520/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Ταµείου Υγείας Δι-
κηγόρων Επαρχίας (ΤΥΔΕ). 

4. Η µε αριθµό 517/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπαν-
δρέου -Παπαδάκη προς τους Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τη στήριξη της Ελληνικής Φαρµακοβιοµηχανίας. 

5. Η µε αριθµό 519/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσω-
τάκη προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων προστασίας των εργαζοµένων της επιχείρησης
«Αριάδνη ΑΕΒΕ».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 515/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατερίνης
Μπατζελή προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, σχετικά µε την εξαίρεση των Δήµων των Περιφε-
ρειών Στερεάς Ελλάδας και Νοτίου Αιγαίου από τον Άξονα Προ-
τεραιότητας 1 του Επιχειρησιακού Προγράµµατος «Τεχνική
Υποστήριξη Εφαρµογής». 

2. Η µε αριθµό 523/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την επιβολή ειδικού φόρου κατανάλω-
σης στο κρασί.

3. Η µε αριθµό 518/13-2-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την οριοθέτηση των ρεµάτων της Σκιάθου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια
διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού: «Αν-
τιµετώπιση της βίας στα γήπεδα, του ντόπινγκ, των προσυνεν-
νοηµένων αγώνων και λοιπές διατάξεις». 

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν
τα άρθρα και οι τροπολογίες του νοµοσχεδίου ως µια ενότητα. 

Θέλω επίσης να σας ανακοινώσω ότι κατά τη σηµερινή συζή-
τηση επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Πολιτισµού ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσί-
πρας ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ.
Αναστάσιο Κουράκη, Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής. 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΕ’
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Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Σάββας Εµινίδης, Βου-
λευτής Καβάλας. 

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνουµε σήµερα τη δια-

δικασία συζήτησης του αθλητικού νοµοσχεδίου. Τα πενήντα τρία
άρθρα κατανέµονται σε τέσσερα κεφάλαια. Τα τρία πρώτα κε-
φάλαια επιφέρουν τροποποιήσεις στον αθλητικό νόµο 2725/99,
ενώ στο τέταρτο περιέχονται ρυθµίσεις για επιµέρους ζητήµατα
αρµοδιότητας του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού.

Ειδικότερα τώρα, τα άρθρα 1 και 2 ανασυγκροτούν και ανα-
βαθµίζουν τα όργανα της πολιτείας για τον αθλητικό σχεδιασµό
και την αντιµετώπιση της βίας. Το ΕΣΑΣ αναλαµβάνει ρόλο γνω-
µοδοτικού οργάνου της πολιτείας για τη χάραξη πολιτικής στο
χώρο του αθλητισµού µε τη συµµετοχή και σύνθεση εκπροσώ-
πων, οργανισµών και φορέων σε ανώτατο επίπεδο, ενώ για τον
αθλητικό σχεδιασµό σε επίπεδο περιφέρειας δηµιουργούνται τα
ΠΕΣΑΣ. Η σύνθεση της ΔΕΑΒ, επανακαθορίζεται µε συµµετοχή
επιστηµόνων και προσωπικοτήτων κύρους και στις αρµοδιότητες
προστίθεται η συνεργασία µε τις αστυνοµικές αρχές για την αν-
τιµετώπιση των προσυνεννοηµένων αγώνων και η παρακολού-
θηση εφαρµογής των νόµων, των κανονισµών που αφορούν την
αντιµετώπιση της βίας στα γήπεδα. 

Στο άρθρο 3 θεσπίζεται απαγόρευση υπό όρους της µετατρο-
πής ή αναστολής της ποινής σε σοβαρές περιπτώσεις εγκληµά-
των που τελούνται κατά τη διεξαγωγή ή µε αφορµή αθλητικές
συναντήσεις καθώς και η δυνατότητα να µετατρέπεται η επιβλη-
θείσα ποινή σε παροχή κοινωφελούς εργασίας κατ’ εξαίρεση. 

Στο άρθρο 4 προτείνεται ειδική ποινική µεταχείριση της οργα-
νωµένης διάπραξης αδικηµάτων µε αφορµή αθλητικές εκδηλώ-
σεις. 

Στο άρθρο 5 θεσπίζεται αρµοδιότητα του Υπουργού Πολιτι-
σµού και του Τουρισµού προς λήψη διοικητικών µέτρων σε εξαι-
ρετικές περιπτώσεις κατά τις οποίες προµηνύεται χρήση βίας επ’
αφορµή αθλητικής εκδήλωσης. 

Στο άρθρο 6 επανακαθορίζονται ζητήµατα σχετικά µε τη θέ-
σπιση ηλεκτρονικού εισιτηρίου. 

Στο άρθρο 7 καθορίζονται οι προϋποθέσεις για τη διενέργεια
οργανωµένων µετακινήσεων και προσδιορίζονται οι ποινικές ευ-
θύνες για την παραβίαση τους. Οι οµάδες οφείλουν να µισθώ-
νουν µαζικό µέσο µεταφοράς και να διαθέτουν αναγκαίο προσω-
πικό ασφαλείας για τη συνοδεία των φιλάθλων. 

Το άρθρο 8 ρυθµίζει κανόνες λειτουργίας των λεσχών φίλων.
Οι οµάδες πλέον ευθύνονται για τις πράξεις βίας που τελούν τα
µέλη των λεσχών κατά τις οργανωµένες µετακινήσεις και δι-
καιούνται να ασκούν εποπτεία και έλεγχο. Στους συνδέσµους
που δεν θα προσαρµοστούν στα νέα δεδοµένα δίνεται η δυνα-
τότητα µέχρι το Σεπτέµβριο να το κάνουν, διαφορετικά θα σφρα-
γιστούν.

Με το άρθρο 9 προβλέπεται η υποχρέωση των αθλητικών σω-
µατείων να προσλαµβάνουν πιστοποιηµένες ιδιωτικές επιχειρή-
σεις παροχής υπηρεσιών ασφαλείας, οι οποίες ειδικά για το
ποδόσφαιρο θα εκπαιδεύονται και θα πιστοποιούνται υποχρεω-
τικώς από την ΕΠΟ.

Το άρθρο 10 παρέχει τη δυνατότητα στις οµάδες και στις διορ-
γανώτριες αρχές να απαγορεύουν αιτιολογηµένα την είσοδο στο
γήπεδο προσώπων που είναι ύποπτα για τη δηµιουργία επεισο-
δίων ή βρίσκονται υπό την επήρεια ουσιών και αλκοόλ. 

Στο άρθρο 11 το ΕΣΚΑΝ µετονοµάζεται σε ΕΟΚΑΝ και λαµβά-
νει νοµική µορφή. Είναι πλέον νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου.
Η σύνθεση του ΕΛΓΑΝ αλλάζει, καθώς και η θητεία των µελών
γίνεται τετραετής από τριετής. 

Στα άρθρα 12 και 13 προβλέπονται αυστηρότερες ποινικές κυ-
ρώσεις για την τιµωρία του ντόπινγκ και των υπαιτίων των προ-
συνεννοηµένων αγώνων. Το άρθρο 14 ρυθµίζει θέµατα επιχορη-
γήσεων σωµατείων καλαθοσφαίρισης και πετοσφαίρισης. 

Στο άρθρο 15 επιχειρούνται διαρθρωτικές παρεµβάσεις στο
σύστηµα επίλυσης των οικονοµικών διαφορών στον επαγγελµα-
τικό αθλητισµό. Το άρθρο 16 περιορίζει τη δυνατότητα συγχώ-
νευσης οµάδος εντός της ίδιας περιφέρειας. Δεν θα έχουµε
πλέον φαινόµενα µια οµάδα από τη µια άκρη της Ελλάδας στην
άλλη να αγοράζει και να παίρνει το ΑΦΜ. 

Με το άρθρο 17 παρατείνεται για ένα έτος η λογιστική διευκό-
λυνση σχετικά µε την αποτίµηση της αξίας των αθλητών. Με τα
άρθρα 18 και 19 αυστηροποιούνται οι όροι και οι προϋποθέσεις
για την απόκτηση µετοχών και την άσκηση διοίκησης σε µια ΠΑΕ
και ενισχύεται η διαφάνεια. Εδώ µπαίνει πλέον θέµα του ότι η πο-
λιτεία διασφαλίζει το δηµόσιο συµφέρον. 

Στο άρθρο 20 παρέχεται και σε φυσικά πρόσωπα πλέον, µε
ιθαγένεια τρίτης χώρας εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης, η δυνατό-
τητα απόκτησης µετοχών µετά όµως από έλεγχο και άδεια της
Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού, όπου θα διασφαλίζεται
η νοµιµότητα και των προσώπων αλλά και των χρηµάτων που δα-
πανούν. 

Τα άρθρα 21, 22 και 23 διαγράφηκαν. Όλοι πιστεύω ότι το προ-
τείναµε και µε τη σύµφωνη γνώµη του Υπουργού αποσύρθηκαν. 

Το άρθρο 23 ρυθµίζει θέµατα Ολυµπιακού Σταδίου, του Στα-
δίου Ειρήνης και Φιλίας και των αθλητικών κέντρων της Θεσσα-
λονίκης, ενώ το 24 ρυθµίζει θέµατα άδειας λειτουργίας και
χρήσης αθλητικών εγκαταστάσεων.

Στο άρθρο 25 προβλέπεται η δυνατότητα παραχώρησης
στους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, χωρίς αντάλλαγµα αθλητικών εγ-
καταστάσεων του δηµοσίου. Στο άρθρο 26 προβλέπεται η αδει-
οδότηση και λειτουργία γυµναστηρίων σε κτήρια που σήµερα
δεν προβλέπεται. 

Το άρθρο 27 προβλέπει την αναστολή της άδειας προπονητή
ή αθλητικού επαγγέλµατος, σε περίπτωση έκδοσης παραπεµπτι-
κού βουλεύµατος από το δικαστικό συµβούλιο για έγκληµα κατά
της γενετήσιας ελευθερίας κατά ανηλίκου.

Το κεφάλαιο Δ’ ασχολείται µε θέµατα τουρισµού και πολιτι-
σµού. Θα αναφέρω εν συντοµία –και λόγω του χρόνου- τα πιο
σηµαντικά.

Στα άρθρα 28 έως 37 ρυθµίζονται θέµατα αναδιάρθρωσης των
υπηρεσιών και του προσωπικού του ΕΟΤ του εξωτερικού και θέ-
µατα χρηµατοδότησης και αρµοδιοτήτων αυτών των γραφείων. 

Το άρθρο 38 πραγµατικά είναι τοµή. Εκεί αναφέρονται οι δήµοι
στους οποίους πλέον παραχωρείται, χωρίς αντάλλαγµα, η κυριό-
τητα ακινήτων ιδιοκτησίας του ΕΟΤ.

Το άρθρο 41 παρατείνει µέχρι 31-12-2012 τις προθεσµίες για
την προµήθεια ειδικού σήµατος λειτουργίας µονάδων και κέν-
τρων ιαµατικής θεραπείας και µε διοικητικές πράξεις, για τις
οποίες παραχωρήθηκαν ή µισθώθηκαν ιαµατικές πηγές, τους
δίνει πλέον κατά σαράντα έτη στους ΟΤΑ. 

Το άρθρο 42 ρυθµίζει το όριο των συµβάσεων εργασίας που
καταρτίζονται από επιστηµονικό προσωπικό και εξειδικευµένους
τεχνίτες στα αρχαιολογικά έργα και τους δίνει πλέον τη δυνατό-
τητα για πέντε έτη εργασίας αντί δύο. 

Το άρθρο 46 ικανοποιεί ένα αίτηµα των κινηµατογραφιστών.
Το άρθρο 49 περαιώνει την εκκαθάριση επιτέλους του Οργα-

νισµού Πολιτιστικής Πρωτεύουσας της Ευρώπης, τη Θεσσαλο-
νίκη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι το νοµοσχέδιο αυτό
δίνει τη δυνατότητα επίλυσης πολλών σηµαντικών ζητηµάτων.
Πρέπει, βέβαια, να πούµε ότι µε τη συνεργασία του Υπουργού
µέχρι τώρα και στις επιτροπές και κατά τη συζήτηση επί της
αρχής αλλά πιστεύω και σήµερα επί των άρθρων, όπως και στις
τροπολογίες –γιατί έχουν κατατεθεί πολύ σηµαντικές τροπολο-
γίες που θα τις συζητήσουµε µετά- καθώς και µε τη συναίνεση
και των άλλων Υπουργών, θα δώσουµε πλέον τη δυνατότητα δια-
µόρφωσης ενός σωστού νοµοσχεδίου, που δεν θα λύσει διά µα-
γείας προβλήµατα του ελληνικού αθλητισµού, αλλά θα δώσει τη
δυνατότητα σε όλους τους φορείς να έχουν εργαλείο, για να
ασχοληθούν σοβαρά και να λύσουµε κάποια ζητήµατα..

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σάββα Εµινίδη. 

Παρακαλείται ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης
Ιωαννίδης, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης να προσέλθει στο Βήµα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στη χθεσινή συζήτηση επί της

αρχής αναφέρθηκα µε γενικές παρατηρήσεις στο νοµοσχέδιο και
έκανα ορισµένα σχόλια στα άρθρα, στα οποία –κατά την άποψή
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µου- υπάρχουν τα κυριότερα προβλήµατα.
Στη σηµερινή συζήτηση θα αναφερθώ και σε επιπλέον σηµεία

που ίσως είναι δευτερευούσης σηµασίας, αλλά χρήζουν και αυτά
µνείας. Αναµένω φυσικά και τις απόψεις του κυρίου Υπουργού
και τις τελικές θέσεις του Υπουργείου για όσα συνολικά µέχρι
τώρα έχουν ειπωθεί.

Το άρθρο 1 αναφέρεται στο Εθνικό Συµβούλιο Αθλητικού Σχε-
διασµού, το ΕΣΑΣ, το οποίο υπήρχε στο νόµο, απλώς αυτήν τη
στιγµή ενεργοποιείται και έχει σκοπό την υποβολή στον αρµόδιο
Υπουργό εισηγήσεων, γνωµοδοτήσεων και προτάσεων αναφο-
ρικά µε τον εθνικό αθλητικό σχεδιασµό και προγραµµατισµό.
Άρα, έχει ρόλο καθαρά συµβουλευτικό, χαρακτηριστικό που πρέ-
πει να διέπει όλες τις αρµοδιότητές του. Η διαφωνία έγκειτο στην
τετραετή θητεία των µελών. Εµείς λέµε ότι τα δύο χρόνια είναι
υπέρ αρκετά. 

Αναφορικά µε την ανασυγκρότηση της ΔΕΑΒ, στο άρθρο 2,
πρέπει να προβλεφθούν πρόσθετα µέτρα διευκόλυνσης στο
έργο της ΔΕΑΒ, ώστε αυτό να γίνει αποδεκτό, για παράδειγµα,
από την ΕΠΟ ώστε αυτή να χορηγεί την άδεια, για να εισέρχονται
παντού εκπρόσωποι της ΔΕΑΒ, ενέργεια απαραίτητη για το ελεγ-
κτικό έργο της. 

Η µείωση των µελών της επιτροπής από δεκατρία σε εννέα νο-
µίζω ότι µπορεί να δηµιουργήσει προβλήµατα, αφού έτσι απο-
κλείονται από τη σύνθεσή της αξιόλογοι φορείς και παράγοντες.
Για παράδειγµα είχατε αναφέρει, κύριε Υπουργέ, τη Γενική Γραµ-
µατεία Νέας Γενιάς και τον εκπρόσωπο βετεράνων αθλητών και
κυρίως των ποδοσφαιριστών ή κάποιο εκπρόσωπο του ΟΠΑΠ,
δεδοµένου ότι είναι χορηγός στα πρωταθλήµατα και σε άλλες
αθλητικές δραστηριότητες και ίσως χρειάζεται σε ορισµένες πε-
ριπτώσεις να ενεργοποιείται η λεγόµενη «ρήτρα βίας» για να στα-
µατήσει τις χορηγίες. 

Επίσης, προβλέπεται ότι µε απόφαση του Υπουργού θεσπίζε-
ται κανονισµός λειτουργίας της ΔΕΑΒ τη στιγµή που ήδη υπάρχει
κανονισµός λειτουργίας, ο οποίος θεσπίστηκε από το 2005 µε
την υπ’ αριθµόν 15556 απόφαση του Υφυπουργού Πολιτισµού
και δηµοσιεύθηκε στο υπ’ αριθµόν 446Β ΦΕΚ. Άρα, κύριε Υπουρ-
γέ, υπάρχει ήδη κανονισµός λειτουργίας. Πιθανόν να κρίνεται
αναγκαία µόνο η επικαιροποίηση. 

Όσον αφορά το άρθρο 3, την ποινική αντιµετώπιση της βίας
στα γήπεδα, αν και φιλοδοξεί να αντιµετωπίσει επί το αυστηρό-
τερον τα αδικήµατα της αθλητικής βίας, εντούτοις ουδέν νεότε-
ρον ή καινοφανές επιφέρει. Οι περιπτώσεις που προβλέπει το
νοµοσχέδιο για τη µη αναστολή και µη µετατροπή της επιβληθεί-
σας ποινής είναι περιπτώσεις που και ο ίδιος ο δικαστής, µε βάση
τις διατάξεις του Ποινικού Κώδικα, θα µπορούσε να επιβάλει
κατά περίπτωση. Δηλαδή, εµείς είχαµε πει ότι την πρώτη φορά
επιτρέπεται ο δικαστής να αποφασίσει ανάλογα µε το βάρος του
παραπτώµατος και να µπορεί να δώσει αναστολή. Η παρεπόµενη
ποινή δεν µπορούσε να ανασταλεί. Έπρεπε, λοιπόν, να πηγαί-
νουν στο Τµήµα της γειτονιάς, όταν υπήρχε παιχνίδι, ενώ τώρα
λέτε ότι µπορεί ο δικαστής να αποφασίσει, όταν υπάρχει όπλο.
Εδώ υπάρχει «επικίνδυνη λέξη», καθώς το όπλο µπορεί να είναι
ο,τιδήποτε, παραδείγµατος χάριν είτε ένας σουγιάς, είτε ένα αιχ-
µηρό αντικείµενο. Η λέξη «όπλο» παραπέµπει στο συγκεκριµένο,
που όποιος ακούει θεωρεί. Είναι ό,τι µπορεί να χρησιµοποιηθεί
σαν όπλο. Άρα, αυτό είναι πολύ ανοιχτό.

Το άρθρο 4 αφορά την ποινική αντιµετώπιση οργανωµένης
βίας µε αφορµή ή αιτία αθλητικές εκδηλώσεις. 

Το άρθρο 5 αφορά διοικητικά µέτρα κατά της βίας στα γή-
πεδα.

Το άρθρο 6 αφορά το ηλεκτρονικό εισιτήριο. Το ηλεκτρονικό
εισιτήριο, σε συνδυασµό µε την ύπαρξη καµερών, έχει αποφασι-
στεί εδώ και αρκετά χρόνια σε πρώτη φάση σε τέσσερα γήπεδα
ποδοσφαίρου και δύο καλαθοσφαίρισης. Οι διατάξεις του προς
έκδοση προεδρικού διατάγµατος της παραγράφου 6 θα πρέπει
να είναι συγκεκριµένες και να λαµβάνουν υπ’ όψιν τα όσα προ-
βλέπονται στην ήδη από το 2005 εκδοθείσα υπ’ αριθµόν 62038
υπουργική απόφαση. 

Στο σηµείο αυτό δεν έχω λάβει καµµία απάντηση στο γιατί
αφαιρέθηκε η ρητή πρόβλεψη που υπήρχε στον προηγούµενο ν.
3372�2005, κύριε Υπουργέ, ότι µπορεί να ορίζεται ότι η µέριµνα

και ο καθορισµός των σχετικών διαδικασιών για την τοποθέτηση
του ηλεκτρονικού συστήµατος ανήκει στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού σε χρέωση των κατά τις κείµενες διατάξεις υπό-
χρεων διοργανωτριών αρχών κ.λπ. και ανωνύµων εταιρειών. Το
ηλεκτρονικό σύστηµα έκδοσης εισιτήριων είναι µία διαρκής δια-
δικασία και είναι δυνατόν στο µέλλον να χρειαστεί να τοποθετη-
θεί και σε άλλα γήπεδα ή να τοποθετηθεί βελτιωµένη έκδοση. Σε
ποιον θα ανήκει η αρµοδιότητα αυτή; 

Επίσης, δεν συµπεριλήφθηκε η διάταξη του άρθρου 7 του ν.
3708�2008 µε την οποία προβλεπόταν η διοργανώτρια αρχή να
τηρεί µητρώο, στο οποίο να καταγράφονται τα στοιχεία των προ-
σώπων εκείνων σε βάρος των οποίων επιβάλλονται πειθαρχικές
ή ποινικές κυρώσεις από τα αρµόδια όργανα ή τη δικαστική αρχή
για παραπτώµατα ή παραβάσεις και αξιόποινες πράξεις σχετικές
µε την εκδήλωση αντιαθλητικής ή βίαιης συµπεριφοράς εντός
και εκτός γηπέδων µε αφορµή αθλητικές εκδηλώσεις.

Όσον αφορά το άρθρο 7, σχετικά µε τη διενέργεια οργανωµέ-
νων µετακινήσεων, είπαµε ότι έχει γίνει αλλαγή. Παλιά δεν επι-
τρεπόταν η µεταφορά µελών λεσχών µε µοναδικό µέσο µε
φροντίδα ή δαπάνη αθλητικών σωµατείων. Με τις νέες διατάξεις,
τα αθλητικά σωµατεία οφείλουν να µισθώνουν το µαζικό µέσο
µεταφοράς, που πρόκειται να χρησιµοποιήσουν οι οπαδοί τους
και µέλη των λεσχών.

Κύριε Υπουργέ, είπαµε ότι σε αυτήν την περίπτωση µπορεί να
πάνε πέντε φίλοι µε ΙΧ, να κατέβουν, να πάνε και για άλλες δου-
λειές και να πάνε στο γήπεδο. Αυτό δεν είναι οργανωµένη εκ-
δροµή και γι’ αυτό το λόγο, θα πρέπει να τα ξεκαθαρίσουµε.
Αυτός ο πρόεδρος ή το σωµατείο έχει ευθύνη µόνο για την ορ-
γανωµένη εκδροµή και ό,τι έχει σχέση µε το αθλητικό κοµµάτι
και όχι για το κάθε άτοµο της λέσχης, που µπορεί να έχει οποι-
οδήποτε πρόβληµα µε την κοινωνία, τη δικαιοσύνη κ.λπ. και να
είναι υποχρεωµένος να λογοδοτεί ή να έχει πρόβληµα τα σωµα-
τείο, ο πρόεδρος, ο διευθύνων σύµβουλος κ.ο.κ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Δεν προλαβαίνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι εκατόν πενήντα άρθρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα έχετε άνεση χρό-

νου.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Επίσης, στις λέσχες φίλων των αθλη-

τικών σωµατείων προβλεπόταν ότι κατά την έκδοση και διάθεση
εισιτηρίων απαγορευόταν ο καθορισµός ζωνών στις κερκίδες
που να προορίζεται αποκλειστικά για τα µέλη των λεσχών. Προ-
βλεπόταν, επίσης, η υποχρέωση των σωµατείων να υποβάλουν
έκθεση στη ΔΕΑΠ και στη διοργανώτρια αρχή στις περιπτώσεις
ελέγχων και επιβολής κυρώσεων. 

Αναρωτιέµαι γιατί στο παρόν νοµοσχέδιο δεν υπάρχει αντί-
στοιχη διάταξη.

Πάµε στο άρθρο 9, το οποίο είπε ο κύριος Υπουργός ότι θα το
ξεκαθαρίσει. Όπως, λοιπόν, είπα και χθες -στην παράγραφο 5
συγκεκριµένα- οι προβλεπόµενες τιµωρίες των αθλητικών σωµα-
τείων, είτε είναι ΑΑΕ είτε είναι ΤΑΑ, αλλά και οι ποινές προς τα
µέλη των διοικήσεών τους θα πρέπει να επιβάλλονται µόνο εάν
υπάρχει αντικειµενική ευθύνη των µετακινούµενων οπαδών για
συµµετοχή στα επεισόδια, ευθύνη και συµµετοχή που διαπιστώ-
νονται από την έκθεση των αστυνοµικών αρχών.

Στο άρθρο αυτό θα πρότεινα, επίσης, να προστεθεί η διάταξη
µε την οποία θα υποχρεώνονται τα αθλητικά σωµατεία ως γηπε-
δούχοι να µεριµνούν µε δικά τους έξοδα για την περίθαλψη φι-
λάθλου, ο τραυµατισµός του οποίου έλαβε χώρα κατά την διάρ-
κεια αθλητικής εκδήλωσης.

Η προβλεπόµενη υποχρέωση των ανωνύµων εταιρειών που
αγωνίζονται στα εθνικά επαγγελµατικά πρωταθλήµατα ποδο-
σφαίρου, καλαθοσφαίρισης και πετοσφαίρισης να προσλαµβά-
νουν πιστοποιηµένες ιδιωτικές εταιρείες παροχής υπηρεσιών
ασφάλειας, για την εφαρµογή µέτρων ευταξίας των γηπέδων και
για τη συνοδεία φιλάθλων, είναι εν πρώτοις θετικό. Ειδικά, για το
ποδόσφαιρο η ΕΠΟ πιστοποιεί τις υπηρεσίες ασφάλειας.

Το άρθρο 10 λέει να απαγορεύεται η είσοδος στα γήπεδα. Θα
πρέπει, πράγµατι, εάν υπάρχει σοβαρός λόγος, να µην µπαίνουν
µέσα στο γήπεδο, αλλά να µην υπεροπλίζουµε µε εξουσίες τα
συγκεκριµένα πρόσωπα τα οποία θα αποφασίζουν και πολλές
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φορές µπορεί να µην είναι δίκαιο να µην αφήσουν κάποιον να
µπει στο γήπεδο.

Άρθρο 11: Εθνικός Οργανισµός Καταπολέµησης του Ντόπινγκ.
Στις αρµοδιότητες του νεοσύστατου ονοµαστικά ΕΟΚΑΝ, αντί
για ΕΣΚΑΝ, θα πρέπει ρητά να προβλεφθεί το ελάχιστο, δηλαδή,
ότι θα δίνει την εντολή διενέργειας ελέγχου ντόπινγκ στις υπη-
ρεσίες δειγµατοληψίας και θα αναθέτει την ανάλυση των δειγ-
µάτων σε αναγνωρισµένο εργαστήριο, όπως άλλωστε προβλε-
πόταν και παλαιότερα.

Για τη σύνθεσή του πιστεύω ότι τα µέλη του πρέπει να ασκούν
δράση όσο το δυνατόν πιο αθόρυβα και θα ήταν φρόνιµο να προ-
βλέπεται αποποµπή για τα µέλη που συστηµατικά δεν παρίσταν-
ται στις συνεδριάσεις του, αλλά και µη δυνατότητα ανάκλησης
του διορισµού τους. Εννοείται ότι πρέπει ρητά να αναφερθεί ότι
µέλη του ΕΟΚΑΝ, πρώην αθλητές, δεν µπορεί στο µέλλον να
επανέλθουν στην ενεργό δράση. Επίσης, είναι καλό να µην υπάρ-
χει µέλος-εκπρόσωπος κάποιας οµοσπονδίας, ώστε να αποφευχ-
θούν στο µέλλον δυσλειτουργίες από τη σύγκρουση συµφε-
ρόντων.

Γενικά, το ΕΟΚΑΝ θα πρέπει µε κάποιο τρόπο να έχει δικαίωµα
έφεσης κατά των αποφάσεων των οµοσπονδιών που αφορούν
περιπτώσεις ντόπινγκ ή τουλάχιστον, να παρευρίσκεται παρατη-
ρητής στις σχετικές συνεδριάσεις των επιτροπών που εξετάζουν
τις περιπτώσεις ντόπινγκ.

Στις αρµοδιότητές του προβλεπόταν παλαιότερα να δίνει εν-
τολή διενέργειας ελέγχου ντόπινγκ στις υπηρεσίες δειγµατολη-
ψίας και να αναθέτει την ανάλυση των δειγµάτων σε αναγνω-
ρισµένο εργαστήριο. Στην αρχή δεν είχε προβλεφθεί αυτό, αλλά
τώρα είπε ο κύριος Υπουργός ότι πράγµατι θα έχει τον πλήρη
έλεγχο το ΕΟΚΑΝ.

Άρθρο 12: Ποινική αντιµετώπιση του ντόπινγκ. Η συµπλήρωση
του άρθρου 187 του Ποινικού Κώδικα µε το χαρακτηρισµό ως
επιβαρυντικής της περίπτωσης κατά την οποία εµπλέκονται στα
εγκλήµατα ντόπινγκ γιατροί, προπονητές και φυσιοθεραπευτές,
µε βρίσκει απόλυτα σύµφωνο.

Άρθρο 13: Ποινική αντιµετώπιση των προσυνεννοηµένων αγώ-
νων. Γι’ αυτούς τους αγώνες η αυστηροποίηση των ποινών για
όσους επηρεάζουν ή απαιτούν ή δέχονται ή υπόσχονται ωφελή-
µατα οπωσδήποτε θα συµβάλει στην µείωση του φαινοµένου.

Στην παράγραφο 5 του άρθρου προστέθηκε η διάταξη µε την
οποία επιβάλλεται µειωµένη ποινή σε όποιον τελέσει κάποιο από
τα αδικήµατα των παραγράφων 1 έως 4 και στη συνέχεια, συµ-
βάλλει µε αναφορά του στις αρχές στην πρόληψη του σχετικού
αδικήµατος.

Άρθρο 14: Θέµατα αθλοπαιδιών. Συµφωνώ µε τη διάταξη ότι
πλέον το ύψος της ετήσιας τακτικής επιχορήγησης για τα ΤΑΚ
της Α2 Εθνικής Κατηγορίας, τα ΤΑΠ της Α1 και τα σωµατεία που
θα συµµετέχουν στο πρωτάθληµα Α2 θα καθορίζεται µε κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Πολιτισµού και Τουρι-
σµού.

Κύριε Υπουργέ, είπαµε ότι αυτά ήταν 100.000 για το κάθε σω-
µατείο, για το οποίο δεν µπορείτε να πείτε µέχρι να ξεµπερδέ-
ψουµε µε τη δανειακή σύµβαση, αλλά θα πρέπει να το τηρή-
σουµε, γιατί αλλιώς θα σβήσει ο αθλητισµός σε αυτά τα δύο
αθλήµατα, στην Α1 κατηγορία στο βόλεϊ και στην Α2 στο µπά-
σκετ.

Άρθρο 15: Θέµατα επίλυσης οικονοµικών και αθλητικών δια-
φορών. Και εδώ θα επαναλάβω ότι οι αποφάσεις των πρωτοβάθ-
µιων επιτροπών επίλυσης οικονοµικών διαφορών είναι προσω-
ρινά εκτελεστές.

Πρέπει αυτό να συµπληρωθεί µε συγκεκριµένο ποσοστό επί
τοις εκατό, πόσα χρήµατα θα πάρει από αυτά που του οφείλον-
ται. Δηλαδή αν έχει να πάρει 100.000, θα πάρει 20% -που θα είναι
ποινοκατάλογος ή κατάλογος έκδοσης απόφασης- δηλαδή θα
πάρει 20.000. Όλα αυτά πρέπει να τα ξεκαθαρίσουµε, ώστε να
µην δίνουν άλλα χρήµατα σε έναν και άλλα χρήµατα σε άλλον. 

Όσον αφορά το άρθρο 16, τη συγχώνευση αθλητικών σωµα-
τείων και Αθλητικών Ανωνύµων Εταιρειών, αυτή γίνεται ανάλογα
µε την περιφέρεια κ.λπ., όπως το έχετε βάλει. 

Το άρθρο 17 αναφέρεται στην Επιτροπή Αποτίµησης της Αξίας
των Αθλητών. Συνεχίζεται ακόµα αυτό το οποίο προϋπήρχε.

Το άρθρο 18 αναφέρεται στη διαφάνεια στη µετοχική σύνθεση
στις Ανώνυµες Αθλητικές Εταιρείες. Για τη συµµετοχή σε αυτές
το ελάχιστο ποσοστό µεταβίβασης, για το οποίο απαιτείται άδεια
της Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού, κατέρχεται από το
10% στο 2% και αυτό είναι πάρα πολύ θετικό. 

Στο άρθρο 19 «Κωλύµατα εγγραφής-Περιορισµοί» η προτεινό-
µενη ρύθµιση του νοµοσχεδίου ότι δηλαδή µέτοχος των ανωνύ-
µων εταιρειών δεν θα µπορεί να γίνει για παράδειγµα όποιος έχει
παραπεµφθεί στο δικαστήριο για κακούργηµα µε κλητήριο θέ-
σπισµα ή µε τελεσίδικο βούλευµα είναι προβληµατική, διότι έτσι
περιορίζεται το κατοχυρωµένο συνταγµατικά δικαίωµα της ελεύ-
θερης ανάπτυξης της προσωπικότητας του ατόµου, στο µέτρο
που ο επαγγελµατικός αθλητισµός αποτελεί οικονοµική δραστη-
ριότητα. 

Επιπρόσθετα, το µη αµετάκλητο παραπεµπτικό βούλευµα εν
όψει και του τεκµηρίου αθωότητας του κατηγορουµένου εµπε-
ριέχει αναπόφευκτα ένα τεράστιο βαθµό αβεβαιότητας για τη δι-
καστική έκβαση, αβεβαιότητα που εξαλείφεται µόνο µε την
έκδοση αµετάκλητης δικαστικής απόφασης, ούτε καν αµετάκλη-
του βουλεύµατος και πρέπει αυτό να ληφθεί υπ’ όψιν στη διατύ-
πωση του άρθρου. 

Στο άρθρο 19 υπάρχει, πράγµατι, η σχέση που έχουµε µε το
αυτοδιοίκητο. Είπατε, λοιπόν και χθες ότι µόλις το πειθαρχικό δί-
καιο θα βάλει τις ποινές, ως προς τη σχέση που έχει µε την Επι-
τροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού η ΕΠΟ, τότε από εκεί και
πέρα θα δεσµευτούµε να µεταφέρουµε κατ’ ευθείαν τις ποινές
στο αυτοδιοίκητο. Η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού θα
τα βλέπει όλα, -ασφαλιστικές, φορολογικές ενηµερότητες- τα
οποία δεν µπορεί να βλέπει µία ανεξάρτητη αρχή και θα λέει αν
το παράπτωµα είναι σοβαρό, δηλαδή βαρύ, πολύ βαρύ, µέτριο ή
µικρό. 

Εγώ σας λέω, λοιπόν, ότι µίλησα σήµερα το πρωί µε την ΕΠΟ
–γιατί δεν µπορώ να πάρω τέτοια ευθύνη, αν τυχόν δεν συµφωνεί
η ΕΠΟ- και τους είπα «αν τυχόν θέλετε και πιο γρήγορα, αφήστε
να κάνετε τον Ιούνιο τη γενική συνέλευση και κάντε µία έκτακτη
συνέλευση και βγάλτε ποινές, όµως, οι οποίες πράγµατι θα είναι
ανάλογες µε το παράπτωµα». Ο Πρόεδρος της ΕΠΟ, ο κ. Πιλά-
βιος, συµφώνησε µε την προϋπόθεση ότι θα µεταφερθούν όλα
αυτά στην ΕΠΟ, ώστε να εξασφαλίσουµε –κύριε Υπουργέ, αυτό
είναι πολύ βασικό- τις δύο οµάδες αυτήν τη στιγµή που παίζουν
στην Ευρώπη και την Εθνική Οµάδα, η οποία το καλοκαίρι έχει
το «EURO», ώστε να µην έχουµε πρόβληµα σε τόσο σοβαρά θέ-
µατα. 

Όσον αφορά το άρθρο 20 για τη χορήγηση άδειας σε φυσικό
πρόσωπο µε ιθαγένεια τρίτης χώρας, δηλαδή εκτός Ευρωπαϊκής
Ένωσης –σας έχω πει ότι έχει γίνει αυτό το ερώτηµα από Ευρω-
βουλευτή στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή, η οποία απάντησε θετικά-
για την απόκτηση µετοχών της Ανωνύµου Εταιρείας, η Επιτροπή
Επαγγελµατικού Αθλητισµού θα απαιτεί τουλάχιστον τα ίδια δι-
καιολογητικά και πιστοποιητικά, που απαιτεί και στις περιπτώσεις
φυσικών προσώπων µε ιθαγένεια χώρας-µέλους της Ευρωπαϊκής
Ένωσης ή του οιουδήποτε Έλληνα πολίτη. 

Τα άρθρα 21 και 22 τα έχετε αποσύρει. 
Όσον αφορά το άρθρο 23, τη µείωση των ετών στο ΟΑΚΑ και

στο ΣΕΒ την έχετε κάνει. 
Το άρθρο 24 αναφέρεται στην άδεια λειτουργίας αθλητικών

εγκαταστάσεων και στην άδεια τέλεσης αγώνων. Όσον αφορά
στην επιτροπή που συστήνεται σε κάθε περιφέρεια αποκεντρω-
µένης διοίκησης για το ζήτηµα της άδειας λειτουργίας των αθλη-
τικών εγκαταστάσεων και την άδεια τέλεσης αγώνων, διαφωνώ
µε την προσθήκη που µπήκε, ώστε η άδεια λειτουργίας να µπορεί
να εκδοθεί υπό όρους ή και προσωρινά µέχρι τον επανέλεγχο ή
και να επιτρέπεται η τέλεση αγώνων χωρίς θεατές, παρά τη σχε-
τική µέριµνα για την ασφάλεια. 

Επίσης, ενώ στην παράγραφο 3 προβλέπεται ότι η επιτροπή
έχει γνωµοδοτικό χαρακτήρα και υποβάλλει έκθεση προς το Γε-
νικό Γραµµατέα της αποκεντρωµένης διοίκησης, ώστε ο ίδιος ο
Γενικός Γραµµατέας να χορηγήσει τις άδειες. Εν τούτοις, στην
παράγραφο 6 –δείτε αυτό, κύριε Υπουργέ- και στο β’ εδάφιο ανα-
φέρεται ότι η ίδια η Γνωµοδοτική Επιτροπή δύναται να χορηγεί
άδεια λειτουργίας µέχρι τον επανέλεγχο, ενώ αυτό πρέπει να το
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έχει µόνο ο Γενικός Γραµµατέας της Περιφέρειας.
Το άρθρο 25 είναι οι όροι και οι προϋποθέσεις για την παρα-

χώρηση κατά κυριότητα ή χρήση αθλητικών εγκαταστάσεων
προς ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού. Η συγκεκριµένη διάταξη µε βρίσκει
σύµφωνο.

Το άρθρο 26 αναφέρεται στα γυµναστήρια σε εργασιακούς
χώρους του δηµοσίου, κλπ.. Προβλέπεται ότι µέχρι να εκδοθεί
το σχετικό προεδρικό διάταγµα, να ισχύουν οι διατάξεις του πα-
λαιού π.δ. 219/2006.

Δεν µπορώ, όµως, να κατανοήσω την εξαίρεση ορισµένων απ’
αυτές τις διατάξεις, όπως συγκεκριµένες παραγράφους των άρ-
θρων 3, 5, 6, 8, 11 και 12 και θα παρακαλούσα να µας δοθούν
περισσότερες εξηγήσεις γι’ αυτήν την εξαίρεση. Ειδικά, υπάρχει
µία συνάδελφος η οποία ενδιαφέρεται πάρα πολύ γι’ αυτό το
συγκεκριµένο θέµα. Γιατί, για παράδειγµα, η εξαίρεση της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 5 θα είχε ως αποτέλεσµα το γυµναστή-
ριο να µπορεί να έχει ως νόµιµο εκπρόσωπο ακόµα και δηµόσιο
υπάλληλο;

Τέλος, για τα άρθρα που αφορούν ρυθµίσεις λοιπών θεµάτων
του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού, ήθελα να σταθώ στα
άρθρα 38, 42 και 49. Στο άρθρο 38 αναφέροµαι στην έκταση των
οκτώ στρεµµάτων –το οποίο το έχετε βγάλει τελείως στο ηλε-
κτρονικό που στείλατε- στο σύνολο των σαράντα δύο στρεµµά-
των οκτακοσίων µέτρων που κακώς παραχωρείται στην Περιφέ-
ρεια Αττικής. Σας είπα και εχθές ότι τα οκτώ στρέµµατα αποτε-
λούν ιδιωτική έκταση στο Δαφνί που ανήκει στο κοινωφελές
ίδρυµα «Βοτανικός Κήπος Ιουλίας και Αλεξάνδρου Διοµήδους»
του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστηµίου. Ο ίδιος ο Υφυ-
πουργός κ. Αλιβιζάτος έκανε παρέµβαση στην Εταιρεία Τουρι-
στικών Ακινήτων και πράγµατι προέκυψε ότι η ΕΤΑ εµφάνιζε στα
αρχεία της τη συγκεκριµένη έκταση ως αγνώστου ιδιοκτήτη. 

Δεν είναι, λοιπόν, αγνώστου ιδιοκτήτη. Το είδε και ο Υφυπουρ-
γός που το ξέρει. Πρέπει να το λύσετε αυτό το θέµα. Το έχετε
βγάλει τελείως.

Όσον αφορά το άρθρο 42 για τις συµβάσεις εργασίας προσω-
πικού του Υπουργείου Πολιτισµού, ο κύριος Υπουργός µας δια-
βεβαίωσε ότι αυτό το θέµα έχει επιλυθεί. Μ’ αυτό παρατείνεται
στα πέντε χρόνια το ανώτερο επιτρεπόµενο χρονικό διάστηµα
διαδοχικότητας των συµβάσεων –π.δ. 164/2004 του κ. Παυλό-
πουλου- για το επιστηµονικό προσωπικό, τους εξειδικευµένους
τεχνίτες και λοιπό προσωπικό συµβασιούχων Υπουργείου Πολι-
τισµού σε συγχρηµατοδοτούµενα έργα έρευνας, ανασκαφής,
κλπ, ή έργα χρηµατοδοτούµενα από διεθνείς οργανισµούς.

Αυτή η προτεινόµενη ρύθµιση δεν έλυνε ουσιαστικά το εργα-
σιακό πρόβληµα. Εσείς τώρα το µηδενίζετε το κοντέρ και τους
ξεκινάτε από την αρχή. Εποµένως, τους βοηθάτε πράγµατι για
να έχουν πέντε χρόνια τελείως ξεκάθαρα από την ώρα που λύ-
νεται τώρα η σύµβαση.

Όσον αφορά το άρθρο 49 για την περάτωση εκκαθάρισης Ορ-
γανισµού Πολιτιστικής Πρωτεύουσας της Ευρώπης-Θεσσαλο-
νίκη ’97, είχατε πει ότι θα τη λήγατε. Εµείς ζητήσαµε –και
πράγµατι το δέχεστε- να πάει µέχρι το Μάιο του 2012 να ζητη-
θούν στο δικαστήριο πολύ σηµαντικές υποθέσεις, κάτι που χρει-
άζονται αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι ξέρουν τα γεγονότα.

Αξιοσηµείωτο είναι και το γεγονός ότι στο σχέδιο νόµου δεν
προβλέπεται αναλυτικά η διαδικασία για τον τρόπο ανάληψης
των υποχρεώσεων και δικαιωµάτων από το ελληνικό δηµόσιο για
τη συνέχιση των δικών, γεγονός που ενισχύει την άποψη για βε-
βιασµένη περάτωση της εκκαθάρισης, δεδοµένου ότι µετά την
ψήφιση του νοµοσχεδίου, οι υποθέσεις θα χαθούν µέσα στους
διαδρόµους των Υπουργείων, αφού κανένας δεν ορίζεται ως αρ-
µόδιος για τη συνέχισή τους.

Έτσι, λοιπόν, το λύνετε αυτό το θέµα πράγµατι µε το ότι πα-
ρατείνεται η επιτροπή µέχρι το τέλος Μαΐου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και στη χθεσινή συ-
ζήτηση στην Ολοµέλεια, πιστεύω ότι ο κύριος Υπουργός πρέπει
να αποδεχθεί –και έχει αποδεχθεί- πάρα πολλές αλλαγές. Άλλω-
στε, αυτές οι αλλαγές που προτείνουµε, γίνονται για το καλό του
αθλητισµού και αποβλέπουν στην εξυπηρέτηση των σκοπών του
αθλητισµού.

Επίσης, υπάρχει και µία τροπολογία η οποία είναι για την ενί-

σχυση των κινήτρων των αθλητών, γιατί κινδυνεύει ο αθλητισµός.
Και σας το λέω εγώ που όταν ήµασταν εµείς έγινε ο νόµος αυτός
που σταµάτησε τα κίνητρα. Θα πρέπει οπωσδήποτε να περάσει.
Πρέπει όλοι µαζί να ζητήσουµε από την Υπουργό Παιδείας να το
αποδεχθεί, γιατί είναι κατ’ εξαίρεση και θα δώσει στον αθλητή
το 10%.

Τι ζητάµε; Δηλαδή, αν ο τελευταίος µαθητής έχει πάρει εκατό
µόρια στο Φυσικό Τµήµα, τα µόρια αυτά τα παίρνει σαν µπόνους
για να φτάσει στο 10% λιγότερο, δηλαδή να φτάσει στο ενε-
νήντα. Δηλαδή, θα είναι καλός µαθητής για να µπει και εποµένως
πρέπει οπωσδήποτε να τον βοηθήσουµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ιωαννίδη, του οποίου οι παρατηρήσεις ήταν εύστοχες, λόγω της
τεράστιας πείρας στον αθλητισµό και λόγω των υπουργικών του
καθηκόντων. Ελπίζω να τις έλαβε υπ’ όψιν του ο κύριος Υπουρ-
γός. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Αντιλαµβάνοµαι, κύριε Πρόεδρε, πόσο
χρόνο θα δώσετε σε µένα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε Λιάνη. 
Θα ήθελα να προτρέψω τους οµιλητές να τηρούν τη συµφωνία

στα άρθρα συνοπτικά και για λίγο και να οικονοµούν το χρόνο
τους υπογραµµίζοντας τις κριτικές παρατηρήσεις τους και τις
προτάσεις τους για τη βελτίωση των άρθρων. Έτσι, θα έχουµε
ευχέρεια στη συζήτησή µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαι-
δευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Ελληνογαλλικής Σχολής
«Άγιος Ιωσήφ» Πεύκης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας, κ. Ιωάννης Γκιόκας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Και για λόγους οικονοµίας της συζήτησης, αλλά και λόγω χρό-

νου, δεν θα επαναλάβουµε την κριτική µας επί της αρχής του νο-
µοσχεδίου. 

Θεωρούµε ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που επιδιώκει να διαχειρι-
στεί επί της ουσίας ορισµένα νοσηρά φαινόµενα που πραγµατικά
υπάρχουν και εκδηλώνονται στο χώρο του αθλητισµού. Όµως,
αυτή η προσπάθεια, ανεξάρτητα από τις όποιες προθέσεις υπάρ-
χουν, θα είναι ένα βήµα στο κενό, γιατί η βάση και η αιτία αυτών
των φαινοµένων, που είναι η επιχειρηµατική δράση στο χώρο του
αθλητισµού και συνολικά οι επιχειρηµατικοί ανταγωνισµοί οι
οποίοι εκδηλώνονται εντός και εκτός αθλητισµού οδηγούν στο
να ενισχύονται αυτά τα φαινόµενα. Άλλωστε, µέσα από αυτό το
νοµοσχέδιο, αλλά και µέσα από τη συνολικότερη πολιτική σας,
η επιχειρηµατική δράση στο χώρο του αθλητισµού, όχι µόνο δεν
θίγεται, αλλά αντίθετα ενισχύεται. 

Ειπώθηκε και χθες και από αρκετούς οµιλητές του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας Δηµοκρατίας ότι ο χώρος του αθλητισµού πρέπει να
είναι χώρος επενδύσεως και κερδοφορίας. Και βέβαια, µέσα στο
πλαίσιο αυτής της λογικής και αυτής της πολιτικής, αυτό που χά-
νεται είναι ο αθλητισµός, η φυσική αγωγή ως δικαίωµα και ως
ανάγκη του λαού που πρέπει να διασφαλίζεται µε ευθύνη του
κράτους και να παρέχονται όλες εκείνες οι προϋποθέσεις, προ-
κειµένου να ικανοποιείται αυτή η ανάγκη. 

Σε σχέση τώρα πιο συγκεκριµένα µε τα άρθρα του νοµοσχε-
δίου, διαφωνούµε µε τα άρθρα 1 και 2. Βέβαια, δεν είναι τόσο η
σύνθεση αυτών των οργανισµών και επιτροπών που συγκροτούν-
ται -αν και ως προς τη σύνθεση, έχουµε µια σειρά από επιφυλά-
ξεις, ιδιαίτερα σε σχέση µε τον παραγκωνισµό των εκπροσώπων
του αθλητισµού- αλλά η βασική µας ένσταση αφορά το περιεχό-
µενο και τις αρµοδιότητες που επί της ουσίας έχουν οι συγκεκρι-
µένοι οργανισµοί, οι οποίοι θα κληθούν να καλύπτουν, να
νοµιµοποιούν µια αντιδραστική πολιτική που υλοποιείται στο
χώρο του αθλητισµού. 
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(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ πολύ να κάνετε ησυχία. Μην κάνετε δια-
λόγους µεταξύ σας και µάλιστα εξ αποστάσεως. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Σε σχέση µε το άρθρο 3, υπάρχουν βελ-
τιώσεις όσον αφορά την αρχική διατύπωση του νοµοσχεδίου και
την αρχική εκτεταµένη χρήση της απαγόρευσης µετατροπής και
αναστολής. Εντούτοις, διατηρούµε µια σειρά ενστάσεων τις
οποίες αναφέραµε και χθες στη συζήτηση επί της αρχής, ιδιαί-
τερα σε σχέση µε τη χρήση του θεσµού του ιδιώνυµου, παρά το
γεγονός ότι έτσι όπως κατατίθεται το νοµοσχέδιο, είναι σαφώς
βελτιωµένο από την αρχική διατύπωση που υπήρχε στο κείµενο
του νοµοσχεδίου. 

Καταψηφίζουµε το άρθρο 4, γιατί διαφωνούµε ριζικά επί της
αρχής σε σχέση µε τη χρησιµοποίηση των ειδικών ανακριτικών
πράξεων του άρθρου 253 Α’ του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας,
του «τροµονόµου» και τους κινδύνους που δηµιουργεί αυτή η
χρήση των ειδικών ανακριτικών πράξεων σε σχέση συνολικά µε
τις δηµοκρατικές ελευθερίες και τα δικαιώµατα. 

Συµφωνούµε µε το άρθρο 5.
Σχετικά µε το άρθρο 6 και το ηλεκτρονικό εισιτήριο, η ένστασή

µας, την οποία διατυπώσαµε και στη συζήτηση στην επιτροπή,
είναι ότι δεν µπορούµε να δώσουµε µία νοµοθετική εξουσιοδό-
τηση στον Υπουργό και να έρθουν να ρυθµιστούν µε προεδρικό
διάταγµα µια σειρά σοβαρά ζητήµατα που άπτονται προσωπικών
δεδοµένων και ιδιαίτερα, όσον αφορά τους κανόνες συλλογής,
διατήρησης, επεξεργασίας αυτών των δεδοµένων των υπευθύ-
νων να κάνουν χρήση αυτών των δεδοµένων. Είναι προτιµότερο
να ερχόταν ένα άρθρο στο νοµοσχέδιο που να προέβλεπε ανα-
λυτικά αυτούς τους κανόνες. Τότε θα µπορούσαµε να το συζη-
τήσουµε.

Σχετικά µε το άρθρο 7 και την οργανωµένη µετακίνηση των
οπαδών κι εδώ υπάρχει σαφής βελτίωση σε σχέση µε το αρχικό
κείµενο. Παραδείγµατος χάριν, διορθώνετε αυτό που και εµείς
είπαµε στην επιτροπή, ότι η ιδιωτική µετακίνηση πρέπει να προ-
σιδιάζει σε οργανωµένη µετακίνηση φιλάθλων και να µην –ας το
πούµε έτσι, έστω και θεωρητικά- ποινικοποιείται η ιδιωτική µετα-
κίνηση δύο-τριών ανθρώπων. Λύνεται µε τη διατύπωση που
υπάρχει στο συγκεκριµένο άρθρο.

Όµως η διαφωνία µας, η ένστασή µας σε σχέση µε την οργα-
νωµένη µετακίνηση και σε σχέση µε το άρθρο 9 είναι η οποιασ-
δήποτε µορφής εµπλοκή ιδιωτικών εταιρειών security για τη
φύλαξη, την ασφάλεια των γηπέδων, τη µετακίνηση των οπαδών,
των φιλάθλων, οι οποίες µάλιστα εταιρείες θα έχουν και οιονεί
αρµοδιότητες για την άσκηση δηµόσιας εξουσίας. Ακούστηκε
χθες το επιχείρηµα ότι, εν πάση περιπτώσει, οι ΠΑΕ πρέπει να
περιφρουρούν τα µαγαζιά τους –όπως ειπώθηκε- όµως τα γή-
πεδα δεν είναι µαγαζιά των ΠΑΕ. Μπορεί να είναι οι οµάδες έτσι
όπως λειτουργούν, όµως τα γήπεδα ως χώροι συνάθροισης πολ-
λών ανθρώπων δεν είναι µαγαζιά κανενός ιδιοκτήτη ΠΑΕ και κα-
νένας δεν είναι υποχρεωµένος να υφίσταται από ιδιωτικές
εταιρείες security, που είναι ανεξέλεγκτες, τον οποιοδήποτε
έλεγχο. Εδώ είναι η διαφωνία µας σε σχέση µε τα συγκεκριµένα
άρθρα του νοµοσχεδίου.

Σε σχέση µε το άρθρο 8 και τους συνδέσµους τοποθετηθή-
καµε χθες.

Όσον αφορά το άρθρο 11 για τη µετατροπή του ΕΣΚΑΝ σε νο-
µικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, εµείς θεωρούµε ότι το ΕΣΚΑΝ
πρέπει να παραµείνει νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου και να
εξασφαλίζεται από χρήµατα του κρατικού προϋπολογισµού.
Πρέπει να εξασφαλίζονται και να καλύπτονται όλα τα έξοδα λει-
τουργίας, µισθοδοσίας του συγκεκριµένου συµβουλίου. Αυτή η
µορφή κατά κάποιο τρόπο ιδιωτικοποίηση που γίνεται στο
ΕΣΚΑΝ, κατά τη γνώµη µας, µπορεί δυνητικά να δηµιουργήσει
προβλήµατα αξιοπιστίας του συγκεκριµένου θεσµού.

Σε σχέση µε τα άρθρα αυτά του νοµοσχεδίου που αφορούν
την ποινική αντιµετώπιση του ντόπινγκ και των συνεννοηµένων
αγώνων, δεν έχουµε αντίρρηση. Εκφράζουµε όµως κι εδώ τις επι-
φυλάξεις µας όσον αφορά τη χρήση των ειδικών ανακριτικών
πράξεων του άρθρου 253Α του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας.

Συµφωνούµε µε τα άρθρα 14 και 15 που αφορούν τα οικονο-

µικά θέµατα και τη διαδικασία επίλυσης των διαφορών και µε τις
βελτιώσεις που έγιναν, ιδιαίτερα στο άρθρο 15. Παρ’ όλα αυτά,
θέλουµε να επισηµάνουµε το εξής, το είπαµε και στην επιτροπή:
Στο άρθρο 14 δεν υπάρχει σαφής δέσµευση για το ύψος της επι-
χορήγησης. Δεύτερον, οι Επιτροπές Επίλυσης των Οικονοµικών
Διαφορών θα δικάσουν µε βάση τη συµφωνία που εµφανίζεται
ως επίσηµη. Η πραγµατικότητα όµως έχει αλλάξει στο χώρο του
επαγγελµατικού αθλητισµού. Υπάρχουν συµφωνίες κάτω από το
τραπέζι, υπάρχουν µαύρα συµβόλαιο. Εποµένως, όλα αυτά ξε-
φεύγουν από τον έλεγχο της οποιασδήποτε επιτροπής και αρ-
µοδιότητας της Επιτροπής Επίλυσης Οικονοµικών Διαφορών.
Δυστυχώς, αυτή είναι η πραγµατικότητα που υπάρχει σήµερα
στο χώρο του επαγγελµατικού αθλητισµού και σε µεγάλες κατη-
γορίες και σε δηµοφιλή αθλήµατα. 

Απ’ αυτήν τη σκοπιά εµείς θεωρούµε ότι µέσα από όλες αυτές
τις εξελίξεις καταρρέει και όλο αυτό το µοντέλο του επαγγελµα-
τία αθλητή που είχε διαµορφωθεί, που το δικαίωµά του για επι-
βίωση επί της ουσίας το καθορίζουν οι νόµοι της αγοράς.

Την ίδια στιγµή υπάρχουν παγκόσµιοι πρωταθλητές σε µία
σειρά αθλήµατα –χαρακτηριστικό είναι το πόλο- που δεν τους
εξασφαλίζεται το δικαίωµα να έχουν δουλειά για να µπορούν να
επιβιώσουν.

Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να κατοχυρωθεί το δικαίωµα στη
δουλειά, όπως για όλους τους εργαζόµενους, έτσι και για τους
αθλητές. Ιδιαίτερα γι’ αυτούς τους αθλητές που είναι υψηλού
επιπέδου, πρέπει να υπάρχει µέριµνα, ώστε να µπορούν απερί-
σπαστοι να ασχολούνται µε το άθληµά τους. Αυτοί οι άνθρωποι
είναι χρήσιµοι και µετά το τέλος της αθλητικής τους σταδιοδρο-
µίας –βεβαίως µε την κατάλληλη εκπαίδευση ή µετεκπαίδευση-
όσον αφορά τη στελέχωση του σωµατειακού, του ερασιτεχνικού
ή του σχολικού αθλητισµού. 

Όσον αφορά τα άρθρα 18 και 19, για το οποίο έγινε και πολύς
λόγος, εµείς ψηφίζουµε παρών. Υπάρχουν ορισµένα θετικά στοι-
χεία σε αυτές τις διατάξεις. Συµφωνούµε να υπάρχουν κανόνες
διαφάνειας, όσον αφορά τη µετοχική σύνθεση, τη σύνθεση των
διοικητικών συµβουλίων των αθλητικών ανωνύµων εταιρειών. Βέ-
βαια, η στάση µας δεν καθορίζεται µε βάση το οποιοδήποτε αυ-
τοδιοίκητο «λάστιχο», όπως το εννοεί ο καθένας, ή µε βάση το τι
λέει η UEFA κ.ο.κ. Δυστυχώς, όµως, η αποτελεσµατικότητα
αυτών των ρυθµίσεων δεν καθορίζεται από προθέσεις.

Ανέφερε χθες και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος ότι
στο χώρο του αθλητισµού υπάρχει µία οικονοµική βάση που αν-
τικειµενικά και νοµοτελειακά θα αναπαράγει νοσηρά φαινόµενα
και νοσηρούς παράγοντες. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Όσο
υπάρχει το κέρδος, όσο το κέρδος είναι η κινητήριος δύναµη στο
χώρο του αθλητισµού, αυτά τα φαινόµενα θα αναπαράγονται και
θα είναι, όπως εύστοχα ανέφερε και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος, σαν τη Λερναία Ύδρα: ένα κεφάλι θα κόβεις, τρία θα
βγαίνουν. Παρ’ όλα αυτά, εκτιµούµε ότι υπάρχουν θετικά σηµεία
στη συγκεκριµένη διάταξη. 

Καταψηφίζουµε το άρθρο 20, που αφορά την προσέλκυση
ξένων επενδυτών, όχι γιατί θεωρούµε ότι είναι ή δεν είναι φωτο-
γραφική, αλλά γιατί εντάσσεται στο πλαίσιο της συνολικότερης
πολιτικής για την ενίσχυση της επιχειρηµατικής δράσης στο
χώρο του αθλητισµού.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 23, που αφορά τις ρυθµίσεις για το
ΟΑΚΑ, το ΣΕΦ και των αθλητικών κέντρων της Θεσσαλονίκης.
Μπαίνουν ζητήµατα εργασιακής εφεδρείας στο συγκεκριµένο
άρθρο. 

Ψηφίζουµε το άρθρο 24 σε σχέση µε την άδεια λειτουργίας
των αθλητικών εγκαταστάσεων. 

Καταψηφίζουµε το άρθρο 25, γιατί θεωρούµε ότι υπάρχει αρ-
νητική εµπειρία όσον αφορά την παραχώρηση χρήσης αθλητικών
κέντρων στους δήµους. Οι δήµοι αυτή τη στιγµή επιβάλλουν
ενοίκιο επί της ουσίας στα σωµατεία. Υπάρχουν σωµατεία που
επειδή δεν µπορούν να ανταποκριθούν σε αυτήν την υποχρέωση,
πετιούνται έξω από γυµναστήρια και αθλητικά κέντρα. 

Ψηφίζουµε τα άρθρα 26 και 27.
Σχετικά µε τα άρθρα που αφορούν τον ΕΟΤ, δεν διαφωνούµε

µε τη διάρθρωση και αναδιάρθρωση των υπηρεσιών του. Η έν-
στασή µας έγκειται στη συνολική στρατηγική που έχει ο ΕΟΤ. 
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Ο ΕΟΤ δεν έχει ως προτεραιότητα πώς θα εξασφαλιστεί το δι-
καίωµα στις διακοπές, το δικαίωµα στην αναψυχή των εργαζο-
µένων των λαϊκών οικογενειών στη χώρα µας. Με βάση τα
στοιχεία που υπάρχουν ένας στους δύο εργαζόµενους δεν µπο-
ρεί να κάνει διακοπές. Αυτά είναι στοιχεία περσινά και προπέρ-
σινα. Με βάση τα νέα δεδοµένα που διαµορφώνει το µνηµόνιο
της λαϊκής χρεοκοπίας, τα ποσοστά αυτά θα αυξηθούν δραµα-
τικά. Και αντί ο ΕΟΤ να ασχολείται µ’ αυτό το ζήτηµα, λειτουργεί
µε αποκλειστικό κριτήριο την προσέλκυση ξένων τουριστών. Δεν
διαφωνούµε µ’ αυτό, αλλά δεν µπορεί να είναι προτεραιότητα
πώς θα αυξηθεί η κερδοφορία των διαφόρων επιχειρηµατικών
οµίλων που δραστηριοποιούνται στο χώρο του τουρισµού. 

Το µέληµα και η βασική υποχρέωση του ΕΟΤ, θα πρέπει να
είναι το δικαίωµα στην αναψυχή για τις λαϊκές οικογένειες. 

Ιδιαίτερα στα άρθρα 31 και 32 που αφορούν τις διαδικασίες
στελέχωσης αυτών των υπηρεσιών εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει
αυτές να στηρίζονται σε αντικειµενικά κριτήρια. 

Καταψηφίζουµε το άρθρο 38 που παραχωρεί την κυριότητα
µεγάλων εκτάσεων σε Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης γιατί
θεωρούµε ότι κινείται στη λογική της εµπορευµατοποίησης και
της κερδοσκοπικής εκµετάλλευσης αυτών των εκτάσεων.

Υπερψηφίζουµε το άρθρο 40. Είναι αυτονόητη αυτή η ρύθµιση.
Καταψηφίζουµε το άρθρο 41 που αφορά τη ρύθµιση των ια-

µατικών πηγών. Εδώ υπάρχει ζήτηµα όσον αφορά την ιδιωτικο-
ποίηση και την εµπορευµατοποίηση του τουρισµού και ιδιαίτερα
του ιαµατικού τουρισµού, ο οποίος, λόγω των θεραπευτικών ιδιο-
τήτων που έχει, πρέπει να είναι προσιτός σε όσους τον έχουν
ανάγκη. Δεν µπορεί να είναι πεδίο ιδιωτικής εκµετάλλευσης και
επιχειρηµατικής δράσης. Επί της ουσίας η παραχώρησή του
στους δήµους για σαράντα χρόνια, όπως αναφέρεται στο κεί-
µενο του νόµου, υπηρετεί αυτό το σκοπό και κάνει τον ιαµατικό
τουρισµό δυσπρόσιτο, αν όχι τελείως απρόσιτο για όσους τον
έχουν ανάγκη αλλά δεν έχουν την οικονοµική δυνατότητα να κα-
ταφύγουν σ’ αυτές τις υπηρεσίες.

Καταψηφίζουµε το άρθρο 42 που προβλέπει ότι οι αρχαιολόγοι
επί της ουσίας δεν θα µπορούν να εργαστούν ποτέ ξανά µε τη
συµπλήρωση πέντε ετών απασχόλησης. Μέχρι τώρα βέβαια αυτό
συνέβαινε µε την παρέλευση είκοσι τεσσάρων µηνών, όµως αντί
να επιλύεται ένα χρόνιο πρόβληµα, επί της ουσίας αφήνεται για
το εγγύς µέλλον το ζήτηµα παρατείνοντας την αγωνία και την
οµηρία αυτών των ανθρώπων. 

Μάλιστα θέλουµε να αναδείξουµε και το εξής: Με άλλο νοµο-
σχέδιο που αναµένεται να ψηφιστεί στη Βουλή, τους αρχαιολό-
γους που θα εργάζονται στις σωστικές ανασκαφές στα µεγάλα
ιδιωτικά έργα δεν θα τους επιλέγει η αρχαιολογική υπηρεσία,
όπως γίνεται µέχρι σήµερα, αλλά ιδιώτες κατασκευαστές και
αυτό κατά τη γνώµη µας είναι ένα ακόµα πλήγµα στο εργασιακό
δικαίωµα αυτών των ανθρώπων.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Πού είναι αυτό;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Δεν είναι στο νοµοσχέδιο αυτό. Να σας
πω, µπορεί να κάνω και λάθος. Είναι στο νοµοσχέδιο για τη βελ-
τίωση του επιχειρηµατικού περιβάλλοντος. Δεν ξέρω. Πείτε µας
αν έχουµε λάθος ενηµέρωση, όµως η ενηµέρωση που έχουµε
από τους ίδιους τους ανθρώπους είναι ότι προωθείται το να γί-
νεται η επιλογή αρχαιολόγων από τις ιδιωτικές εταιρείες που θα
αναλάβουν και όχι από την αρχαιολογική υπηρεσία.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτή είναι η τοποθέτησή µας επί
των άρθρων και αναµένουµε και την τοποθέτηση του Υπουργού
για τυχόν αλλαγές-τροποποιήσεις στα άρθρα του νοµοσχεδίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ιωάννη Γκιόκα.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κύριος Γιώργος Ανατολάκης. Με την προσέλευσή του
στο Βήµα να χαιρετίσουµε και τη νίκη του Ολυµπιακού στη
Μόσχα. Έφτιαξα συνάφεια µε τον οµιλητή.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας είπα και χθες ότι έχετε κάνει πάρα πολλά

πράγµατα για τα περισσότερα άρθρα. Υπάρχουν βέβαια κάποιες

λεπτοµέρειες που θα δούµε. 
Στο άρθρο 2 θα πρέπει να φύγουν κάποιες λεπτοµέρειες που

είναι για τη ΔΕΑΒ. 
Για τα άρθρα 3 και 4 τα είπε και ο κοινοβουλευτικός µας εκ-

πρόσωπος κ. Πλεύρης. 
Στο άρθρο 6 που είναι για το ηλεκτρονικό εισιτήριο θα πρέπει

να πούµε τι θα γίνει µε τη συντήρηση για τα δηµόσια γήπεδα που
ανήκουν στη Γενική Γραµµατεία και στους δήµους. Ποιος θα
πληρώσει τη συντήρηση; 

Για το άρθρο 7 µίλησε και χθες ο κ. Ψαριανός. Είναι για τη διε-
νέργεια οργανωµένων µετακινήσεων. Ως οργανωµένη µετακί-
νηση σ’ αυτό το κοµµάτι θεωρείται η ελεύθερη µετακίνηση. Είναι
συνταγµατικά κατοχυρωµένη, άρα δεν µπορούµε να απαγορεύ-
σουµε στα ΙΧ να κινηθούν όπου επιθυµούν και µε όποιο τρόπο
θέλουν.

Στο άρθρο 8 υπάρχει µεγάλη γραφειοκρατία. Νοµίζω ότι πρέ-
πει να γίνουν ρυθµίσεις Αστικού Κώδικα και η Αστυνοµία να έχει
τη λειτουργία του.

Στο άρθρο 9 από «οι ΑΑΕ και τα ΤΑΑ» µέχρι «σε τρίτους» η ευ-
θύνη µιας οµάδας περιορίζεται γεωγραφικά στον εν γένει χώρο
του γηπέδου και χρονικά ως µετά τον αγώνα. Υπό τις έννοιες
αυτές καθορίζονται στο άρθρο 1 του ΚΑΠ σε συνδυασµό µε τον
ν. 3479/2006.

Στο άρθρο 10, για την απαγόρευση και την αιτιολογία, συµφω-
νούµε. 

Στο άρθρο 11, για το ντόπινγκ κοντρόλ, γράφετε για τετραετή
θητεία των µελών του διοικητικού συµβουλίου. Σας είπα και στην
επιτροπή ότι υπάρχει περίπτωση να τελειώνει η προεδρεία πριν
την Παραολυµπιάδα. Να το φτιάξουµε και να τελειώνει µετά την
Παραολυµπιάδα. Δεν είναι µέχρι στιγµής εδώ.

Στα άρθρα 17 και 18 συµφωνούµε.
Στο άρθρο 19 είναι το µεγάλο µας ζήτηµα. Εσείς είπατε χθες

ότι ζητάτε να µπουν ποινές προς την ΕΠΟ. Αλλά για να δεχθεί
τις ποινές που ζητά η πολιτεία θα πρέπει να γίνει µια γενική συ-
νέλευση. Προτείνω κάτι άλλο. Θα ήταν καλύτερο να αποσυρθεί
το άρθρο και µε το που θα γίνει αυτό να µπουν οι ποινές γιατί
πρέπει να γίνει γενική συνέλευση. 

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού):… (δεν ακούστηκε).

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Θα είναι Επιτροπή Επαγγελµατι-
κού Αθλητισµού. 

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού):… (δεν ακούστηκε).

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Δεν το δέχεστε. 
Θα πρέπει όµως να σας πω κάτι άλλο. Το είπα και χθες. Ανα-

φέρεστε συνέχεια στα δώδεκα χρόνια της λειτουργίας. Μάλλον
κάποιοι σύµβουλοί σας δε σας λένε πραγµατικά την αλήθεια.
Από το 2006 µε το ν. 3479, άρθρο 29, παράγραφος 12, µέχρι
φέτος, µέχρι πριν πέσει η Καβάλα και ο Ολυµπιακός Βόλου δεν
έδιναν τα χαρτιά. Πρέπει να σας πουν τις αλήθειες, κύριε Γενικέ.
Να µην την κρύβουν και να λένε για τα δώδεκα χρόνια συνέχεια.
Να σταµατήσει αυτό το πράγµα. Δεν είναι έτσι.

Ο κ. Ιωαννίδης ήταν Υπουργός και το ξέρει. Δε σας λένε τις
αλήθειες. Υπάρχουν τόσοι σύµβουλοι, τόσοι νοµικοί. Γιατί δε
λένε τις αλήθειες και λένε άλλα αντί άλλων. Και βγαίνετε και κά-
νετε δηλώσεις, σύµφωνα µ’ αυτά που σας λένε. Και καλά κάνετε,
αφού αυτά σας λένε. Πρέπει να παραδεχθούµε κάποια πράγµατα
εδώ πέρα µέσα. Να σταµατήσει αυτό το ψέµα. 

Η απάντηση που θα στείλει η FIFA στην ερώτηση που έκανε η
ΕΠΟ νοµίζω ότι θα κοινοποιηθεί σε εσάς και στον κύριο Γενικό. 

Ως προς το άρθρο 20 έχω ακούσει τόσα πολλά για τους επεν-
δυτές. Το είπα και στην επιτροπή και το ξεκαθαρίζω, εγώ προ-
σωπικά και το κόµµα µου λέµε ναι. Απλά πρέπει να µπουν πολύ
καλές δικλίδες ασφαλείας. Το είχα ξεκαθαρίσει και στην επι-
τροπή. Είπα από την αρχή ναι. Γιατί ακούστηκαν άλλα αντί
άλλων. Εγώ ζητάω να υπάρχουν οι ίδιες ακριβώς προϋποθέσεις
που έχουν οι Έλληνες επενδυτές. Ό,τι µπορούµε να διασφαλί-
σουµε για το καλό του αθλητισµού. Δε ζητάω τίποτα άλλο. Δε
λέω όχι. Το ξεκαθαρίζω. Είµαι ξεκάθαρος σ’ αυτό. Άρα, συµφω-
νούµε.

Το άρθρο 24 αφορά στην άδεια λειτουργίας εγκαταστάσεων
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και την άδεια τέλεσης. Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να ξέρετε και
θα πρέπει να εξαιρέσετε τα ερασιτεχνικά γήπεδα του αθλητι-
σµού. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι δεν υπάρχουν άδειες λειτουργίας των
γηπέδων. Σχεδόν όλα τα γήπεδα δεν έχουν άδεια, εκτός από κά-
ποια που είναι Ολυµπιακά. Κάποιοι δήµαρχοι, κάποιοι φορείς
έχουν πάρει µία αλάνα και θέλουν να κάνουν ένα γήπεδο. Θα
πρέπει να γίνει όλη αυτή η διαδικασία; Θα πρέπει είτε µε προ-
εδρικό διάταγµα ή µε κοινή υπουργική απόφαση –δεν ξέρω µε
τι- να εξαιρεθούν κάποια πράγµατα και να µπουν στη σειρά τους.

Στα θέµατα τουρισµού: Είχαµε καταθέσει µία τροπολογία µε
τον κ. Ιωαννίδη και µε τον κ. Εµινίδη στο άρθρο 41, για την επέ-
κταση, δηλαδή, των διοικητικών πράξεων ή συµβάσεων. Την κά-
νατε δεκτή, µε την έννοια ότι το ανεβάσατε στα σαράντα χρόνια.
Είµαστε θετικοί σε αυτό, πάρα πολύ θετικοί.

Γενικά όσον αφορά τον τουρισµό, σύµφωνα και µε τον Αντι-
πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Αποστολάτο, είµαστε θετικοί.

Έχω να κάνω κάποιες παρεµβάσεις στα θέµατα του γραφείου.
Σας είπα και στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ, ότι είναι πολύ κακό
που απουσιάζει το γραφείο της Ινδίας. Και ξέρετε αυτήν τη
στιγµή πώς είναι στην Ινδία και πόσο µπορεί να µας βοηθήσει.
Και νοµίζω ότι δεν πρέπει να γίνει εκεί ένα γραφείο. Θα πρέπει
να γίνουν δύο γραφεία. Στο Μιλάνο. Αντί για Μιλάνο, στη Ρώµη.
Και να υπάρχει ένα παράρτηµα στη Βενετία όπου υπάρχει το Ιν-
στιτούτο Ελληνικών Σπουδών.

Όσον αφορά το γραφείο της Ρουµανίας, θεωρώ, κύριε
Υπουργέ, ότι θα πρέπει να φύγει. Και βλέπετε πώς είναι τα πράγ-
µατα. 

Τα άρθρα 7 «Διενέργεια οργανωµένων µετακινήσεων», 8 «Λέ-
σχες Φίλων των Αθλητικών Σωµατείων», 9 «Ειδικές υποχρεώσεις
και ευθύνες των Λεσχών Φίλων των Αθλητικών Σωµατείων» και
19 τα καταψηφίζω. 

Πιο συγκεκριµένα, όσον αφορά το άρθρο 19, κύριε Υπουργέ,
έχω την ελπίδα να µη συµβεί το κακό. Αλήθεια σας το λέω. Και
το λέω γιατί το ένιωσα. Και όταν θα έρθει ο κ. Λιάνης στο Βήµα,
µπορεί να σας πει ακόµα περισσότερα. Θα πρέπει να τελειώνει
αυτό το θέµα. Όταν σας είπα για την απόσυρση, εννοούσα να
φύγει τώρα, να τα βρείτε και να έρθει µετά ο νόµος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γεώργιο Ανατολάκη.

Παρακαλείται ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστάσιος Κουράκης, Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής, να λάβει το λόγο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, θα µπω κατευθείαν στα άρθρα στα οποία συµ-
φωνούµε και διαφωνούµε. 

Θα αρχίσω από το πιο σηµαντικό άρθρο, για το οποίο δίνεται
και µάχη µέσα στη Βουλή, το άρθρο 19.

Παρ’ όλο που έχουµε επισηµάνει και στην πρωτοµιλία µας ότι
η γενεσιουργός αιτία των παθογενειών του αθλητισµού είναι η
εµπορευµατοποίησή του και η παράδοσή του στους νόµους της
αγοράς, εκτιµούµε ότι µε τη ρύθµιση αυτή γίνεται ένα βήµα για
την κάθαρση του επαγγελµατικού ποδοσφαίρου. Είναι χαρακτη-
ριστική η αντίδραση που συναντά από εθνικά και υπερεθνικά κέν-
τρα. Το στηρίζουµε.

Όσον αφορά τα υπόλοιπα άρθρα, συµφωνούµε, επίσης, µε το
άρθρο 5. Είναι, βέβαια, ένα από τα µέτρα τα οποία εµείς προτεί-
νουµε. 

Άρθρο 6: Διαφωνούµε µε το ηλεκτρονικό ή άλλο φακέλωµα και
για τις βάσεις δεδοµένων µε αµφίβολη χρήση. Δεν ξέρουµε από
ποιον θα χρησιµοποιηθούν. 

Διαφωνούµε µε το άρθρο 7, το οποίο δεν λαµβάνει υπ’ όψιν
καθόλου την ελληνική πραγµατικότητα, την οποία οι κυβερνήσεις
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας έχουν εκθρέψει. Λόγου
χάριν: Σηµεία του εδαφίου α’ περί αναλογίας προσωπικού ασφα-
λείας και µετακινουµένων 1:20.

Διαφωνούµε µε τη χρήση ιδιωτικής ασφάλειας και µ’ ένα αί-
τηµα που ήρθε από την Ένωση Σωµατείων Ποδοσφαιριστών και

ιδιαίτερα από το τµήµα αντισφαίρισης όπου προτείνουν και αυτοί
την καθ’ ολοκληρία εξαίρεση από το συγκεκριµένο άρθρο του
βόλεϊ, καθώς δεν υπάρχει η παραµικρή οικονοµική δυνατότητα
για µίσθωση πούλµαν για µετακινήσεις ούτε παρατηρούνται µε-
τακινήσεις οπαδών στο βόλεϊ. Νοµίζω ότι αυτό θα τους πλήξει
καίρια. 

Επίσης συνοδό είναι και το άρθρο 9 όπου πάλι αναφέρεται
στις ιδιωτικές εταιρείες ασφάλειας, προφανώς διαφωνούµε. 

Για το άρθρο 10, θεωρώ ότι είναι απαράδεκτο να κάνουν face
control διοικήσεις των οµάδων και να απαγορεύουν την είσοδο
σε θεατές χωρίς κάποια επιβαρυντικά στοιχεία

Για το άρθρο 11, πιστεύουµε ότι η σύνθεση του ΕΣΚΑΝ πρέπει
να παραµείνει όπως ήταν, καθώς µέχρι τώρα οι επιστήµονες επι-
λέγονταν από καταλόγους που συνέθεσαν οι πρόεδροι των σχε-
τικών πανεπιστηµιακών τµηµάτων και ο Πανελλήνιος Ιατρικός
Σύλλογος και τώρα αυτή η επιλογή πηγαίνει στους Υπουργούς
Υγείας και Πολιτισµού. 

Το άρθρο 13, το ψηφίζουµε. 
Στο άρθρο 20, διερωτώµεθα αν µπορούν να υπάρχουν ανα-

γκαίοι έλεγχοι για ενδεχόµενο ξέπλυµα µαύρου χρήµατος σε φυ-
σικά πρόσωπα τρίτης χώρας και καθώς θεωρούµε ότι ενισχύει
την επιχειρηµατική διείσδυση περισσότερο στον αθλητισµό από
ό,τι σήµερα υπάρχει, διαφωνούµε. 

Συµφωνούµε µε το άρθρο 21, για τη µείωση του αριθµού των
µελών. Βέβαια δυστυχώς, έχει αποσυρθεί.

Διαφωνούµε µε το άρθρο 24 και το 25.
Συµφωνούµε µε το άρθρο 26 και 27.
Σχετικά µε τις τροπολογίες που έχουµε καταθέσει, εξακολου-

θούµε να λέµε, κύριε Υπουργέ -συµφωνεί ευτυχώς και ο κ. Ιωαν-
νίδης- για την καθιέρωση της απλής αναλογικής. Ο κύριος
Υπουργός, εχθές έβαλε ένα δίληµµα αν θα πρέπει να προχωρή-
σουµε τώρα ή να το αφήσουµε για αργότερα. Είπα και χθες ότι
πολύ φοβάµαι ότι αργότερα µε την αλλαγή κυβέρνησης και µε
τις εκλογές, δεν θα βρεθούµε σ’ αυτήν την ευνοϊκή κατάσταση
όπου σχεδόν όλες οι πτέρυγες της Βουλής θα συµφωνούν. Είναι
και στη δική σας αντίληψη, δεν έχουµε κανένα λόγο να µην προ-
χωρήσουµε, έστω και µε ατέλειες. Θα είναι πάρα πολύ σηµαν-
τικό. Θεωρώ ότι θα σας συνοδεύει αυτό και στη µετέπειτα πορεία
σας. Να προχωρήσουµε µε κάθε τρόπο, νοµίζω ότι θα δικαιω-
θείτε και θα δικαιωθεί και το Κοινοβούλιο. Θα είναι από τα ένα -
δύο σηµαντικά άρθρα που θα ψηφιστούν. Εµείς βέβαια προσθέ-
τουµε για τις δύο θητείες και για την ανανέωση µεταξύ των θη-
τειών των µελών του διοικητικού συµβουλίου κατά 30%.

Θα επιµείνουµε επίσης στο άρθρο 42, για το θέµα των αρχαι-
ολόγων. Θεωρούµε ότι για πάρα πολλούς λόγους που έχουν
σχέση µε την υπεράσπιση του πολιτισµού και όχι µόνο του ερ-
γασιακού δικαιώµατος των αρχαιολόγων, το οποίο δεν θεωρώ
καθόλου έλασσον σηµείο, θα πρέπει να εξαιρεθούν από το π.δ.
164. Έχουµε καταθέσει και τη σχετική τροπολογία. Θα ήµασταν
ιδιαίτερα ευτυχείς αν το κάνατε δεκτό και πιο ευτυχής θα ήταν ο
πολιτισµός.

Θα συµφωνήσω µε τον κ. Ιωαννίδη, στην αναφορά που έκανε
στο τέλος της οµιλίας του για τα οκτώ στρέµµατα στο Βοτανικό
Κήπο. Είναι πολύ σηµαντικό και νοµίζω ότι πρέπει να το κάνετε
δεκτό. Είναι ένας χώρος, ο οποίος χρησιµοποιεί τη συγκεκριµένη
έκταση για πάρα πολλούς σκοπούς. Έχει µόνο θετική ιστορία και
το να µεταφερθεί στο δήµο νοµίζω ότι θα είναι ατυχές. Γι’ αυτό
έχουµε µια τροπολογία - προσθήκη που λέει ότι εξαιρούνται των
ακινήτων που αναφέρονται και περιγράφονται στο τµήµα του πί-
νακα της Περιφέρειας Αττικής στο άρθρο 38. Καταλάβατε το
πνεύµα, να επανέρθει, δηλαδή στο Πανεπιστήµιο Αθηνών και στο
συγκεκριµένο ίδρυµα.

Σχετικά στο άρθρο 28, επειδή ακριβώς -το είχαµε πει και στην
επιτροπή- υπάρχει ένα πρόβληµα µε την άσκηση έτσι, όπως
εφαρµόζεται στο σχολείο και µάλιστα είναι εξαιρετικά υποβαθ-
µισµένη, καθώς έχουν µειωθεί οι τρεις ώρες που δίνονται για την
άσκηση στο σχολείο σε δύο ώρες εβδοµαδιαίως, προτείνουµε οι
ώρες φυσικής αγωγής και υποχρεωτικής άσκησης στο ωρολόγιο
πρόγραµµα όλων των βαθµίδων της εκπαίδευσης να είναι κατ’
ελάχιστον τρεις ώρες.

Επίσης το ότι σε όλες τις νεοαναγειρόµενες σχολικές εγκατα-
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στάσεις είναι υποχρεωτική η ύπαρξη σύγχρονων αθλητικών υπο-
δοµών και η ύπαρξη αίθουσας πολλαπλών χρήσεων δεν υποκα-
θιστά την υποχρέωση αυτή. 

Σχετικά µε το άρθρο 20, προκειµένου να ενθαρρυνθούν οι φί-
λαθλοι-µέλη να επανέρθουν στα κέντρα λήψης αποφάσεων και
στην ενεργό συµµετοχή τους στα κοινά των οµάδων, προτεί-
νουµε οι ανερχόµενες από τη Γ’ στη Β’ εθνική κατηγορία ποδο-
σφαίρου και από τη Β’ στην Α’ κατηγορία στη Σουπερ Λίγκα,
εφεξής να δύνανται να επιλέγουν τη µορφή της ποδοσφαιρικής
ανώνυµης εταιρείας ή του τµήµατος αµειβοµένων ποδοσφαιρι-
στών ή της κοινωνικοποιηµένης εταιρείας λαϊκής βάσης ή του
ερασιτεχνικού αθλητικού σωµατείου. Πιστεύουµε ότι στην εποχή
της κρίσης που περνάµε µια επιστροφή έστω και δειλή στον ερα-
σιτεχνικό αθλητισµό θα ήταν εξαιρετικά θετική. 

Στο άρθρο 52, επειδή υπάρχουν πολλοί καταξιωµένοι παλαί-
µαχοι ποδοσφαιριστές που αγωνίστηκαν σε µεγάλες οµάδες,
πρόσφεραν πολλά στο ελληνικό ποδόσφαιρο και εξακολουθούν
να αντιµετωπίζουν πρόβληµα, λόγω της µη συµπλήρωσης προ-
ϋποθέσεων λήψεως της ελάχιστης σύνταξης, νοµίζουµε ότι θα
µπορούσε να γίνει µία παράταση για ένα χρόνο από την έναρξη
ισχύος του νόµου, ώστε να µπορούν να τακτοποιηθούν και στα
ασφαλιστικά τους δικαιώµατα.

Να ενισχύσω και εγώ τις τροπολογίες της κ. Σακοράφα, καθώς
έτσι όπως είναι τα πράγµατα στο νόµο, πάρα πολλά γυµναστήρια
θα υποχρεωθούν να κλείσουν και πάρα πολύ άνθρωποι να βρε-
θούν στο δρόµο.

Στο άρθρο 2 παράγραφος 1, υπάρχει µία προτεινόµενη διά-
ταξη, κάθε µορφή ατοµικής ή οµαδικής άσκησης και τεχνικής
άσκησης, όπως γιόγκα, πιλάτες, δηλαδή νέες µορφές, να µπο-
ρούν επίσης να είναι µέσα στο πνεύµα και το γράµµα του νόµου. 

Επίσης τα γυµναστήρια µπορούν να παρέχουν ακόµη υπηρε-
σίες υδροµασάζ, σάουνα, σολάριουµ, όλα αυτά που ουσιαστικά
σκοπεύουν στην αποθεραπεία των αθλουµένων προσώπων. 

Επίσης πάλι στις τροπολογίες που κατέθεσε η κ. Σακοράφα
για την έννοια του κτηρίου, είναι πολύ σηµαντικό το παράδειγµα
που είπε για το γυµναστήριο της Βουλής. Είναι ενδεικτικό ότι αν
ίσχυε η διατύπωση, όπως την έχετε, θα έπρεπε όλο το κτήριο να
έχει άδεια γυµναστηρίου. Νοµίζω ότι θα το κάνετε δεκτό. 

Επίσης η ιστορία για το πόσιµο νερό και την αποχέτευση νο-
µίζω ότι δεν αντέχει στην κριτική. Νοµίζω ότι θα το διορθώσετε. 

Σχετικά µε την στελέχωση των υπηρεσιών του ΕΟΤ και εδώ
έχουµε καταθέσει τροπολογίες που νοµίζουµε ότι θα γίνουν δε-
κτές. Επίσης σχετικά µε τις µικρές αναθέσεις της αρχαιολογικής
υπηρεσίας, νοµίζουµε ότι θα πρέπει να δοθεί η δυνατότητα, σύµ-
φωνα µε την τροπολογία που έχουµε καταθέσει, στον προϊστά-
µενο της αρχαιολογικής υπηρεσίας της Γενικής Γραµµατείας
Πολιτισµού, που εκπονεί µελέτη να µπορεί να καταθέτει συµβά-
σεις µελετών µέχρι ορισµένο ύψος. 

Κλείνοντας αυτήν την ενότητα, κύριε Υπουργέ, νοµίζουµε ότι
θα υιοθετηθούν, παρ’ όλο που είµαστε αρνητικοί επί της αρχής
του νοµοσχεδίου, αρκετές από τις τροπολογίες έτσι, ώστε να κά-
νουµε ένα καλύτερο βήµα προς την κατεύθυνση του αθλητισµού,
συνεισφέροντας ό,τι µπορεί ο καθένας από την πλευρά του.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού συµµετείχαν στο
εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργα-
νώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι οκτώ µαθητές και δύο εκ-
παιδευτικοί από το 26ο Δηµοτικό Σχολείο Καλλιθέας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Καρατζαφέ-
ρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Δεν χωρά καµµία αµφιβολία ότι το νοµο-
σχέδιο κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση. Έχει βέβαια
ελλείψεις όπως και υπερβολές. Πιστεύω ότι αν είχε µελετηθεί πε-
ρισσότερο, θα ανταποκρινόταν περισσότερο και στις ανάγκες

της εποχής, αλλά και η πληρότητά του θα επέτρεπε να µην υπάρ-
χουν τόσες επιφυλάξεις µέσα στο Κοινοβούλιο. 

Θα ήθελα να ξεκινήσω από το βράδυ της Κυριακής. Είχαµε
δύο πράγµατα, κύριε Υπουργέ, βανδαλισµούς στο κέντρο της
Αθήνας και ταυτοχρόνως τον αγώνα Ολυµπιακού-Παναθηναϊκού.
Τόσο σοφία χρειαζόταν και στα δύο Υπουργεία, για να µεταφερ-
θεί µια µέρα ο αγώνας και να φύγουν οι ισχυρές δυνάµεις που
ήταν στο γήπεδο και να δοθούν εδώ στην περιφρούρηση της
εθνικής και της ατοµικής περιουσίας; Τόσο δύσκολο ήταν να σκε-
φτείτε δύο Υπουργεία να πάει µια µέρα µετά ο αγώνας και να
απεγκλωβιστούν όλες αυτές οι ισχυρές δυνάµεις; Ούτε αυτό; 

Θα έλεγα λοιπόν ότι θα πρέπει να υπάρχει µια στενότερη συ-
νεργασία ανάµεσα στα δύο Υπουργεία µε αφορµή αυτό το οποίο
έγινε προχθές, για να µπορούµε να έχουµε αποτελέσµατα, να
παράξουµε αποτελέσµατα. Γιατί να τα προχθεσινά αποτελέ-
σµατα, κάηκαν ιστορικά κτήρια, χάσαµε µεγάλο κοµµάτι του πο-
λιτισµού µας µε άµεση συνέπεια τα δίκτυα της Ευρώπης να
παίζουν και να ξαναπαίζουν αυτές τις εικόνες, σε µια περίοδο
εξαιρετικά δύσκολη για εσάς, κύριε Νικητιάδη, γιατί τώρα κλεί-
νονται οι τελευταίες κρατήσεις στα ξενοδοχεία. Πιστεύετε ότι
µετά από αυτήν την εικόνα θα είναι πιο ευχερής η διαδικασία του
κλεισίµατος δωµατίων ή κάποιοι θα φύγουν για άλλες γειτονικές
χώρες και θα χάσουµε το πολύτιµο συνάλλαγµα το οποίο είναι
οξυγόνο, είναι νερό ζωής; Αλλά αυτά φαίνεται ότι κάποιοι δεν
µπορούν να τα σκεφτούν, αλλά και δεν µπορούν να τα αντιµετω-
πίσουν. 

Εγώ δεν θα µπω στον πειρασµό να πω τι ήταν αυτό. Ο λαός
έχει κρίση, ο λαός γνωρίζει, ο λαός αντιλαµβάνεται και αντιλαµ-
βάνεται εκ του γεγονότος τούτου τι τον αναµένει. Δεν είναι αυτό
που λέµε χρεοκοπία, µην κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας. Ενδεχό-
µενο χρεοκοπίας το 2012 δεν υπάρχει! Με εκλογές στη Γαλλία,
στη Γερµανία και στις Ηνωµένες Πολιτείες δεν µπορεί να υπάρξει
χρεοκοπία. Εδώ µια τράπεζα έπεσε στην Αµερική, η LEHMANN
BROTHERS και κλονίστηκε όλος ο κόσµος, θα αφήσουν µια
χώρα; Θα το βρουν µπροστά τους και το ξέρει και ο Σαρκοζί και
η Μέρκελ και το ξέρει και ο Οµπάµα.

Άρα λοιπόν εµένα δεν µε φοβίζει η χρεοκοπία. Τι µε φοβίζει; Η
επαναστατική έκρηξη, η εξέγερση. Πρόβα τζενεράλε ήταν τα
προχθεσινά. Και ο φόβος µου έχει µεγαλώσει, γιατί είδα ότι δεν
µπορεί να αντιµετωπιστεί επαρκώς από τις νοητικές διαδροµές
των κυβερνώντων. Και βρίσκοµαι ίσως σε κατάσταση µεγάλης
αγωνίας, όταν δεν µπόρεσαν αυτό το οποίο ήταν προσχεδια-
σµένο και σχεδόν διαφηµισµένο ότι έρχεται ούτε αυτό δεν µπό-
ρεσαν να αντιµετωπίσουν. Αύριο το πρωί που θα είναι πιο
οργανωµένα, αύριο το πρωί που θα αποφασίσουν να κάνουν τη
µεγάλη ρήξη, ποιος εξασφαλίζει την κοινωνία; 

Σαφώς είναι ανεπαρκής η Κυβέρνηση και φάνηκε. Οµολογή-
θηκε βίαια µε αυτό το οποίο έγινε προχθές. Πρέπει να είστε εξαι-
ρετικά προσεκτικοί. Με φοβίζει πάρα πολύ αυτό και ελπίζω να
διαψευστώ, αλλά σε µια σειρά πραγµάτων, τα οποία σας έχω πει
µέσα στην Αίθουσα, µέχρι στιγµής δεν έχω διαψευστεί. Θέλω
τώρα να διαψευστώ. Θέλω να προλάβουµε αυτήν την κοινωνική
έκρηξη από την έλλειψη της κοινωνικής συνοχής που θα οδηγή-
σει τα πράγµατα στο απροχώρητο. 

Να ξεκαθαρίσουµε λοιπόν ότι βιώνουµε δύσκολες στιγµές που
θα γίνουν ακόµα δυσκολότερες τις επόµενες ηµέρες, γιατί είδατε
χθες στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο µια διαδικασία που ξεκίνησε
από εµάς, που δεν µε ακολούθησε η Κυβέρνηση, που πήγα το
θέµα στους πολιτικούς αρχηγούς των ευρωπαϊκών κοµµάτων, µε
κάποιους από τους οποίους συνδέοµαι από την περίοδο που
ήµουν επάνω. 

Είδατε χθες τη δριµυτάτη κριτική όλων των πολιτικών αρχη-
γών, από το Λαϊκό Κόµµα που ανήκει η Νέα Δηµοκρατία µέχρι
τον Σβόµποντα του Σοσιαλιστικού Κόµµατος. Όλοι διαφωνούν
µε την αποδοχή του µνηµονίου. Όλοι συµφωνούσαν µε την επι-
χειρηµατολογία την οποία ανέπτυξα εγώ. Όλοι µίλησαν για την
επικυριαρχία της Γερµανίας πάνω στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όλοι.

Και ζήτησα, κύριοι Υπουργοί, να πάµε το θέµα στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο. Εγώ το έφτασα µέχρι εκεί στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων. Παραπέρα δεν µπορούσα. Η Κυβέρνηση δεν δέχθηκε να
πάει στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, να ακουστεί η φωνή των λαών
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όλης της Ευρώπης. Θα είχαµε σωθεί από τις δεσµεύσεις του
µνηµονίου. Και τώρα το Eurogroup βλέπει. Και τώρα το Eu-
rogroup απαιτεί υπογραφή, να γίνουν οι πολιτικοί ηγέτες του
τόπου δηλωσίες, κοινώς νενέκοι. Εγώ δεν νοµίζω ότι θα γίνει.
Έχω πλείστες όσες επιφυλάξεις ότι τουλάχιστον ο ένας εκ των
δύο δεν θα ενδώσει. Δεν µπορεί όλος ο κόσµος να είναι προσκυ-
νηµένος. Αποκλείεται. Πιστεύω ότι θα καταλάβουν ότι η εθνική
κυριαρχία, το φιλότιµο του Έλληνα, το φρόνηµα του Έλληνα
πρέπει να είναι πάνω απ’ όλα αυτά. 

Κύριοι Υπουργοί, αποσυνδέστε όσο µπορείτε την πολιτεία από
τις οµάδες. Αποσυνδέστε τις όσο µπορείτε. Γιατί αυτό το οποίο
έγινε µε την ωµή παρέµβαση της πολιτείας απέναντι στην Κα-
βάλα και στο Βόλο, που πλήρωσαν τα ανοµήµατα των προέδρων,
αυτό τι σηµαίνει; Με το Αγγλικό Δίκαιο που απεδέχθη η Κυβέρ-
νηση, αύριο το πρωί θα τρέµει ο Ολυµπιακός, ο Παναθηναϊκός,
η ΑΕΚ, ο ΠΑΟΚ, ο Άρης, όποια οµάδα παίζει στην Ευρώπη, ότι
θα κατάσχονται οι επιχορηγήσεις. Πού θα πάτε; Εάν λοιπόν έρθει
µία δύσκολη στιγµή, το Αγγλικό Δίκαιο θα µπορεί να πάει να
πάρει, να κατάσχει τις επιχορηγήσεις. Θα ανατιναχθεί το σύµπαν
στον αέρα. Αποδεσµευθείτε από αυτήν την σχέση για να µει-
ώσετε τον κίνδυνο αυτό. Είναι ένας κίνδυνος ο οποίος είναι ορα-
τός. 

Και έρχοµαι στο θέµα της Αστυνοµίας. Για να γίνει ένας αγώ-
νας, χρειάζονται δύο οµάδες, πέντε διαιτητές και η Αστυνοµία.
Άρα λοιπόν η Αστυνοµία πρέπει να γίνει ένα προνοµιακός εταί-
ρος σε όλα τα ταµεία ενός αγώνα. Και δεν είναι µόνο τα εισιτήρια
από τα ταµεία, είναι τα δικαιώµατα, είναι και οι επιχορηγήσεις.
Δεν µπορούµε να έχουµε τον αστυνοµικό, πέρα από το καθήκον
του, να είναι ο απαραίτητος συντελεστής για να γίνει ένας αγώ-
νας, να βάλλεται και να προσβάλλεται και να µη φθάνει το αντί-
τιµο που του αναλογεί στο ταµείο του.

Έρχοµαι στο άρθρο 19. Πιστεύω ότι πρέπει να το δείτε διαφο-
ρετικά. Άλλο ένα τέτοιο επεισόδιο να γίνει σαν και αυτό που έγινε
µε τον Ολυµπιακό Βόλου και την Καβάλα, θα τινάξει το σύστηµα
στον αέρα. Αφήστε την ΕΠΟ στα δικά της θέµατα. Εξάλλου είναι
και δεσµευµένη από τις διεθνείς συµφωνίες. Έχετε χαρτί στο
χέρι σας που λέει ότι κακώς ήρθε το κράτος και έβγαλε τον
Ολυµπιακό Βόλου και τη Καβάλα από το πρωτάθληµα. Το έχετε
στα χέρια σας. Τι περιµένετε; Τα χειρότερα; Να αποκλείσουν και
την ελληνική εθνική οµάδα; Γιατί λοιπόν επιµένετε τόσο πολύ;
Βρείτε τα µε την ΕΠΟ. Δεν µπορείτε; Είναι τόσο δύσκολο να βρε-
θεί µία λύση; Πιστεύω λοιπόν ότι έστω και την τελευταία στιγµή,
θα υπάρξει εκείνη η µικρή διαφοροποίηση που θα µας οδηγήσει
να το ψηφίσουµε. Θα υπάρξει, θέλω να πιστεύω. Δεν νοµίζω ότι
είστε παράλογοι ούτε εσείς του Υπουργείου ούτε ο Γενικός
Γραµµατέας. Το αντίθετο. Θέληση να υπάρχει και θα βρεθεί
λύση.

Και έρχοµαι σ’ αυτό που λέτε ότι δύο αυτοκίνητα είναι οργα-
νωµένη εξόρµηση. Αν πάµε, δηλαδή µε δύο αυτοκίνητα και κά-
ποιος φοράει το φουλάρι του ΠΑΟΚ ή του Ολυµπιακού, αυτοί
είναι οργανωµένοι; Αυτά δεν αντέχουν και κινούνται προς την πα-
ράνοια. 

Δείτε το λοιπόν και αυτό, να µην πηγαίνουµε από το ένα άκρο
στο άλλο. Γιατί πολύ φοβούµαι ότι από την πλήρη ασυδοσία,
αυτός ο αυταρχισµός θα φέρει περισσότερη αντίδραση. Και
αυτό που δεν χρειαζόµαστε, είναι να έχουµε περισσότερη αντί-
δραση.

Κάνω λοιπόν µία έκκληση, να υπάρξει βελτίωση σ’ αυτά τα
πράγµατα, που δυσκολεύουν το Κοινοβούλιο να σας δώσει την
ψήφο. Θέλω να πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι εσείς, όντας µη Κοι-
νοβουλευτικός, θα έχετε την ευαισθησία περαιτέρω διευκρινί-
σεων και διαπιστώσεων που θα επιτρέψουν να ψηφιστεί το
νοµοσχέδιό σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 9ο Δηµοτικό
Σχολείο Αχαρνών.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γερου-
λάνος.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς να ευχαριστήσω για την πα-
ρέµβασή σας. 

Μπορώ να πω ότι σε προσωπικό επίπεδο, µπορεί να συµµερί-
ζοµαι πολλές από τις ανησυχίες του Προέδρου σε ό,τι αφορά µία
πολύ συντηρητική Ευρώπη και τις αποφάσεις που παίρνει κάτω
από πολύ πιεσµένες συνθήκες. Αυτό όµως για το οποίο δεν έχω
καµµία αµφιβολία, είναι ότι οι Αρχηγοί των Κοµµάτων και ο Πρω-
θυπουργός θα σταθούν στο ύψος των περιστάσεων, θα διαπραγ-
µατευτούν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο όσα είναι προς
διαπραγµάτευση έτσι, ώστε τα συµφέροντα της χώρας να είναι
απολύτως προστατευµένα.

Όσον αφορά τις µετακινήσεις, δεν ξέρω εάν έχει ενηµερωθεί
ο Πρόεδρος. Η διάταξη έχει ήδη αλλάξει έτσι, ώστε δύο αυτοκί-
νητα να µη σηµαίνουν αναγκαστικά οργανωµένη µετακίνηση,
παρά µόνο εφόσον είναι µέρος µιας τέτοιας διαδικασίας που η
Αστυνοµία ορίζει ποιο είναι. 

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 19, είπα χθες και το επαναλαµβάνω –
και αναφέροµαι σ’ αυτό που είπε και ο κ. Ιωαννίδης «ότι εφόσον
η πολιτεία έχει την υποχρέωση» –και την έχει, δεν νοµίζω ότι το
αµφισβήτησε κανείς, όταν το είπα χθες το βράδυ- να κοιτάει
ποιος είναι αυτός που αγοράζει µία οµάδα, δηλαδή εάν έχει πλη-
ρώσει τους φόρους του και τις εισφορές του, θα συνεχίσει να το
κάνει. Αυτό που είµαστε διατεθειµένοι να συζητήσουµε, είναι
εφόσον η Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία βάλει ποινές για τέτοιου
είδους πράγµατα τα οποία θα ελέγχει η επιτροπή, να περάσουµε
τότε και τις αρµοδιότητες.

Γιατί δεν αποσύρουµε το άρθρο επάνω σ’ αυτό το θέµα; Διότι,
κύριε Ανατολάκη, δεν µπορεί µία πολιτεία να αφήνει τον εαυτό
της µονίµως ανοχύρωτο, επειδή κάποιοι ενοχλούνται από τα
άρθρα της. Δεν γίνεται. Αυτό το Κοινοβούλιο έχει µία υποχρέωση
επάνω απ’ όλα και αυτή είναι απέναντι στον ελληνικό λαό, σε κα-
νέναν άλλον! Σας το υπογραµµίζω για δεύτερη φορά. Μη µε κά-
νετε να το πω και τρίτη φορά.

Εδώ το πρώτο µας µέληµα είναι να υπερασπιστούµε αυτό που
είναι καλό για τον ελληνικό λαό. Αν ποτέ αυτό έρθει σε αντίθεση
µε το συµφέρον οποιουδήποτε άλλου, λυπάµαι, αλλά τούτο εδώ
το Κοινοβούλιο πρέπει να νοµοθετεί υπέρ του ελληνικού λαού.
Εκεί που µπορούµε να βρούµε το χώρο ένα αυτοδιοίκητο να λει-
τουργεί σωστά, εκεί βεβαίως και θα το κάνουµε, χωρίς να διακιν-
δυνεύσει καµµία οµάδα.

Σας επαναλαµβάνω το εξής: Πόσοι ήταν εδώ µέσα που έλεγαν
να κλείσει το πρωτάθληµα πέρυσι; Μην τα ξεχνάτε αυτά. Το θυ-
µάστε; Θυµάστε γιατί; Τι µας λέτε τώρα; «Τότε λέγαµε να το κλεί-
σουµε, αλλά τώρα λέµε να µην είναι ούτε καν οχυρωµένη η
πολιτεία απέναντι στα στοιχειώδη;». Ε, αυτό δεν γίνεται.

Γι’ αυτό λέµε, µε πολύ καλή διάθεση συνεργασίας, να αλλά-
ξετε τις ποινές σας, να φτιάξετε τα πράγµατα έτσι, ώστε να µπο-
ρούµε να λέµε ότι αυτό είναι ένα αυτοδιοίκητο που λειτουργεί
και εµείς θα το υποστηρίξουµε γι’ άλλη µία φορά, όπως το
έχουµε κάνει µέχρι τώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εισερχόµεθα στον κα-

τάλογο των πρωτολογιών. 
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ στη Β’ Αθηνών, για οκτώ λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να πιάσω το νήµα από εκεί

που το άφησε ο Υπουργός, πιστεύω ότι σε µια συντεταγµένη δη-
µοκρατική πολιτεία κάθε αυτοδιοίκητο, κάθε αυτονοµία όπως λέ-
γεται –µιλάµε τώρα για το αυτοδιοίκητο του ποδοσφαίρου ή,
όπως λέγαµε τις προάλλες, για τη συλλογική αυτονοµία- κάµπτε-
ται και υποχωρεί µπροστά στο γενικό δηµόσιο συµφέρον. Αυτό
πρέπει να το έχουµε υπ’ όψιν µας όλοι. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Καλά, εντάξει!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι είναι!
Έρχοµαι τώρα στα άρθρα του νοµοσχεδίου. Συζητούµε στο
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πλαίσιο του νοµοσχεδίου ρυθµίσεις για την αντιµετώπιση της
βίας στα γήπεδα, την ώρα που η πόλη της Αθήνας, η πρω-
τεύουσά µας, µετρά ακόµα τις πληγές της από τους βανδαλι-
σµούς, από τη βία κουκουλοφόρων που έδρασαν µε οργανωµένο
σχέδιο, καταστρέφοντας και τις περιουσίες δεκάδων συµπολιτών
µας. 

Δεν είναι του παρόντος να µιλήσουµε για τις ευθύνες που
υπάρχουν και για την ανάληψη νέων πρωτοβουλιών που πρέπει
να πάρει το πολιτικό σύστηµα. Όµως είναι φανερό και θέλω να
επισηµάνω, ότι από αυτά που παρακολουθούµε αυτές τις ηµέ-
ρες, γεννώνται σηµαντικά ερωτηµατικά για το ρόλο, τη λειτουρ-
γία και τη σχέση µεταξύ τους, θεσµών και εξουσιών, στους
οποίους βασίζεται η δηµοκρατία µας. Και αυτό είναι κάτι που το
είδαµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µια εποχή που η βία
παγκοσµίως εξελίσσεται και εκδηλώνεται ποικιλοτρόπως. Θα
έλεγα ότι είναι σε έξαρση. Πολλές φορές µάλιστα βλέπουµε τους
δρόµους της βίας να διασταυρώνονται. Δικαιολογηµένα ίσως θα
πουν κάποιοι ότι οι ρίζες είναι βαθιές, δεν είναι της ώρας και ούτε
µπορούµε να κάνουµε εδώ συζήτηση για τα αίτια της βίας.

Εν πάση περιπτώσει εγώ εκείνο που θέλω να πω, για να τα συν-
δέσω και να προχωρήσω µε τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου, είναι
ότι κουκουλοφόροι και χούλιγκανς συναντώνται στο ίδιο αποτέ-
λεσµα της καταστροφής, για να µην πω ότι µπορεί τα ίδια πρό-
σωπα µερικές φορές, να κρύβουν το πρόσωπό τους είτε µε
κουκούλα είτε µε κασκόλ. 

Αυτό που πρέπει να τονίσουµε και έχει σηµασία είναι ότι τα
αποτρεπτικά και προληπτικά µέτρα είναι πιο αποτελεσµατικά.
Στο χώρο του αθλητισµού, πραγµατικά, η βία σπιλώνει ένα κα-
θαρό τοπίο, έναν βιότοπο. Έτσι βλέπω εγώ το χώρο του αθλητι-
σµού. Αυτό θα έπρεπε να είναι. 

Διαχρονικές σε παγκόσµιο επίπεδο είναι οι προσπάθειες να
εξαλειφθεί η βία από τις αθλητικές εκδηλώσεις. Άλλωστε η βία
δεν είναι –όπως θέλουν να πουν µερικοί- συνυφασµένη µε το µα-
ζικό αθλητισµό, ιδίως µε τα γήπεδα. Πιστεύω ότι µε τις ρυθµίσεις
του νοµοσχεδίου, σωστά, επιχειρείται θωράκιση του χώρου
έναντι της βίας στα γήπεδα καθώς και έναντι του ντόπινγκ, πα-
θογένειες που έχουν τραυµατίσει βαθιά τον αθλητισµό. 

Με αυτές τις διατάξεις, ουσιαστικά, τροποποιούνται και βελ-
τιώνονται διατάξεις του ν. 2725/1999, όπως µερικές από αυτές
ισχύουν αφού τροποποιήθηκαν µε το ν. 3708/2008. Με τα πρώτα
άρθρα αναβαθµίζεται η Διαρκής Επιτροπή Αντιµετώπισης της
Βίας και ενισχύεται πιστεύω, σωστά το ποινικό οπλοστάσιο έναντι
της βίας. Δεν θα αναφερθώ πάραπέρα, ο εισηγητής µας αναφέρ-
θηκε λεπτοµερώς σε αυτές τις διατάξεις. 

Εκείνο που εγώ θέλω να τονίσω και µε την εµπειρία µου, ως
διατελέσας Υπουργός Δηµοσίας Τάξης, είναι ότι µε αυτό το νο-
µοσχέδιο γίνονται παρεµβάσεις σε τέσσερα βασικά πεδία που
έχουν σχέση µε τη βία. Και αναφέροµαι στο θέµα της εισόδου
στα γήπεδα –έχει σχέση µε το ηλεκτρονικό εισιτήριο- στο θέµα
της ασφάλειας µέσα στα γήπεδα –έχει σχέση και µε τις εταιρείες
φύλαξης- στο θέµα της οργανωµένης µετακίνησης των οπαδών
και στο θέµα των λεσχών φιλίας. 

Με το άρθρο 6, καθορίζονται τα της εφαρµογής του ηλεκτρο-
νικού εισιτηρίου που ενώ είναι θεσµοθετηµένο, εφαρµόζεται
ακόµα σποραδικά. Πρέπει να εφαρµοστεί µε κοινούς κανόνες κα-
θολικά και αυτό προωθείται. 

Με το άρθρο 7 επίσης, ρυθµίζονται θέµατα οργανωµένων µε-
τακινήσεων και µε τα άρθρα 8 και 9 τα θέµατα των Λεσχών Φίλων
των αθλητικών σωµατείων. Εδώ συµπληρώνονται οι διατάξεις
του ν. 3708/2008, µε τις οποίες έγινε η µετάβαση από τους συν-
δέσµους στις λέσχες.

Εγώ τότε, στη συζήτηση των διατάξεων αυτών είχα ορισµένες
επιφυλάξεις.

Για να µην κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας, εγώ θέλω
να επαναλάβω ότι η «οπαδική» ανοµία πολλές φορές, κύριε
Υπουργέ, έχει σχέση µε «την πελατειακή» ανοχή, από τα σωµα-
τεία. Να µην το ξεχνάµε αυτό.

Υπ’ αυτήν την έννοια, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα µια ενηµέρωση
στη Βουλή. Εγώ είχα εκφράσει τότε αντιρρήσεις στη µετάβαση
και σε σχέση µε το ρόλο των λεσχών. Φύγαµε από τους συνδέ-

σµους, πήγαµε στις λέσχες. Σήµερα, πράγµατι, όπως θα πω πα-
ρακάτω, θωρακίζεται παραπέρα το σύστηµα µε τους επιβαλλό-
µενους ελέγχους και µε τη συνευθύνη των αθλητικών σωµατείων.

Επειδή η µόνη µου γνώση είναι από το αστυνοµικό δελτίο -και
είδαµε πολλά να συµβαίνουν αυτό το διάστηµα από τότε που κά-
ναµε το νόµο, από το 2008 µέχρι σήµερα, σε σχέση µε τις λέ-
σχες, είδαµε να είναι µερικές από αυτές «άντρα» εγκληµατικά µε
οπλοστάσια, όπως είδαµε από το αστυνοµικό δελτίο- εγώ θα
ήθελα να έχω µια εκτίµηση και αποτίµηση του Υπουργείου, σε
σχέση µε τη λειτουργία αυτών των λεσχών. Ασφαλώς οι ρυθµί-
σεις που προχωράτε µε τη γενική εποπτεία των Λεσχών από τη
Γενική Γραµµατεία, µε την εποπτεία από τα αθλητικά σωµατεία
µέσω του εκπροσώπου τους και µε τη συνευθύνη, είναι θετικές.
Δεν το αµφισβητώ, θωρακίζουν το σύστηµα, αλλά εγώ θα διατη-
ρήσω, ως Έλλην πολίτης, τις επιφυλάξεις µου σε σχέση µε το
ρόλο των λεσχών.

Ανάµεσα στις πρόσθετες υποχρεώσεις των οµάδων είναι και
ένα άλλο ζήτηµα. Μίλησα ήδη για το ηλεκτρονικό εισιτήριο, για
τις Λέσχες Φιλίας, και τώρα θα σταθώ στο θέµα της φύλαξης,
της ασφάλειας µέσα στα γήπεδα. Εκεί προβλέπονται οι ιδιωτικές
εταιρείες, οι security. Δεν µπορεί και δεν πρέπει η Αστυνοµία να
αναλάβει άλλο το βάρος, σωστά. Προϋπήρχε η διάταξη, αλλά
δεν είχαµε πιστοποιηµένες εταιρείες.

Αυτή η προσθήκη που κάνει σήµερα το νοµοσχέδιο είναι ση-
µαντική. Η πιστοποίηση, δηλαδή αυτών και µάλιστα, µε κανόνες
της FIFA και για να µην έχουµε προβλήµατα ιδιωτικού στρατού,
πιστεύω πως είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.

Θα ήθελα να µιλήσω για µισό λεπτό στο θέµα του ντόπινγκ.
Είναι µια εξελισσόµενη µάστιγα, βρίσκει πάντα νέα πλοκάµια.
Σωστή είναι η µε το άρθρο 12 αυστηρότερη ποινική αντιµετώ-
πιση, όπως και η αναβάθµιση του ΕΣΚΑΝ. Το θέµα είναι να έχει
το επαρκές και κατάλληλο προσωπικό, όµως, για να µπορέσει να
λειτουργήσει αποτελεσµατικά.

Και κάτι επιπλέον, κύριε Υπουργέ. Είχαµε δει και στην Ελλάδα
από περιστατικά ότι το θέµα των συµπληρωµάτων διατροφής
αποτελούσε τη γέφυρα πολλές φορές για ντόπινγκ. Εγώ είχα
προτείνει τότε -και µε την εµπειρία µου ως πρώην Υπουργός
Υγείας- να καθορισθεί µια παραγωγική και θεσµική συνεργασία
του ΕΣΚΑΝ του νέου ΕΟΚΑΝ, όπως τον λέτε τώρα, µε τον ΕΟΦ
γι’ αυτά τα θέµατα. Δεν ξέρω ακριβώς πού βρίσκεται αυτό το
θέµα. Διότι µέσα από τα συµπληρώµατα διατροφής και ό,τι άλλα
δίνονται στους αθλητές µπορούσαν και περνούσαν εύκολα οι ου-
σίες του ντοπαρίσµατος. Δεν ξέρω τι γίνεται. Παρακολουθείστε
τουλάχιστον πού βρίσκεται και πώς πάει αυτή η συνεργασία.

Κλείνω, θεωρώντας ότι η διάταξη για µεταβίβαση ορισµένων
ακινήτων στους δήµους, εκεί όπου ανήκουν και όχι στις περιφέ-
ρειες, όπως βελτιώθηκε, είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Αρκεί
ένα πράγµα -και το λέω εδώ, που είναι παρών στο θεωρείο και ο
πρώην συνάδελφος και Δήµαρχος Χανίων, ο κ. Σκουλάκης, που
βλέπω ότι είναι ευχαριστηµένος από αυτή την αλλαγή- να τα
αξιοποιήσουν οι δήµοι. Όχι απλώς να αλλάξουν χέρια!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Αν είναι να τα αξιοποι-
ήσουν όπως τα αξιοποίησαν στα Γιάννενα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μα, γι’ αυτό το τόνισα, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στον ιδιώτη έφτασε.
Και το έκανε και το µισό αυθαίρετο.

Η Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Όλγα Κεφαλογιάννη,
έχει το λόγο.

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συ-
ζητούµενο σχέδιο νόµου αφορά σοβαρές παθογένειες του αθλη-
τισµού, που για πολλά χρόνια υπονόµευαν την ποιότητα και το
κύρος του. Ως εκ τούτου, ορθά θεσπίζονται µέτρα για την αντι-
µετώπισή τους. Όµως το ότι ρυθµίζετε στις λοιπές διατάξεις σο-
βαρά ζητήµατα για τον τουρισµό, είναι κάτι που δεν το πράττετε
ούτε ορθά ούτε λογικά.

Η ανάπτυξη του τουρισµού είναι άµεσα συνδεδεµένη µε την
ανάκαµψη της οικονοµίας, γι’ αυτό θα έπρεπε να αποτελεί προ-
τεραιότητα για το νοµοθέτη και όχι να ρυθµίζεται παρεµπιπτόν-
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τως σε άσχετα νοµοσχέδια. 
Συνεχίζοντας την ευκαιριακή αντιµετώπιση του ελληνικού του-

ρισµού, δυστυχώς, αποδεικνύεται πόσο υποτιµάτε τη συµβολή
του στην ανάκαµψη και πόσο αδιαφορείτε για την ουσιαστική αν-
τιµετώπιση των παθογενειών του. 

Επιτρέψτε µου να περάσω στα επιµέρους άρθρα, στα πρώην
άρθρα 28 και 37, όπου ρυθµίζονται λειτουργικά θέµατα του ΕΟΤ.
Ήδη τα άρθρα αυτά έχουν αλλάξει αρίθµηση και είναι τα άρθρα
26 και 35.

Με το πρώην άρθρο 28, νυν άρθρο 26, παραµένουν τα γρα-
φεία εξωτερικού στον ΕΟΤ ως υπηρεσίες του. Συµφωνούµε µε
αυτήν τη ρύθµιση. Θα πρέπει ωστόσο να την είχατε κάνει νωρί-
τερα, ώστε να αποφευχθούν σοβαρά λειτουργικά προβλήµατα,
όπως για παράδειγµα ανανεώσεις συµβάσεων, πληρωµές επιτό-
πιου προσωπικού και χρηµατοδοτήσεις. 

Στο άρθρο 27, πρώην 29, είναι σαν να ακυρώνετε το σκεπτικό
µε το οποίο σπεύσατε κακήν κακώς προ διετίας να κλείσετε γρα-
φεία του εξωτερικού. Ορίζετε ότι οι αγορές εκεί όπου κλείσατε
γραφεία, θα υπαχθούν στην εποπτεία των άλλων, εν ενεργεία
γραφείων. Εµείς δεν λέµε «αφήστε τα στην τύχη τους», αλλά
λέµε ότι κακώς κλείσατε τα γραφεία που κλείσατε, χωρίς στρα-
τηγικό σχεδιασµό και ασχέτως τού ότι το κόστος του «λουκέτου»
µπορεί τελικά να ξεπερνά το κόστος που θα είχε ένας λειτουργι-
κός εξορθολογισµός. 

Αναφορικά µε το άρθρο 28, πρώην 30, η ενίσχυση γραφείων
σε αναπτυσσόµενες αγορές –Κίνα, Σουηδία, Ισραήλ, Ολλανδία
και Ισπανία- µε εξειδικευµένα στελέχη είναι σηµαντική. Είναι
εξάλλου και δική µας θέση ότι πρέπει να υπάρχει περισσότερος
επαγγελµατισµός και τεχνογνωσία στην προώθηση του τουριστι-
κού µας προϊόντος. Πείτε µας όµως, αφού αναγνωρίζετε την
Κίνα, για παράδειγµα, ως αγορά µε µεγάλες ανάγκες προβολής
και προώθησης για τον ελληνικό τουρισµό, γιατί κλείσατε το γρα-
φείο του ΕΟΤ στη Σαγκάη; 

Ανάλογα αντιφατικά νοµοθετείτε και στο άρθρο 29, πρώην 31.
Σας ενδιαφέρει –λέτε- η καλύτερη κάλυψη των αναγκών µάρκε-
τινγκ και επικοινωνίας, γι’ αυτό θεσπίζετε τη στελέχωση γρα-
φείων του εξωτερικού µε δυναµικό της Γενικής Γραµµατείας
Ενηµέρωσης και Επικοινωνίας, εφόσον δεν υπάρχουν καταρτι-
σµένα στελέχη στον ΕΟΤ και τη Γενική Γραµµατεία Τουρισµού.
Μα, αν σας ενδιέφερε, αντί να δηµιουργείτε «παραθυράκια» µε
την εισαγωγή άσχετων µε τον τουρισµό υπαλλήλων σε τόσο ζω-
τικά πόστα, θα φροντίζατε να υπάρχει εξειδίκευση στις υπηρε-
σίες του τουρισµού. 

Αναφορικά µε τα προσόντα των υποψηφίων για τα γραφεία
εξωτερικού, στο άρθρο 30, πρώην 32, δεν έχω κάποιο σχόλιο,
πέραν του ότι επιβάλλεται να πληρούνται τα προσόντα αυτά απα-
ρεγκλίτως, χωρίς να επαναλαµβάνονται παλινωδίες, που έχουµε
δει στο παρελθόν, όπως για παράδειγµα, στελέχη γραφείων του
εξωτερικού χωρίς καν γνώσεις αγγλικών.

Στο άρθρο 31, πρώην 33, προτείνετε την επιλογή προσωπικού
µέσω συνέντευξης. Προσθέτω ότι πρέπει να εξασφαλίσετε πα-
ράλληλα ότι θα τηρούνται οι αρχές της διαφάνειας, της αξιοκρα-
τίας και της αντικειµενικότητας σε αυτήν τη διαδικασία. 

Στο άρθρο 32, πρώην 34, ορίζετε σε περιπτώσεις εκτάκτων
υπηρεσιακών αναγκών την πρόσληψη προσωπικού µε εξάµηνη
σύµβαση. Θεωρούµε ότι σε αυτήν τη χρονική διάρκεια είναι αδύ-
νατον να εκπαιδευθεί το προσωπικό και να αποδώσει. 

Παραπέρα, µε το άρθρο 33, πρώην 35, υπάγονται οι Διευθύν-
σεις Επιθεώρησης στη Γενική Διεύθυνσης Ανάπτυξης και τη Γε-
νική Διεύθυνση Προβολής, ώστε να ενσωµατωθούν στις διοι-
κητικές διαδικασίες του ΕΟΤ. Σας θυµίζω ότι το 2007, όταν ιδρύ-
θηκαν οι Διευθύνσεις Επιθεώρησης και Συντονισµού, σκοπίµως
δεν εντάχθηκαν στις Γενικές Διευθύνσεις του ΕΟΤ έτσι, ώστε να
µπορεί ο Γενικός Γραµµατέας του ΕΟΤ να απευθύνεται άµεσα
µέσω των διευθύνσεων που υπάγονται σε αυτόν, σε όλο το
φάσµα δραστηριοτήτων της τουριστικής αγοράς, χωρίς γραφει-
οκρατικά εµπόδια. Έτσι ο ΕΟΤ είχε καταλυτική παρουσία στον
ξενοδοχειακό κλάδο σε περιφερειακό επίπεδο. Δεν αντιλαµβά-
νοµαι γιατί θέλετε να το αλλάξετε αυτό.

Προχωράω στο άρθρο 34, πρώην 36, µε το οποίο εισάγετε για
τη χρηµατοδότηση των γραφείων, το σύστηµα προπληρωµών

ισόποσων ενταλµάτων στο όνοµα των προϊσταµένων. Το σύ-
στηµα αυτό –το τονίζω- θέλει ιδιαίτερη προσοχή, διότι σε αυτήν
την περίπτωση ο προληπτικός έλεγχος του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου δεν είναι άµεσος και αυτό εγκυµονεί ευνόητους κινδύνους.

Κλείνοντας τη δέσµη ρυθµίσεων που αφορά στον ΕΟΤ, µε το
άρθρο 35, πρώην 37, δηµιουργείτε πλαίσιο συνεργειών µε νοµικά
και φυσικά πρόσωπα. Επιτέλους κάνετε αυτό που τόσο καιρό
λέµε, περί ανάγκης συµπράξεως ιδιωτικού και δηµοσίου τοµέα,
κάτι που αν το είχατε κάνει νωρίτερα και θα βελτιώνατε την απο-
τελεσµατικότητα του ΕΟΤ και θα κέρδιζε ο Οργανισµός από τον
καταµερισµό του κόστους για δράσεις προώθησης και προβο-
λής. 

Προχωράω στο πιο αδύναµο κοµµάτι του νοµοσχεδίου, στο
άρθρο 36 –πρώην 38- στο οποίο επιχειρείται η ενίσχυση της το-
πικής αυτοδιοίκησης µε την αξιοποίηση ακινήτων, των οποίων η
αξιοποίηση είχε περιέλθει στον ΕΟΤ και των οποίων τη διοίκηση,
τη διαχείριση και τη εκµετάλλευση είχε η ΕΤΑ Α.Ε.. Πείτε µας –
σας ρωτήσαµε και στην επιτροπή, αλλά δεν µας απαντήσατε- µε
ποια κριτήρια, αλλά κυρίως µε ποια µέσα, µε ποια εµπειρία και
µε ποια στελέχη θα προχωρήσουν οι αυτοδιοικήσεις και οι ΟΤΑ,
τη στιγµή που ακόµα και η ίδια η ΕΤΑ Α.Ε. δυσκολευόταν να προ-
βεί στις αξιοποιήσεις αυτές υπό πολύ καλύτερες προϋποθέσεις.
Προσθέτω στα παραπάνω ότι είναι άξιο απορίας πώς εξαιρούνται
τα εν λόγω ακίνητα από την ευρύτερη πολιτική αξιοποίησης των
ακινήτων του δηµοσίου, σε µια συγκυρία όπου η πολιτεία υποτί-
θεται ότι θα έπρεπε να αποζητά ώριµα για αξιοποίηση, ακίνητα,
στο πλαίσιο µιας συγκροτηµένης, συγκεκριµένης εθνικής πολιτι-
κής. 

Όσον αφορά τα επόµενα άρθρα, συµφωνούµε µε το άρθρο 37
και το 38 –πρώην 39 και 40- στα οποία επιχειρείτε αφ’ ενός, τη
λειτουργική αναβάθµιση του Ξενοδοχειακού Επιµελητηρίου Ελ-
λάδος και αφ’ ετέρου, τη νοµιµοποίηση ειδικού τµήµατος µαγει-
ρικής στο Εκπαιδευτήριο Θράκης, µε πρωτοβουλία του ΟΤΕΚ,
µε τη δέσµευση ότι θα µπει στο τραπέζι πιο συγκροτηµένα, η γε-
νικότερη αναβάθµιση της τουριστικής εκπαίδευσης στη χώρα
µας. 

Τέλος αναφορικά µε όσα θεσπίζετε στο άρθρο 39 –πρώην 41-
για την αξιοποίηση των ιαµατικών πόρων και την ανάπτυξη του
ιαµατικού τουρισµού, δεν θεωρώ ότι καλύπτουν τα σηµερινά
κενά. Φοβάµαι ότι αντί για δραστικές λύσεις, φέρνετε χαλαρές
ρυθµίσεις που διαιωνίζουν τελικά την ανεπάρκεια των υπηρεσιών
και συντηρούν το υφιστάµενο καθεστώς απραξίας στην αναγνώ-
ριση και αξιοποίηση των ιαµατικών πόρων. 

Κύριοι συνάδελφοι, εδώ και δύο χρόνια νοµοθετήθηκαν ελά-
χιστα σε σχέση µε τις πραγµατικές ανάγκες του τουρισµού. Λίγα
συνέβαλαν στην ανάπτυξή του. Κάποια από αυτά, όπως η απο-
κλειστικής έµπνευσης ΠΑΣΟΚ, µερική άρση του καµποτάζ, αντί
να βελτιώσουν, χειροτέρευσαν την προοπτική του. 

Σαφώς δεν µπορούµε να είµαστε ικανοποιηµένοι και τώρα, ψη-
φίζοντας θετικά σκόρπιες διατάξεις σε ένα σχέδιο νόµου µε
άσχετο περιεχόµενο. Ζητάµε εδώ και δύο χρόνια να υπάρξει συγ-
κροτηµένος εθνικός στρατηγικός σχεδιασµός για τον ελληνικό
τουρισµό, για την εφαρµογή του οποίου θα προκύπτουν προ-
γραµµατισµένες νοµοθετικές πρωτοβουλίες. Εµµένουµε σε αυτό
το αίτηµά µας. Αυτός είναι ένας λόγος που εδώ και δύο χρόνια
ζητάµε την επανασύσταση αυτόνοµου Υπουργείου Τουρισµού.
Θα ήταν µία θεσµική εγγύηση ότι ο σηµαντικότερος κλάδος για
την οικονοµία µας δεν θα αντιµετωπίζεται συγκυριακά, αλλά µε
τη σοβαρότητα, τη νοµοθετική αποκλειστικότητα και τη συνέπεια
που του αναλογεί. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Ελευ-
θέριος Αυγενάκης, Ανεξάρτητος Βουλευτής στο Νοµό Ηρα-
κλείου. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ποινική αντι-

µετώπιση της βίας στα γήπεδα, αλλά και της βίας που προέρχε-
ται από την ενασχόληση µε τον οπαδισµό, πρέπει να αντιµε-
τωπιστεί συνολικά και µε τη µέγιστη σοβαρότητα από όλους τους
εµπλεκοµένους. 
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Το φαινόµενο είναι σε έξαρση. Δεν περνάει εβδοµάδα, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Υπουργέ, που να µη διαβάσουµε
για ένα νέο περιστατικό. Πλέον δεν µιλάµε για µικροσυµπλοκές
-που είναι και αυτές καταδικαστέες- αλλά για οργανωµένες επι-
θέσεις. Βεβαίως στις λίγες συλλήψεις που γίνονται, αποκαλύ-
πτονται οπλοστάσια. Από τύχη µέχρι αυτήν την ώρα δεν έχουµε
θρηνήσει θύµατα. 

Διαβάζοντας το σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα, έµεινα
έκπληκτος µε το εξής παράδοξο: Ανασυγκροτούνται δύο φορείς
για τη χάραξη και για την αντιµετώπιση της βίας. Υπήρχαν δη-
λαδή δύο οργανισµοί ανενεργοί έως σήµερα που θα µπορούσαν
να ελέγξουν το φαινόµενο, ώστε να µη λάβει αυτές τις εκρηκτι-
κές διαστάσεις. Επιπλέον διαβάζω ότι ενισχύονται µε γνωµοδο-
τικά όργανα, επιστηµονικές επιτροπές και µε άλλες –κατά την
άποψή µου- θεωρητικές προσεγγίσεις. Πράγµατι και αυτές οι ει-
σηγήσεις είναι απαραίτητες, αλλά δεν βλέπω πουθενά, δεν δια-
κρίνω ουσιαστικά µέτρα πάταξης της βίας. 

Διαβάζω ξανά και ξανά για το ηλεκτρονικό εισιτήριο. Όλοι, µη-
δενός εξαιρουµένου, οι προκάτοχοί σας, κύριε Υπουργέ, έχουν
µιλήσει για το ηλεκτρονικό εισιτήριο και ακόµα δεν έχει γίνει τί-
ποτα. Ο βασικός λόγος –το ξέρετε, το ξέρουµε και αν δεν το ξέ-
ρουµε, να το µάθουµε- είναι το κόστος, κύριε Υπουργέ. Εν µέσω
οικονοµικής κρίσης, τι ακριβώς περιµένετε από ανώνυµες εται-
ρείες που οι πιο πολλές είναι ζηµιογόνες, αλλά και από φιλά-
θλους, οι οποίοι οικονοµικά δεν είναι και στην καλύτερή τους
κατάσταση;

Ναι, πρέπει να θεσπιστεί το ηλεκτρονικό εισιτήριο. Πρέπει να
γνωρίζουµε τα στοιχεία ενός οιονεί ταραξία. Τι προβλέπουµε,
όµως, για την επιτυχή εφαρµογή αυτού του µέτρου; Περάσαµε
ένα ολόκληρο καλοκαίρι να συζητούµε για τους στηµένους αγώ-
νες, κύριε Υπουργέ. Να σας θυµίσω ότι η Δηµοκρατική Συµµαχία,
µε πλείστες παρεµβάσεις, έφερε το θέµα στη Βουλή τότε. Ειδικά
στη Β’ Εθνική, κύριε Υπουργέ, η κατάσταση έχει κυριολεκτικά ξε-
φύγει από κάθε έλεγχο. 

Έντονες φηµολογίες υπάρχουν ακόµα και από αντικειµενικούς
παρατηρητές για το στήσιµο παιχνιδιών εις βάρος οµάδων της
Football League. Ακόµα και η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµατείων
πολλών νοµών, ακόµα και του Ηρακλείου που γνωρίζω πολύ
καλά, έχει καταγγείλει επώνυµα και ενυπόγραφα σοβαρά περι-
στατικά διαφθοράς εις βάρος οµάδων –όπως για παράδειγµα
στο Ηράκλειο έχουν πει ονοµαστικά για τον ΟΦΗ- αλλά και για
άλλες οµάδες. 

Ακόµα όµως περιµένουµε την ουσιαστική παρέµβαση της πο-
λιτείας σ’ αυτό το θέµα. Περιµένουµε πολιτικές πρωτοβουλίες
από υπεύθυνες πολιτικές ηγεσίες, κύριε Υπουργέ.

Εσείς πιστεύετε ότι µε τον υποβιβασµό δύο οµάδων και µε τη
φυλάκιση άλλου ενός –γιατί ο δεύτερος σας ξέφυγε- βάλατε το
θέµα στο αρχείο και καθαρίσατε. Στη συνείδηση του κόσµου έχει
καταγραφεί η ολιγωρία σας και η ανικανότητά σας, η ανικανό-
τητα της ηγεσίας του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού, να
βάλει τάξη και να ξηλώσει επιτέλους όλα αυτά τα βρώµικα κυ-
κλώµατα.

Κι όµως θα σας πω κάτι το οποίο µπορεί να είναι χρήσιµο και
σε εσάς, αλλά και σε όλους. Έρευνα της Παγκόσµιας Οµοσπον-
δίας Επαγγελµατιών Ποδοσφαίρου που δηµοσιεύτηκε τις προ-
ηγούµενες ηµέρες για τη διαφθορά και τα στηµένα παιχνίδια
στην Ελλάδα, καταδεικνύει απλά ότι όχι µόνο δεν έχουµε κάνει
τίποτα –µα, τίποτα- για να αντιµετωπίσουµε το θέµα, αλλά λόγω
οικονοµικής κρίσης αυτό βρίσκεται σε έξαρση και εντείνεται. Η
έρευνα εστιάζεται στο ποδόσφαιρο των χωρών της Ανατολικής
Ευρώπης και δυστυχώς τα στοιχεία για τη χώρα µας κάθε άλλο
παρά καλά µπορεί να είναι και κάθε άλλο παρά περήφανος, κύριε
Γερουλάνο, µπορείτε να είστε για τα αποτελέσµατα.

Σας αναφέρω ενδεικτικά ότι το 30,3% του συνόλου των ποδο-
σφαιριστών παραδέχθηκαν, σύµφωνα µε την έρευνα, ότι έχουν
δεχθεί κρούσεις, για να στήσουν κάποιο παιχνίδι και το 47% δη-
λώνει ότι έχει υποπέσει στην αντίληψή του στήσιµο αγώνων.

Σύµφωνα µε την Παγκόσµια Οµοσπονδία, αυτό οφείλεται στην
άσχηµη οικονοµική κατάσταση των ποδοσφαιριστών στην Ελ-
λάδα, αφού φαίνεται ότι οι παίχτες καταφεύγουν σ’ αυτήν τη
λύση για να βγάζουν τα προς το ζην. Τι έχει γίνει ακριβώς µε τη

λίστα της UEFA για στηµένα και ύποπτα παιχνίδια στο ελληνικό
ποδόσφαιρο; Απαξιώνετε µε την ολιγωρία σας το πιο αγαπητό
άθληµα στον κόσµο, κύριε Υπουργέ.

Θα ήθελα να πω και κάτι επιπλέον. Δεν φθάνουν όλα τα άλλα,
αλλά επιπλέον λοιδορείτε τη χώρα µας µ’ αυτήν τη σωρεία απο-
καλύψεων και τη µη ουσιαστική απονοµή δικαιοσύνης. Επιπλέον
η βία µε τη διαφθορά είναι, δυστυχώς, συγκοινωνούντα δοχεία.
Όταν το αθλητικό προϊόν είναι τόσο σάπιο και τόσο βρώµικο, θα
γεννιούνται και νέα περιστατικά βίας. Είµαι βέβαιος γι’ αυτό. Ας
µην καταντήσει το ποδόσφαιρο Λερναία Ύδρα, όπως µε τις πε-
ριπτώσεις τοκογλυφίας που παρακολουθούσαµε πρόσφατα που
έναν έπιαναν και τρεις εµφανίζονταν στη συνέχεια.

Κύριε Υπουργέ, κόψτε τη ρίζα της διαφθοράς από τον αθλητι-
σµό. Θα ήθελα σ’ αυτό το σηµείο να σας ζητήσω να λάβετε υπ’
όψιν σας την πρόταση Βουλευτών από όλες τις πτέρυγες της
Βουλής, για τη θέσπιση ορίου µέχρι δύο συνεχόµενες θητείες
στην ίδια θέση για τα µέλη των διοικητικών συµβουλίων των
αθλητικών οµοσπονδιών και ειδικότερα, για τις θέσεις του προ-
έδρου, του γενικού γραµµατέα και του ταµία, ώστε να περιορι-
στούν οι γενεσιουργές αιτίες φαινοµένων διαφθοράς.

Διαφωνούµε ξεκάθαρα µε όλα αυτά που ακούγονται για συν-
δυασµούς και κοµµατικοποίηση της εκλογής οργάνων στις οµο-
σπονδίες. Δεν µπορούµε να ζητάµε να εφαρµοστούν µέθοδοι και
µοντέλα που έχουν αποτύχει στο σκοπό τους διαχρονικά.

Δράττοµαι της ευκαιρίας, κύριε Υπουργέ, να σας υπενθυµίσω
ότι αν και φέτος είναι χρονιά Ολυµπιακών Αγώνων, έχετε ξεχάσει
τους Ολυµπιονίκες µας, που διεκδικούν ξανά µετάλλια. Όπως
πληροφορήθηκα, Ολυµπιονίκες που εργάζονται στο δηµόσιο ή
τον ιδιωτικό τοµέα και βρίσκονται πλέον στην τελική ευθεία του
βαρύτατου προπονητικού προγράµµατός τους, αναγκάζονται να
κάνουν χρήση της κανονικής τους άδειας ή να παίρνουν άδεια
άνευ αποδοχών, καθώς δεν υπάρχει καµµία παροχή διευκόλυν-
σης. 

Θα ήθελα να σας επιστήσω την προσοχή, κύριε Υπουργέ, και
να σας ζητήσω να προβλέψετε τις σχετικές διευκολύνσεις όλων
αυτών που δίνουν το δικό τους αγώνα, για να σηκώσουν την ελ-
ληνική σηµαία και όλοι εµείς να είµαστε υπερήφανοι για την Ελ-
λάδα µας. 

Τέλος θα ήθελα να κάνω µια αναφορά στο άρθρο 19 και στις
αρµοδιότητες της Επιτροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού. Πι-
στεύω ότι χρήζει περισσότερης µελέτης από µέρους σας, καθώς
ελλοχεύει ο κίνδυνος να τιµωρηθεί η χώρα µας, µε αποκλεισµό
των οµάδων από τις ευρωπαϊκές οργανώσεις. Δεν µας βρίσκει
σύµφωνους, κύριε Υπουργέ, και παρακαλώ πολύ να το ελέγξετε
εκ νέου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Γεώργιος Χαραλαµπόπουλος. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, χαιρετίζω και εγώ τη νοµοθετική πρωτοβουλία
του Υπουργού Πολιτισµού και Τουρισµού για την αντιµετώπιση
επιτέλους της βίας στη γήπεδα, του ντόπινγκ και των στηµένων
παιχνιδιών. 

Θα ήθελα επί των άρθρων, να αναφερθώ ειδικά στο άρθρο 25
του σχεδίου νόµου, που ως γνωστόν προβλέπει τη δυνατότητα
παραχώρησης χωρίς αντάλλαγµα της κυριότητας ή χρήσης
αθλητικών εγκαταστάσεων στους δήµους, αλλά µε κοινή υπουρ-
γική απόφαση των Υπουργών Διοικητικής Μεταρρύθµισης, Οικο-
νοµικών και Πολιτισµού και Τουρισµού. 

Με τη διάταξη αυτή, η διαχείριση των δηµοσίων αθλητικών εγ-
καταστάσεων µπορεί να δοθεί στους φορείς της τοπικής αυτο-
διοίκησης, αλλά µε δύο προϋποθέσεις. Πρώτον, τη διατήρηση
της αθλητικής χρήσης αυτών των εγκαταστάσεων εσαεί και δεύ-
τερον, την ανάληψη του κόστους ανακαίνισης, συντήρησης και
λειτουργίας από το δικαιούχο δήµο. Νοµίζω ότι είναι µια προϋπό-
θεση που πρέπει να δεχθούµε, ώστε να αποφευχθούν φαινόµενα
εγκατάλειψης εκ νέου από δήµους οι οποίοι δεν έχουν τη δυνα-
τότητα ουσιαστικά να διαχειριστούν µια τέτοια ευθύνη. 

Το θλιβερό φαινόµενο των εγκαταλελειµµένων και παραµελη-
µένων αθλητικών εγκαταστάσεων πρέπει επιτέλους να εξαλει-
φθεί. Έτσι είναι εύλογο να αναλάβουν οι δήµοι που µπορούν, τη
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λειτουργία, την ποιοτική αναβάθµιση και την αξιοποίηση αυτών
των χώρων µε τη δηµιουργία τοπικών προγραµµάτων άθλησης
για όλες τις ηλικίες και τις κοινωνικές οµάδες. Πρόκειται και για
µια δυνατότητα σε δήµους που µπορούν να δηµιουργήσουν και
τοπικούς πόρους για την προώθηση του τοπικού αθλητισµού. 

Εξάλλου οι περισσότεροι δήµοι έχουν να επιδείξουν µεγάλο
έργο στον τοµέα του αθλητισµού µέσα από τη λειτουργία των
δηµοτικών οργανισµών αθλητισµού, των προγραµµάτων µαζικού
αθλητισµού κ.λπ.. Για να γίνουν, όµως, οι παραχωρήσεις που
προβλέπει το σχέδιο νόµου, πρέπει να διασφαλιστεί ότι οι φορείς
της τοπικής αυτοδιοίκησης έχουν όχι µόνο τη βούληση, όπως
είπα και πριν, αλλά και την οικονοµική δυνατότητα να αναλάβουν
τη διαχείριση. 

Ειδικά όσον αφορά αυτό το θέµα, έχω καταθέσει και µια τρο-
πολογία από τις 13 Ιανουαρίου που αφορά ένα συγκεκριµένο
αθλητικό κέντρο, το ΕΑΚ Γλυφάδας «Ματθαίος Λιούγκας» στο
Δήµο Γλυφάδας, όπου µετά από συνεντεύξεις που είχα µε τους
δηµοτικούς άρχοντες, πείστηκα ότι έχουν και την υπευθυνότητα,
αλλά και την οικονοµική ευρωστία σαν δήµος, να αναλάβουν το
σηµαντικό αυτό αθλητικό συγκρότηµα. 

Έτσι µ’ αυτήν την τροπολογία, προτείνω να ενταχθεί στο νόµο
η ειδική διάταξη για τη µεταβίβαση της κυριότητας του ΕΑΚ Γλυ-
φάδας «Ματθαίος Λιούγκας» στο Δήµο Γλυφάδας, µια που
έχουµε αυτήν την εγγύηση όχι µόνο του εκσυγχρονισµού, αλλά
και της συντήρησης και ανάπτυξης αυτού του Κέντρου από το
δήµο, που εγγυάται την οικονοµική δυνατότητα να το κάνει. 

Οι δηµοτικές αρχές της Γλυφάδας έχουν εκδηλώσει και δηµο-
σίως την προθυµία, αλλά και την οικονοµική ετοιµότητά τους να
αναλάβουν την πλήρη επαναλειτουργία του ΕΑΚ «Ματθαίος Λι-
ούγκας» και έχουν σχέδιο να αναβαθµίσουν ταυτοχρόνως µε
κάθε τρόπο, τις προσφερόµενες υπηρεσίες. 

Ως γνωστόν, το ΕΑΚ Γλυφάδας εξυπηρετεί πλήθος δηµοτών
της περιοχής και η µη λειτουργία του τους τελευταίους µήνες,
έχει προκαλέσει διαµαρτυρίες και αντιδράσεις. 

Με τη δεδοµένη µέχρι σήµερα καθυστέρηση στην αντιµετώ-
πιση του ζητήµατος αυτού και την περαιτέρω καθυστέρηση που
συνεπάγεται η διαδικασία της εκδόσεως κοινής υπουργικής από-
φασης µετά την ψήφιση του νοµοσχεδίου, σύµφωνα µε την πρό-
βλεψη του άρθρου 25, κρίνεται σκόπιµο και το προτείνω να
εισαχθεί η ειδική ως άνω διάταξη και παρακαλώ, κύριε Υπουργέ,
να δεχτείτε την τροπολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Χαραλαµπόπουλο.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθοδόξου Συναγερ-
µού, κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μιλάµε σε αυτό το νοµοσχέδιο και για το ντόπινγκ και δεν

µπορώ να µην αναφερθώ στην υποκρισία που επικρατεί διεθνώς,
κύριε Υπουργέ, για το θέµα του ντόπινγκ. Όλοι θυµούνται ότι
παγκοσµίως ύποπτοι ήταν ο Κεντέρης και η Θάνου. Δεν υπήρχε
αθλητής Αµερικάνος, Ρώσος, Γερµανός, Τζαµαϊκανός ο οποίος
να ήταν ντοπαρισµένος, ο Κεντέρης και η Θάνου ήταν το πρό-
βληµα. Μήπως όµως στόχος ήταν τότε εκείνη την εποχή, η διά-
λυση της Εθνικής Ελλάδος Στίβου η οποία κυριαρχούσε και είχε
σαρώσει τα µετάλλια την περίοδο 2000-2004; Μήπως αυτή η
οµάδα, η Εθνική Ελλάδος Στίβου, ήταν η πραγµατική dream team
η οποία άφηνε πίσω της τα πολυδιαφηµισµένα αστέρια ακόµα
και της αµερικανικής εθνικής οµάδας; 

Μήπως δεν θυµόµαστε εκείνη την ανεκδιήγητη κυρία της Διε-
θνούς Επιτροπής, τη µυστήρια, µε το κουρεµένο κεφαλάκι, η
οποία παρουσίαζε χαιρέκακα τις ταυτότητες του Κεντέρη και της
Θάνου εδώ µέσα στο σπίτι µας, µέσα στην Ολυµπιάδα; Είχε αρ-
χίσει η Ολυµπιάδα και την είχαµε στο Χίλτον και επεδείκνυε χαι-
ρέκακα τις ταυτότητες του Κεντέρη και της Θάνου, δείχνοντας
ότι δεν θα λάβουν µέρος στους αγώνες, γιατί ήξεραν πολύ καλά
και αυτή και τα αφεντικά της ότι έτσι και έπαιρναν µέρος θα κέρ-
διζαν. 

Αυτή είναι λοιπόν η ιστορία µε το ντόπινγκ κι αυτή είναι η υπο-
κρισία που επικρατεί διεθνώς. 

Πραγµατικά τριτοκοσµική εικόνα παρουσιάζουν τα γήπεδά
µας. Ο φανατισµός που υπάρχει είναι αντιστρόφως ανάλογος µε
τις επιτυχίες που έχουν οι οµάδες µας. Γιατί σε συλλογικό επί-
πεδο, σε ευρωπαϊκό επίπεδο δηλαδή, δεν έχουν επιτυχίες, ενώ
ακόµα και κορυφαίες ελληνικές οµάδες µοιάζουν πιο πολύ σε
µεικτές Ευρώπης ή µεικτές Βαλκανίων, γιατί από τους έντεκα
παίκτες οι οκτώ, οι εννέα ή και οι δέκα είναι ξένοι.

Εν αντιθέσει όµως µε τις οµάδες µας –και εδώ είναι το παρά-
δοξο- η Εθνική Ελλάδος παρουσιάζει πολύ σηµαντικές επιτυχίες,
αφού µέσα σε οκτώ χρόνια πήρε µέρος στις τέσσερις από τις
πέντε µεγαλύτερες διοργανώσεις του κόσµου -εννοώ το ΜΟΥΝ-
ΤΙΑΛ και το EURO, το ευρωπαϊκό πρωτάθληµα- και µάλιστα στέ-
φηκε και πρωταθλήτρια Ευρώπης. Πάει λοιπόν πολύ καλά η
Εθνική Ελλάδος, παρ’ ότι το φυτώριό της είναι µέτριο έως συρ-
ρικνούµενο, λόγω τού ότι υπάρχουν δεκάδες ξένοι παίκτες οι
οποίοι παίζουν σε οµάδες. 

Έλληνες παίκτες δεν έχουν την ευκαιρία να παίξουν µπάλα.
Ένα παράδειγµα χαρακτηριστικό είναι ο Φετφατζίδης του Ολυµ-
πιακού, ο οποίος είναι ένας καταπληκτικός παίκτης –µια που συ-
ζητάµε και για µπάλα- ελάχιστες ευκαιρίες έχει να παίξει στην
οµάδα του. Σκίζει όµως στην Εθνική Ελλάδος όποτε παίζει κι
αυτό, γιατί υπάρχουν δεκάδες άλλοι παίκτες, οι οποίοι παίρνουν
τις θέσεις και του Φετφατζίδη και άλλων βέβαια Ελλήνων παι-
κτών.

Σε συλλογικό επίπεδο, µόνο το Wembley έχουµε να θυµόµα-
στε -σαράντα ένα χρόνια µετά, µόνο το Wembley- ενώ στο Cham-
pions League πάει πάρα πολύ καλά ο Αθλητικός Ποδοσφαιρικός
Όµιλος Ελλήνων Λευκωσίας. Αυτός είναι ο ΑΠΟΕΛ που κάποιοι
newscasters στην ελληνική τηλεόραση τον αναφέρουν ως «το
ΑΠΟΕΛ». Είναι ο ΑΠΟΕΛ, ο Αθλητικός Ποδοσφαιρικός Όµιλος
Ελλήνων Λευκωσίας. Πολύ καλά λοιπόν πάει αυτή η κυπριακή
οµάδα, παρά τη χθεσινή της ατυχία, ενώ οµάδα από την Ελλάδα
δυστυχώς απουσιάζει.

Πρόβλεψη του νοµοσχεδίου. Μιλάει για πολύ αυστηρές ποινές
µειώσεων για όσους έχουν καταδικαστεί για πράξεις βίας. Είναι
µια πολύ σωστή ρύθµιση. Πρότυπό µας πρέπει να είναι η Αγγλία,
που οι φίλαθλοι εντός γηπέδων έγιναν κυριολεκτικά «αρνάκια»,
αφού είδαν τις οµάδες τους να µην µπορούν να πλησιάσουν ούτε
από µακριά τις ευρωπαϊκές διοργανώσεις, παρ’ ότι η Αγγλία ήταν
από τις µεγαλύτερες ποδοσφαιρικές δυνάµεις του κόσµου. Αλλά
η καρπαζιά που έφαγαν οι αγγλικές οµάδες ήταν ηχηρότατη και
ήταν και αποτελεσµατική. 

Εδώ όσα επεισόδια και να γίνουν, κανένας δεν τολµά να αγγί-
ξει τις οµάδες, οι οποίες επιχορηγούνται κανονικά, τους φτιά-
χνουµε γήπεδα, ξέρω εγώ, τους χαρίζονται χρέη κ.λπ.. Τιµωρία
δεν υπάρχει, αντίθετα υπάρχει αναξιοπιστία και αδικία. Εδώ βέ-
βαια να αναφέρω τη συνεχιζόµενη αδικία κατά δύο πολύ ιστορι-
κών οµάδων του Παναθηναϊκού και της ΑΕΚ, οι οποίες ακόµα δεν
έχουν γήπεδο. Ελπίζουµε να αποκτήσει η ΑΕΚ γήπεδο µε την
τροπολογία που έφερε ο Γιάννης ο Βούρος και υπογράψαµε
άλλοι ογδόντα ένας συνάδελφοι, να αποκτήσει επιτέλους η ΑΕΚ
γήπεδο.

Σ’ αυτό το σηµείο θα ήθελα να θυµηθούµε όλοι τα είκοσι ένα
θύµατα του Ολυµπιακού, αφού συµπληρώθηκαν πριν από λίγες
µέρες τριάντα ένα χρόνια από το εφιαλτικό εκείνο απόγευµα. Να
επαινέσω εδώ την πρωτοβουλία του γνωστού δηµοσιογράφου
και πολιτευτή Πειραιά του Άρη του Σπίνου, ο οποίος πρότεινε τη
µετονοµασία είκοσι ενός οδών Δήµων του Πειραιά µε τα ονόµατα
των είκοσι ενός νεκρών φιλάθλων του Ολυµπιακού.

Μάλιστα, µου έστειλε και σχετικό αίτηµα για να το προωθήσω
µέσω της Βουλής. Το υπέγραψαν και εκατοντάδες τηλεθεατές
της εκποµπής «Στον ιστό της αράχνης», η οποία µεταδίδεται από
τον τηλεοπτικό σταθµό «ΚΟΝΤΡΑ CHANNEL» και την παρουσιά-
ζει ο Άρης Σπίνος. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ζητάω να µου απαντήσουν τα Υπουργεία πώς µπορεί να υπάρ-
ξει µια διαδικασία ονοµατοδοσίας των είκοσι ενός οδών µε τα
ονόµατα των είκοσι ενός νέων Ελλήνων, νέων φιλάθλων του
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Ολυµπιακού, που έχασαν τη ζωή τους.
Είναι σωστή η ρύθµιση για τους υπότροπους δράστες και για

τις παράνοµες οργανωµένες µετακινήσεις οπαδών. Είναι σωστό
να είναι υπόλογες οι οµάδες, όπως υπόλογες πρέπει να είναι και
για τους λοστούς, τις κροτίδες και όλα τα άλλα επικίνδυνα αντι-
κείµενα, τα οποία µπαίνουν στα γήπεδα και µας ξεφτιλίζουν όταν
υπάρχει διεθνής αγώνας ή προκαλούν διακοπή του αγώνα στο
ελληνικό πρωτάθληµα.

Θα πρέπει –και είναι µια ιδέα αυτή- οι οµάδες να έχουν ιδιωτι-
κές εταιρείες ελέγχου, ώστε να ευθύνονται και για τα παρατρά-
γουδα και για να µην τα ρίχνει ο ένας στον άλλον. Έτσι άλλωστε
δηµιουργούνται και θέσεις εργασίας.

Όσον αφορά τα σικέ παιχνίδια, προφανώς έπρεπε να έχουν
γίνει προ πολλού κακούργηµα. Οι χρηµατικές ποινές µάλλον χα-
µηλές κρίνονται. Το κουτρουβάλιασµα όµως σε κατηγορίες –
όταν ρίχνεις µία οµάδα η οποία είναι ακόµα και υπότροπη για
σικέ παιχνίδια, σε χαµηλότερη κατηγορία- είναι πολύ πιο διδα-
κτικό παράδειγµα. Έχει εφαρµοστεί διεθνώς µε επιτυχία. 

Δεν µπορεί κάποιοι να θησαυρίζουν και όσοι παίζουν στοίχηµα
–ο απλός κόσµος δηλαδή- να αισθάνονται κορόιδα. Σήµερα το
κάθε λαµόγιο, που µπαίνει στο χώρο του ποδοσφαίρου, κάνει ό,τι
θέλει, στήνει µατς, οικονοµάει και µετά αλλάζει οµάδα και ξανα-
κάνει τα ίδια κ.ο.κ. Αυτά ταιριάζουν σε χώρες που κάνουν κου-
µάντο η µαφία και τα πάσης φύσεως καρτέλ. Το ελληνικό
ποδόσφαιρο, δυστυχώς, βρίσκεται σε αυτό το σηµείο, το οποίο
ξέρουµε όλοι, όπου και ενδιαφέρον δεν παρουσιάζει σε συλλο-
γικό επίπεδο και επιτυχίες ευρωπαϊκές δεν έχει και απωθητικό
είναι σε κάθε οικογενειάρχη. Και αυτό γιατί δεν παίρνεις εύκολα
το παιδί σου να πας να δεις µπάλα. Πώς να δεις µπάλα όταν συµ-
βαίνουν όλα αυτά που συµβαίνουν στα γήπεδα; Υπάρχει και η γε-
νικότερη χυδαία ατµόσφαιρα την οποία όλοι ξέρουµε.
Προστέθηκε και η επιδηµία των σικέ µατς και όσοι στοιχηµατί-
ζουν προσπαθούν να προβλέψουν, όχι ποιος είναι ο καλύτερος
µέσα στο γήπεδο, αλλά ποιος είναι αυτός που στήνει καλύτερα
τα παιχνίδια.

Θα αναφερθώ στο υπόµνηµα του Συλλόγου Ελλήνων Αρχαι-
ολόγων, που εστάλη στα µέλη της Επιτροπής Μορφωτικών Υπο-
θέσεων, αλλά νοµίζω και σε όλους τους συναδέλφους. Είναι
λογικό αυτό που λένε οι Έλληνες αρχαιολόγοι. Απορεί κανείς µε
τη σύγχρονη Ελλάδα. Δηλαδή, υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι
σπουδάζουν, που τους χρειαζόµαστε γιατί είµαστε µια χώρα µε
βαρύ πολιτιστικό παρελθόν και τους οποίους αφήνουµε αναξιο-
ποίητους. Τους λέµε «µέχρι τότε και άντε γεια», «µέχρι τότε µπο-
ρείτε να δουλέψετε –πέντε χρόνια- και µετά άντε γεια».

Ελπίζω να βρεθεί µια λύση, γιατί έχουµε µετατραπεί πραγµα-
τικά σε µια χώρα του πολύ γνωστού συνθήµατος «αγαπούλα,
τύπου Κούλα». Όλοι τακτοποιούνται εκτός από εκείνους που
προσφέρουν στον πολιτισµό, στην καλαισθησία, στο περιβάλλον
αυτής της χώρας, σε όλα αυτά που συνιστούν αυτό το µεγάλο
έθνος, το οποίο τα λάθη τριάντα ετών το οδήγησαν στο σηµερινό
χάλι που όλοι βιώνουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα εννιά
µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνά-
σιο Αχαρνών (1ο Τµήµα).

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Παύλος Μαρκάκης.

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο για τον αθλητισµό που

κουβεντιάζουµε σήµερα έχει πολλές διατάξεις για τη βία στα γή-
πεδα, για τον τουρισµό. Θεωρώ όµως ότι κορυφαία διάταξη, το
µελανό σηµείο αυτού του νοµοσχεδίου, είναι το άρθρο 19, το
οποίο σαφώς, όπως είναι διατυπωµένο, παραβιάζει το αυτοδιοί-
κητο του επαγγελµατικού ποδοσφαίρου.

Η εισαγωγική έκθεση αναφέρει για το άρθρο 19: «Τέλος, κρί-

νεται ως απολύτως απαραίτητη και η εισαγόµενη ρύθµιση µε την
οποία αφ’ ενός επιβεβαιώνεται ο υποχρεωτικός χαρακτήρας
έναντι πάντων των αποφάσεων της Επιτροπής Επαγγελµατικού
Αθλητισµού για τη συµµετοχή των οµάδων κ.λπ.».

Σε περίπτωση που δεν ακολουθούνται και παραβιάζονται
αυτές οι αποφάσεις της επιτροπής επαγγελµατικού αθλητισµού,
θα επιβάλλονται και πρόστιµα. Πιο µεγάλη παραβίαση-οµολογία
για την κατάργηση του αυτοδιοίκητου επαγγελµατικού ποδο-
σφαίρου δεν υπάρχει απ’ αυτήν τη διατύπωση. 

Πώς, λοιπόν, φτάσαµε στο σηµερινό νοµοσχέδιο; Ακολούθη-
σαν λάθη και παραλείψεις του ΠΑΣΟΚ πριν από ένα χρόνο για
το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο. Θυµάστε ότι προσπάθησε να
εξυγιάνει το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο και στο τέλος από την
εξυγίανση έφτασαν να την πληρώσουν δύο µόνο οµάδες, γιατί
όταν φτάσαµε στα συµφέροντα και στις µεγάλες οµάδες, όλη
αυτή η ιστορία της εξυγίανσης του ποδοσφαίρου πήγε περίπατο
και έφτασαν να καταδικαστούν οµάδες οι οποίες µέσα στα γή-
πεδα ήταν αήττητες ακόµα στο Europa League. Για ποιο λόγο;
Διότι µία διορισµένη κυβερνητική επιτροπή, αυτή η επιτροπή του
επαγγελµατικού αθλητισµού, ήλθε να παραβιάσει µία απόφαση
της δευτεροβάθµιας επιτροπής εφέσεων της ΕΠΟ, η οποία γι’
αυτές τις οµάδες τι προέβλεψε; Να παίξουν στο επόµενο πρω-
τάθληµα µε µείον δέκα βαθµούς. 

Έρχεται, λοιπόν, µία διορισµένη κυβερνητική επιτροπή η οποία
–σηµειωτέον- άλλαξε µε απόφαση του Υπουργού τον Αύγουστο,
λίγες µέρες πριν πάρει απόφαση. Άλλαξε η σύνθεσή της, δηλαδή
δεν τους άρεσαν τα πρόσωπα που είχε πρώτα. Δεν είχαν εξα-
σφαλίσει την τιµωρία των οµάδων αυτών και αναγκάστηκαν να
αλλάξουν τη σύνθεση της επιτροπής και αυτή η επιτροπή παρα-
βίασε την απόφαση της επιτροπής εφέσεων της ΕΠΟ. Τι έγινε
µετά; Αυτή η κυβερνητική παρέµβαση ήλθε εις γνώση της FIFA.
Η FIFA είναι ένας µεγάλος παγκόσµιος οικονοµικός οργανισµός
που ασχολείται µε το ποδόσφαιρο. Έρχεται, λοιπόν, και κάνει µία
αλληλογραφία µε την ΕΠΟ η οποία από το Σεπτέµβριο του 2011
αναγκάζεται να απολογηθεί, όµως οι δικαιολογίες της ΕΠΟ δεν
είναι αρκετές, διότι ο κυβερνητικός παρεµβατισµός στην περί-
πτωση της υποβάθµισης αυτών των δύο οµάδων, του Ολυµπια-
κού Βόλου και της Καβάλας, είναι εµφανής και ζητάει η FIFA
τροποποίηση του καταστατικού της Λίγκα, της ΕΠΟ για να µην
ξανασυµβούν τέτοιες παρεµβάσεις κυβερνητικών οργάνων. Η
απάντηση του κ. Πιλάβιου ήταν ότι θα γίνουν αυτά, γιατί η FIFA
ζητούσε να γίνουν αυτές οι αλλαγές µέχρι τις 30 Νοεµβρίου,
αλλά ο κ. Πιλάβιος είπε «τώρα έχουµε κυβερνητική αλλαγή και
δεν προλαβαίνουµε να το κάνουµε, θα το κάνουµε µέχρι το τέλος
του χρόνου» και ήλθε η κυβερνητική αλλαγή και δυστυχώς στο
Υπουργείο έµεινε το ίδιο τρίδυµο, η τρόικα Γερουλάνου-Μπι-
τσαξή-Νικητιάδη, η ίδια που ήταν υπεύθυνη για τις προηγούµε-
νες αστοχίες. Πώς θα αλλάξει λοιπόν η νοοτροπία; 

Ερχόµαστε, λοιπόν, σήµερα στο νοµοσχέδιο και το Υπουργείο
επιµένει στη λανθασµένη νοοτροπία. Δεν θέλει να το αλλάξει. Νο-
µίζει ότι η FIFA είναι σαν τους Μεσογειακούς Αγώνες που είχαν
βρει τον κ. Αντάντη, µαταίωσαν τους Μεσογειακούς Αγώνες,
τους πήγαν στην Τουρκία και έκαναν ό,τι ήθελαν και ακόµα περι-
µένουν στο Βόλο και στη Θεσσαλία να πάτε τα αντίστοιχα χρή-
µατα, αυτά που υποσχεθήκατε τότε που µαταιώθηκαν οι
Μεσογειακοί Αγώνες. 

Αυτή τη φορά όµως η FIFA δεν αστειεύεται. Σας το είπε αυτό
και ο εισηγητής µας κ. Ανατολάκης. Θα τιµωρήσει όλες τις ελλη-
νικές οµάδες. Σήµερα οι ελληνικές οµάδες που παίζουν στα ευ-
ρωπαϊκά πρωταθλήµατα είναι ο Ολυµπιακός Πειραιώς και ο
ΟΠΑΠ Θεσσαλονίκης. Εσείς νοµίζετε ότι θα υπερισχύσετε των
αποφάσεων της FIFA. 

Το χειρότερο ξέρετε ποιο είναι; Ότι το καλοκαίρι παίζει η
εθνική οµάδα η οποία µε δική σας λανθασµένη απόφαση θα απο-
κλειστεί από το «EURO 2012».

Και θα στερήσετε από τους Έλληνες φιλάθλους τη συµµετοχή
και της εθνικής οµάδας σ’ αυτήν τη διοργάνωση. Και το χειρό-
τερο σας το είπα και την άλλη φορά για να καταγραφεί. Αν δεν
παίξει η ελληνική οµάδα ξέρετε ποιος έχει συµφέρον να παίξει
στο EURO; Το Ισραήλ. Και εσείς νοµίζετε ότι το Ισραήλ θα αφή-
σει αυτές τις παρεµβατικές διατάξεις της κυβέρνησης του
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ΠΑΣΟΚ ή της συγκυβέρνησης ΠΑΣΟΚ, Νέας Δηµοκρατίας, δεν
θα αναδείξει το θέµα, δεν θα πάει στη FIFA να πει ότι «εδώ
έχουµε κυβερνητικό παρεµβατισµό στην ανεξαρτησία του επαγ-
γελµατικού ποδοσφαίρου». Πιστεύετε ότι θα µείνει το Ισραήλ
αµέτοχο. «Κοιµάστε όρθιοι και πληρώνετε ξενοδοχείο», που λέει
ο κόσµος. Αλλά όταν θα γίνουν αυτές οι ταπεινωτικές παρεµβά-
σεις για τον αθλητισµό, εσείς δεν θα µπορείτε τότε να αντιδρά-
σετε. Θα λέτε ότι φταίει η ΕΠΟ, θα λέτε ότι φταίνε τα όργανα της
FIFA κ.λπ.. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα η Ελλάδα από λανθασµένες πο-
λιτικές του ΠΑΣΟΚ κινδυνεύει µε οικονοµικό αποκλεισµό. Το Eu-
rogroup συνεδριάζει, παρ’ όλες τις αποφάσεις που πήρε η
ελληνική Βουλή και σκέφτεται ακόµα -γιατί δεν έχει καµµία εµπι-
στοσύνη στην ελληνική πολιτεία και τις προτάσεις των πολιτικών
Αρχηγών, πόσω µάλλον των Υπουργών Αθλητισµού και Πολιτι-
σµού- ότι αυτά που λένε δεν τα τηρούν και εννοούν να κάνουν
τα δικά τους. 

Μετά, λοιπόν, τον οικονοµικό αποκλεισµό, µε αυτό το νοµο-
σχέδιο κινδυνεύει ο αθλητικός αποκλεισµός της Ελλάδας. Ο δεύ-
τερος πυλώνας που δηµιουργεί µια συνοχή στην ελληνική
κοινωνία. Και τότε, εκτός από την κοινωνική έκρηξη που θα έχετε
από τον οικονοµικό αποκλεισµό, θα έχετε µια άλλη έκρηξη, κοι-
νωνική πάλι, η οποία θα οφείλεται στον ελληνικό αποκλεισµό της
χώρας µας και των οµάδων της. 

Και µην πείτε ότι δεν τα ξέρατε και δεν τα είπαµε στη Βουλή.
Αυτές οι δικαιολογίες που επικαλείται και η Νέα Δηµοκρατία και
ισχυρίζεται και ο Υπουργός, που λέει ότι θα µετά θα βρουν στην
ΕΠΟ τι θα κάνουν είναι ιστορίες για µικρά παιδιά. 

Αναλαµβάνετε τις ευθύνες σας χωρίς να λαµβάνετε υπ’ όψιν
τις προειδοποιήσεις τις δικές µας. Αυτό που κάνετε σήµερα θα
σας κυνηγάει πολλά χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Λιά-
νης, Ανεξάρτητος Βουλευτής.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι συνάδελφοι, αυτή ίσως να είναι και µια από τις τελευ-

ταίες οµιλίες µου στην Ολοµέλεια. Έχω κάνει γνωστό ότι δεν
πρόκειται να είµαι ξανά υποψήφιος Βουλευτής. Σίγουρα µπορεί
να είναι η τελευταία µου οµιλία για τον αθλητισµό, ένα χώρο που
τον αγαπώ πάρα πολύ, ένα χώρο που τον υπηρέτησα σαν αθλη-
τής µε τον Ηρακλή Θεσσαλονίκης, σαν δηµοσιογράφος, ξεκί-
νησα ως αθλητικός συντάκτης και σαν Υφυπουργός –ο µακρο-
βιότερος στην ιστορία του ελληνικού αθλητισµού, για περίπου
επτά χρόνια. 

Συνεπώς, αφού συµφώνως προς «το τελευταίον εκβάν έκα-
στον των πριν υπαρξάντων κρίνεται» οφείλω να πω λίγα λόγια και
συνετά σε συναδέλφους που αγαπώ και εκτιµώ βαθιά. Επικαλού-
µαι γι’ αυτό την εξαιρετική συνεργασία που είχα µε τους προ-
ηγούµενους Υφυπουργούς Αθλητισµού, τον κ. Ιωαννίδη, τον κ.
Ορφανό, την κ. Πετραλιά, για να φτάσουµε και στο µεγάλο επί-
τευγµα των Ολυµπιακών Αγώνων. 

Είναι ένα καλό νοµοσχέδιο. Είναι ένα καλό νοµοσχέδιο. Τα είπα
στην επιτροπή. Θα πάω στις όποιες ακίδες έχει. 

Απλώς λέω ότι η ανασυγκρότηση της Διαρκούς Επιτροπής Αν-
τιµετώπισης Βίας είναι σωστό µέτρο. Πολύ σωστή η παράµετρος
του να αποκτά επιστηµονικό χαρακτήρα. Η αυστηροποίηση των
κανόνων που διέπουν τη λειτουργία των λεσχών φιλάθλων και η
δηµιουργία αξιολογότερων ελεγκτικών µηχανισµών είναι σωστό
µέτρο. Βέβαια πρέπει να λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας πάντοτε τη
συµµετοχή σ’ αυτά των Α.Α.Ε. γιατί συχνά –και δεν το κρύβω- οι
κορυφαίοι παράγοντες είναι φαρισαίοι και υποκριτές στις συµ-
περιφορές τους σε σχέση µε τους οργανωµένους οπαδούς. 

Το ηλεκτρονικό εισιτήριο είναι πάλι σωστό µέτρο αλλά δεν έχει
εφαρµοστεί µέχρι τώρα. Τετράκις έχεις εξαγγελθεί και δεν έχει
εφαρµοστεί. 

Το ντόπινγκ για µένα είναι ένα θέµα πρόληψης στο 90%. Και
ελπίζω αυτήν τη φορά να είναι καλύτερο. 

Όµως λυπάµαι που δεν είναι εδώ ο κ. Γερουλάνος. Θα µου
άρεσε να απευθύνω έπαινο κατά πρόσωπο σε έναν Υπουργό,
που θεωρώ ότι σε αυτό που θα πω πράγµατι ήταν ξεχωριστός. 

Είναι ο µοναδικός που τόσες πολλές φορές προσήλθε στην
Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων, µαζί µε τον κ. Νικητιάδη και

κοντά του ο Γενικός Γραµµατέας κ. Μπιτσαξής. Αποτελούν, κατά
τη γνώµη µου, µία τρόικα προς το καλό, όχι µία τρόικα που έκανε
κακό στον ελληνικό αθλητισµό. Ποτέ δεν υπήρχε διάλογος τόσο
έντονος στα θέµατα αυτά. Παράλληλοι µονόλογοι υπήρχαν. 

Στο θέµα του διαλόγου, λοιπόν, πρέπει να πάρουν άριστα. Και
στο πόσο ακούνε, όµως, διότι είναι προσεκτικοί.

Γι’ αυτό και θα πω τις λιγοστές µου σκέψεις πάνω σε αυτό: 
Υπάρχουν ένα, δύο σηµεία τα οποία, δυστυχώς, θα φέρουν

προ των πυλών της χώρας ξανά, αν δεν τα ξεκαθαρίσουµε, τη
FIFA και την UEFA, που µας τροµάζουν µε φωνές µεγάλες -όπως
τους παλιούς Τρώες ο Αχιλλέας- για να υποχωρήσουµε. Και
πάντα υποχωρούσαµε. Έχει επαναληφθεί τόσες φορές αυτή η
ιστορία και, αλίµονο, δεν έχει καταντήσει φάρσα. Είναι υπαρκτός
κίνδυνος. 

Όντως είναι ταπεινωτικό για τους Έλληνες και τον ελληνικό
αθλητισµό, το ελληνικό κράτος να µην µπορεί κατά καιρούς να
κάνει τις επιδιωκόµενες διορθώσεις ακόµη και σε αυτονόητα ζη-
τήµατα. Το θεωρώ ταπεινωτικό. 

Δεν µπορούσα να βάλω τακτικούς δικαστές. Εκλήθην στη Ζυ-
ρίχη, στην Ελβετία µπροστά στον «πλανητάρχη» του ποδοσφαί-
ρου, τον κ. Γιόζεφ Μπλάτερ, και µου είπε ωµά και κυνικά: Κύριε
Λιάνη, θα µείνετε στους δικαστές που προτείνει η ΕΠΟ. Δηλαδή,
ιδιώτες δικηγόρους. Μα, του λέω, θέλω να βάλω τακτικούς δικα-
στές, αεροπαγίτες, να αυξήσω την περιφρούρηση στον αθλητι-
σµό. Αυτό είναι, µου λέει, αµετάκλητο. 

Γυρίζω στην Αθήνα και βλέπω τον Ανδρέα Παπανδρέου. Και
λέω: Πρόεδρε, αυτό κι αυτό. Και ο Παπανδρέου µου δίνει µία
κοφτή απάντηση: Δεν πιστεύω να µη θέλεις να παίξει η οµάδα
στο Μουντιάλ για να βάλεις αυτήν την ώρα αυτούς τους δικα-
στές. Είναι σωστό το µέτρο, αλλά η παρενέργεια είναι µεγαλύ-
τερη. 

Έχει παρενέργειες η υπόθεση αυτή, αν δεν γίνει αποσαφήνιση
του τι έχει συµφωνηθεί στο παρασκήνιο.

Για εµένα –και σας δίνω µία συνοπτική εικόνα, κύριε Πρόεδρε,
µε την ανοχή σας- το ποδόσφαιρο και ο αθλητισµός αποτελούν
χωριστές ηπείρους που έχουν δική τους ιδεολογία, δική τους δι-
οίκηση, δικά τους ήθη κι έθιµα.

Ο Χουάν Αντόνιο Σάµαρανκ, για παράδειγµα, ο φαλαγγίτης,
γινόταν δεκτός ανά την υφήλιο µε τιµές Αρχηγού κράτους. Στο
θεό σας, απαίτησε αυτό κι έγινε δεκτό από όλες τις χώρες. 

Ο Γιόζεφ Μπλάτερ, αυταρχικός, δεσποτικός, διοικεί σαν αρχη-
γός µιας αόρατης µαφίας. Ενίοτε υπάρχει µαφία. Δεν λέω ότι
είναι πάντα. Έτσι, όµως, νιώθει. Πρέπει οι άλλοι να είµαστε αυτό
που ήταν τα παρακλάδια αυτής της υπόθεσης.

Ο Μισέλ Πλατινί, πιο δηµοκρατικός, υποστηρίζει κι αυτός µε
πάθος µία ιδιότυπη αρχή, που είναι η UEFA. Με πάθος. Θέσφατο
ό,τι λέει. 

Χαίροµαι που ήρθε και ο κύριος Υπουργός. Σας απηύθυνα
επαίνους, τους οποίους παρακαλώ να διαβάσετε από τα Πρα-
κτικά. Θεωρώ ότι είστε, όπως είπα, ο Υπουργός που ήρθε στον
πιο έντονο διάλογο από όλους τους άλλους στα θέµατα του
αθλητισµού, στις επιτροπές κι εδώ.

Κύριε Υπουργέ, όµως, η Ελλάδα υπέγραψε το καταστατικό της
FIFA. Δεν το υπέγραψε η ΕΠΟ. Καταλάβετέ το κάποια στιγµή
αυτό. Το κράτος το υπέγραψε. Ένας Υπουργός Έλληνας το υπέ-
γραψε. Και τι υπέγραψε; Ότι αυτά που λέει το καταστατικό, θα
ισχύουν ως νόµοι στον αθλητισµό. Τι καθόµαστε και λέµε συνέ-
χεια «γιατί δεν ακούµε τη FIFA;». Θέλουµε να είµαστε ενταγµένοι
σε αυτό το σύστηµα; Θα αποδεχθούµε τους κανόνες που έχει.
Εγώ δεν λέω ότι είναι οι καλύτεροι. Πολλοί είναι τρισχειρότεροι.
Δεν µπορούµε, όµως, τώρα και µόνοι µας, αν δεν τις θέλει τις αλ-
λαγές –που µπορούµε να τις κάνουµε- η Ελληνική Ποδοσφαιρική
Οµοσπονδία διά της Γενικής της Συνελεύσεως, να τις επιβά-
λουµε.

Έχουµε φρικτή εµπειρία, κύριε Υπουργέ, σε αυτό. Περιέ-
γραψα την πρώτη που έπαθα εγώ µε τον Γιόζεφ Μπλάτερ και τι
απάντησε ο Ανδρέας Παπανδρέου.

Σας περιγράφω τη δεύτερη: Εδώ, µέσα στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο, αναγκάστηκε Υπουργός –και δεν θέλω να λέω ονόµατα
φίλων- να αλλάξει το νοµοσχέδιο γράµµα – γράµµα -τα ξέρουν
οι συνάδελφοι- µε τηλέφωνο που δεχόταν από τη FIFA. Επρό-
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κειτο περί της ακραίας ταπεινώσεως.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Υπογράµµιζε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Υπογράµµιζε. Λέξη – λέξη το άλλαξε την

ώρα που γινόταν η διαδικασία.
Ο κ. Ιωαννίδης γελάει, γιατί το ξέρει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ: Δεν λέω για εσάς, κύριε Ιωαννίδη. Για

άλλον λέω.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Ξέρει πολύ καλά ότι δεν ήταν αυτός.
Γιατί θα πρέπει, δηλαδή, κύριε Υπουργέ, κάποια στιγµή να δω

εγώ εσάς τους τρεις, που σας εκτιµώ, που σας συµπαθώ, να τρα-
βάτε το ίδιο µαρτύριο που τράβηξα εγώ, ενώ µπορώ προνοητικά
να σας πω τι συµβαίνει, ώστε να το αποφύγετε αυτό το πράγµα;

Πρέπει να συµφωνήσετε µε την Ελληνική Ποδοσφαιρική Οµο-
σπονδία σ’ αυτό το πράγµα, που δεν είναι δα και µια τροµακτική
αλλαγή, γιατί µεταξύ µας τους έχουµε δώσει αφορµή. Ποια είναι
η αφορµή; Να, εδώ είναι: Αιτιολογική έκθεση περί του άρθρου
19. Κοιτάξτε πως καταλήγει: «Κρίνεται ως απολύτως απαραίτητη
και η εισαγόµενη ρύθµιση µε την οποία αφ’ ενός επιβεβαιώνεται
ο υποχρεωτικός χαρακτήρας έναντι πάντων των αποφάσεων για
τα σωµατεία.» Έχετε δώσει το απόλυτο, πως να µην έχουν και
αυτοί το φόβο ή τον τεχνητό φόβο για να κάνουν αυτό που έχουν
κάνει ήδη; Τι έκαναν; Έκαναν αυτό που ξέραµε όλοι µας. Στέλ-
νουν στη FIFA , όπως κάνουµε τώρα µε την τρόικα -και εδώ πρέ-
πει να το πούµε αυτό- και πάνε και την ενηµερώνουν Έλληνες
ποια είναι τα µεµπτά στο κάθε νοµοσχέδιο για να µας φέρουν
εδώ προ αδιεξόδου. Έχει φύγει το χαρτί, κύριε Υπουργέ. Άρα,
αν δεν γίνει αυτή η διευκρίνιση, θα είναι αργά. Θέλω να γίνει. Δεν
θέλω να την αποσύρετε. Θέλω να το αποσαφηνίσετε αυτό το ση-
µείο. Αντιλαµβάνοµαι µε ποια κίνητρα το κάνετε.

Για να είµαστε ειλικρινείς, δώδεκα χρόνια υπάρχει Επιτροπή
Επαγγελµατικού Αθλητισµού, κύριε Υπουργέ, αλλά δεν λειτούρ-
γησε. Εγώ ήµουν Υπουργός τα περισσότερα από αυτά. Τα τελευ-
ταία, δε, έξι χρόνια δεν έβγαλε καµµία απόφαση. Είχε εκχωρήσει
τα δικαιώµατά της στην ΕΠΟ. Για ποιο λόγο τώρα ξαφνικά ανα-
θεωρούµε αυτό το σωστό, αλλά χωρίς την έγκριση και των υπο-
λοίπων, χωρίς τη συµφωνία; Μόνο για την απόφαση της Καβάλας
και του Βόλου πήρε απόφαση η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλη-
τισµού, καµµία άλλη στα τελευταία έξι χρόνια. Κάποιος πρέπει
να σας ενηµερώσει γι’ αυτά. 

Λέω, λοιπόν, ότι αν δεν το τροποποιήσουµε, αυτό που θα ήταν
λύση, θα ήταν να προστίθετο στα άρθρα 2 και 3 η φράση «µε την
επιφύλαξη των διατάξεων του άρθρου 29, παράγραφος 12 του
ν.3479/2006», διαφορετικά θα έχουµε τη δαµόκλειο σπάθη πάνω
από το κεφάλι µας. Για ποιο λόγο να την έχουµε αυτήν την ώρα;
Λίγα τραβάει η χώρα για να τραβάει περισσότερα από αυτό το –
ας το πω έτσι- όχι µέγιστο ζήτηµα; 

Είναι κι ένα δεύτερο θέµα σ’ αυτό το σηµείο. Η Επιτροπή της
ΕΠΟ, που ελέγχει τις ΠΑΕ µε αποφάσεις της UEFA, προβαίνει σε
όλους τους ελέγχους εκτός από αυτούς που αφορούν το µετο-
χολόγιο. Θα µπορούσε, λοιπόν, γι’ αυτούς τους λόγους που η
Επαγγελµατική Επιτροπή Αθλητισµού ελέγχει τις ΠΑΕ να επιβά-
λει διοικητικής φύσεως κυρώσεις, ανακλήσεις αδειών λειτουρ-
γίας των ΠΑΕ. Μπορεί να επιβάλει αυστηρότερες ποινές, να
ζητάει επιβολή προστίµων. Δεν µπορεί, όµως, σε καµµία περί-
πτωση να αποφασίζει η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού
αν θα δίδεται πιστοποιητικό σε µια οµάδα. Δηλαδή, να το ξεκα-
θαρίσω, αυτό δεν µπορεί να το κάνει, γιατί η FIFA και η UEFA
έχουν Ειδική Επιτροπή στην ΕΠΟ γι’ αυτό. Τους προσβάλλετε
στον πυρήνα δηλαδή. Δεν σας τα λέει αυτά ένας άνθρωπος, να
δείτε ποια είναι τα καίρια σηµεία; Είναι πυρηνικό σηµείο αυτό. 

Σας δίνω κι ένα παράδειγµα, για να καταλάβετε σε τι τραγέ-
λαφο θα οδηγηθούµε:

Η ΑΕΚ πήρε για τη συµµετοχή της στο Europa League το
2011-2012 πιστοποιητικό συµµετοχής κανονικά. Η Επιτροπή
Επαγγελµατικού Αθλητισµού στη συνέχεια εξέτασε το φάκελο
της ΑΕΚ και δεν τον ενέκρινε, τον ενέκρινε µήνες µετά στην τε-
λευταία της συνεδρίαση. Τι θα συνέβαινε; Θα έπαιζε στην Ευ-
ρώπη η ΑΕΚ µε άδεια από την ΕΠΟ και δεν θα έπαιζε στο
ελληνικό πρωτάθληµα µε απαγόρευση από την Επιτροπή Επαγ-
γελµατικού Αθλητισµού. Δεν είναι τραγέλαφος; Πρέπει να
βρούµε µια γέφυρα. Σας λέω παράδειγµα περσινό. Το κλείνω

αυτό το θέµα.
Θέλω να προχωρήστε. Θέλω να κάνετε παρεµβάσεις. Πρέπει

να γίνουν. Όζει ο χώρος του ποδοσφαίρου. Έχετε πετύχει πράγ-
µατα, αλλά αυτά που θα φέρουν τις παρενέργειες, συζητήστε
τα, ώστε να µην τις έχουµε. Εγώ πιστεύω ότι µπορείτε να τα συ-
ζητήσετε. Βάλτε το σε αναστολή για λίγο διάστηµα. 

Εδώ είναι ένας άνθρωπος, τον οποίο εκτιµώ βαθιά, προέρχεται
από τα σπλάγχνα του αθλητισµού, κάθεται δίπλα µου, είµαστε
και συγγενείς κιόλας.

Έχουµε δουλέψει και ξέρει πώς δουλέψαµε στον αθλητισµό.
Όταν ακόµα δεν ήταν Βουλευτής, έµπαινε µέσα κι έλεγε για το
µπάσκετ ορισµένα ζητήµατα. Δεν σκεφτόµουν καν. Υπέγραφα
γιατί ήξερα µε ποιον έχω να κάνω. Όταν έγινε αυτός Υπουργός,
σε ό,τι ζητήµατα ζήτησα, που να είχαν σχέση µε θέµατα αθλητι-
σµού γενικότερα, έδωσε βάση και τα περισσότερα τα εδέχθη.

Έτσι πορεύθηκε ο αθλητισµός κι έκανε αυτές τις τεράστιες
επιτυχίες. Είναι ο µόνος χώρος στην Ελλάδα που έδωσε τα τε-
λευταία είκοσι χρόνια ανάσες στον ελληνικό λαό. 

Κλείνω, λοιπόν, µε το δεύτερο και τελευταίο σηµείο, το θέµα
των προ συνεννοηµένων αγώνων, κύριε Υπουργέ. Πριν από δύο
µήνες έσκασε βόµβα µεγατόνων στην Ελλάδα και βγήκαν στη
φόρα πολλά ζητήµατα. Θέλω να πω ότι η πολιτεία το χειρίστηκε
το θέµα µε περισσή τόλµη και σε πολλές περιπτώσεις µε επιδε-
ξιότητα. Το λέω αυτό. Αλλά έχω να προσθέσω και κάποια πράγ-
µατα. 

Ξιφουλκήσαµε τότε όλοι -όχι εσείς, αλλά τα κόµµατα, τα µέσα
ενηµέρωσης, οι δηµοσιογράφοι, ήταν πρώτο θέµα στην τηλεό-
ραση- και θεωρήσαµε ότι αυτό το πράγµα έχει τεράστια διά-
σταση. Αν δούµε τι λέγαµε τις πρώτες µέρες, µέχρι το σε ποια
απόφαση καταλήξαµε και πώς τιµωρήθηκαν, είναι ένα προς εί-
κοσι. Γιατί το λέω αυτό; Αναστατώθηκε το πρωτάθληµα, αναστα-
τώθηκε η κοινή γνώµη και τελικά ύποπτοι θεωρήθηκαν τρεις-
τέσσερις αγώνες -αν δεν κάνω λάθος- και τιµωρήθηκαν τρία-τέσ-
σερα πρόσωπα τα οποία βρίσκονται εκεί που βρίσκονται. 

Καλώς, κύριε Υπουργέ, δεν λέω όχι, αλλά αυτό είναι ένα και-
νούργιο θέµα στο ποδόσφαιρο και πρέπει να το λάβετε υπ’όψιν.
Πρέπει να υπάρχει κι εδώ πρόληψη και σας λέω ποια. Δεν πρέπει
να αρκεστούµε στο ότι η UEFA µας λέει ότι µε µπαράζ κατόπιν
εορτής αυτοί οι αγώνες ήταν προσυνεννοηµένοι. Έπεσε πολύ
έξω. Μας έστειλε τριάντα και βγήκαν οι τέσσερις. 

Η πρότασή µου είναι η εξής -και παίρνω ένα παράδειγµα: Η
Κυπριακή Οµοσπονδία πήρε µια απόφαση που τη θεωρώ πολύ
σωστή και συνεβλήθη µε µια µεγάλη και έγκυρη εταιρεία στοιχη-
µατικών αγώνων και την παραµονή των αγώνων και τι κάνει; Την
παραµονή των αγώνων της στέλνει η εταιρεία το πού έπεσαν τα
λεφτά την τελευταία στιγµή και ποια είναι τα ύποπτα. Και η Κυ-
πριακή Οµοσπονδία αντιδρά µε δύο τρόπους: Αναβάλλει το
«φορτωµένο» µατς, το εκτονώνει, δηλαδή, τους πετάει έξω ή
υποχρεώνει τον παρατηρητή του αγώνος να καλέσει τους Αρχη-
γούς και τις οµάδες πριν από τον αγώνα και να τους πει, «για σας
υπάρχουν σήµερα αυτές οι πληροφορίες από την UEFA ή από
οπουδήποτε αλλού, κοιτάξτε και παρακολουθήστε». 

Αυτά είναι δύο µέτρα, τα οποία νοµίζω ότι είναι και έξυπνα και
δεν µειώνουν το κύρος κανενός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λιάνη, πρέπει να
κλείσετε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Τέλος, δύο παρατηρήσεις θα κάνω σχετικά µε τις τροπολο-

γίες. Είναι τρεις τροπολογίες: Πρώτη είναι αυτή της ΕΟΕ, της
Ελληνικής Ολυµπιακής Επιτροπής, που αφορά αυτούς τους λί-
γους, φύλακες και νυχτοφύλακες –γιατί ζω εκεί- του Καλλιµαρ-
µάρου της Αρχαίας Ολυµπίας, που δεν είναι παραπάνω, αν δεν
κάνω λάθος, από οκτώ τον αριθµό και που είναι δώδεκα χρόνια
εκεί, µε ήλιους µε βροχές κι έχουν εξυπηρετήσει τον αθλητισµό
τα µέγιστα γιατί αυτοί αντιµετωπίζουν πλήθη τουριστών µε αξιο-
πρεπή και σοβαρό τρόπο. Δείτε το µελλοντικά, γιατί είναι ένα
θέµα που η τροπολογία ζητάει. Θα αµείβονται, άλλωστε, από την
Ελληνική Ολυµπιακή Επιτροπή και από το δικό της µπάτζετ κι
έτσι δεν έχετε πρόβληµα. 
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Δεύτερον, η πρόταση της κ. Σακοράφα µε βρίσκει σύµφωνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λιάνη, παρα-

καλώ, πρέπει να κλείσετε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Τέλος, χρειάζεται µικρότερη θητεία και

δηµοκρατικότερη διαδικασία στις εκλογές. Το έχω υπογράψει,
το θέλω, αλλά να µην τους αιφνιδιάσουµε. 

Η µικρότερη θητεία είναι λογική για όλους και για µας εδώ.
Γιατί και για µας είναι σωστό. Τρεις θητείες και για τους Βουλευ-
τές είναι µια χαρά, για να δείξουν πόσο καλό κόσµο έχουν µέσα
τους και τι ποιότητα κρύβουν, αλλά συµφωνώ και το σύστηµα να
γίνει αναλογικότερο, το ζητάει και το ΚΚΕ και έχει δίκιο. Θα
ήθελα να γίνει και στη Βουλή αναλογικότερο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Λιάνη, σας πα-
ρακαλώ, δεν υπάρχει λόγος να το αναλύσετε και αυτό. Η ανοχή
έχει γίνει κατάχρηση! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. 
Σας ευχαριστώ πάρα πολύ που µε ακούσατε, κύριε Υπουργέ.

Θα παρακαλέσω µόνο αυτό το σηµείο, το οποίο είπα, να το δείτε
ακόµη µια φορά, για να µην έχουµε την περιπέτεια µίας παρε-
νέργειας. 

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Με τη σιωπηρή απο-

δοχή του Σώµατος άφησα το Γιώργο Λιάνη να µιλήσει, µιας και
έκανε τον πρόλογο ότι θα είναι η τελευταία του οµιλία του αυτή,
αλλά και για το παρελθόν του. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Η τελευταία οµιλία του στο Κοινοβού-
λιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ναι, η τελευταία του
οµιλία στο Κοινοβούλιο. Προς θεού! Έχει νιάτα µπροστά του! 

Το λόγο έχει ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γερου-
λάνος για µια παρέµβαση.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Λιάνη, γνωρίζετε το σεβασµό που σας έχω και ο
σεβασµός αυτός προέρχεται από τη γνώση σας για τα ποδο-
σφαιρικά θέµατα. Γι’ αυτό θα είµαι όσο το δυνατόν πιο εποικο-
δοµητικός σε αυτό το οποίο θα πω. 

Ας µη µιλάµε εδώ για τραγέλαφους που µπορούν να συµβούν.
Αυτό το οποίο συµβαίνει σήµερα είναι τραγέλαφος, γιατί η ελλη-
νική πολιτεία δεν υψώνει πάντα το ανάστηµά της σε συµφέροντα
που πλήττουν τα συµφέροντα του Έλληνα πολίτη. Εκεί δηµιουρ-
γείται ο τραγέλαφος και είναι τραγικός. Αυτό ζούµε τόσα χρόνια,
ότι αυτό εδώ το Κοινοβούλιο αντί να υψώνει το ανάστηµά του
µπροστά σε µικρά ή µεγάλα συµφέροντα, απέναντι σε διαφορε-
τικούς τρόπους λειτουργίας, κάθεται και διαπραγµατεύεται στο
τηλέφωνο µε την όποια ΕΠΟ, UEFA και FIFA. Εγώ, λοιπόν, δεν
είµαι διατεθειµένος να σηκώσω το τηλέφωνο και να διαπραγµα-
τευτώ µε κανέναν από αυτούς, γιατί ο µόνος µε τον οποίο έχω
εξουσιοδότηση να διαπραγµατεύοµαι είναι ο ελληνικός λαός.
Τόσο απλά, κύριε Λιάνη. 

Και φτάνει πλέον αυτό. Θα ήθελα να δω εάν µε την επιχειρη-
µατολογία τη δική µας, όπου ελέγχουµε αν κάποιος κλέβει στους
φόρους του, αν κάποιος κλέβει στις εισφορές του και αν κάποιος
είναι λαµόγιο και θέλει να αγοράσει µια οµάδα, και αν προασπί-
ζοντας αυτό, την Ελληνική Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία ως πολι-
τεία κάνουµε κακό στο ελληνικό ποδόσφαιρο και στο ευρωπαϊκό
ποδόσφαιρο. Κανένα κακό δεν του κάνουµε. Καλό του κάνουµε. 

Γι’ αυτό επιµένω. Είναι θέµα αρχής. Και επιµένω ότι στα θέ-
µατα αρχής δεν πρέπει να κάνει πίσω αυτό το Κοινοβούλιο µπας
και αποκτήσει µια µέρα το κύρος που αξίζει µέσα στην ελληνική
κοινωνία.

Γι’ αυτό, αυτό το οποίο λέω είναι πάρα πολύ απλό. Όταν η
ΕΠΟ βάλει αυτές τις ποινές, εµείς θα µπορούµε να την εξουσιο-
δοτήσουµε. Ποιο είναι το δύσκολο; Για δυο µήνες; Σε δυο µήνες
έχουν γενική συνέλευση. Δεν µπορούν να πάρουν αυτήν την από-
φαση σε δυο µήνες; Ας κάνουν έκτακτη σε δυο εβδοµάδες. Τόσο
δύσκολο είναι; Τόση αγωνία έχουµε ως Κοινοβούλιο µην τύχει
και πει τίποτα η UEFA;

Όχι, κύριε Λιάνη, εγώ δεν έχω. Όταν πρόκειται για τους φό-
ρους των Ελλήνων, όταν πρόκειται για τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές των Ελλήνων, όταν πρόκειται για την προάσπιση των
εργαζοµένων της ελληνικής πολιτείας, δεν δικαιούται αυτό το

Κοινοβούλιο να κάνει πίσω επειδή κάποιος µπαµπούλας γυρνά
και λέει «αυτό εµένα δεν µου αρέσει». Δεν έχει τέτοια. Τέρµα,
λοιπόν, αυτή η συζήτηση, πιο πέρα από εκεί δεν µπορώ να πάω. 

Αυτό που νοµίζω ότι είναι πολύ δίκαιη µοιρασιά είναι όταν
εσείς αναλάβετε τις ευθύνες σας, βεβαίως εµείς θα σας περά-
σουµε τις διαδικασίες. Νοµίζω ότι αυτό είναι πάρα πολύ ωραίο.
Μέχρι τότε θα υπερασπιζόµαστε το δηµόσιο συµφέρον και από
εκεί και πέρα η ελληνική πολιτεία µε την ΕΠΟ έχει διαύλους επι-
κοινωνίας για να ξέρουν όλοι ποιες είναι προτεραιότητες του κα-
θενός.

Τραγέλαφος, λοιπόν, δεν είναι αυτό που θα συµβεί. Αυτό το
οποίο συµβαίνει είναι τραγέλαφος και σε αυτό θέλω να είµαι
πολύ ξεκάθαρος.

Και για να τελειώνει αυτή η συζήτηση. Δηλαδή, µετά από δώ-
δεκα χρόνια ενοχλείται η ΕΠΟ και η UEFA από την ύπαρξη Επι-
τροπής Επαγγελµατικού Αθλητισµού; Γιατί; Τι άλλαξε; Άλλαξε
κάτι;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΙΑΝΗΣ: Δεν λειτουργούσε.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Α, δεν λειτουργούσε. Άρα είχαµε θεσµοθετήσει κάτι ως
πολιτεία που δεν λειτουργούσε και γι’ αυτό δεν ενοχλούσε κα-
νένα. Αυτό δεν είναι η απαξίωση της ελληνικής πολιτείας, κύριε
Λιάνη; 

Και για του λόγου το αληθές, ιδού οι αποφάσεις της Επιτρο-
πής Επαγγελµατικού Αθλητισµού. Τις καταθέτω στη Βουλή. Γιατί
δώδεκα χρόνια δεν είχαµε παράπονα;

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Παύλος Γερουλάνος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Ένα πράγµα κάνουµε µόνο, υπερασπιζόµαστε το δηµόσιο
συµφέρον. Όσο το κάνουµε αυτό κανέναν δεν έχουµε πάνω από
το κεφάλι µας. Εάν αυτό που µπορούµε να κάνουµε είναι προς
το συµφέρον και των δυο, σας διαβεβαιώ –και έχουµε και τη δέ-
σµευση του κ. Ιωαννίδη, τη διαβεβαίωση και των δυο µεγάλων
κοµµάτων- ότι εφόσον αυτό το πράγµα λειτουργήσει σωστά από
τη δική τους µεριά, εδώ είµαστε για να ανοίξουµε το δρόµο οι
ποινές να πηγαίνουν από την ΕΠΟ και η Επιτροπή Επαγγελµατι-
κού Αθλητισµού να κρίνει αν τα παραπτώµατα είναι βαριά ή ελα-
φριά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ κ. Ζωίδης έχει το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩ

.
Ι
.
ΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλλιώς

είχα δοµήσει τη σκέψη µου για το πώς θα τοποθετηθώ σήµερα
στην Εθνική Αντιπροσωπεία, είµαι υποχρεωµένος όµως κάπου
να αλλάξω την πρόθεση που είχα ύστερα από τις τοποθετήσεις
του συναδέλφου Γιώργου του Λιάνη, που επεσήµανε παθογέ-
νειες και τη σθεναρή αντίδραση του Υπουργού, που όντως δια-
τράνωσε το πώς θα πρέπει η ελληνική πολιτεία να αντιµετωπίζει
φαινόµενα κάποιων προσώπων ή οργανισµών που θέλουν να πο-
δηγετήσουν αξίες και διαδικασίες που ενδιαφέρουν τον καθένα
σ’ αυτήν τη χώρα. 

Όντως, κύριε Υπουργέ, έτσι είναι, έτσι πρέπει να είναι. Όλοι
ενδιαφερόµαστε και χαιρετήσαµε τη νοµοθετική πρωτοβουλία
του Υπουργείου σας στην προσπάθεια να αντιµετωπίσουµε κα-
ταστάσεις που κανέναν µας κατά καιρούς δεν κάνουν περήφανο,
που εκνευρίζουν, θλίβουν και πολλές φορές εξαγριώνουν τον ελ-
ληνικό λαό, καταστάσεις που έχουν να κάνουν µε τη βία στα γή-
πεδα, µε τους προσυνεννοηµένους αγώνες, µε την απόπειρα
κάποιων να σπεκουλάρουν και οικονοµικά αλλά και επικοινωνιακά
στο άθληµα εκείνο που είναι στην καρδιά του ελληνικού λαού,
στο ποδόσφαιρο, στο δηµοφιλέστερο άθληµα. 

Και όντως µε τη νοµοθετική πρωτοβουλία, όσον αφορά στο
Κεφάλαιο Α’, στα άρθρα από 1 έως 10, παίρνετε µέτρα που αν-
τιµετωπίζουν τη βία, ανασυστήνετε επιτροπές, αυστηροποιείτε
ποινές, επιβάλλετε ελέγχους και ελπίζουµε ότι όλα αυτά θα
έχουν αποτέλεσµα θετικό στην προσπάθεια του στόχου που είναι
ο έλεγχος της βίας που σε όλους µας δηµιουργεί τα συναισθή-
µατα που προανέφερα. 
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Όπως επίσης εκτιµώ ότι δεν έχουµε ασχοληθεί όσο πρέπει µε
το Κεφάλαιο Β’ του νοµοσχεδίου που περιλαµβάνει τα άρθρα 11
έως 13, ένα κεφάλαιο που έχει ως αντικείµενο να προλάβει κα-
ταστάσεις που µας οδήγησαν στην εθνική ταπείνωση, όταν εί-
δαµε εθνικά σύµβολα, ολυµπιονίκες, πρωταθλητές κόσµου να
κρύβονται ή να διασύρονται, διότι καλώς ή κακώς κατηγορήθη-
καν ότι έκαναν χρήση απαγορευµένων ουσιών, ότι τα επιτεύγ-
µατά τους δεν ήταν σύµφωνα µε την ανθρώπινη φύση, αλλά
είχαν γίνει µε τη χρήση ουσιών οι οποίες ξεπερνούν όλους µας
όσον αφορά το να τις αποδεχθούµε σε αυτό που όλοι θεωρούµε
ότι πρέπει να είναι η πεµπτουσία του ευ αγωνίζεσθαι. Δεν ασχο-
ληθήκαµε, λοιπόν, όσο πρέπει µε τον έλεγχο του ντόπινγκ. Θέλω
να πιστεύω ότι όσα διαλαµβάνονται στο σηµερινό σχέδιο νόµου
θα βάλουν ένα λιθαράκι σε µια προσπάθεια την οποία οι πάντες
αποδεχόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα. 

Πριν φτάσω στο θέµα που θέλω να επικεντρωθώ, κύριε
Υπουργέ, οφείλω να χαιρετίσω τα διαλαµβανόµενα στις λοιπές
διατάξεις, κυρίως στα άρθρα από 28 έως 50 και ειδικότερα στο
άρθρο 36 πρώην 18, που αναφέρεται στη µεταβίβαση στους δή-
µους τουριστικών ακινήτων. Το λέω αυτό γιατί υπάρχει ιδιαίτερο
ενδιαφέρον για την εκλογική µου περιφέρεια, για τη Ρόδο. Θέλω
να ευχαριστήσω, κύριε Υφυπουργέ, διότι έγιναν δεκτές οι προ-
τάσεις που είχαν να κάνουν, όπως είδα από τις νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις, µε την παραχώρηση και άλλων τριών µεγάλης αξίας
ακινήτων που πιστεύω ότι θα έχουν την καλύτερη δυνατή χρήση
από τον δωδεκανησιακό λαό, εν προκειµένω από το ροδιακό λαό.
Αναφέροµαι στην παραχώρηση των πηγών Καλλιθέας, του
«Ακταίον» και του Αθλητικού Σταδίου «Καλλιπάτειρα». Δεν κατά-
λαβα βέβαια ποια ήταν η αντίδραση της συναδέλφου της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Κεφαλογιάννη. Την άκουσα προσεκτικά. Σε
αυτήν την Αίθουσα πρέπει να είµαστε πολιτικοί δύο κατηγοριών:
Αυτοί που πιστεύουν στις δυνατότητες της αυτοδιοίκησης, αυτοί
που πιστεύουν στις δυνατότητες και στο ενδιαφέρον των τοπικών
κοινωνιών και αυτοί που πιστεύουν ότι πρέπει το κεντρικό κράτος
να ελέγχει τα πάντα. 

Είµαστε άραγε ευχαριστηµένοι από τη µέχρι σήµερα συµπε-
ριφορά της Εταιρείας Τουριστικών Ακινήτων, όσον αφορά την
περιουσία των τοπικών κοινωνιών;

Προσωπικά, πιστεύω ότι η καλύτερη δυνατή προσφορά στο
δωδεκανησιακό λαό είναι όσα διαλαµβάνονται σήµερα στο νο-
µοσχέδιο και να είστε απόλυτα βέβαιος, κύριε Υπουργέ, ότι οι
Ροδίτες θα τα χρησιµοποιήσουν, όπως έκαναν, άλλωστε. Τριάντα
χρόνια οι Πηγές Καλλιθέας ήταν σε ερειπιώδη κατάσταση. Η Το-
πική Αυτοδιοίκηση τις έφερε στην κατάσταση που είναι σήµερα
και αποµένουν και άλλα να κάνουν. Αυτά, λοιπόν, θα τα κάνουν
εκεί οι ντόπιοι, αυτοί που, υπό τη δαµόκλειο σπάθη του κατα-
κτητή, έφτιαξαν τόσα άλλα. Αναφέροµαι σε µνηµεία που ο κατα-
κτητής χρησιµοποίησε τους ντόπιους για να παραµείνουν σε
εµάς ως πολιτιστική κληρονοµιά.

Θέλουµε όλοι, λοιπόν, να βάλουµε ένα τέλος σ’ αυτό που λέ-
γεται βία στα γήπεδα.

Παρά ταύτα, κύριε Υπουργέ, αφήνουµε ανέπαφη, κατ’ εµέ, τη
ρίζα του κακού. Υπάρχει στο δικαικό µας σύστηµα θεσµοθετη-
µένη µια Οµοσπονδία Διαιτητών Ποδοσφαίρου Ελλάδος, ένας
επίσηµος φορέας ο οποίος χρηµατοδοτείται από την ελληνική
πολιτεία, ο οποίος λειτουργεί στη χώρα µας από το 1926 και του
οποίου, µε επίκληση του αυτοδιοικήτου της ΕΠΟ -και αναφέρο-
µαι σε αυτά που και ο κ. Λιάνης είπε και ο κύριος Υπουργός πα-
ραδέχθηκε στη συνέχεια- έχει επιβληθεί µια ουσιαστική απα-
ξίωση. Κατετέθη µια τροπολογία από δεκαεννέα συναδέλφους.
Δεν θέλουµε καµµία, µα καµµία αλλαγή στο νοµοθετικό πλαίσιο,
απλά να αναγνωρίσει η πολιτεία το τι ισχύει µέχρι σήµερα.

Θέλω να είµαι απόλυτα σαφής, κύριε Υπουργέ. Δεν αναφερό-
µαστε στην αγωνιστική διαδικασία. Αυτή είναι προνόµιο της ΕΠΟ.
Η ΕΠΟ θα ορίζει ποιοι διαιτητές θα διαιτητεύουν ποιους αγώνες.
Διερωτώµαι, όµως, ποιος είναι αυτός ο οποίος µπορεί να δώσει
πιστοποιητικά, µπορεί να επιλέξει και να εκπαιδεύσει τους διαι-
τητές. Οι διαιτητές µέχρι τώρα προέκυπταν ως αποτέλεσµα µιας
θητείας στις σχολές διαιτησίας, που κρατούσαν έξι και οκτώ
µήνες και τώρα, περιορίζονται σε ένα σεµινάριο έξι ωρών. Ποιος
θα κρίνει την επάρκεια;

Η κακή διαιτησία πολλές φορές είναι η ρίζα του κακού, κύριε
Υπουργέ.

Αν, λοιπόν, αφήσουµε στο έλεος του θεού ή στο έλεος του
κάθε παράγοντα της ΕΠΟ να ορίσει το ποιος βαπτίζεται διαιτη-
τής, το ποιος αναλαµβάνει την ευθύνη διεξαγωγής των αγώνων
ποδοσφαίρου, πολύ σύντοµα, παρά τα όσα διαλαµβάνονται στο
νοµοσχέδιο, θα έχουµε θλιβερά φαινόµενα, είτε από ανεπάρκεια
είτε από διαδικασία που έχει να κάνει µε εξωνηµένους ή µε ελα-
φρά τη συνειδήσει συµπεριφερόµενους διαιτητές, εάν δεν µπο-
ρούµε να ελέγξουµε από ένα θεσµοθετηµένο φορέα το πώς θα
διευθύνονται οι αγώνες ποδοσφαίρου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Και δεν είναι νόµιµο καν. Δεν µπορεί να έχει η ΕΠΟ φυσικά
πρόσωπα στις τάξεις της. Η ΕΠΟ είναι οµοσπονδία, πρέπει να
έχει σωµατεία. Δεν µπορεί να ελέγχει φυσικά πρόσωπα. Εάν δεν
είναι αποδεκτή η λειτουργία της ΟΔΠΕ, όπως σήµερα είναι, ας
γίνει σωµατείο της ΕΠΟ, µε ευθύνη τη διαιτησία και µόνο τη δι-
αιτησία.

Ούτε αυτό το θέλουν, κύριε Υπουργέ. Θέλουν πλήρη έλεγχο,
µε διαδικασίες στρεβλές, µε διαδικασίες που σε όλους µας έχουν
εµβάλει την υπόνοια ότι εκτός από τους συνεννοηµένους αγώ-
νες, κάτι «παίζεται» και στον τοµέα της διαιτησίας.

Ας γίνει αυτό: Δεσµευθείτε, κύριε Υπουργέ. Δεν έγινε αποδε-
κτή η τροπολογία. Δεσµευθείτε ότι θα µεριµνήσετε σε επόµενο
νοµοσχέδιο η Οµοσπονδία Διαιτητών Ποδοσφαίρου Ελλάδος να
γίνει σωµατείο της ΕΠΟ, µε αποκλειστικό αντικείµενο τη διαιτη-
σία και µέχρι τότε, ας ισχύσουν οι νόµοι, ας ισχύσει ό,τι προβλέ-
πει το δικαιακό µας σύστηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όχι “Γιάννης κερνά και Γιάννης πίνει”, κύριε Υπουργέ. Δεν αµ-
φισβητώ τις προθέσεις σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν έχετε την καλο-
σύνη, ολοκληρώνετε, κύριε Ζωίδη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩ
.
Ι
.
ΔΗΣ: Είµαι σίγουρος ότι θέλετε να προασπί-

σετε την ευταξία στο χώρο του ποδοσφαίρου.
Έτσι, όµως, αφήνουµε κενά, κύριε Υπουργέ.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε το

Βουλευτή Δωδεκανήσου του ΠΑΣΟΚ κ. Νικόλαο Ζωίδη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του ΠΑΣΟΚ κ. Σπύ-

ρος Βούγιας για οκτώ λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, εγώ δεν είχα την τιµή να

είµαι Υφυπουργός Αθλητισµού. Άκουσα πριν τον αγαπητό µου
Γιώργο και τον Γιάννη Ιωαννίδη, µε τον οποίο έχουµε παίξει µπά-
σκετ στη Θεσσαλονίκη. Τον Γιώργο τον θυµάµαι σαν δεξί εξτρέµ
του Ηρακλή.

Ήµουν παιδί που µεγάλωσε στις αλάνες της Θεσσαλονίκης.
Γεννήθηκα τη δεκαετία του ’50 όταν υπήρχαν ακόµη αλάνες και
έπαιξα µπάλα και αγάπησα το άθληµα και ξέρω τη σηµασία του.
Τα ανέπτυξα χθες περισσότερο.

Σήµερα, θα αφήσω λίγο χρόνο για το ίδιο το νοµοσχέδιο. Θυ-
µάµαι, όµως, καλά από µικρός τα παιχνίδια, τον πρώτο ΠΑΟΚ του
Κουρουκίδη και του Λέανδρου και στη συνέχεια, του Κούδα, του
Τερζανίδη, του Παρίδη, του Ασλανίδη κ.λπ..

Έγινα όµως Ηρακλής και θα σας πω πώς, παίρνοντας µισό
λεπτό από το χρόνο µου. Είχα έναν πολύ αγαπηµένο µου θείο,
τον Τένη Γιαννουλόπουλο, που ήταν ΠΑΟΚτζής και τον αδελφό
του, Λάκη, που ήταν Αριανός. Με πίεζαν πολύ και µε τραβούσαν
να αποφασίσω υπέρ της µιας ή της άλλης οµάδας. Τους αγα-
πούσα το ίδιο και τους δύο. Επέλεξα να γίνω λοιπόν Ηρακλής
από την ανάγκη να µη στεναχωρήσω κανέναν από τους δύο αγα-
πηµένους µου θείους.

Στη συνέχεια, µε τον ποιητή Μανώλη Αναγνωστάκη πηγαίναµε
µαζί στο γήπεδο και πρώτος αυτός µε έπεισε πως το ποδό-
σφαιρο όχι µόνο σαν γλώσσα αλλά και σαν παιχνίδι, οι κινήσεις
που γίνονται στο γήπεδο από τους ποδοσφαιριστές αλλά και η
ίδια η γλώσσα του ποδοσφαίρου µπορούν να έχουν µια βαθιά
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ποιητική διάσταση.
Ο Μανώλης Αναγνωστάκης ήταν Ηρακλειδέας. Πηγαίναµε

µαζί, παρακολουθούσαµε τον Χατζηπαναγή και τη µεγάλη οµάδα
σε άλλες εποχές πιο ροµαντικές, πιο ερασιτεχνικές, όπου η βία
στα γήπεδα υπήρχε µε έναν εντελώς διαφορετικό τρόπο, πολύ
πιο αθώο, εντελώς ακίνδυνο, όπου δεν είχε να κάνει µε την έν-
ταση και την έξαρση που έχει τα τελευταία χρόνια.

Αυτό το θέµα αντιµετωπίζει το νοµοσχέδιο µε έναν τρόπο ρη-
ξικέλευθο, τολµηρό, µετά από πολύ µεγάλη προσπάθεια που
έγινε στην επιτροπή. Θα σας έλεγα ότι έχω παρακολουθήσει
δυόµισι χρόνια τώρα στη Βουλή πολλά νοµοσχέδια και έχω συµ-
µετάσχει σε επιτροπές. Πρέπει να οµολογήσω πως το Υπουρ-
γείο, ο Υπουργός έκανε όλες σχεδόν τις ουσιαστικές προτάσεις
από όλες τις πλευρές του πολιτικού φάσµατος δεκτές ή τουλά-
χιστον τις συζήτησε, όταν υπήρχαν επιχειρήµατα και απόψεις.
Έτσι, εµπλουτίστηκε ένα νοµοσχέδιο που ξεκίνησε θετικά και κα-
τέληξε, πιστεύω, πάρα πολύ ολοκληρωµένα.

Το πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζει είναι η έξαρση της βίας
στα γήπεδα από τους στρατούς των προέδρων, που τους χρησι-
µοποίησαν για ιδιοτελείς σκοπούς τα προηγούµενα χρόνια και,
τελικά έγιναν Φρανκενστάιν και στράφηκαν εναντίον του ίδιου
του αθλητισµού, του κοινωνικού συνόλου και πολλές φορές,
εναντίον και των ίδιων των προέδρων, που, βέβαια, δεν µπορού-
σαν πιά να τους ελέγξουν.

Καθώς στη συνέχεια συναντήθηκαν µε ακραία κοινωνικά κινή-
µατα και το κοινό ποινικό έγκληµα, δηµιούργησαν πολυπληθείς
οµάδες, που µπορούν να δράσουν πια σε κάθε ευκαιρία λαϊκής
συνάθροισης, είτε είναι ένα αθλητικό γεγονός -όχι µόνο ποδο-
σφαιρικό, γιατί δεν είναι η αιτία ο αθλητισµός, αφορµή είναι ο
αθλητισµός, γιατί συνεπάγεται µεγάλες µαζικές συναθροίσεις
κόσµου- είτε µια µεγάλη ειρηνική διαδήλωση, µια τεράστια κοι-
νωνική έκφραση, όπως έγινε προχθές στην Αθήνα.

Άλλωστε, την ιδιότητα την πολιτική ή την κοινωνική µπορεί κα-
νείς να τη συνδυάσει µε µία οπαδική ή µε κάποια άλλη. Εποµένως
µπορεί να συνδυάσει κάποιος δύο-τρεις ιδιότητες για να βρίσκε-
ται είτε στο γήπεδο είτε στη Σταδίου είτε να κάνει ραντεβού θα-
νάτου σε σταθµούς του µετρό, που πολλές φορές προσπαθεί να
αντιµετωπίσει η Αστυνοµία.

Μιλώντας για την Αστυνοµία, θέλω να πω ότι στο Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, προσπαθήσαµε από την αρχή να ανα-
τρέψουµε την αστυνοµική λογική της αντιµετώπισης της βίας στα
γήπεδα. Ήταν λάθος, να ρίχνουµε όλο το βάρος του προβλήµα-
τος στα χέρια της Ελληνικής Αστυνοµίας, όχι µόνο γιατί το κό-
στος που καλούνταν να πληρώσει το ελληνικό δηµόσιο όλα αυτά
τα χρόνια ήταν τεράστιο, αλλά και γιατί τα Σαββατοκύριακα που
διεξάγονται εκατοντάδες αγώνες σε ολόκληρη την Ελλάδα, σε
όλα τα αθλήµατα, το έγκληµα ανθεί. Διότι, την αύρα που αστυ-
νοµικοί είναι απασχοληµένοι για να αντιµετωπίζουν ένα θέµα µε
το οποίο κανονικά δεν έχουν καµµία δουλειά και στην ουσία, τους
αποτρέπει από τον πραγµατικό τους σκοπό, που είναι το κυνήγι
του εγκλήµατος- το έγκληµα οργιάζει και αυξάνεται πάρα πολύ
στατιστικά.

Άλλωστε τα έντονα κατασταλτικά µέτρα λειτουργούν αντί-
στροφα πολλές φορές και διαµορφώνουν µια σχέση κλιµακού-
µενης αντιπαλότητας ανάµεσα στις αστυνοµικές δυνάµεις και
τους οργανωµένους οπαδούς, που πολλές φορές συντείνουν
στη διαιώνιση των φαινοµένων αθλητικής βίας. 

Το καινούργιο στοιχείο, λοιπόν, που φέρνει αυτό το νοµοσχέ-
διο είναι η κατάρτιση και κατάθεση µιας νέας στρατηγικής, που
βασίζεται στη συνεννόηση και τη συνευθύνη όλων των εµπλεκο-
µένων φορέων, της πολιτείας, των σωµατείων, των αθλητών, των
διαιτητών, της Αστυνοµίας και άλλων. 

Επαναλαµβάνω ότι συγχαίρω τον Υπουργό που µας άκουσε
όλους µε προσοχή και ενσωµάτωσε στο νοµοσχέδιο πολλές από
τις προτάσεις που κατατέθηκαν στην επιτροπή από πολλούς συ-
ναδέλφους, µεταξύ των οποίων και κάποιες δικές µου, όπως είναι
η συµπερίληψη του γνωστικού αντικειµένου της πολιτικής επι-
στήµης στις ιδιότητες των επιστηµόνων-µελών της ΔΕΑΒ, την κα-
θιέρωση θετικών κινήτρων και επιβραβεύσεων, υλικών και
ηθικών, σε πρόσωπα, οµάδες και θεσµικούς φορείς, που δεί-
χνουν πρότυπη και υποδειγµατική αθλητική συµπεριφορά, το µε-

τριασµό των αρχικά προτεινόµενων διοικητικών κυρώσεων, λαµ-
βάνοντας υπ’όψιν τη δεινή οικονοµική κατάσταση των αθλητικών
οµάδων, τη συµπλήρωση του άρθρου για το ηλεκτρονικό εισιτή-
ριο µε αναφορά στις αναγκαίες γηπεδικές προδιαγραφές, τη
βελτίωση του άρθρου που αφορά στην απαγόρευση εισόδου στα
γήπεδα µε την υιοθέτηση µιας πιο ολοκληρωµένης διατύπωσης. 

Συνολικά το νοµοσχέδιο προχωράει σε πολύ γενναίες νοµοθε-
τικές παρεµβάσεις, τις οποίες ανέφεραν σχεδόν όλοι οι εισηγη-
τές, για την αντιµετώπιση των χρόνιων παθογενειών του
ελληνικού αθλητισµού. Δεν θα τις επαναλάβω, γιατί δεν έχω
χρόνο.

Στο κρίσιµο ζήτηµα που τείνει να γίνει οι πυρήνας της αντιπα-
ράθεσης σήµερα εδώ, δηλαδή στη συζήτηση για το αυτοδιοί-
κητο, θα ήθελα να θυµίσω πως το αυτοδιοίκητο επινοήθηκε στην
αρχή δικαιολογηµένα για να εµποδίζει το κράτος να παρεµβαίνει
εξουσιαστικά και αυθαίρετα στο χώρο του αθλητισµού. 

Όταν, όµως, ο «αυτοδιοικούµενος» αθλητικός φορέας άµεσα
ή έµµεσα προβαίνει σε αδικαιολόγητες ή άνοµες δραστηριότη-
τες ή προκαλεί έµµεσα ή άµεσα βλάβες σε βάρος του δηµοσίου
συµφέροντος, τότε η παρέµβαση της πολιτείας καθίσταται επι-
βεβληµένη για την προστασία αυτού ακριβώς του ευρύτερου δη-
µόσιου συµφέροντος ειδικά σ’ αυτές τις δύσκολες στιγµές που
περνάει η χώρα και η ελληνική κοινωνία. 

Έχουµε καταθέσει συµπληρωµατικά, κύριε Υπουργέ -και επι-
τρέψτε µου στο σηµείο αυτό να επιµείνω- την ανάγκη επαναφο-
ράς µ’ ένα ορισµένο τρόπο του παλαιού άρθρου 21 για τα
διοικητικά συµβούλια των αθλητικών οµοσπονδιών, ακριβώς για
να προσθέσουµε δύο σηµεία που συνυπογράψαµε µε πολλούς
συναδέλφους ως τροπολογίες. 

Τα δύο αυτά σηµεία αφορούν τη θέσπιση ορίων µέχρι δύο συ-
νεχόµενες θητείες για την ίδια θέση, δηλαδή δύο συνεχόµενες
τετραετίες για τη θέση του προέδρου, του γενικού γραµµατέα,
του αντιπροέδρου και του ταµία των οµοσπονδιών. Η τροπολογία
πήρε την υπογραφή δεκατριών Βουλευτών και έχω την αίσθηση
και την εντύπωση πως αυτή µπορεί να γίνει αποδεκτή από το
Υπουργείο.

Δεν θίγουµε στελέχη των οµοσπονδιών που θήτευσαν όλα
αυτά τα χρόνια, αλλά αντιλαµβάνεσθε πως –επειδή στα συµβού-
λια υπάρχουν ορισµένα πρόσωπα που η παρουσία τους στην ίδια
θέση ξεπερνά ακόµα και τα είκοσι ή ακόµα και τα είκοσι πέντε
και τριάντα χρόνια- αυτό µπορεί να συντηρήσει αδιαφανείς ή
ακόµη και άνοµες συµπεριφορές, αφού οι ίδιοι άνθρωποι διαχει-
ρίζονται επί πολλά χρόνια χρήµατα του δηµοσίου και διαµορφώ-
νουν συνθήκες εξουσίας λόγω της συνεχούς παρουσίας τους
εκεί. 

Δεν θέλω να κρίνω κανέναν. Άλλωστε πολλοί από αυτούς και
οι οµοσπονδίες τους έχουν προσφέρει πολλά. Θέλω να πω,
όµως, ότι έτσι διασφαλίζουµε περισσότερο τη διαφάνεια και την
καλύτερη διαχείριση. 

Τέλος, η δεύτερη τροπολογία προτείνει την αλλαγή του υφι-
στάµενου τρόπου ανάδειξης των µελών των διοικητικών συµβου-
λίων µε κάποιο σύστηµα αναλογικότερο από το σηµερινό.
Υπάρχει σήµερα η φοβερή αδικία, ένας συνδυασµός να εκλέγε-
ται µε µία µικρή πλειοψηφία, σχετική ή απόλυτη, της τάξης του
51% και να εκλέγει το σύνολο των µελών ενός διοικητικού συµ-
βουλίου. 

Πρέπει να διοικείται κάθε οµοσπονδία αποτελεσµατικά. Γι’
αυτόν το λόγο η πρόταση που καταθέσαµε δώδεκα Βουλευτές
περιλαµβάνει ένα εκλογικό σύστηµα αναλογικά όχι υποχρεωτικά
απλής αναλογικής. Αν θέλει µια οµοσπονδία να επιλέξει ένα σύ-
στηµα απλής αναλογικής, ας το κάνει. Το καταστατικό της θα το
καθορίσει. Ωστόσο προτείνουµε ένα σύστηµα αναλογικότερο
από το σηµερινό, το οποίο είναι απλό σχετικά στη σύλληψη και
την εφαρµογή του. Το πρώτο ψηφοδέλτιο εκλέγει ποσοστό του-
λάχιστον 60%, ακόµα και αν πάρει 40% ή 45% για να µπορέσει
να διοικήσει. 

Υπάρχει ένα ανώτατο όριο 10% για να µπορεί ένας συνδυα-
σµός να µπει στην διοίκηση. Ακόµη και µεµονωµένα άτοµα, αν
ξεπεράσουν το 10% µπορούν να εκλεγούν και αυτά στο ΔΣ της
οµοσπονδίας, γιατί υπάρχουν πολλές προβεβληµένες προσωπι-
κότητες, χωρίς να είναι ανάγκη να σχηµατίσουν ολόκληρο συν-
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δυασµό. Το υπόλοιπο 40%, µοιράζεται αναλογικά στους υπόλοι-
πους συνδυασµούς. 

Έχω την εντύπωση –οι λεπτοµέρειες κατατίθενται στη συγκε-
κριµένη τροπολογία- πως µπορούµε να δώσουµε τη δυνατότητα
εκπροσώπησης στην αντιπολίτευση, στην όποια αντιπολίτευση,
σε κάθε οµοσπονδία, χωρίς να εννοώ διαφορετικά κοµµατικά ψη-
φοδέλτια. Άλλωστε, οι άνθρωποι του αθλητισµού ξεπερνούν τις
κοµµατικές αντιπαραθέσεις και διαµορφώνουν µε τα δικά τους
κριτήρια ψηφοδέλτια, ώστε να µπορέσει να υπάρχει περισσότερη
δηµοκρατία και διαφάνεια στα διοικητικά συµβούλια. 

Μια τελευταία πρόταση αφορά µια µικρότερης σηµασίας –
αλλά πιστεύω πάρα πολύ ενδιαφέρουσα- τροπολογία για το
άρθρο 23, για τη συµµετοχή ενός εκπροσώπου των εργαζοµένων
στα διοικητικά συµβούλια του ΟΑΚΑ και του ΣΕΦ, γιατί πιστεύω
ότι κανείς δεν γνωρίζει καλύτερα τα ζητήµατα των συγκεκριµέ-
νων αθλητικών εγκαταστάσεων από τους ίδιους τους εργαζόµε-
νους. Είναι κάτι σχετικά απλό που µπορεί να εφαρµοστεί. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να σας συγχαρώ και πάλι για τη µεγάλη
προσπάθεια που κάνατε για τη συµπερίληψη πολλών θετικών
τροπολογιών από όλο το πολιτικό φάσµα στο νοµοσχέδιο, το
οποίο έτσι βελτιώθηκε και πιστεύω ότι θα αποτελέσει µια τοµή
στον ελληνικό αθλητισµό και στη δηµιουργική συµµετοχή όλων
των ενδιαφεροµένων σε αυτόν. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σπυρίδωνα Βούγια. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Αχαρνών – 2ο Τµήµα. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος
Γερουλάνος για µια σύντοµη παρέµβαση. 

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, χαίροµαι που βρίσκεστε εσείς σήµερα
στο Προεδρείο και που µιλώ αµέσως µετά τον κ. Βούγια –που
µας έχει βοηθήσει µε πολύ σηµαντικές παρεµβάσεις στις αλλα-
γές του νοµοθετήµατος- όπως επίσης και µετά την εισήγηση του
κ. Λιάνη. Όλοι µιλήσατε για την ανάγκη να αλλάξει ο τρόπος, µε
τον οποίο εκλέγονται οι διοικήσεις των οµοσπονδιών. 

Εγώ από την αρχή είχα πει ότι είµαστε απολύτως σύµφωνοι
επί της αρχής ότι πρέπει πλέον να εξελιχθεί η επόµενη µέρα σε
αυτά και να υπάρχουν θητείες –ας πούµε δύο θητείες- και να
µπορεί να εκλέγεται το προεδρείο, έτσι ώστε να εκπροσωπούνται
διάφορες τάσεις µέσα στο χώρο του αθλητισµού. 

Από την αρχή είχα πει ότι αυτά τα πράγµατα έχουν µια δυσκο-
λία στην ακριβή οριοθέτησή τους, παρ’όλα αυτά –επειδή πλέον
είναι µια απαίτηση απ’ όλα τα κόµµατα που εκπροσωπούνται
µέσα σε αυτό το Κοινοβούλιο- αυτό το οποίο νοµίζω ότι µπο-
ρούµε να κάνουµε –και ετοιµαζόµαστε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση και είναι και µέσα στη λογική τού να µην ξαφνιάσουµε µε
τις αλλαγές από τη µια µέρα στην άλλη- είναι να πούµε ότι θα
αφήσουµε τις διαδικασίες να εξελιχθούν ως έχουν. Μπορούν να
µπουν θητείες που θα ξεκινήσουν από την επόµενη εκλογική ανα-
µέτρηση και πέρα, όπως επίσης και οι αλλαγές στη διαδικασία
που θα φέρουν ένα πιο αναλογικό σύστηµα να ξεκινήσουν µετά
από αυτές. 

Προετοιµάζουµε µια τροπολογία, η οποία αλλάζει λίγο αυτή
που είχε κατατεθεί, για να υπάρχει αυτό το χρονικό διάστηµα
ανάσας και η δυνατότητα της αλλαγής µέσα στις οµοσπονδίες.
Με αυτήν τη λογική νοµίζω ότι θα µπορούσαµε να περάσουµε
κάτι, για το οποίο όλη η Βουλή µπορεί να είναι περήφανη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό για την παρέµβασή του και για τις προτάσεις. 
Συνεχίζουµε τον κατάλογο των οµιλητών. 
Το λόγο έχει η κ. Μαρία Θεοχάρη, Βουλευτής Καρδίτσας του

ΠΑΣΟΚ. 
ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατά γενική

οµολογία είµαστε η χώρα που γέννησε το αθλητικό ιδεώδες, η
χώρα που γέννησε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Εν τούτοις είµα-
στε και η χώρα που δεν αξιοποίησε όσο θα έπρεπε το αγαθό όχι
βεβαίως µόνο από την εµπορική του πλευρά αλλά έτσι ώστε να
γίνει πραγµατικά πηγή οικονοµικής ανάπτυξης, προόδου και πο-
λιτισµού. 

Και βεβαίως αυτό δεν αφορά µόνο τον επαγγελµατικό αθλητι-
σµό, αλλά κάθε µορφής αθλητισµό και ιδιαίτερα τον ερασιτε-
χνικό, διότι ο αθλητισµός είναι πολιτισµός. Σµιλεύει σώµα και
ψυχή. 

Όµως, γιατί συµβαίνει αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι; Συµβαίνει
διότι είµαστε η χώρα, από την οποία απουσιάζει παντελώς ο εθνι-
κός στρατηγικός σχεδιασµός για τον αθλητισµό. Τρανταχτή από-
δειξη αυτής της έλλειψης είναι η εγκατάλειψη, µε ό,τι αυτό
συνεπάγεται, των περισσότερων αθλητικών υποδοµών µετά τους
Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004. 

Πραγµατικά πιστεύω ότι η σηµερινή νοµοθετική πρωτοβουλία
του Υπουργείου Πολιτισµού είναι σηµαντική και έρχεται να συµ-
πληρώσει µια σειρά αθλητικών νοµοθετηµάτων µε κυριότερο βε-
βαίως το ν. 2725/1999 µε όλες τις τροποποιήσεις του, αλλά και
τους µετέπειτα νόµους, το ν. 3057 και το ν. 3202. 

Η θεσµοθέτηση του Εθνικού Συµβουλίου Αθλητικού Σχεδια-
σµού µε τη σύνθεση και τις αρµοδιότητες που θα έχει θα µπορεί
να παίξει ένα σηµαντικό ρόλο στη χάραξη της πορείας του ελλη-
νικού αθλητισµού, µια πορεία που εκτός από την έλλειψη σχε-
διασµού, έχει να αντιµετωπίσει και άλλες µάστιγες, όπως τη βία
στα γήπεδα, το ντόπινγκ και τους στηµένους αγώνες. 

Αυτά θα αντιµετωπιστούν µε τρία σηµαντικά εργαλεία, που θε-
σµοθετούνται µε το παρόν νοµοσχέδιο και είναι η Διαρκής Επι-
τροπή Αντιµετώπισης της Βίας, ο Εθνικός Οργανισµός Καταπο-
λέµησης του Ντόπινγκ, ο οποίος θα λαµβάνει µορφή πλέον νοµι-
κού προσώπου ιδιωτικού δικαίου, που εποπτεύεται από τη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού, σύµφωνα µε το άρθρο 11 του νοµοσχε-
δίου και, βεβαίως, η Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού, ένα
όργανο που εξασφαλίζει τη νοµιµότητα των ανωνύµων εταιρειών
µε τα όποια προβλήµατα στη λειτουργία της.

Έρχοµαι στην πρώτη µάστιγα, που είναι η βία στα γήπεδα, ένα
φαινόµενο που πρέπει να το προσεγγίσουµε από την κοινωνιο-
λογική του πλευρά, διότι η βίαιη συµπεριφορά των οπαδών όλων
σχεδόν των ελληνικών οµάδων στα γήπεδα και ιδιαίτερα στο πο-
δόσφαιρο, το πλέον µαζικό και λαϊκό άθληµα, προκαλεί έντονο
προβληµατισµό.

Ποιες, όµως, είναι οι αιτίες; Μήπως επειδή η πλειοψηφία των
οµάδων-επιχειρήσεων διοικούνται από άτοµα αµφιβόλου ηθικής,
οι οποίοι έχουν στόχο το εύκολο χρέος; Μήπως επειδή τα ελλη-
νικά γήπεδα είναι ακατάλληλα για να εγγυηθούν την προστασία
του ελληνικού κοινού; Μήπως επειδή, παρά τα αδιάψευστα στοι-
χεία, πολλοί από τους παράγοντες των οµάδων που κατηγορούν-
ται για απειλές εναντίον διαιτητών, απόπειρες δωροδοκίας,
στηµένα παιχνίδια, µένουν ατιµώρητοι από την ελληνική δικαιο-
σύνη; Ποιοι χρέωσαν τις ΠΑΕ µε τεράστια ποσά, τα οποία χρω-
στάνε στο ελληνικό δηµόσιο; Ποιος είναι ο ρόλος των Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης; Δεν δηµιουργούν πολλές φορές µε πρω-
τοσέλιδα άρθρα εχθρούς, δεν πυροδοτούν έκρυθµες καταστά-
σεις φτιάχνοντας φιλάθλους-χούλιγκανς, εξυπηρετώντας σωµα-
τεία και επιχειρήσεις; Ποιος είναι ο ρόλος των διαιτητών, που
πολλές φορές οι αποφάσεις τους έχουν πυροδοτήσει εκρηκτικά
φαινόµενα βίας στους αθλητικούς χώρους; Ποιος είναι ο ρόλος
της αθλητικής δικαιοσύνης; Όλα αυτά τα φαινόµενα δεν εκτρέ-
φουν τη βία;

Η πολιτεία, λοιπόν, πρέπει να ξεφύγει από το πεδίο των ευχο-
λογίων και να αντιµετωπίσει το σοβαρό αυτό φαινόµενο, όχι πε-
ριστασιακά κα µε µηχανισµούς καταστολής, αλλά µε προληπτικά
µέτρα. 

Εδώ, ο ρόλος της ΔΕΑΒ είναι σηµαντικός και δεν πρέπει να πε-
ριοριστεί στον τυπικό νοµικό ρόλο του φορέα πιστοποίησης της
καταλληλότητας των µέτρων ασφάλειας και τάξης, αλλά να γίνει
ο κυρίαρχος φορέας της έρευνας, της κοινωνικής διαµεσολάβη-
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σης και της κοινωνικής παρέµβασης στο χώρο των φιλάθλων. 
Η θεσµοθέτηση του ηλεκτρονικού εισιτηρίου στο άρθρο 6 είναι

ένα σηµαντικό εργαλείο, που µπορεί να συµβάλει στην καταπο-
λέµησης της βίας, καθώς, επίσης, και οι προϋποθέσεις για τις
µετακινήσεις οργανωµένων φιλάθλων και η λειτουργία των λε-
σχών φίλων αθλητικών σωµατείων, όπως προβλέπονται στα
άρθρα 6, 7 και 8.

Εδώ, βεβαίως, πρέπει να δούµε πώς λειτουργεί ο θεσµός του
αυτοδιοίκητου του ελληνικού ποδοσφαίρου µέσω της Ελληνικής
Ποδοσφαιρικής Οµοσπονδίας. Τον σεβόµαστε, αλλά θεωρώ ότι
το αυτοδιοίκητο πρέπει να σταµατά εκεί που αρχίζει το δηµόσιο
συµφέρον και το δηµόσιο συµφέρον το εξυπηρετεί η πολιτεία και
καµµιά οµοσπονδία, διεθνής ή ευρωπαϊκή, καµµιά FIFA ή UEFA.
Η πολιτεία έχει την υποχρέωση να προστατέψει τον Έλληνα πο-
λίτη, τον Έλληνα φίλαθλο. 

Η βία, όµως, περιλαµβάνει και στηµένα παιχνίδια και παράνο-
µες χρηµατοδοτήσεις. Πόσες οµάδες διέσυραν τη χώρα στην
Ευρώπη γιατί πολλοί αγώνες κρίθηκαν ύποπτοι από την UEFA;
Και όλοι πριν λίγο καιρό είδαν µε το σπάσιµο του «αποστήµατος»
των στηµένων παιχνιδιών ένα γεγονός που το ψιθύριζαν όλοι,
αλλά κανείς δεν τολµούσε να το οµολογήσει. Και βρέθηκαν δύο
γυναίκες δικαστίνες, που µε πραγµατικό θάρρος και παρρησία
έφτασαν το «µαχαίρι στο κόκκαλο», εξαρθρώνοντας το γνωστό
κύκλωµα των παράνοµων στοιχηµάτων και των στηµένων αγώ-
νων, γεγονός που θα µας στοίχιζε την παραµονή µας στο ευρω-
παϊκό πλαίσιο µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τη χώρα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, οι ποινές που προβλέπονται στο άρθρο 13 για
όποιον παρεµβαίνει µε αθέµιτες ενέργειες να επηρεάσει την εξέ-
λιξη ή το αποτέλεσµα οποιουδήποτε αγώνα, οµαδικού ή ατοµι-
κού, δικαίως είναι τόσο αυστηρές, γιατί πρόκειται για πράξεις
που ανάγονται σε κακούργηµα.

Έρχοµαι στην άλλη µάστιγα του αθλητισµού, που είναι το ντό-
πινγκ, η φαρµακοδιέγερση. Η λήψη φαρµάκων για τη βελτίωση
των επιδόσεων υποδηλώνει έλλειψη αυτοπεποίθησης, υπέρµε-
τρη βιασύνη και αναζήτηση εύκολων λύσεων. 

Η άγνοια, η πίεση για νίκες οδηγούν πολλούς αθλητές στο ντο-
πάρισµα ως µέσο για εύκολο κέρδος, άφθονο χρήµα, επιβεβαί-
ωση, αναγνώριση, άνοδο και προβολή. 

Η σχεδόν ελεύθερη κυκλοφορία των σκευασµάτων, ο εύκολος
τρόπος εύρεσής τους, τα ανεπαρκή συστήµατα ελέγχου ντό-
πινγκ και το ανεκτικό ποινολόγιο για όσους πιάνονται για πρώτη
φορά µειώνουν τις ηθικές αντιστάσεις, αυξάνουν τα διλήµµατα
και οδηγούν ευκολότερα στην απόφαση για χρησιµοποίησή
τους. 

Αυτό έχει ως αποτέλεσµα οι αθλητές που το χρησιµοποιούν
να είναι θύτες µε θύµα τον εαυτό τους, µε κόστος την υγεία τους
και κάποιες φορές την ίδια τους τη ζωή. Και έχουµε πολλά πα-
ραδείγµατα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, το ΕΟΚΑΝ –πρώην ΕΣΚΑΝ- που προβλέπεται
στο άρθρο 11, το οποίο ως νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου
θα µπορεί, επιτέλους, να λειτουργεί και να πληρώνει τους ελεγ-
κτές και τα λειτουργικά τους έξοδα, πρέπει να σχεδιάζει, να πα-
ρακολουθεί και να συντονίζει όλες τις δράσεις και τα προγράµ-
µατα καταπολέµησης του ντόπινγκ. 

Είναι πολύ σηµαντική η πρόβλεψη του άρθρου 12 ότι τα αδι-
κήµατα του ντόπινγκ εντάσσονται στο άρθρο 187 περί εγκληµα-
τικής οργάνωσης του Ποινικού Κώδικα. 

Με την παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία πραγµα-
τοποιεί σηµαντικές αλλαγές, θα µπορέσουµε, επιτέλους, να ξα-
ναφέρουµε τον Έλληνα οικογενειάρχη µε το παιδί του στο
γήπεδο, παίρνοντας µέτρα που κτυπούν την πληγή που λέγεται
βία και, βεβαίως, εξαλείφοντας το φαινόµενο των στηµένων παι-
χνιδιών στο ποδόσφαιρο, όπου υπάρχουν τεράστια συµφέροντα,
διακινούνται τεράστια ποσά από σκοτεινούς ανθρώπους. Χρή-
σιµη και καλοδεχούµενη είναι η τεχνική βοήθεια της UEFA για
την πάταξη του φαινοµένου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω υπηρετήσει τον ελληνικό

αθλητισµό για αρκετά χρόνια ως στέλεχος της Γενικής Γραµµα-

τείας Αθλητισµού και τον έχω υπηρετήσει µε πολλούς συναδέλ-
φους που είναι εδώ µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, τον Σήφη Βα-
λυράκη, τον Γιώργο Λιάνη, τον Γιάννη Ιωαννίδη. Έζησα τις καλές
εποχές του ελληνικού αθλητισµού. Έζησα τις µεθυστικές µέρες
του 2004, οι οποίες πιστέψαµε όλοι ότι θα έδιναν ώθηση στην
ανάπτυξη της χώρας. Δυστυχώς, δεν κεφαλαιοποιήσαµε αυτήν
την επιτυχία, ή µάλλον η διεξαγωγή των Ολυµπιακών Αγώνων συ-
νέβαλε, κατά πως φαίνεται, στην επακόλουθη κρίση χρέους της
χώρας. 

Οι µεγάλες περικοπές επηρέασαν και τον ελληνικό αθλητισµό
που υποχρηµατοδοτείται. Οι προϋπολογισµοί των οµοσπονδιών
είναι περιορισµένοι, κύριε Υπουργέ, µε αποτέλεσµα να µην µπο-
ρούν να ανταποκριθούν στα στοιχειώδη λειτουργικά τους έξοδα.
Βεβαίως, δεν µπορούµε να παραβλέψουµε ότι υπήρξαν λάθη,
σπατάλες και υπερβολές κατά το παρελθόν. Όµως, οι περικοπές
είναι τεράστιες και ο αθλητισµός, ιδιαίτερα ο σωµατειακός αθλη-
τισµός, επιβιώνει χάρη στην «τρέλα» κάποιων ανθρώπων, γιατί
υπάρχουν και παράγοντες στον αθλητισµό που κινούνται µε κρι-
τήριο την αγάπη τους για το χώρο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Μαρία Θεοχάρη, Βουλευτή Νοµού Καρδίτσας του ΠΑΣΟΚ. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γε-
ώργιος Νικητιάδης. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε λίγο θα ολοκληρωθεί η συ-

ζήτηση ενός σηµαντικού νοµοσχεδίου, που πιστεύω ότι έρχεται
να καλύψει τεράστια κενά στο χώρο του αθλητισµού στην πα-
τρίδα µας. Ένας νόµος πραγµατικά τότε έχει λόγο για να έρθει
στο εθνικό Κοινοβούλιο, τότε έχει λόγο για να ψηφιστεί από την
Εθνική Αντιπροσωπεία, όταν έρχεται να καλύψει πραγµατικά
κενά που αντιµετωπίζονται στο χώρο όπου επιλαµβάνεται. 

Ποια είναι τα κενά αυτά; Κατ’ αρχάς, η ανάγκη να λειτουργήσει
η Διαρκής Επιτροπή Αντιµετώπισης της Βίας µε έναν καλύτερο
τρόπο, µε έναν αποτελεσµατικότερο τρόπο, µε έναν παραγωγι-
κότερο τρόπο. Το νοµοσχέδιο που συζητάµε εδώ -και που πι-
στεύω ότι εντός ολίγου θα πάρει την οδό για να γίνει νόµος του
κράτους και επισήµως- στην κυριολεξία ενδυναµώνει, δίνει µία
άλλη πνοή, µία άλλη ποιότητα, µία άλλη διάσταση στη Διαρκή
Επιτροπή Αντιµετώπισης της Βίας. 

Ένα άλλο τεράστιο κενό, ένα κενό για το οποίο πολλές φορές
δεν µπορούσαµε και να µιλήσουµε εύκολα είναι η αντιµετώπιση
του ντόπινγκ. Είναι ένας θεσµός που πρέπει να οµολογήσουµε
ότι ευτελίστηκε σε µεγάλο βαθµό τα τελευταία χρόνια στην πα-
τρίδα µας. Είναι ένας θεσµός που, επιτέλους, αυτήν τη φορά
ευελπιστούµε ότι θα λειτουργήσει µε αυτονοµία, µε αυτοδυναµία
και µε οικονοµική δυνατότητα δική του, µε αυθύπαρκτη οικονο-
µική δυνατότητα, έτσι ώστε να µην έχουµε πια απλήρωτους
υπάλληλους, να µην χρωστάει ο οργανισµός αυτός, να µην
έχουµε πια ανέλεγκτους αθλητές, να µην έχουµε έναν αθλητισµό
ξέφραγο αµπέλι. 

Έρχεται αυτός ο νόµος που ψηφίζουµε σήµερα να φέρει ένα
θεσµό που δεν λειτούργησε ποτέ ουσιαστικά, δηλαδή το Εθνικό
Συµβούλιο Αθλητικού Σχεδιασµού. Όµως, η µεγάλη πρωτοπορία
είναι η δυνατότητα που δίδεται για πρώτη φορά να λειτουργήσει
περιφερειακά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Για πρώτη φορά
ανατίθεται διά νόµου στις διοικητικές περιφέρειες της χώρας
µας η δυνατότητα να χαράξουν την αθλητική τους στρατηγική,
την προοπτική του αθλητισµού στις περιφέρειές τους. Και αυτό
έρχεται στην κυριολεξία να δέσει µε το πνεύµα που έχουµε εµείς
για αποκέντρωση, για ενδυνάµωση της περιφέρειας.

Τέλος, η βία στα γήπεδα είναι ένα φαινόµενο κοινωνικό και
αυτό θα πρέπει να το επαναλαµβάνουµε διαρκώς, γιατί δεν
υπάρχει αθλητική βία, αλλά βία που προκαλείται, που εξελίσσε-
ται, που αναδεικνύεται ενδεχοµένως µέσα στους γηπεδικούς χώ-
ρους, η οποία όµως µπορεί να αναπτυχθεί και σε πολλά άλλα
µέρη.

Αυτή η βία, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και πρέπει

5432 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



κάποια στιγµή να κοιτάξουµε κατάµατα τον καθρέφτη- αποτελεί
µία ντροπή για τον πολιτισµό µας. Αποτελεί ντροπή η βαρβαρό-
τητα αυτή σε όλη της την έκταση. Σκεφτείτε, συνάδελφοι και
βάλτε τις εικόνες µπροστά σας. Η Ελλάδα, από το 776 π.Χ. για
πρώτη φορά έφερνε θεσµούς οργανωµένων αγώνων, τους
Ολυµπιακούς Αγώνες. Η Αµερική ανακαλύφθηκε δύο χιλιάδες
διακόσια χρόνια µετά απ’ αυτό, όταν εµείς οργανώναµε Ολυµ-
πιακούς Αγώνες! Χρειάστηκαν δύο χιλιάδες διακόσια χρόνια, για
να φθάσει κάποιος να ανακαλύψει τη σηµερινή κυρίαρχη δύναµη
του κόσµου! Σκεφτείτε την ίδια εποχή αν υπήρχε καν Ευρωπαϊκή
Ένωση µε τη σηµερινή της σύνθεση, αν υπήρχε Γερµανία, αν
υπήρχε Ολλανδία, αν υπήρχε Αυστρία, όταν εµείς οργανώναµε
Ολυµπιακούς Αγώνες!

Εµείς είχαµε και φιλοσοφία και άποψη και στάση ζωής σε
σχέση µε τον αθλητισµό! Το 448 π.Χ. –και συγχωρείστε µου την
αναφορά, επειδή αφορά έναν πρόγονο δικό µου Δωδεκανήσιο,
το Διαγόρα- ο πολυπρωταθλητής Διαγόρας παρακολουθώντας
στην Ολυµπία αγώνες όπου κέρδισαν οι δύο γιοι του, ο Δαµάγη-
τος και ο Ακουσίλαος, άρχισε να χειροκροτά και οι γιοι του τον
πήραν στους ώµους και τον γύριζαν στο γήπεδο γύρω-γύρω, τον
γηραιό τότε Διαγόρα. Και ο κόσµος γύρω φώναζε «Κάτθανε Δια-
γόρα, ουκ εις Όλυµπον αναβήση», δηλαδή «Μπορείς να πεθάνεις
τώρα Διαγόρα, δεν χρειάζεται πια να πας και στον Όλυµπο». Και
εκεί, στους ώµους των παιδιών του, ο Διαγόρας ξεψύχησε!

Αυτό είναι το µεγαλείο της Ελλάδας. Αυτό είναι το µεγαλείο
που δεν θα συναντήσεις πουθενά αλλού. Και σκεφτείτε τον ολυµ-
πιακό ύµνο του Κωστή Παλαµά, «Αρχαίο πνεύµα αθάνατο, του
ωραίου, του µεγάλου, του αληθινού». Σκεφτείτε τα όλα αυτά τα
υπέροχα, τα µοναδικά και φέρτε στο µυαλό σας την άλλη εικόνα,
την εικόνα ηµών των συγχρόνων Ελλήνων που επιτρέψαµε γή-
πεδα-πεδία µαχών, που επιτρέψαµε να φύγει η οικογένεια από
το γήπεδο, που επιτρέψαµε να παρακολουθούµε οµάδες µε ρό-
παλα, µε στιλιάρια, µε όπλα, µε αλυσίδες, µε συµβόλαιο θανά-
του!

Αυτές είναι οι δύο εικόνες της πατρίδας µας, της Ελλάδας. Οι
στηµένοι αγώνες είναι η άλλη εικόνα, που επίσης είναι καταπο-
λεµούµενη από το παρόν νοµοσχέδιο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φοβάµαι ότι το «αρχαίο πνεύµα
αθάνατο», όπως είχαν εξελιχθεί τα πράγµατα µέχρι προσφάτως,
µάλλον είναι «αρχαίο πνεύµα πεθαµένο». Φοβάµαι ότι το ωραίο,
το µεγάλο, το αληθινό του ολυµπιακού ύµνου είναι το άσχηµο,
το µικρό, το ψεύτικο. 

Όλα αυτά, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλουµε
όλοι µαζί να τα αντιµετωπίσουµε. Και είναι ιδιαιτέρως θετικό το
γεγονός ότι το σύνολο των πτερύγων της Βουλής έχει τοποθε-
τηθεί κατ’ αρχάς θετικά -όχι επί της αρχής, αλλά κατ’ αρχάς θε-
τικά- στο ότι προχωράµε µ’ αυτόν τον τρόπο. 

Το γεγονός, αν θέλετε, ότι πρόσφατα ακούσαµε τα κελεύ-
σµατα του Πρωθυπουργού, ο οποίος τόνισε επανειληµµένως στο
Υπουργικό Συµβούλιο ότι απαιτείται εθνική συνεννόηση, κάνει
πολύ σηµαντικό το ότι ερχόµαστε να εκφράσουµε µε εθνική συ-
νεννόηση τις απόψεις µας και σε ένα τέτοιο ζήτηµα που όλοι αν-
τιλαµβανόµαστε ότι έχει εθνικές διαστάσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Οι όποιες διαφοροποιήσεις, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θεωρώ ότι δεν είναι κυρίαρχες. Ακόµα και οι απόψεις που ανα-
πτύχθηκαν από το ΚΚΕ είναι καθ’ όλα σεβαστές και εν πολλοίς
αποδεκτές και από τον οµιλούντα, αλλά και από πολλούς από
εµάς που δεν θέλουν την εµπορευµατοποίηση του αθλητισµού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω µια µικρή παρένθεση,
γιατί σ’ αυτό το νοµοσχέδιο υπάρχει µια διάταξη που δείχνει το
πώς η σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού, αλλά και όλες οι πτέρυγες της Βουλής αποδέχθηκαν
τη διάταξη που αντιµετωπίζει την τοπική αυτοδιοίκηση. Για
πρώτη φορά ογδόντα δύο ακίνητα περιέρχονται, µεταβιβάζονται
όχι κατά παραχώρηση και χρήση, όπως συνήθως –στα δίνω,
αλλά µετά στα παίρνω πίσω- αλλά κατά κυριότητα στους δήµους
της χώρας. Αυτό σηµαίνει σεβασµός στην αποκέντρωση, αυτό
σηµαίνει ότι θέλουµε έναν «Καλλικράτη» που να µπορεί να λει-
τουργήσει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εγώ θέλω να κάνω και µια µικρή
αναφορά στα ακίνητα της Δωδεκανήσου, όχι τόσο επειδή θέλω
να ευχαριστήσω το συνάδελφο Υπουργό κ. Γερουλάνο, γιατί εδό-
θησαν τα ακίνητα σε όλη τη χώρα, αλλά κυρίως γιατί αποκαθί-
σταται µια αδικία πολλών ετών, δεδοµένου ότι τα ακίνητα της
Δωδεκανήσου δεν άνηκαν σε κανένα δηµόσιο, δεν τα έφτιαξε κα-
νένα δηµόσιο. Ανήκαν σε Δωδεκανήσιους και τα δήµευσαν οι Ιτα-
λοί χωρίς να τους αποζηµιώσουν και στο τέλος το ιταλικό
δηµόσιο τα έδωσε στο ελληνικό δηµόσιο και ποτέ δεν αποζηµιώ-
θηκαν οι Δωδεκανήσιοι ιδιώτες στους οποίους ανήκαν τα ακί-
νητα. Και σήµερα, έρχεται το Υπουργείο να αποκαταστήσει
αυτήν την αδικία ολόκληρων ετών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµενος στο θέµα του
αθλητισµού –και θα κλείσω, γιατί βλέπω ότι πέρασε ο χρόνος
µου- πρέπει να πω ότι πορευόµαστε µε µεγάλη δυσκολία. Τα
πραγµατικά χρήµατα που διατίθενται στον αθλητισµό τα τελευ-
ταία δύο χρόνια έχουν µειωθεί κατά 50%. Παρά ταύτα και παρά
το ότι υπάρχει µια διαρκής µείωση των προϋπολογισµών και αν
µετρήσετε την ιστορία µετά τους σύγχρονους Ολυµπιακούς
Αγώνες, η φτωχή Ελλάδα, η µικρή Ελλάδα, η Ελλάδα που γέµισε
τον κόσµο µετανάστες, έχει πάρει εκατόν δεκατρία µετάλλια. 

Η µικρή Ελλάδα που έχει στο ενεργητικό της ένα παγκόσµιο
αργυρό, ένα χρυσό πανευρωπαϊκό και ένα αργυρό πανευρω-
παϊκό στην καλαθοσφαίριση, η Ελλάδα που έχει ένα χρυσό στο
ευρωπαϊκό πρωτάθληµα, η µικρή και φτωχή Ελλάδα µέσα σ’
αυτές τις δύσκολες συνθήκες έχει τρεισήµισι χιλιάδες ποδοσφαι-
ρικά σωµατεία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µικρή Ελλάδα έχει πάνω από
σαράντα πέντε χιλιάδες ποδοσφαιριστές µόνο στο χώρο του πο-
δοσφαίρου. Σκεφθείτε το χώρο του στίβου, σκεφθείτε το χώρο
του βόλεϊ, σκεφθείτε το χώρο του µπάσκετ, για να δείτε ότι είµα-
στε ένας λαός αθλητικός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελλάδα –όπως προείπα και
κλείνω εδώ- είναι η χώρα που δηµιούργησε τους Ολυµπιακούς
Αγώνες. Η Ελλάδα είναι η χώρα του Μαραθώνιου, αυτού που
ποτέ δεν φροντίσαµε να µεταφέρουµε έξω για να κατανοήσει ο
καθένας τι σηµαίνει Μαραθώνιος. Η Ελλάδα είναι η πατρίδα του
δροµέα που πεθαίνει ερχόµενος από το Μαραθώνα στην Αθήνα
για να αναγγείλει το µήνυµα της νίκης. Αυτό το µήνυµα της νίκης,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πιστεύω ότι πολύ γρή-
γορα θα µπορέσει η πατρίδα µας, που δοκιµάζεται τις δύσκολες
αυτές ώρες, να αναγγείλει ξανά σε ολόκληρο τον κόσµο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιο Νικητιάδη. 

Το λόγο έχει τώρα ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστο-
λος Κακλαµάνης.

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήταν πραγµα-

τικά, θα έλεγα, συγκινητική η οµιλία του Υφυπουργού Τουρισµού.
Όπως άκουσα πριν και τον Υπουργό σκέφτηκα όταν στην απάν-
τηση προς τον κ. Λιάνη είπε µε πολύ περηφάνια –τον τιµά τον
ίδιο και πρέπει να αισθανόµαστε όλοι ανάλογη περηφάνια- ότι
δεν µπορεί επιτέλους –διότι αυτό το περιστατικό που ανέφερε ο
κ. Λιάνης είναι υπαρκτό και το έζησα κι εγώ- οποιοσδήποτε να
µας επιβάλει κάτι, αν εµείς υπηρετούµε το δηµόσιο συµφέρον,
αν κινούµεθα πάνω σε αρχές και αν αξίες είναι ο κανόνας τον
οποίο ακολουθούµε και υπηρετούµε.

Όµως, το ερώτηµα πρέπει να το θέσει ο καθένας στον εαυτό
του και όλοι µαζί σε όλους, γιατί αυτά όλα είναι συζητήσεις που
εµείς τις λέµε µέσα στο σπίτι µας, αλλά που δυστυχώς η γειτονιά
µας, η Ευρώπη, να µην πω όλο το χωριό, όλος ο κόσµος, δεν
µπορεί να τις κατανοήσει. Βλέπετε ότι σήµερα όλα αυτά που
είναι η δόξα µας –η δόξα βέβαια που ίσως ελάχιστα οι δικές µας
γενιές να συνέβαλαν σ’ αυτή- τα θεωρούµε και δικαίως, ότι είναι
µια κληρονοµιά γενιών που κατόρθωσαν όλα αυτά για τα οποία
εµείς είµαστε περήφανοι. Πώς όµως; 

Ξεχνάµε, φοβούµαι, ότι συµµετέχουµε και εµείς σήµερα σε
αυτό στο οποίο έχει κατολισθήσει όλος ο λεγόµενος ανεπτυγµέ-
νος κόσµος, δηλαδή σε αξίες, σε αρχές πανανθρώπινες. Υπεχώ-
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ρησαν σαφέστατα όλες οι ηθικές αξίες, αυτές που πραγµατικά
δηµιουργούν λαούς υπερήφανους, λαούς και άτοµα που φιλο-
δοξούν, που δεν σέρνονται εκλιπαρώντας τη φιλανθρωπία, τον
οίκτο των άλλων. Υπεχώρησαν αυτές οι αξίες, πρέπει να το πα-
ραδεχτούµε, µπροστά στις υλικές αξίες.

Εγώ πιστεύω ότι αυτό το πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα
η χώρα µας, µια χώρα που από 2.500 δολάριο κατ’ άτοµο το
εθνικό µας εισόδηµα το 1975 έφτασε το εθνικό εισόδηµα κατ’
άτοµο στα 36.000 δολάρια το 2005 –µέσα σε τριάντα χρόνια- ση-
µαίνει τι;

Σηµαίνει ότι και πλούτος παρήχθη και προφανώς υπάρχει ένα
άνοιγµα, αλλά συνολικά ανεβήκαµε κάποια σκαλιά στην κλίµακα
της καλύτερης ζωής, που όµως δεν αποδεικνύεται ότι ήταν κα-
λύτερη ζωή και είµαστε ταυτόχρονα ευτυχέστεροι. Απλούστατα
την ευτυχία τη συνδέσαµε µε τον καταναλωτισµό, δηλαδή την
ικανοποίηση του σαρκίου και όχι του πνεύµατος. 

Μη µε παρεξηγήσετε, δεν είναι απόψεις πολύ συντηρητικές
αυτές και θα καταλάβετε παρακάτω. Διάβασα χθες στην εφηµε-
ρίδα ΕΣΤΙΑ -την οποία διαβάζω γιατί θέλω να επικοινωνώ και µε
τις πλέον συντηρητικές απόψεις που διορθώνονται- ένα άρθρο
του κ. Πρεβελάκη. Ζητήστε να το διαβάσετε. Ποιο είναι σήµερα
το πρόβληµα που έχει η χώρα µας; Αναφέρει ότι όλη η Ευρώπη
πια κυριαρχείται από ένα κύµα ανθελληνισµού. 

Πριν από πολλά χρόνια θυµάµαι τους Ολλανδούς που έλεγαν
«αυτοί δεν έχουν καµµία σχέση µε την αρχαία Ελλάδα». Είχαν
υιοθετήσει τις θεωρίες Φαλµεράυερ κι όλων εκείνων που θεω-
ρούν ότι έχει διακοπεί η συνέχεια αυτού του έθνους.

Μήπως έχουµε κάποια ευθύνη κι εµείς γι’ αυτό; Δηλαδή, τι κά-
νουµε σήµερα; Μιλάµε για τη µπάλα. Έχουµε τον Υπουργό Πο-
λιτισµού απέναντι µας και εµείς µιλάµε για τη µπάλα. 

Κύριε Πρόεδρε, αυτά από το 1978 τα τονίζω σε αυτήν την Αί-
θουσα, όταν ήρθε εδώ το νοµοσχέδιο για τον επαγγελµατικό
αθλητισµό. Δεν πάω σε γήπεδα. Πάω σε εκδηλώσεις των οµο-
σπονδιών, των ερασιτεχνικών σωµατείων του µπάσκετ. Πάνε πεν-
τακόσιοι άνθρωποι εκεί. Βραβεύονταν σωµατεία κ.λπ. Τους
έβλεπα πιο κοντά να είναι ο ένας στον άλλον. Προφανώς και από
τον επαγγελµατικό αθλητισµό προκύπτουν –καµµιά φορά γίνεται
και φυτώριο- όλα αυτά τα φαινόµενα που τα βλέπουµε πια ξε-
διάντροπα, ιδιαίτερα στο ποδόσφαιρο - ακόµα και στο στίβο-
αυτήν τη κατολίσθηση, τον εκφυλισµό, τη δραπέτευση όποιων
αξιών. 

Ωραία τα είπε πριν η κ. Θεοχάρη ότι το αθλητικό ιδεώδες εδώ
γεννήθηκε. Και η δηµοκρατία εδώ γεννήθηκε. Λειτουργεί, όµως,
η δηµοκρατία όπως πρέπει;

Έχουµε κοινοβουλευτικό πολίτευµα. Έχουµε αντιπροσωπευ-
τική κοινοβουλευτική πολιτική, κοινωνική και οικονοµική δηµο-
κρατία. Πολλοί φλυαρούν πως φταίει το σύστηµα. Ποιο σύστηµα;
Εµείς, ο καθένας µας, πώς λειτουργεί σε αυτούς τους τοµείς που
συγκροτούν την έννοια της πραγµατικής δηµοκρατίας; Εδώ στο
Κοινοβούλιο τι είναι; Τα κόµµατα της ενός ανδρός αρχής; Δέστε
από κει µέχρι εδώ. Και είναι ή ο ένας ή ο ένας µε µερικούς άλ-
λους τριγύρω του. Είναι αυτό Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία;
Είναι το ευ αγωνίζεσθαι όλο αυτό νταβαντούρι που γίνεται; 

Δεν έχω καµµιά αρνητική διάθεση, προς Θεού και για εσάς,
κύριε Υπουργέ και για εσάς, κύριε Υφυπουργέ, που έχετε µικρό
γένι. Όταν βλέπω κάποιες «προσωπικότητες», µου φαίνεται πε-
ρισσότερο ότι είναι ικανοί για σωµατοφύλακες παρά για πρό-
εδροι ή παράγοντες µεγάλων οµάδων. Λέει: «Είναι εφοπλιστές».
Τι σηµαίνει αυτό; «Είναι πλούσιοι». Τι πάει να πει αυτό; Στο µυαλό
έχουν καθόλου πλούτο ή µόνο στην τσέπη και δεν ξέρω µε ποιον
τρόπο τον µαζεύουν; 

Κύριε Υπουργέ Πολιτισµού, αυτά είχα να πω µε αφορµή αυτό
το νοµοσχέδιο. Είναι καλό. Έχουµε ποινές και ποινικές κυρώσεις
και διοικητικές για να αντιµετωπίσετε τη βία στα γήπεδα και το
ντόπινγκ. 

Μα, είναι δυνατό να λέµε, κύριε Νικητιάδη, ότι είµαστε πολύ
περήφανοι διότι από δεκαέξι περιπτώσεις στηµένων αγώνων τε-
λικά εµείς βρήκαµε ότι είναι µόνο τέσσερις; Εκεί είναι το θέµα;
Νοµίζετε ότι θα πείσουµε την Ευρώπη όταν παντού υπάρχει η αί-
σθηση ότι καταντήσαµε πολύ πιο κάτω από κει που θα µπορούσε
και ο µεγαλύτερος εχθρός µας να µας οδηγήσει; Ωραία λοιπόν,

δεν είναι έγκυος, είναι «ολίγον έγκυος».
Αγαπητέ Υπουργέ, εγώ πιστεύω ότι αυτοί όλοι είναι προϊόντα

αυτού του βασικού παράγοντα. Σχετικά µε τον πολιτισµό µας, τις
ιδέες µας, δείτε τις έδρες των κλασικών σπουδών, της ελληνικής
γλώσσας. Είµαστε η χώρα µε την ελάχιστη συµµετοχή στις κλα-
σικές σπουδές σ’ ολόκληρη την Ευρώπη κι όµως είµαστε η Ελ-
λάδα. Ο πολιτισµός µας δεν είναι το «κλωτσόσφαιρο». Δεν είναι
αυτό που πρέπει να εξάγουµε, το αν κέρδισε µία οµάδα µας στη
Μόσχα µε θερµοκρασία είκοσι υπό το µηδέν. Επίσης δεν είναι τα
πλήθη τα µεγάλα. Η δικτατορία και όλη η λατινική Αµερική και η
Αφρική, ξέρουµε ότι όλα τα καθεστώτα έδωσαν ιδιαίτερο βάρος
στην «αγελοποίηση» των λαών τους. Να µην είµαστε ιδιαίτερα
περήφανοι, διότι δίνουµε τη δυνατότητα να εκτονώνονται οι ερ-
γαζόµενοι ή οι µη εργαζόµενοι µε καυγάδες µέσα στα γήπεδα ή
γιατί από κει µπορούν να συγκροτούν οµάδες που στη συνέχεια
–χωρίς ιδέες προφανώς- µε την ιδέα της λατρείας στη βία µε
κάθε ευκαιρία τα κάνουν ρηµαδιό στην Αθήνα, µία Αθήνα για την
οποία, αν ήσασταν Ολλανδός, Βέλγος, Γερµανός, δεν καταλα-
βαίνω γιατί δεν θα λέγατε: «Εγώ φορολογούµαι και βλέπω όλο
αυτό το κακό στην Αθήνα; Τι γίνεται; Αυτοί είναι έτοιµοι για αλ-
ληλοσπαραγµό». 

Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Χαραλαµπόπουλος έχει καταθέσει µία
τροπολογία και έχω ιδίαν άποψη για το Αθλητικό Κέντρο Γλυφά-
δας. Δεν λειτουργεί. Δώστε το το συντοµότερο, δεχθείτε αυτή
την τροπολογία για να λειτουργήσει αµέσως. Προχωρήστε και
δείτε τι περισσότερο µπορείτε ως Υπουργείο Πολιτισµού και Του-
ρισµού να δώσετε ώστε να δουν οι άλλοι λαοί. 

Δεν είναι όλοι εχθροί µας. Οι ηγεσίες µπορεί να είναι. Είναι
προφανές ότι η Γερµανία ρέπει σ’ έναν εθνικιστικό ρεβανσισµό.
Θεωρεί ότι αυτό που ήθελε και παρά την καταστροφή ολόκληρης
της Ευρώπης δεν το πέτυχε, µπορεί να το πετύχει µε την οικονο-
µική επιβολή. Άλλες δεκαπέντε, δεκαέξι, δεκαεπτά κυβερνήσεις
είναι σκληρές, νεοφιλελεύθερες κυβερνήσεις. Αυτούς δεν θα
τους συγκινήσουµε. Τους λαούς πρέπει να συγκινήσουµε. 

Γι’ αυτό είπα προχθές στον Πρόεδρο κ. Πετσάλνικο και επι-
µένω ότι πρέπει να ξεκινήσουµε µε αντιπροσωπείες του Κοινο-
βουλίου στα άλλα Κοινοβούλια της Ευρώπης. Υπάρχει πολιτι-
σµός στην Ευρώπη. Υπάρχουν λαοί τους οποίους µπορούµε να
ενηµερώσουµε και να αποδιώξουµε από πάνω µας αυτό το
στίγµα για το οποίο είµαστε κι εµείς υπεύθυνοι. Άλλοι επωφελή-
θηκαν απ’ αυτό και το αξιοποιούν ακόµα και τώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής, κ. Απόστολο Κακλαµάνη. 

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σάµου του ΠΑΣΟΚ, κ. Πυθαγόρας
Βαρδίκος, για οκτώ λεπτά.

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡΔΙΚΟΣ: Σας υπενθυµίζω -είµαι σίγουρος
πως το γνωρίζετε, κύριε Υφυπουργέ- την παράγραφο 4, του άρ-
θρου 101 του Συντάγµατος. 

Ο κοινός νοµοθέτης και η διοίκηση όταν δρουν κανονιστικά
υποχρεούνται να λαµβάνουν υπ’όψιν τις ιδιαίτερες συνθήκες των
νησιώτικων και ορεινών περιοχών. Γι’ αυτό παρακαλώ στο εδάφιο
ε’, της παραγράφου 5, του άρθρου 1, εκεί που λέει «εισηγείται
κίνητρα για την ανάπτυξη του αθλητισµού καθώς και τα κριτήρια
επιχορηγήσεων των αθλητικών σωµατείων», αναφέροµαι στις αρ-
µοδιότητες του Εθνικού Συµβουλίου Αθλητικού Σχεδιασµού να
συµπληρωθεί «µε ιδιαίτερη µεταχείριση των σωµατείων των νη-
σιώτικων περιοχών, µε αυξηµένες ανάγκες στις δαπάνες µετακί-
νησής τους». 

Στη στεριά µετακινείται κανείς οδικά, λίγο πριν τον αγώνα και
επιστρέφει µετά. Αναφέροµαι στα τοπικά πρωταθλήµατα πάντα.
Στη θάλασσα -αναφέροµαι στο νοµό µου, στις Κυκλάδες, στα
Δωδεκάνησα- όταν µετακινείται κανείς µε πλοίο συνήθως χρει-
άζεται και διανυκτέρευση, χρειάζεται και γεύµατα. Περισσότερα
έξοδα, δηλαδή. 

Πρόσφατο παράδειγµα θα σας πω. Ο Γενικός που µας ακούει
το γνωρίζει. Οµάδα της Σάµου µετακινήθηκε µε πλοίο στην Ικα-
ρία το Σάββατο το πρωί. Αγωνίστηκε το Σάββατο το µεσηµέρι.
Έπρεπε να επιστρέψει το απόγευµα. Έβγαλε απαγορευτικό.
Έµειναν εκεί και επέστρεψαν τελικά Τρίτη-Τετάρτη. Θάλασσα
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είναι αυτή, δεν είναι πουρνάρια. Αναφέροµαι στους στεριανούς. 
Δεν το λέει το Σύνταγµα έτσι όπως το λέω, αλλά αυτό εννοεί. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Οι στεριανοί δεν είναι πουρνά-

ρια. 
ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡΔΙΚΟΣ: Στη στεριά υπάρχουν τα πουρνά-

ρια. Στη θάλασσα δεν υπάρχουν. 
Η Γραµµατεία κάλυψε τελικά τα έξοδα αλλά δε χρειάζεται σ’

αυτές τις περιπτώσεις που πολλές είναι, να τηλεφωνούν οι πα-
ράγοντες στους Βουλευτές, οι Βουλευτές στους γραµµατείς ή
στους υπουργούς, να κινούνται οι µηχανισµοί και να εκταµιεύον-
ται στη συνέχεια χρήµατα για να καλύπτουν αυτές τις ανάγκες
που τις έχουµε έτσι κι αλλιώς. 

Δε ζητώ περισσότερα χρήµατα. Εκεί που ο προϋπολογισµός
επιτρέπει να πάρει ο καθένας 5, για να πω ένα παράδειγµα, να
παίρνουν οι νησιώτικοι σύλλογοι από 7 και οι στεριανοί από 4,8.
Από τα στοιχεία που ξέρω είναι δεκαπλάσιοι περίπου οι σύλλογοι
της στεριάς από τους συλλόγους των νησιών και εποµένως αυτή
η αντιστοιχία θα υπάρχει. 

Μόνο αυτό. 
Ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Πυθαγόρα Βαρδίκο, Βουλευτή Σάµου του ΠΑΣΟΚ. 
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Δαβάκης, Βουλευτής Λακωνίας

της Νέας Δηµοκρατίας.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια

νωπή τραυµατική πραγµατικότητα, όπως αυτή που βίωσε το κέν-
τρο της Αθήνας πριν από λίγα εικοσιτετράωρα, συζητούµε σή-
µερα ένα νοµοσχέδιο το οποίο αφορά στη βία στα γήπεδα. Όµως
δεν µπορεί να αποστεί η σκέψη απ’ αυτά που συνέβησαν πριν
από σαράντα οκτώ περίπου ώρες στην Αθήνα και τα οποία είχαν
ως βασικό στόχο την οµορφιά της πόλης, την ησυχία των πολι-
τών και τα νεοκλασικά κτήρια. Υπήρξαν εστίες βίας, ανοµίας και
εγκλήµατος. 

Διερωτώµαι –όπως διερωτάται το κάθε µέλος αυτής της αί-
θουσας- πώς µπορεί να εφαρµοστεί ο νόµος όταν η ίδια η πολι-
τεία, µε τα όργανά της –και µιλώ πάντα για την πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Δηµοσίας Τάξεως, Προστασίας του Πολίτη σή-
µερα- δεν µπορεί να κάνει κατανοητό και να περάσει προς τα έξω
ότι θα εφαρµόζεται η νοµιµότητα, ότι είµαστε αποφασισµένοι να
εφαρµόζουµε το νόµο. 

Όταν αυτή η πολιτεία είναι αιχµάλωτη, από αβουλία και απρα-
ξία, εγκληµατικών στοιχείων τα οποία καταλαµβάνουν ένα εµβλη-
µατικό εκπαιδευτικό ίδρυµα, που είναι η Νοµική Σχολή Αθηνών,
και όταν οι πρυτανικές αρχές δίνουν διορία για να φύγουν την
περίοδο που λήγει η όλη υπόθεση –την Κυριακή το βράδυ ή τη
Δευτέρα το πρωί- κατά ποιον λόγο ζητάµε άλλους ενόχους, κατά
ποιον λόγο σήµερα ερχόµαστε να κλάψουµε πάνω στα συντρίµ-
µια και στα αποκαΐδια σηµαντικών νεοκλασικών µνηµείων και κτη-
ρίων της πρωτεύουσας κι ερχόµαστε να πούµε ότι επιτέλους
πρέπει κάποια στιγµή να εφαρµοστεί η νοµιµότητα, να εφαρµο-
στεί αυτό το καταργηθέν επίπλαστο ταµπού που λεγόταν κάποτε
«πολιτικό άσυλο» -άσυλο ιδεών, όχι άσυλο βίας- και να εφαρµο-
στεί αυτό το οποίο ζητάει σήµερα η πόλη, η πρωτεύουσα, η πα-
τρίδα, την εφαρµογή των νόµων; Και µιλάω στο χώρο όπου
προετοιµάζονται οι νόµοι για να εφαρµοστούν.

Είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι το νοµοσχέδιο
για τη βία στα γήπεδα έρχεται να λύσει πολλά προβλήµατα τα
οποία αφορούν αυτή καθ’ εαυτή την ευταξία µέσα στον αθλητικό
χώρο. Έρχεται να διαφυλάξει το περίφηµο αθλητικό ιδεώδες,
όπως πολλοί συνάδελφοι είπαν, κι έρχεται να καθορίσει κανόνες. 

Μπορούν να γίνουν κι άλλα πολλά. Αναφέρθηκαν πολύ αρµο-
διότεροί µου σε αυτό το θέµα και δεν θα ήθελα να προχωρήσω
προς αυτή την κατεύθυνση εξαιτίας και του περιορισµού του
χρόνου. 

Επιγραµµατικά, θα µπορούσε να θεσµοθετηθεί και ο αθλητικός
εισαγγελέας και το ποινολόγιο και η περιστολή µέσω του Υπουρ-
γείου Τύπου στα θέµατα του αθλητικού Τύπου, θέµατα που αφο-
ρούν αυτή καθ’ εαυτή την έξαψη των παθών, όταν βλέπουµε
αυτούς τους πηχυαίους τίτλους από τις αθλητικές εφηµερίδες,
οι οποίες ουσιαστικά προκαλούν την οποιαδήποτε οµάδα χου-

λιγκανισµού, την οποιαδήποτε οµάδα θέλει να προχωρήσει σε
πράξεις βίας και αποτελούν θρυαλλίδα προς αυτές τις πράξεις
και όλα αυτά τα οποία συνθέτουν ένα σκηνικό το οποίο πιστεύω
ότι έρχεται αυτό το νοµοσχέδιο να θεραπεύσει και να περιστείλει. 

Εγώ θα αναφερθώ στα λίγα λεπτά τα οποία έχω, σε ζητήµατα
που αφορούν το Υπουργείο Πολιτισµού στη στενή του έννοια και
στα κάποια δέκα περίπου άρθρα µε τα οποία έρχεται να καθορί-
σει και να ρυθµίσει ζητήµατα του Υπουργείου Πολιτισµού και όχι
του Υπουργείου Αθλητισµού.

Το άρθρο 38 αφορά παραχώρηση ακινήτων του ΕΟΤ σε δή-
µους. Είναι µία σωστή κίνηση. Θα έπρεπε να γίνει εδώ και πολύ
καιρό. Πρόκειται για ακίνητα που διοικεί η ΕΤΑΔ και πρέπει να
περιέλθουν στους φυσικούς αποδέκτες, που είναι οι δήµοι.

Παίρνω ως παράδειγµα χώρους της δικής µου πατρίδας, της
Λακωνίας, όπως είναι ένα ακίνητο στη Βάθια. Πρέπει να δείτε,
κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα της Βάθιας, το οποίο είχε ξεκινήσει το
1977 και σήµερα, δυστυχώς, βρίσκεται σε πολύ άσχηµη κατά-
σταση, στη Μάνη, µία εµβληµατική περιοχή. Άλλο παράδειγµα
είναι τα ακίνητα στα Σπήλαια του Δυρού, όπου είχαµε µία γόνιµη
συζήτηση µε τον κύριο Υπουργό και πρέπει να προχωρήσουν,
όπως και το «ΞΕΝΙΑ» της Σπάρτης, το οποίο πραγµατικά βρίσκε-
ται σε µία περιπετειώδη φάση. Περνάει τώρα στο Δήµο Σπάρτης. 

Υπήρξε επίκαιρη ερώτηση συναδέλφου πριν από λίγες ηµέρες.
Είδα την πολιτική βούληση της πολιτείας ότι, βρείτε τα, µεταξύ
δήµου και πολιτών οι οποίοι θέλουν το «ΞΕΝΙΑ» της Σπάρτης να
γίνει πολιτιστικό κέντρο. 

Κάτι πρέπει να γίνει υπό τη δική σας εποπτεία. Είδα ότι έχετε
την πολιτική βούληση. Προχωρήστε.

Το περίφηµο άρθρο 42: Υπέβαλα εµπρόθεσµη τροπολογία
πριν από λίγες ηµέρες. Η αλλαγή του πρώην 42, νυν 40, εκ µέ-
ρους σας, όπως παρουσιάστηκε, αναµφίβολα –και θέλω να εκ-
φράσω την πεποίθησή µου ότι δηµιουργεί ευοίωνη προοπτική-
είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Πλην, όµως, πρέπει να διαγρα-
φούν στη διατύπωση του συγκεκριµένου άρθρου, κύριε Υφυ-
πουργέ, οι λέξεις «επιστηµονικό προσωπικό και εξειδικευµένοι
τεχνίτες», ώστε να µην υπάρχει περιορισµός στις ειδικότητες που
ωφελούνται –και δικαίως- από αυτή τη διάταξη.

Έχουµε πει πολλά για τους περιορισµούς του π.δ. 164 του
2004, στις εξαιρέσεις του οποίου ζητούµε να ενταχθούν ένα πλή-
θος ειδικοτήτων πέραν του τεχνικού και εξειδικευµένου προσω-
πικού και άλλων ειδικοτήτων, χωρίς τις οποίες δεν µπορεί να γίνει
ένα έργο στο Υπουργείο Πολιτισµού. Όπως είναι οι λογιστές,
όπως είναι το διοικητικό προσωπικό ακόµα και οι καθαρίστριες,
όπως είναι όλοι εκείνοι που περιγράφει πολύ καθαρά το άρθρο
10, στην παράγραφο 10, του αρχαιολογικού νόµου. Και το δια-
βάζω -δείτε το και νοµίζω ότι θα υπάρξει σοβαρή πηγή άντλησης
καλύτερης εφαρµογής του τροποποιηθέντος 40: «Όπου κατά τις
κείµενες διατάξεις που αφορούν σε θέµατα αρµοδιότητας του
Υπουργείου Πολιτισµού γίνεται αναφορά σε αρχαιολογικά εν
γένει έργα ή εργασίες που εκτελούνται από το Υπουργείο Πολι-
τισµού ή τα εποπτευόµενα από αυτό νοµικά πρόσωπα στα έργα
αυτά ή τις σχετικές εργασίες περιλαµβάνεται και η επιστηµονική
τεχνική, λειτουργική, διοικητική και διαχειριστική υποστήριξή
τους».

Πιστεύω ότι µε βάση αυτήν την οπτική θα πρέπει να υπάρξει
µια καλύτερη τροποποίηση του νυν 40, πρώην 42, προκειµένου
να περιληφθούν όλοι εκείνοι που είναι αναγκαίοι προκειµένου να
προχωρήσουν έργα πολιτισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ για λίγα λεπτά την ανοχή σας.
Όσον αφορά την παρέµβασή σας στη χρονική διάρκεια και

στην έναρξη εφαρµογής από τη δηµοσίευση του συγκεκριµένου
νόµου, θέλω να συγχαρώ το Υπουργείο γιατί πραγµατικά δίνει
µια άνεση χρόνου σ’ αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι είναι
απολύτως απαραίτητοι, οι οποίοι αδικούσαν και αδικούν τον
εαυτό τους µε την αδρανοποίησή τους µετά το εικοσιτετράµηνο
και οι οποίοι αδικούν και το ελληνικό δηµόσιο, γιατί έχουν εξειδι-
κευµένη πείρα πάνω σε ζητήµατα τα οποία απαιτούν την τεχνο-
γνωσία και τη γνώση γενικότερα ανθρώπων που σχετίζονται µόνο
µε τον πολιτισµό.
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Το άρθρο 44 αφορά τις προγραµµατικές συµβάσεις πολιτισµι-
κής ανάπτυξης. Σίγουρα είναι µια περίπτωση προς την ορθή κα-
τεύθυνση.

Στο άρθρο 43 γίνεται µια αναφορά στην πολιτιστική χορηγία
για τη χρηµατοδότηση µελετών. Διαφαίνεται στο βάθος αυτού
του άρθρου το γνωστό σωµατείο «ΔΙΑΖΩΜΑ» το οποίο κάνει µια
πολύ σοβαρή προσπάθεια. Υπάρχει, όµως και η πολιτιστική χο-
ρηγία που ψήφισε η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν
θέλω να µεµψιµοιρώ, αλλά και µόνο µ’ αυτόν το νόµο, το ν.
3525/2007, υπάρχει ένα πλέγµα διατάξεων που βοηθάει χωρίς τη
γραφειοκρατία που υπονοείται στο δικό σας άρθρο. Ποια γρα-
φειοκρατία; Η γραφειοκρατία είναι ότι παραπέµπει διάφορα ζη-
τήµατα στο ΚΑΣ και στο Κεντρικό Συµβούλιο Νεωτέρων Μνη-
µείων, το οποίο και αυτό όµως πρέπει να έχει λόγο σε τέτοιες πε-
ριπτώσεις πρωτοβουλιών.

Όσον αφορά το αποσυρθέν άρθρο που αφορά την Εθνική Πι-
νακοθήκη, συµφωνούµε για τεχνικά ζητήµατα. Βέβαια, αναπάν-
τητο ακόµη παραµένει το ερώτηµα της µεγάλης κλοπής που
έγινε στην Εθνική Πινακοθήκη, κύριε Υφυπουργέ. Πρέπει να διε-
ρευνηθεί η υπόθεση, πρέπει να διασφαλιστεί, πρέπει να θωρακι-
στεί η Εθνική Πινακοθήκη, πρέπει να παύσουν και να καυτη-
ριαστούν παθογένειες του παρελθόντος, ούτως ώστε το µεγα-
λύτερο µοντέρνο µουσείο της χώρας να έχει µια εικόνα η οποία
µέχρι στιγµής δεν υπάρχει. Θα έλεγα ότι λόγω του τραυµατικού
γεγονότος της κλοπής των συγκεκριµένων έργων τέχνης έχει δη-
µιουργήσει µια ανασφάλεια και µια αλγεινή εικόνα.

Στο άρθρο 50 θέλω να αναφερθώ για λίγο στα ακίνητα του
Υπουργείου Πολιτισµού και στις αποζηµιώσεις των εκµισθωτών
των ακινήτων. Αµέσως µας έρχεται στο νου η υπόθεση των πολ-
λών ακινήτων που έχει το Υπουργείο Πολιτισµού που πρέπει κά-
ποια στιγµή να το δείτε µε ιδιαίτερη προσοχή. Όσο χρόνο διαρκεί
αυτή η Κυβέρνηση, πρέπει να ξεκινήσουν κάποιες συγκεκριµένες
κινήσεις εκµετάλλευσης αυτού του µεγάλου πλούτου και του µε-
γάλου όγκου ακινήτων που έχει το Υπουργείο Πολιτισµού. Μ’
αυτόν τον τρόπο γίνεται περιστολή δαπανών, περιστολή µισθω-
µάτων, κατάργηση µισθωµάτων. Είναι γνωστό σ’ όλους µας ότι
από την οδό Ασωµάτων στην οδό Σαριπόλου, ακίνητα τα οποία
αφορούν την Πλάκα, ακίνητα τα οποία υπάρχουν σε πολλά ση-
µεία της ελληνικής επικράτειας και στην ελληνική περιφέρεια
µπορεί να γίνουν µιας πρώτης τάξεως ευκαιρίας και να περιστα-
λούν οι δαπάνες και να αποφύγετε τα µισθώµατα, τα οποία αυτήν
τη στιγµή υπάρχουν, µε εµβληµατική περίπτωση το ξενοδοχείο
«ΑΚΡΟΠΟΛ» της Αθήνας. 

Πρέπει να το δούµε λίγο αυτό το πράγµα. Θεωρώ ότι υπάρχει
πολιτική βούληση, δεν µπορώ να το αµφισβητήσω αυτό, αλλά
πέραν της πολιτικής βουλήσεως πρέπει να υπάρχει και η ισχύς
της πολιτικής πρακτικής και της εφαρµογής των αποφάσεων, τις
οποίες λαµβάνουµε σ’ αυτήν την Αίθουσα για να κάνω µια σύν-
δεση µε την απαρχή της οµιλίας µου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα ζητήµατα του αθλητισµού
είναι πρωτίστως ζητήµατα πολιτισµού. Τα ήθη και τα έθιµα, τα
οποία επικρατούν πολλές φορές στους αθλητικούς χώρους,
έχουν µια άµεση αποτύπωση στον πολιτισµό µας.

Είθε αυτό το νοµοσχέδιο να δώσει λύσεις και ευοίωνη προ-
οπτική στο χώρο του αθλητισµού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αθανάσιο Δαβάκη, Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Βούρος, Βουλευτής Β’ Αθηνών
του ΠΑΣΟΚ, για οκτώ λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι αποτελεί µια

αποφασιστική ρύθµιση -θα έλεγα- από την µεριά της πολιτείας
για να ενισχυθεί η αξιοπιστία του ελληνικού αθλητισµού και πιο
ειδικά του ελληνικού ποδοσφαίρου. Θα έλεγα πως φαίνεται ξε-
κάθαρα η βούληση της Κυβέρνησης να δώσει χώρο και συνθήκες
για υγιή άθληση, για υγιή και δηµιουργική συµµετοχή. 

Είναι σηµαντικό ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο δεν αφορά
µόνο στον αθλητισµό, αλλά και στο φίλαθλο κόσµο. Kαι θέλω να

σηµειώσω εδώ και να εξάρω την εξαιρετική συνεργασία που
είχαν όλες οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες όλων των πτερύγων µε
το Υπουργείο, µε τους δύο Υπουργούς και το Γενικό Γραµµατέα
Αθλητισµού. Είναι πολύ σηµαντικό ότι εισακούστηκαν περισσό-
τερες από τις προτάσεις και τις τροπολογίες κι έτσι µπορώ να
πω ότι το νοµοσχέδιο έχει περιφρουρηθεί και είναι περισσότερο
άρτιο απ’ ό,τι ήταν όταν πρωτοπαρουσιάστηκε. 

Ξεκινώ από τις λοιπές διατάξεις και συνδέω τη σπουδαία πρω-
τοβουλία που πήρατε, να κάνετε αποδεκτή την πρόταση που είχε
έρθει από το αρχικό νοµοσχέδιο περί κινηµατογράφου, κύριε
Υπουργέ, σχετικά µε τη φορολογία των µικρών αιθουσών και των
θερινών κινηµατογράφων. Θεωρώ εξαιρετική αυτήν την από-
φαση που πήρατε και κάνατε αποδεκτή την πρότασή µας. Αλλά
θα µου επιτρέψετε να τη συνδυάσω µε µια δήλωση του κ. Αλα-
βάνου, του επικεφαλής του Μετώπου Αλληλεγγύης, ο οποίος
ούτε λίγο ούτε πολύ είπε ότι ο Γαβριάς των «Αθλίων» του Βίκτο-
ρος Ουγκώ αν είχε κατέβει χθες στο Σύνταγµα -µιλούσε για τα
επεισόδια βεβαίως- δεν θα ανήκε στα κλειστά µπλοκ των κοµµα-
τικών νεολαιών, αλλά θα έκαιγε µε την παρέα του τράπεζες και
κινηµατογράφους. 

Θέλω να σας διαβάσω ένα εξαιρετικό άρθρο της δηµοσιογρά-
φου Λώρης Κέζα από το «ΒΗΜΑ», το οποίο µε εκφράζει απόλυτα
και το συνυπογράφω. «Τι θα έκανε η κ. Μποβαρύ αν κατέβαινε
στο Σύνταγµα µε τους διαδηλωτές; Επειδή υπήρξε λυσσάρα, θα
έκανε οµαδικό σεξ µε τους κουκουλοφόρους; Μια τέτοια προσο-
µοίωση θα έκανε ο κ. Αλαβάνος αν έπιανε στο στόµα του την
ηρωίδα του Φλοµπέρ».

Ο Βίκτωρ Ουγκώ αφιερώθηκε στο δίπολο επανάσταση-πολιτι-
σµός. Δεν ήταν υποστηρικτής της λογικής «τα σπάζουµε και σφά-
ζουµε», έτσι για να περνάει η ώρα, ούτε αποδεχόταν τα άνευ
στόχου ξεσπάσµατα οργής. Επεισόδια σαν τα προχθεσινά τα
έβρισκε αξιοθρήνητα και τη βία των οδοφραγµάτων απεχθή. Τό-
νιζε δε, ότι οι καταστροφές πρέπει να καταδικάζονται από όποια
πλευρά και αν έχουν προκληθεί. 

Συνεχίζει: Τι θα έλεγε σήµερα ο κ. Αλαβάνος αν ήταν άλλοι οι
δράστες της καταστροφής; Αν τα ΜΑΤ είχαν κάψει τυπογραφεία,
αν επισήµως οι αστυνοµικοί µε τις στολές τους έµπαιναν στα βι-
βλιοπωλεία, αν έκαιγαν κινηµατογράφους; Μάλλον θα αντι-
δρούσε διαφορετικά. Θα θυµόταν τον πολιτισµό, τη σηµασία του
κινηµατογράφου στη διαπαιδαγώγηση της νεολαίας, την αισθη-
τική αξία ενός ιστορικού κτηρίου. Αν η Αστυνοµία είχε κάψει επι-
σήµως το σινεµά, ο κ. Αλαβάνος θα έλεγε ότι το κράτος περιο-
ρίζει την πρόσβαση του λαού στον πολιτισµό. Επειδή, όµως, οι
δράστες είναι κουκουλοφόροι, η βία γίνεται αποδεκτή. Υπάρχουν
δύο µέτρα και δύο σταθµά. 

Περνάω στην τροπολογία που σας έχω καταθέσει και αφορά
στο άρθρο 26.

Σωστά έχουµε µπει στη διαδικασία της σύζευξης των αθλητι-
κών εγκαταστάσεων, κύριε Υπουργέ, που παραχωρούνται στους
ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού. Ξεχάσαµε -και νοµίζω ότι είναι παράλειψη
και θα την κάνετε αποδεκτή- στο µόνιµο και µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου προσωπικό των αθλητικών
εγκαταστάσεων που παραχωρούνται στους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθ-
µού, να δίνεται η δυνατότητα µε αίτησή τους, αυτοδικαίως, να
µεταταχθεί ή να µεταφερθεί µε την ίδια σχέση εργασίας και το
ίδιο ασφαλιστικό καθεστώς στους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, που θα
παραχωρηθούν ή παραχωρούνται -εφόσον το κάνετε αποδεκτό-
και να καταλάβει αντίστοιχα κατά κατηγορία, βαθµό και ειδικό-
τητα κενές οργανικές θέσεις, για τις οποίες κατέχουν τα τυπικά
προσόντα και αν δεν υπάρχουν, προσωποπαγείς που συνιστών-
ται µε την πράξη µετάταξης ή µεταφοράς. 

Τι θέλω να πω µε αυτό; Απλώς ξεχάσαµε το προσωπικό. Κά-
ναµε τις συγχωνεύσεις, αλλά ξεχάσαµε το προσωπικό. Δείτε το.
Νοµίζω είναι κάτι το οποίο µπορεί να λυθεί κατά τη διάρκεια της
διαδικασίας.

Για το θέµα της διαιτησίας έχει σταλεί και επιστολή όπου η ίδια
η Οµοσπονδία Διαιτητών Ποδοσφαίρου συζητά τη σχέση της όχι
µε τα λειτουργικά της, αλλά µε την εκπαίδευσή της. Οι διαιτητές
ποδοσφαίρου εκπαιδεύονται από αναρµόδιους και ακατάλλη-
λους και έχουν µπει τα θεµέλια για την επικράτηση µιας ασύντα-
κτης και απρόσωπης διαιτησίας του ποδοσφαίρου. Προχωρώ την
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επιστολή. Να διορθωθεί η ρηθείσα ασάφεια, να αποκατασταθεί
η σωστή οργάνωση της διαιτησίας του ποδοσφαίρου όπως ίσχυε
πάντα και απέδιδε διαιτητές καλούς, γνώστες του αθλήµατος,
εκπορευόµενους από την ίδια την οικογένειά τους.

Η τροπολογία που προτείνουµε στο σχέδιο νόµου για την αν-
τιµετώπιση της βίας στα γήπεδα είναι η εξής: «Στο ν. 3479/2006
άρθρο 29 µετά τις τελευταίες λέξεις του εδαφίου αυτού (και στην
εν γένει αθλητική νοµοθεσία) αντί τελείας να τεθεί κόµµα και επί-
σης οι λέξεις «επιφυλασσόµενων των διατάξεων των άρθρων 43
και 43α του ν. 2725/1999 όπως ισχύουν»». 

Μία διευκρίνιση ζητώ και νοµίζω ότι είναι απαίτηση και των
άλλων συναδέλφων, γιατί µάλλον δεν έχει γίνει κατανοητή. Ήµα-
σταν έξω στο Εντευκτήριο και προσπαθούσαµε να καταλάβουµε
εάν έγινε αποδεκτή η πρόταση για τις δύο θητείες από τις αµέ-
σως επόµενες εκλογές, που είναι ίσως τον Ιούνιο ή εάν διατη-
ρούµε αυτή τη νοµοθεσία µέχρι τις εκλογές αυτές και έπεται η
διάταξη όπως έρχεται τώρα για τις δύο ουσιαστικά µεθεπόµενες.
Αν έχετε την καλοσύνη, ξεκαθαρίστε το, γιατί υπάρχει µία ασά-
φεια και προσπαθούµε να καταλάβουµε τι ακριβώς συµβαίνει.

Στο άρθρο 42 σωστά προχωρούµε σε µία κατεύθυνση για την
αποκατάσταση των αρχαιολόγων όπως ήταν αίτηµα όλων των
πτερύγων του Κοινοβουλίου. Ξεπερνάµε το εικοσιτετράµηνο. Κα-
θιερώνουµε τα πέντε χρόνια για τους αρχαιολόγους. Ξεχνάµε
όµως ένα άλλο γρανάζι της µηχανής. Θέλω να πω ότι δεν µπο-
ρούµε να εξαιρέσουµε το φυλακτικό προσωπικό, το διοικητικό
προσωπικό και τις καθαρίστριες. Είναι σαν να έχουµε µία µηχανή
εν λειτουργία, αποφασίζουµε να την αναβαθµίσουµε και ξεχνάµε
δύο βασικά ρουλεµάν. Δεν µπορούµε να έχουµε τους αρχαιολό-
γους τακτοποιηµένους έστω και γι’ αυτά τα πέντε χρόνια –έχετε
επιφυλαχθεί και οι δύο Υπουργοί ότι θα το δούµε αµέσως µετά-
και να ξεχνάµε ένα βασικό γρανάζι αυτής της µηχανής έτσι όπως
λειτουργεί σε σχέση µε τη νοµοθεσία που έρχεται πια και να
αφαιρούµε το δικαίωµα στο φυλακτικό προσωπικό, στο διοικη-
τικό προσωπικό και στις καθαρίστριες να έχουν συµµετοχή σε
αυτή την αναβάθµιση. Παρακαλώ, µέσα στην ηµέρα –νοµίζω ότι
έχουµε τη δυνατότητα και το χρόνο- να το δούµε. 

Και βεβαίως, κάτι για το οποίο είχε γίνει έτσι κι αλλιώς συζή-
τηση και στις επιτροπές και στους ΚΤΕ έχει να κάνει µε τους κω-
φούς αθλητές. Έχει γίνει αποδεκτό από το Υπουργείο ότι οι
κωφοί αθλητές θεσµοθετηµένα πια, εντάσσονται στους Παραο-
λυµπιακούς. Έχουν άλλωστε τη δική τους θεσµοθετηµένη θέση
µε τις Παραολυµπιάδες. Παρακαλώ, εάν είναι εύκολο, να επι-
σπεύσουµε τις διαδικασίες γιατί και το Υπουργείο Υγείας, αλλά
και το Υπουργείο Παιδείας συνηγορούν. Απλώς ας επισπεύσουµε
αυτές τις ΚΥΑ προκειµένου να υπογραφούν και πάρα πολύ σύν-
τοµα να έχουµε θεσµοθετηµένη και τη σχέση των κωφών αθλη-
τών και να τους έχουµε ικανοποιηµένους µε όλα τα κριτήρια και
τις σχέσεις που διέπουν την Παραολυµπιάδα.

Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ως τι κύριε Ρον-

τούλη;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με την ανοχή µου

και την άδεια του Σώµατος, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, υπάρχει µία ανησυ-

χία την οποία σας µεταφέρω στην Αίθουσα και την οποία θέλω
να διαψεύσετε ή να επιβεβαιώσετε. Υπάρχει µία έντονη φήµη ότι
η Κυβέρνηση έχει τη σκέψη να οδηγηθεί στην κατάργηση της Γε-
νικής Γραµµατείας Αθλητισµού. Ισχύει ή δεν ισχύει; Θέλω µία κα-
τηγορηµατική διάψευση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν τροπολογίες που γίνονται
δεκτές µε επαναδιατύπωση. Παίρνω τώρα το λόγο, για να µη συ-
νεχίσουν οι υπόλοιποι οµιλητές να θέτουν ζητήµατα. Ίσως
έπρεπε να το κάνω νωρίτερα. 

Η µε γενικό αριθµό 682 και ειδικό αριθµό 36 επαναδιατυπώνε-
ται.

Η µε γενικό αριθµό 729 και ειδικό αριθµό 49 επαναδιατυπώνε-
ται.

Η µε γενικό αριθµό 703 και ειδικό αριθµό 44 επαναδιατυπώνε-
ται.

Επίσης, η µε γενικό αριθµό 746 και ειδικό αριθµό 62 όπως είναι
γίνεται δεκτή και επαναδιατυπώνονται οι µε γενικό αριθµό 636,
687, 732 και 739. Είναι τροπολογίες που έχουν πάρει αριθµούς.
Όσοι τις έχουν καταθέσει γνωρίζουν τους αριθµούς και θα δουν
ότι είναι η δική τους τροπολογία. Θα µοιραστούν ούτως ή άλλως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Προφανώς θα κα-
τατεθούν στα Πρακτικά και θα διανεµηθούν.

Συνεχίστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Στη µε γενικό αριθµό 728 και ειδικό αριθµό 48 γίνεται
δεκτή µόνο η παράγραφος 6. 

Στην τροπολογία της κ. Σακοράφα για τα γυµναστήρια τέθηκε
νοµοτεχνική βελτίωση, δεχθήκαµε δηλαδή εκεί που αναφέρεται
για «κτήριο» να εννοείται ο «χώρος». 

Έχουµε και τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις εδώ πέρα.
Υπάρχει, κύριε Βαρδίκο, και σαφής η αναφορά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς, να κατατε-

θούν στα Πρακτικά και να διανεµηθούν.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.

Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες αναδιατυπώσεις και νοµοτεχνικές βελτιώσεις-προσθήκες,
οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Σε ό,τι σχετίζεται µε το θέµα που ετέθη από τον κ. Ρον-
τούλη, από εσάς το ακούω και εγώ. Δεν έχουµε ακούσει ότι
επίκειται…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το διαψεύδετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ναι, δεν έχω ακούσει –επαναλαµβάνω- κάτι τέτοιο. Τι
θέλετε; Να διαψεύσω κάτι που δεν έχω ακούσει;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Είναι απάντηση,

κύριε Ροντούλη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Δεν έχετε το λόγο. Τον παραπήρατε το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Ροντούλη,

µην παίρνετε αυθαιρέτως το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό! Είναι ο

υπεύθυνος Υπουργός.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Απήντησε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το «δεν έχω ακούσει» δεν είναι

απάντηση. Περιµένουµε από την Κυβέρνηση διάψευση ή επιβε-
βαίωση.

Διαψεύδετε, κύριε Υπουργέ;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κοιτάξτε, υπάρχουν κάποια όρια. Το να παίρνετε το
λόγο µε την ανοχή του Κοινοβουλίου, το να σας δίδεται ο λόγος
από υπέρµετρη δηµοκρατική ευαισθησία και να φτάνετε να απαι-
τείτε τον τρόπο που εµείς θα διατυπώσουµε…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Στο πάτωµα τώρα! Το διαψεύδετε,
κύριε Υπουργέ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Ροντούλη,
σας παρακαλώ. Είναι απάντηση. Ερµηνεύστε τη όπως θέλετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τι απάντηση; Μα δεν απαντάει!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Από εσάς το ακούµε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το διαψεύδετε δηλαδή; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ, η

τροπολογία που κάνετε δεκτή της κ. Σακοράφα δεν είπατε τον
αριθµό. Αν έχετε την καλοσύνη, να αναγνωστεί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Τα κατέθεσα στα Πρακτικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ.
Προχωρούµε στον κ. Νίκο Παναγιωτόπουλο, Βουλευτή Καβά-

λας της Νέας Δηµοκρατίας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω κάποιες σκέψεις για

να δείξω ότι αυτά που νοµοθετείτε σήµερα για τα προσυνεννοη-
µένα παιχνίδια, τα λεγόµενα στηµένα, το στοίχηµα, µέσα από τις
υποθέσεις της λεγόµενης κάθαρσης έχουν άµεση σχέση µε την
έξαρση ή την τιθάσευση του φαινοµένου της βίας στον αθλητι-
σµό σήµερα. 

Πρώτα όµως ένα σύντοµο σχόλιο για το άρθρο 1 περί Εθνικού
Συµβουλίου Αθλητικού Σχεδιασµού. Θα ήλπιζα, πραγµατικά, ότι
µέσα από αυτό το άρθρο θα προχωρήσει η ορθολογική κατα-
νοµή του ποσού κονδυλίων στις αθλητικές οµοσπονδίες. Τι
εννοώ; Για παράδειγµα, τα κριτήρια πρέπει να είναι προφανώς η
διεθνής ανταγωνιστικότητα του αθλήµατος της συνοµοσπονδίας
παγκοσµίως βεβαίως, αλλά και η παράδοση της χώρας στο συγ-
κεκριµένο άθληµα. Για παράδειγµα, η Ελλάδα, όσο και να προ-
σπαθήσει, δεν θα αναπτύξει ποτέ -κατά την άποψή µου προβλέ-
ποντας ασφαλώς- ούτε θα γίνει παγκόσµια δύναµη στο σό-
φτµπολ, τη λεγόµενη µαλακόσφαιρα -η µοναδική περίπτωση που
γνωρίζω που η ελληνική γλώσσα στάθηκε ανεπαρκής να ερµη-
νεύσει µε µετάφραση τον ξένο όρο- το ράγκµπι ή το χόκεϊ επί
χόρτου ή το χόκεϊ επί πάγου. Ό,τι και να κάνουµε δεν θα γίνουµε
δυνάµεις ούτε θα αναπτύξουµε το µαζικό αθλητισµό σε αυτά τα
αθλήµατα. Το να υπάρχουν όµως ή να υπήρξαν ή να έχουν επι-
χορηγηθεί σε αυτά τα αθλήµατα οικίες οµοσπονδίες, ενώ την ίδια
ώρα ο προπονητής της Εθνικής Οµάδας Υδατοσφαίρισης Γυναι-
κών να είναι άνεργος ή να µην τα βγάζει πέρα ή να µην είναι
επαγγελµατικά εξασφαλισµένος και οι αθλήτριες, δευτεραθλή-

τριες Ευρώπης πρόσφατα και πρωταθλήτριες κόσµου λίγο πα-
λαιότερα, να µην έχουν πάρει οδοιπορικά, να έχουν λαµβάνειν
πριµ και να υπάρχουν όλες αυτές οι εκκρεµότητες γύρω από
αυτήν την οµάδα-κόσµηµα για τον ελληνικό αθλητισµό είναι προ-
φανώς µια άσχηµη αντίφαση, µία απόδειξη της απουσίας σχε-
δίου. Ελπίζω όλα αυτά να προβλεφθούν και να διορθωθούν µε
τις προβλέψεις του άρθρου 1.

Πάµε στο άρθρο 13, προσυνεννοηµένοι αγώνες, παράνοµο
στοίχηµα, στηµένα. Εδώ το πρόβληµα είναι παγκόσµιο προφα-
νώς. Η παγκόσµια αθλητική βιοµηχανία, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έκανε τζίρο περίπου 300 δισεκατοµµύρια δολάρια συνο-
λικά. 

Από την άλλη µεριά η παγκόσµια βιοµηχανία του στοιχήµατος
του τζόγου έκανε τζίρο περίπου 350–400 δισεκατοµµύρια δολά-
ρια, δηλαδή αρκετά παραπάνω. Και αυτό µόνο στον αθλητικό
τζόγο. Γιατί αυτή η απόκλιση; Γιατί απλά δεδοµένου του ότι το
50% περίπου αυτού του τζόγου είναι παράνοµο, αναπτύσσεται
σε γκρίζες και µαύρες περιοχές, είναι πολύ δύσκολη και επισφα-
λής η ακριβής εκτίµηση. 

Η ρίζα του κακού έρχεται από την Ασία, µία ήπειρο εθισµένη
στο τζόγο. Σύµφωνα µε στοιχεία του 2001 εκεί ο τζίρος του τζό-
γου ανήλθε σε 350 εκατοµµύρια ευρώ. Πώς αντιµετωπίζεται αυτό
το πρόβληµα; Σύµφωνα µε το διευθυντή των νοµικών υποθέσεων
της FIFA, η συνεργασία µεταξύ των αθλητικών οµοσπονδιών, των
παγκόσµιων φορέων του αθλητισµού και των κυβερνήσεων είναι
πρωταρχικής σηµασίας. Εκεί βρίσκεται η λύση. 

Η FIFA έχει αναπτύξει το σύστηµα έγκαιρης ειδοποίησης για
τους ύποπτους αγώνες, ήδη από το 2004. Η UEFA όµως δεν έχει
στελεχώσει υπηρεσίες ασφαλείας, ενώ η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
έχει νοµοθετήσει σχετικά µε το παράνοµο στοίχηµα και το στοι-
χηµατισµό. 

Σύµφωνα µε διεθνείς παράγοντες του αθλητισµού δεν γίνεται
να λυθεί το πρόβληµα του παράνοµου τζόγου σε εθνικό επίπεδο.
Είναι υπερβολικά περίπλοκο, άρα πρέπει να αναµιχθεί και η In-
terpol. Διασυνοριακές συνεργασίες φορέων, λοιπόν, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Υπάρχει ανάγκη συνεργασίας της πολιτείας
µε την Interpol, τη FIFA, την UEFA, που όπως σας είπα δεν έχει
υπηρεσία ασφαλείας, µε την ΕΠΟ, την οποία διέπει το αυτοδιοί-
κητο και εποµένως εξ ου και οι αντιρρήσεις. 

Η προβληµατική αυτή σχέση της συνολικής συνεργασίας, για
να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα, προέκυψε και στην περίφηµη
υπόθεση της κάθαρσης του καλοκαιριού. Και εξηγούµαι. Αν,
κύριε Υπουργέ, το ουσιαστικό αποτέλεσµα όλων αυτών που συ-
νέβησαν όλα αυτά τα χρόνια στο επαγγελµατικό ποδόσφαιρο
ήταν απλά η διάλυση δύο ΠΑΕ, της Super League και η εξόντωση
δύο ποδοσφαιρικών σωµατείων, Βόλου και Καβάλας -που έχουν
παράδοση στο ποδόσφαιρο και αγωνιστική ποιότητα τα τελευ-
ταία χρόνια, αν θέλετε, εξαιτίας µιας πιθανής παραβατικής συµ-
περιφοράς, που δεν έχει αποδειχθεί ακόµα από τη δικαιοσύνη,
γιατί η UEFA µίλησε για ύποπτα παιχνίδια, όχι για αποδεδειγµέ-
νως στηµένα παιχνίδια- αν όλα αυτά ήταν αποτέλεσµα αυτών των
συµπεριφορών, τότε αυτό δεν είναι πραγµατική κάθαρση, αλλά
επίφαση κάθαρσης. Είναι ελλιπής, προβληµατική κάθαρση, κά-
θαρση µε «οροφή». Και πού είναι η «οροφή»; Είναι ακριβώς εκεί
που τελειώνει η εµβέλεια των µικρών ή µικροµεσαίων και αρχίζει
η εµβέλεια των µεγάλων. 

Έχω απορίες. Στις αµέτρητες τηλεφωνικές συνδιαλέξεις, που
είδαν το φως της δηµοσιότητας και βρίσκονται στα χέρια σας, οι
πρόεδροι που καταδικάστηκαν µε τα σωµατεία τους που εξον-
τώθηκαν, µιλούσαν µόνοι τους; Με ποιους µιλούσαν; Δεν είχαν
συνοµιλητές; Ποιοι ήταν αυτοί; Για λογαριασµό ποιων ενεργού-
σαν; Υπήρχαν σωµατεία από πίσω; Γιατί εσείς εξαντλήσατε την
αυστηρότητά σας στη µία άκρη και µόνο της τηλεφωνικής γραµ-
µής; Τι έγινε µε τους συνοµιλητές; Γιατί αυτοί είναι στο απυρό-
βλητο; 

Εύχοµαι να αντιλαµβάνεσθε τώρα γιατί οι τοπικές κοινωνίες
είναι εξοργισµένες, όχι γιατί κάποιος πρόεδρος τιµωρήθηκε ή
κάποιο σωµατείο διαλύθηκε και εξοντώθηκε αλλά γιατί άλλοι και
άλλα σωµατεία παραµένουν στο απυρόβλητο, στην «απ’ έξω»,
ατιµώρητοι, ανέγγιχτοι, ενώ οι έρευνες διεξάγονται, έχοντας
όµως ήδη παράξει θύµατα. 
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Η Καβάλα, κύριε Υπουργέ, εξαφανίστηκε µε δική σας από-
φαση από τον ποδοσφαιρικό χάρτη, γιατί κάποτε η UEFA έκανε
λόγο για ύποπτα παιχνίδια και πριν οι ηµεδαπές αρχές ερευνή-
σουν και αποφανθούν, εσείς αποφασίσατε και καταδικάσατε,
υποβιβάζοντας το σωµατείο µέσω της Επιτροπής Επαγγελµατι-
κού Αθλητισµού, µιας επιτροπής που ως γνωστόν είναι πλήρως
ελεγχόµενη από την πολιτική ηγεσία. 

Άρα, προέκυψε τιµωρία όχι λόγω στοιχείων και ενδελεχούς
αµετάκλητου ελέγχου αλλά λόγω πολιτικής βούλησης και υπο-
ψιών. Δείξτε, λοιπόν, αν θέλετε να εξαλείψετε το πρόβληµα, βού-
ληση για πραγµατική κάθαρση. 

Προχωρήστε, αλλά παντού. Προχωρήστε, αλλά σωστά. Μην
επιτείνετε την άποψη ότι και στο ποδόσφαιρο υπάρχει ατιµωρη-
σία για κάποιους και εξάντληση αυστηρότητας γι’ άλλους. Γιατί
η αίσθηση ατιµωρησίας µαζί µε τα κοινωνικά αδιέξοδα, καταρ-
ρακώνουν τελικά το κοινό περί δικαίου αίσθηµα, οδηγούν σε
απώλεια ψυχραιµίας τον απλό κόσµο, τον απλό φίλαθλο, σε απώ-
λεια ακόµα και κοινωνικής συνείδησης και αυτά, κύριε Υπουργέ,
είναι που εκτρέφουν και προκαλούν τη βία και τις εξεγέρσεις.
Όσα και να νοµοθετήσουµε, όσες πρόνοιες και να βάλουµε σε
αυτό το νοµοσχέδιο, στις διατάξεις των άρθρων 2, 3, 4 και 5 για
την αντιµετώπιση της βίας, δεν θα λύσουµε πρόβληµα, όσο πα-
ραµένει αυτό το καθεστώς που περιέγραψα.

Μόνο αν αποδοθεί πραγµατική, καθολική και αυστηρή δικαιο-
σύνη, µόνο αν γίνει καθολική κάθαρση σε αυτές τις υποθέσεις
που εκκρεµούν –και ας είναι αυτές η αρχή για κάτι καλό- µόνο
τότε θα δηµιουργηθούν οι πραγµατικές κοινωνικές προϋποθέ-
σεις για την εξάλειψη του φαινοµένου της βίας στον αθλητισµό,
για καθαρό αθλητισµό στην Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα εννέα µαθητές και
µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Γυ-
µνάσιο Ναυπάκτου – 1ο Τµήµα. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχει ζητήσει το λόγο ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κύριε Πρόεδρε, ως προς το ερώτηµα που θέσατε για
την τροπολογία της κ. Σακοράφα, ο λόγος που δεν αναφέρθηκα
σε αριθµό είναι ότι δεν γίνεται δεκτή η τροπολογία. Όµως, γίνε-
ται δεκτό το πνεύµα αυτής που µετατρέπεται µε την επαναδια-
τύπωση κάνοντας δεκτό αυτό που λέει. 

Εν πάση περιπτώσει, επρόκειτο για την τροπολογία µε γενικό
αριθµό 741 και ειδικό 57. Όµως, δεν γίνεται δεκτή, αφού επανα-
λαµβάνεται µε νοµοτεχνική διατύπωση αυτό που ήθελε ακριβώς
η τροπολογία να περιλάβει. Οπότε καλύπτεται µε αυτόν τον
τρόπο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως. Ευχαρι-
στώ, κύριε Υφυπουργέ. 

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής στην Α’ Αθηνών κ. Γρη-
γόρης Ψαριανός. 

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Μετά από τις αλλεπάλληλες συνεδριάσεις της Επιτροπής

Μορφωτικών σχετικά µε το παρόν νοµοσχέδιο, όπου πραγµατικά
έγινε µια πολύ ενδιαφέρουσα συζήτηση και µια ανταλλαγή από-
ψεων, είναι πολύ ευχάριστο το ότι ο Υπουργός και το Υπουργείο
και η Κυβέρνηση δέχθηκαν και ενσωµάτωσαν κάποιες τροποποι-
ήσεις, τροπολογίες και έγινε µια σύνθεση απόψεων. 

Είχα πει ότι θα ξεκινήσω σήµερα από το δεύτερο µέρος, από
τα θέµατα του τουρισµού. Πρέπει να πω ότι µε µεγάλη χαρά
άκουσα και στην επιτροπή ότι θα γίνει µια ειδική συζήτηση για
θέµατα που αφορούν τον τουρισµό και ειδικότερα για το θερµα-
λισµό, για την αξιοποίηση του ιαµατικού τουρισµού και των λου-
τροπόλεων στην Ελλάδα που είναι δεκάδες και οι περισσότερες

από αυτές –να µην αρχίσω τώρα να αναφέρω συγκεκριµένα ονό-
µατα λουτροπόλεων- είναι σε κατάσταση εγκατάλειψης. 

Είναι πολύ ενδιαφέρον ότι, θα γίνει µια συζήτηση στην Επι-
τροπή και θα µπει το θέµα της αξιοποίησης του θερµαλισµού και
του ιαµατικού τουρισµού. Ήδη µε το νοµοσχέδιο αυτό έχουν
γίνει κάποιες σοβαρές αλλαγές, όπως τα γραφεία του ΕΟΤ που
επανέρχονται στον ΕΟΤ. 

Όµως, εδώ πρέπει να κάνουµε την εξής παρατήρηση. Για κά-
ποια από αυτά τα γραφεία ίσως θα έπρεπε να έχουµε, κύριε
Υπουργέ, µια ιδιαίτερη προσοχή, ειδικά µε την Κίνα, τη Ρωσία και
τη Λατινική Αµερική, όπου όλη η Λατινική Αµερική θα υπάγεται
στο γραφείο της Ισπανίας. Ίσως θα έπρεπε να κάνουµε ένα γρα-
φείο ειδικά στη Λατινική Αµερική, ένα δεύτερο γραφείο στη
Ρωσία και ένα τρίτο γραφείο στην Κίνα, επειδή και από αυτές τις
τρεις µεγάλες γεωγραφικές περιοχές της γης έχουµε και αναµέ-
νουµε στο µέλλον να έχουµε πολύ περισσότερη προσέλευση
τουριστών στην Ελλάδα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Είπαµε ότι το τεράστιο κόστος, τη λεηλασία του δηµοσίου χρή-
µατος, που γινόταν στα τουριστικά γραφεία του εξωτερικού
καλώς το αντιµετωπίζουµε και έπρεπε να αντιµετωπιστεί και
καλώς αντιµετωπίζεται αλλά όχι µε τη µείωση ή µε το να µη δί-
νουµε ιδιαίτερη προσοχή σε περιοχές από όπου περιµένουµε αύ-
ξηση του τουριστικού ενδιαφέροντος για την Ελλάδα.

Επίσης, ήταν πολύ θετική η παραχώρηση των κτηρίων και των
ακινήτων που έγινε στους δήµους, όπως είχαµε ζητήσει από την
αρχή και διάφορα άλλα πράγµατα που συζητήσαµε. Τα έχουµε
ξαναπεί εκεί, στις Eπιτροπές. 

Θα ψηφίσουµε σχεδόν στο σύνολο το νοµοσχέδιο. Όµως, πριν
σας πω για την τελική µας απόφαση, πρέπει να µάθουµε αν θα
κάνετε δεκτές τις τροπολογίες για την είσοδο της δηµοκρατίας
στις οµοσπονδίες. 

Για να ενηµερώσουµε τον κόσµο και για να ξέρει ο κόσµος πώς
γίνονται οι εκλογές στις περισσότερες αθλητικές οµοσπονδίες,
πλην του ΣΕΓΑΣ -και νοµίζω και της Oµοσπονδίας για το σκάκι-
στις περισσότερες οµοσπονδίες, όπως το πρώτο κόµµα της Βου-
λής βγάζει και τους τριακόσιους Βουλευτές, έτσι είναι οι εκλογές
στις οµοσπονδίες. Είναι πλειοψηφικό το σύστηµα και είναι ένα
σύστηµα, το οποίο οδηγεί στη δηµιουργία των οµοσπονδιών-µη-
τροπόλεων και έχουµε και ισόβιους προέδρους οµοσπονδιών. Τα
είπαµε στην Eπιτροπή. Τα επαναλαµβάνουµε και τώρα. Υπήρχε
συµφωνία. Έχουµε µητροπολίτες στις οµοσπονδίες. Το είχα ξα-
ναπεί. Το επαναλαµβάνω.

Κύριε Ιωαννίδη, µη γελάτε.
Κύριε Λιάνη, που λείπετε και που συζητούσαµε µαζί, αναφέρο-

µαι και σε όλους τους προηγούµενους Υπουργούς, που ασχολή-
θηκαν µε το θέµα του αθλητισµού, οι οποίοι, αφού έφευγαν,
έλεγαν ότι προσπάθησαν πολλά να αλλάξουν αλλά δεν γινόταν
γιατί «έπεφταν σε τοίχο». 

Θέλω να µου πουν οι ως τώρα Υπουργοί Αθλητισµού ποιος
ήταν αυτός ο τοίχος πάνω στον οποίο έπεφταν; Μπορούν να είναι
λίγο πιο σαφείς; Υπήρχαν συγκεκριµένες αντιδράσεις και αντι-
στάσεις από το καθεστώς των οµοσπονδιών ή των οµοσπονδια-
κών εξουσιών; Ας µιλήσουµε ανοικτά.

Ζητώ από τους Υπουργούς Αθλητισµού, να µας πουν πού έβρι-
σκαν εµπόδια στις αλλαγές που προσπάθησαν και δεν τις έκα-
ναν. Όλοι µου έχουν πει –να µην αναφέρω τα ονόµατά τους- ότι
«προσπαθήσαµε να αλλάξουµε αυτό, αλλά δεν γινόταν», «προ-
σπαθήσαµε να αλλάξουµε εκείνο, αλλά δεν γινόταν», «προσπα-
θήσαµε να αλλάξουµε αυτό, το αλλάξαµε λίγο». Πρέπει κάποια
στιγµή να µιλήσουµε ανοιχτά και να πούµε γιατί δεν γίνονταν όλα
αυτά.

Στο χώρο του ποδοσφαίρου, υπήρχαν πρόεδροι και διοικήσεις
µεγάλων οµάδων πολυπρωταθλητών, οι οποίοι ανέβαζαν και κα-
τέβαζαν ανάλογα µε τις διοικήσεις της ΕΠΟ; Ναι ή όχι; Υπήρχαν
µεγάλες οµάδες που ανέβαζαν και κατέβαζαν τις κυβερνήσεις
στην ΕΠΟ, τη διοίκησή της; Ναι ή όχι; Αν είναι, να πούµε «όχι».
Όλοι οι Υπουργοί, που έχουν διατελέσει Υπουργοί Αθλητισµού,
ας µου πουν ότι δεν έγινε αυτό. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
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ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ:Όλος ο κόσµος ξέρει ποια είναι η
αλήθεια. Δεν θα την πούµε ποτέ; Δεν ξέρουµε ότι στο Υπουργείο
Αθλητισµού ασκούνται τεράστιες πιέσεις από παράγοντες και
επιχειρηµατίες; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Το ΠΑΣΟΚ ψήφισε….
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Δεν µε ενδιαφέρει, κύριε Ιωαννίδη.

Δεν αναφέροµαι στο ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Αυτή είναι η αλήθεια.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Δεν αναφέροµαι στο ΠΑΣΟΚ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Ιωαννίδη, δεν ανα-

φέρθηκε σ’ εσάς. Δεν αναφέρθηκε στο όνοµά σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Κύριε Ιωαννίδη, µην πετάγεστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Έχω δίκιο, σίγουρα.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Μη µε διακόπτετε. Δεν σας έχω δια-

κόψει ποτέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Απευθύνεστε, όµως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Δεν σας έχω διακόψει ποτέ. Πάρτε

το λόγο µετά να µε διαψεύσετε. Δεν είπα για το ΠΑΣΟΚ. Δεν είπα
για τη Νέα Δηµοκρατία. Είπα για τις κυβερνήσεις και για όλους
τους Υπουργούς Αθλητισµού. 

Υπήρχαν και υπάρχουν πιέσεις; Ναι ή όχι; Τώρα, αυτήν τη
στιγµή που συζητείται το νοµοσχέδιο, υπάρχουν οµάδες και οµο-
σπονδίες που «τραβάνε σακάκια»; Ναι ή όχι; Αυτό ρωτάω.

Πρέπει να βάλουµε τη δηµοκρατία στις οµοσπονδίες. Πρέπει
να καταφέρουµε να βάλουµε την απλή αναλογική, που είναι
πάγια θέση όχι µόνο της δικής µας Αριστεράς, της Δηµοκρατικής
Αριστεράς, αλλά και της Νέας Δηµοκρατίας ακόµα. Σε ιδιωτικές
συζητήσεις µε ανθρώπους από τη Νέα Δηµοκρατία άκουγα
«πίεσε λίγο για την απλή αναλογική. Εµείς δεν µπορούµε να το
κάνουµε». Γιατί; Γιατί στο εκλογικό µας σύστηµα έχουµε το 40%
να βγάζει 60% στη Βουλή. Έχουµε ενισχυµένες αναλογικές.
Έχουµε συνηθίσει να φτιάχνουµε εκλογικά συστήµατα, όπως
µας βολεύει και ανάλογα µε τις ανάγκες της επόµενης πιθανο-
λογούµενης κυβέρνησης. Και έτσι, αλλάζουν τα εκλογικά συστή-
µατα διαρκώς. 

Έχουµε ζητήσει πάγιο εκλογικό σύστηµα για όλες τις εκλογές,
στα σωµατεία, στη Βουλή, στους συλλόγους, στους δικηγόρους,
στους δικαστές, στις οµοσπονδίες, παντού. Έχουµε ζητήσει να

υπάρχει δηµοκρατία, πάγιο εκλογικό σύστηµα της απλής αναλο-
γικής. 

Εδώ έχουµε κάνει συγκεκριµένη τροπολογία, τουλάχιστον για
να γίνει ένα µεγάλο βήµα, να µπορεί η δεύτερη παράταξη, η
τρίτη παράταξη να εκπροσωπείται στο διοικητικό συµβούλιο της
οµοσπονδίας. Και ζητήσαµε όχι πάνω από δύο θητείες, για να
µην έχουµε ισόβιους επαγγελµατίες λειτουργούς-µέλη των διοι-
κητικών συµβουλίων των οµοσπονδιών. Αυτά είναι πάγια αιτή-
µατα και τα ζητάµε τώρα. 

Υπάρχουν βελτιώσεις στο νοµοσχέδιο σε όλον τον τοµέα και
στα θέµατα του τουρισµού, µε τις οποίες συµφωνούµε. Για τη
βία στα γήπεδα, για το ντόπινγκ µίλησα και χθες και ξαναµιλή-
σαµε και στις Επιτροπές. Έχω µιλήσει αναλυτικά. Τα δεχόµαστε. 

Αν βάλουµε τη δηµοκρατία στις οµοσπονδίες και στην εκπρο-
σώπηση και όχι πάνω από δύο θητείες, για να σταµατήσουµε να
αντιµετωπίζουµε τις οµοσπονδίες ως µητροπόλεις της Εκκλη-
σίας, εµείς θα στηρίξουµε και θα ψηφίσουµε το νοµοσχέδιο στο
σύνολό του. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γρη-

γόρη Ψαριανό. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Κυρία Πρόεδρε, πριν δώσετε το λόγο, θα ήθελα να
κάνω µία προσθήκη για τον τελευταίο οµιλούντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Υπουρ-
γέ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Στο άρθρο 19 τίθεται παράγραφος 4 ως εξής: «Το
πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 77Α του ν.
2725/1999 αντικαθίσταται ως εξής: « Η Επιτροπή διενεργεί τα-
κτικό έλεγχο τον Ιούνιο κάθε έτους, καθώς και έκτακτο ύστερα
από παραγγελία του Υπουργού Ανάπτυξης ή του Υπουργού Πο-
λιτισµού και Τουρισµού ή αυτεπάγγελτα ή µετά από αίτηση της
ενδιαφερόµενης κατά περίπτωση ΑΑΕ ή ΤΑΑ»». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ να καταχωρι-
στεί στα Πρακτικά και να διανεµηθεί στους κυρίους και κυρίες
Βουλευτές. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερ-
θείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Βουλευτής
Νοµού Μαγνησίας του ΠΑΣΟΚ κ. Κωνσταντίνος Καρτάλης. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού

που απεδέχθη την πρόταση που κατέθεσα χθες το βράδυ µε τον
κ. Εµινίδη, ώστε να τροποποιηθεί το πρώτο εδάφιο της παραγρά-
φου 2 του άρθρου 77Α του ν. 2725/1999, όπως ανακοινώθηκε
προηγουµένως από τον κ. Νικητιάδη.

Το σκεπτικό -για να εξηγήσω- είναι ότι µία ανώνυµη επαγγελ-
µατική οµάδα, µία ΠΑΕ, εν πάση περιπτώσει, όταν καταθέτει το
φάκελο, µπορεί να υπάρχουν ελλείψεις, τις οποίες πρέπει να
διορθώσει σε εύλογο χρονικό διάστηµα. Όταν ο έλεγχος γίνεται
τον Ιούλιο, όπως λέει η κείµενη νοµοθεσία, τότε πολλές φορές
δεν υπάρχει επαρκής χρόνος για να διορθώσει τις ελλείψεις, µε
αποτέλεσµα ο σύλλογος αυτός να µην µπορεί να πάρει πιστοποι-
ητικό. 

Με τη διόρθωση που έγινε αποδεκτή µπορεί η ενδιαφερόµενη
κατά περίπτωση ΑΑΕ ή ΤΑΑ να καταθέσει αίτηση στην επιτροπή
επαγγελµατικού αθλητισµού, ώστε να εξεταστεί ο φάκελος νω-
ρίτερα –ας πούµε τον Φεβρουάριο, τον Μάρτιο- και αν υπάρχουν
ελλείψεις, να έχει τον επαρκή χρόνο να διορθώσει τις ελλείψεις
αυτές και να της χορηγηθεί πιστοποιητικό. 

Αν αυτό ήταν το πνεύµα του νοµοθέτη και την προηγούµενη
χρονιά, είµαι βέβαιος ότι οι προσπάθειες εξυγίανσης που έγιναν
σε οµάδες που είχαν προβλήµατα και έπεσαν σε χαµηλότερες
κατηγορίες, παραδείγµατος χάριν στον Ολυµπιακό Βόλου, στην
Καβάλα και σε άλλες οµάδες θα είχαν λύσει αυτό το πρόβληµα
και θα είχαµε µια κατάσταση καθαρά εξοµαλυµένη. 

Τώρα είναι στο χέρι των οµάδων να δροµολογήσουν φακέλους
που είναι πλήρεις και να έχουν το χρόνο να τους διορθώσουν.

Θεωρώ ότι η συγκεκριµένη εξέλιξη είναι µία θετική εξέλιξη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα τη συνεδρίαση

και σε πάρα πολλές περιπτώσεις έγινε εκτενής συζήτηση για τη
βία. Μας έχει κλονίσει, βεβαίως, όλους η βία η οποία αποτυπώ-
θηκε την Κυριακή στην Αθήνα και σε άλλες ελληνικές πόλεις. 

Νοµίζω ότι έχουµε φθάσει σε ένα σηµείο στο οποίο πρέπει να
συµφωνήσουµε όλοι ότι δεν µπορεί να είναι ανεκτή η βία. Πρέπει
η κοινωνία που θέλει να διαδηλώνει ειρηνικά, να εξασκεί το δι-
καίωµα που της παρέχει το Σύνταγµα της χώρας και να το κάνει
χωρίς να κινδυνεύει από συµπεριφορές κουκουλοφόρων και
άλλων. 

Γι’ αυτό το λόγο, καλωσορίζω όλες αυτές τις ρυθµίσεις που
έχει το νοµοσχέδιο για την αντιµετώπιση της βίας, για την αυστη-
ροποίηση των ποινών, για τη δυνατότητα κοινωνικού έργου, όταν
είσαι παραβάτης, για τη δυνατότητα να είναι αυστηρή η πολιτεία,
όταν υπάρχει υποτροπή στην παράβαση.

Όπως είπε χθες και ο κ. Εµινίδης, την προηγούµενη χρονιά
τρεις χιλιάδες αθλητικοί αγώνες κάθε φύσεως στην Ελλάδα απα-
σχόλησαν αθροιστικά εκατόν είκοσι χιλιάδες αστυνοµικούς για
τη φύλαξη των θεατών, αλλά και των διαιτητών, των ποδοσφαι-
ριστών και των αθλητών εν γένει και δαπανήθηκαν γι’ αυτό 12,7
εκατοµµύρια ευρώ.

Όµως, πρέπει να συµφωνήσουµε ότι πρέπει να εφαρµοστούν
οι νόµοι. Αυτό το λέω µε αφορµή τη συζήτηση που γίνεται τις τε-
λευταίες δύο ηµέρες για το θέµα της Νοµικής Σχολής του Πανε-
πιστηµίου Αθηνών. Θυµίζω ότι ψηφίσαµε πριν από λίγους µήνες
το ν. 4009 που προέβλεπε την κατάργηση του ασύλου. Δεν
µπαίνω στη λογική αν έπρεπε να υπάρχει ή όχι. Αυτή είναι µία
άλλη συζήτηση. Καταργώντας το άσυλο, εξοµοιώσαµε τους πα-
νεπιστηµιακούς χώρους µε τους κοινούς χώρους, όπου διαπράτ-
τεται µία αξιόποινη πράξη, στην οποία επιβάλλεται να υπάρχει
επέµβαση της Αστυνοµίας ή εν πάση περιπτώσει µέριµνα των ει-
σαγγελικών αρχών.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα είναι ότι οι
πανεπιστηµιακοί χώροι δεν απαιτούν έγγραφο των πρυτανικών
αρχών. Είναι όπως οι υπόλοιποι άλλοι χώροι στη χώρα, όπου αν
διαπιστώσει ένας από εµάς, οποιοσδήποτε πολίτης, ότι υπάρχει
µία αξιόποινη πράξη, µπορεί να ενηµερώσει τις αρµόδιες αρχές
και αυτές να λάβουν µέριµνα. Ας αποφασίσουµε να εφαρµό-
σουµε τους νόµους. Είναι καλοί οι νόµοι αλλά δεν λύνεται το
πρόβληµα µε την ψήφισή τους. Η επίλυση του προβλήµατος προ-

κύπτει όταν οι νόµοι εφαρµοστούν.
Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω κάτι, για το οποίο ξέρω ότι

έχετε την ίδια άποψη, αν θυµάµαι καλά από τη συζήτηση στην
επιτροπή. Θα πρέπει να βρούµε έναν τρόπο, οι αυτόµατες ποινές
που ισχύουν από το σύστηµα της UEFA στους διεθνείς αγώνες,
ακόµα και σ’ αυτούς που πραγµατοποιούνται στα ελληνικά γή-
πεδα από ελληνικές οµάδες, όταν παίζουν στο Champions
League ή στο Europa League, να εφαρµόζονται και στα εθνικά
πρωταθλήµατα. Δεν µπορεί ένας ποδοσφαιριστής, όταν παίζει
αγώνα στο εξωτερικό ή και στην Ελλάδα στο Champions League
να δέχεται φωτοβολίδες στο κόρνερ και εκεί αυτό να τιµωρείται
µε διακοπή του αγώνα και όταν αυτό συµβαίνει µαζικά σε ελλη-
νικά γήπεδα, να µην υπάρχει καµµία απολύτως ποινή, παρά µόνο
µία πειθαρχική ποινή από το αρµόδιο όργανο, ένα πρόστιµο. Αν
δεν υπάρχουν αυτόµατες ποινές, οι Έλληνες φίλαθλοι, οι Έλλη-
νες οπαδοί –όπως θέλει να τους ονοµατίσει ο καθένας, γιατί
υπάρχουν και φίλαθλοι και οπαδοί- θα έχουν άλλη συµπεριφορά
εντός της χώρας και άλλη συµπεριφορά στους αγώνες που είναι
διεθνείς είτε είναι εντός της χώρας είτε είναι εκτός της χώρας.

Νοµίζω ότι η λύση είναι απλή και εκεί πρέπει να δροµολογή-
σουµε την προσπάθειά µας. Εκεί πρέπει να ανταποκριθούν και
τα συλλογικά όργανα του ελληνικού αθλητισµού, τα οποία πολ-
λές φορές βγάζουν σπουδαίους και πύρινους λόγους για τη βία
στα γήπεδα και την αντιµετώπισή της και όταν έρχεται η κρίσιµη
στιγµή, χαϊδεύουν τους παραβάτες, αντί να λαµβάνουν πραγµα-
τικά σκληρά µέτρα για την επίλυση του προβλήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλωσορίζω το άρθρο 38 και
την πρόθεση του κ. Γερουλάνου που αποδείχθηκε στο κείµενο
που µας διανεµήθη να τροποποιηθούν οι διατάξεις, ώστε αυτά
τα ακίνητα να περιέρχονται στους οικείους δήµους. Είναι µία λο-
γική εξέλιξη, γιατί µ’ αυτόν τον τρόπο έχεις την αρχή της εγγύ-
τητας που είναι πάντα σηµαντική και παρακολουθεί και το
πνεύµα του «Καλλικράτη».

Καλωσορίζω, επίσης, τη νοµοτεχνική διόρθωση την οποία µας
διανείµατε, µε την οποία µπορεί και επιπλέον ακίνητα να δοθούν
σε δήµους από την ΕΤΑ ή από τον ΕΟΤ µε κοινές υπουργικές
αποφάσεις. Θα πρότεινα µόνο για νοµοτεχνικούς λόγους –ήσσο-
νος σηµασίας είναι αυτό που λέω- να προσαρτηθεί αυτή η νοµο-
τεχνική διόρθωση στο άρθρο 38 στο τέλος και όχι στο άρθρο 36,
γιατί το άρθρο 38 είναι αυτό που µιλά για την παραχώρηση ακι-
νήτων στους δήµους. 

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Έγινε άρθρο 36.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Έγινε άρθρο 36, όπως µου λέει

ο κ. Εµινίδης. Άρα, λοιπόν, ξεχάστε τη νοµοτεχνική διόρθωση.
Εκεί, λοιπόν, θα έχουµε τη δυνατότητα να συζητήσουµε για

την παραχώρηση και άλλων ακινήτων, για παράδειγµα στο Δήµο
Βόλου, όπως του αρχοντικού στη Μακρινίτσα, του αρχοντικού
Ξηραδάκη και ενδεχοµένων και κάποιων «ΞΕΝΙΑ» που λειτουρ-
γούν εκεί, τα οποία δεν έχουν περιληφθεί στον πίνακα, αλλά µπο-
ρούν να περιληφθούν σε δεύτερη φάση µε βάση αυτήν τη
δικαιοδοτική διατύπωση, την οποία µας µοιράσατε.

Όσον αφορά το άρθρο 25, για την παραχώρηση των αθλητι-
κών εγκαταστάσεων στους δήµους, συµφωνώ απολύτως ότι θα
πρέπει να γίνεται µε σύµφωνη γνώµη του δήµου ή της περιφέ-
ρειας. Αυτό είναι πολύ σηµαντικό, γιατί διαφορετικά, αν η διοί-
κηση πάρει µία απόφαση και µεταφέρει όλες αυτές τις εγκατα-
στάσεις στους δήµους, οι περισσότερες απ’ αυτές τις εγκατα-
στάσεις θα πτωχεύσουν, διότι οι δήµοι έχουν οικονοµικά προ-
βλήµατα και µε το ζόρι λειτουργούν αυτήν τη στιγµή τις δικές
τους αθλητικές εγκαταστάσεις.

Όµως, θα πρότεινα κάτι, κύριε Υπουργέ, στη δεύτερη παρά-
γραφο, εκεί που λέτε ότι αφού µεταβιβαστεί η κυριότητα ή η
χρήση στο δήµο, θα πρέπει το συνολικό κόστος των εργασιών
για την ανέγερση νέων εγκαταστάσεων –ανακαίνιση, επέκταση,
βελτίωση- να καλυφθεί µόνο από το δικαιούχο της παραχώρη-
σης.

Εκεί θα µπορούσαµε να είµαστε πιο ευέλικτοι. Εκεί θα µπο-
ρούσε το κόστος να καλυφθεί και από τον δικαιούχο της παρα-
χώρησης ολικώς ή µερικώς, γιατί υπάρχουν δήµοι που ποτέ δεν
θα έχουν την οικονοµική άνεση. Υπάρχουν εγκαταστάσεις που
έχουν λεηλατηθεί και δεν µπορούν να καλυφθούν από τους δή-
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µους. Αυτό το είπα και χθες. Αν πάµε στο σκοπευτήριο στο Ριζό-
µυλο της Μαγνησίας, πραγµατικά η εικόνα που θα δούµε είναι
τραγική.

Ας βάλουµε µια διαζευκτική αναφορά, έτσι ώστε να υπάρχει η
δυνατότητα να αναπτύσσεται συνέργεια µεταξύ του κράτους και
της τοπικής αυτοδιοίκησης µέσα από ένα µνηµόνιο συναντίλη-
ψης, µέσα από µια προγραµµατική σύµβαση που θα δώσει τη δυ-
νατότητα σε κάποιους µη οικονοµικά «επαΐοντες» δήµους να
έχουν µια κάλυψη από την πολιτεία τουλάχιστον για κάποιο χρο-
νικό διάστηµα. 

Και τέλος, όσον αφορά στο άρθρο 42, στο οποίο αναφέρθηκα
και χθες, θα ήθελα να πω ότι πρόκειται για τη διάταξη που αφορά
το προσωπικό που απασχολείται από το Ταµείο Διαχείρισης Πι-
στώσεων για την εκτέλεση αρχαιολογικών έργων. Πρόκειται, δη-
λαδή, για το επιστηµονικό προσωπικό και τους εξειδικευµένους
τεχνίτες σε έργα έρευνας, ανασκαφής, αναστήλωσης κλπ. 

Εκεί, κατά την άποψή µου, θα πρέπει να θεωρήσουµε το αρ-
χαιολογικό έργο ως σύνολο και να δώσουµε τη δυνατότητα της
πρόνοιας της διάταξης, δηλαδή των εξήντα µηνών και της εξαί-
ρεσης του χρόνου αν είναι κοινοτικό πρόγραµµα, όχι µόνο στους
αρχαιολόγους και στο εξειδικευµένο προσωπικό αλλά και σε
όσους στηρίζουν το αρχαιολογικό έργο και την αρχαιολογική
υποδοµή, όπως για παράδειγµα είναι οι φύλακες ή άλλες κατη-
γορίες. Με αυτόν τον τρόπο στηρίζει την ενότητα του αρχαιολο-
γικού έργου ή την ενότητα του αρχαιολογικού πόρου που
χρειάζεται και τους υπόλοιπους συµβασιούχους πλην των αρχαι-
ολόγων και των εξειδικευµένων εργατοτεχνιτών, που προφανώς
έχουν πολύ σηµαντικό έργο να διαδραµατίσουν. Θεωρώ ότι
έχουν µια εξαιρετική συµβολή στην προστασία της πολιτιστικής

κληρονοµιάς της χώρας για την οποία έχουµε όλοι πολύ µεγάλη
ευαισθησία. 

Θεωρώ ότι οι αλλαγές που έγιναν είναι προς τη θετική κατεύ-
θυνση. Επίσης, θεωρώ ότι το νοµοσχέδιο βοηθά να διορθώσουµε
πολλά αρνητικά στον ελληνικό αθλητισµό. Όµως, πάνω απ’ όλα
πρέπει να αλλάξουµε νοοτροπίες και να συµφωνήσουµε ότι µε
πολεµικές συµπεριφορές, δεν πρόκειται ποτέ να διορθωθεί κάτι
και βεβαίως πρέπει όλοι µας να βάλουµε τα δυνατά µας και να
στηρίξουµε τους νόµους που ψηφίζουµε, κάτι που αφορά και την
ψήφο που δώσαµε την Κυριακή. Πρέπει να βοηθήσουµε να εφαρ-
µοστούν όλα αυτά που χρειάζεται η ανάταξη της χώρας. Δεν
έχουµε δικαίωµα να ρίξουµε τις ασπίδες. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Καρ-
τάλη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να κάνω µια ανα-
κοίνωση προς το Σώµα. 

Ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς απέ-
στειλε επιστολή προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο λέγοντας τα εξής: «Κύριε Πρόεδρε, σας γνωρίζω ότι,
σύµφωνα µε το άρθρο 17 του Κανονισµού της Βουλής, Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας –κατά αλφαβη-
τική σειρά- ορίζονται οι Βουλευτές: Νικόλαος Δένδιας Βουλευτής
Κερκύρας, Κωνσταντίνος Μουσουρούλης Βουλευτής Χίου και
Μάριος Σαλµάς Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας». 

Παρακαλώ να κατατεθεί στα Πρακτικά. 
(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Βουλευτής
Ηλίας του ΠΑΣΟΚ κ. Ιωάννης Κουτσούκος. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, θεωρώ υποχρέωσή µου να

χαιρετίσω και να συνδράµω την προσπάθεια που κάνετε να αντι-
µετωπίσετε µέσα από τις διατάξεις του νοµοσχεδίου τα φαινό-
µενα της βίας, τα φαινόµενα που δυσφηµούν τον αθλητισµό.
Πιστεύω ότι οι ρυθµίσεις που εισάγονται για την ποινική αντιµε-
τώπιση της βίας, για τον έλεγχο του ντόπινγκ, για τους κανόνες
στις λειτουργίες των λεσχών, οι διατάξεις για τις συγχωνεύσεις
και µια σειρά από άλλες ρυθµίσεις, θα συντείνουν στην αντιµε-
τώπιση του φαινοµένου, το οποίο, βεβαίως, έχει και µια κοινωνική
διάσταση και έναν κοινωνικό χαρακτήρα. Όµως, δεν είναι η ώρα
να αναφερθούµε σ’ αυτό. 

Απ’ ό,τι διαπίστωσα από τη συζήτηση, εκείνο που έχει σηµασία
είναι ότι το νοµοσχέδιο και η Βουλή στέλνουν ένα µήνυµα ότι σ’
αυτά τα φαινόµενα δεν πρέπει να υπάρξει καµµία ανοχή, ότι πρέ-
πει να επέλθει κάθαρση και διαφάνεια παντού και ότι όλοι αυτοί
οι παράγοντες, οι µεσάζοντες που ασχολούνται και πολλές
φορές µιλούν και µε έναν απαξιωτικό τρόπο και για το πολιτικό
σύστηµα και τις λειτουργίες του, δεν µπορεί να χειροκροτούνται
από τους οπαδούς και ορισµένους φιλάθλους, την ώρα που το
υπόλοιπο σύστηµα λοιδορείται. Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, νο-
µίζω ότι είναι υποχρέωση δικιά µας να στηρίξουµε την προσπά-
θεια που κάνετε, την οποία έτσι κι αλλιώς την έχει χαιρετήσει η
κοινωνία. 

Πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, ότι
στην περιοχή µου, στον Πύργο και στην Αµαλιάδα, ζούµε τα τε-
λευταία χρόνια µία µάχη λεσχών µε δυναµίτες, µε φωτιές και ευ-
τυχώς δεν έχουµε θρηνήσει ακόµα ανθρώπινα θύµατα και δεν
βρέθηκε ένας άνθρωπος, δεν βρέθηκε ένας εισαγγελέας, δεν
βρέθηκε ένας παράγοντας, να παρέµβει σ’ αυτήν την απαράδε-
κτη κατάσταση. Πιστεύω ότι οι διατάξεις του νοµοσχεδίου και η
ποινική αντιµετώπιση και οι κανόνες στη λειτουργία των λεσχών,
µπορούν να βάλουν ένα τέλος σ’ αυτήν την ιστορία.

Επίσης, µου επιτρέπετε σ’ αυτόν το λίγο χρόνο να κάνω µια
αναφορά στο ζήτηµα της δηµοκρατίας στους συλλόγους και στις
οµοσπονδίες, για το οποίο αναφέρθηκε νωρίτερα και ο κ. Ψαρια-
νός. Εκτιµώ ότι τα πλειοψηφικά συστήµατα, αυτά που δεν επι-
τρέπουν να ακουστεί καµµιά άλλη άποψη, οδηγούν σε µονοκρα-
τορίες, οδηγούν τελικά σε καθεστώτα τα οποία βλάπτουν όλους
τους συλλογικούς θεσµούς είτε αυτοί οι συλλογικοί θεσµοί είναι
συνδικάτα είτε είναι κόµµατα είτε είναι αθλητικές οργανώσεις.
Από την άλλη µεριά, πολλές φορές και η απλή αναλογική, που
λέµε, οδηγεί στην πλήρη παραταξιοποίηση και έτσι ζητήµατα κοι-
νωνικά που θέλουν ευρύτερες συναινέσεις και συνεννοήσεις, µε-
τατρέπονται σε καθαρά πολιτικά. Αυτό, όµως, δεν πρέπει να µας
εµποδίσει να βάλουµε τη δηµοκρατία παντού. Και υπάρχουν
ιδέες για αναλογικότερα συστήµατα που θα δώσουν αυτή τη δυ-
νατότητα. Πιστεύω ότι θα έρθει η ώρα –αν δεν είστε σήµερα έτοι-
µοι, κύριοι Υπουργοί, να αποδεχτείτε προτάσεις που έχουν
κατατεθεί- να τα συζητήσουµε αναλυτικά.

Θέλω να τελειώσω µε τούτο την τοποθέτησή µου. Είδα ότι η
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου είχε ένα κλίµα συνεννόησης και
συνεργασίας µε τους Βουλευτές και θέλω να το χαιρετήσω, γιατί
έκανε αποδεκτές πάρα πολλές τροπολογίες και νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, που είχαν να κάνουν ακριβώς µε παρεµβάσεις Βου-
λευτών. Και θέλω να το χαιρετήσω, γιατί αυτός πρέπει να είναι ο
ρόλος και ο χαρακτήρας της κοινοβουλευτικής διαδικασίας, µια
και είµαστε σε µία δύσκολη εποχή που το Κοινοβούλιο αναγκά-
ζεται να θεσπίζει µέτρα κάτω από αναγκαστικά χρονοδιαγράµ-
µατα, για να υπηρετήσει ευρύτερους σκοπούς εθνικούς και
πατριωτικούς και πολλές φορές για το λόγο αυτό και λοιδορείται
και δηµιουργούνται εντάσεις που απαξιώνουν το χαρακτήρα του
και το κατεβάζουν ακόµα παραπέρα στα µάτια της κοινής γνώ-
µης. Θέλω να σας συγχαρώ, λοιπόν, που επιδείξατε αυτό το
πνεύµα της συνεννόησης και της συνεργασίας σε µία κοινοβου-
λευτική διαδικασία.

Επίσης, κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, θέλω να σας ευ-
χαριστήσω και για έναν ακόµα λόγο. Κύριε Υπουργέ, όταν επι-
σκεφτήκαµε µαζί την Αρχαία Ολυµπία, θυµάστε ότι ήρθαν µερικά

παιδιά που είχαν τελειώσει το ΙΕΚ των φυλάκων και είπαν «εν
πάση περιπτώσει, έφτιαξε το κράτος ένα ΙΕΚ, µας έδωσε ένα
χαρτί, να µην µπορούµε να το αξιοποιήσουµε πουθενά;». Με
χαρά βλέπω ότι αποδέχτηκε νωρίτερα ο κ. Νικητιάδης στις νο-
µοτεχνικές βελτιώσεις την πρόταση που του είχα στείλει γραπτά.
Έχει να κάνει ακριβώς µε την ικανοποίηση αυτού του αιτήµατος.
Δηλαδή δίνουµε τη δυνατότητα σε αυτά τα παιδιά που έχουν µία
εξειδίκευση να µπουν σε εκείνο το προσωπικό που µπορεί να
απασχολείται πέραν των ορίων που προβλέπει το σχετικό προ-
εδρικό διάταγµα. Αφορά λίγους ανθρώπους, αλλά είναι µία
πράξη και ευαισθησίας και δικαιοσύνης.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-

τσούκο.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας Β’ Πειραιά,

κ. Αναστάσιος Νεράντζης.
Παρακαλώ, κύριε Νεράντζη, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πιο πολύ και από ορισµένες αρχικές ατυχείς ρυθµίσεις και πα-

ραλείψεις του νοµοσχεδίου, παραδείγµατος χάριν «οργανωµένες
µετακινήσεις, λέσχες φίλων αθλητικών σωµατείων, κωλύµατα εγ-
γραφής, είσοδος µη κοινοτικού επενδυτού κ.λπ.» µε προβληµα-
τίζει µια σειρά από γεγονότα, τα οποία θα θέσω σε πολύ σύντοµο
χρονικό διάστηµα.

Υπάρχουν ερωτηµατικά τα οποία παραµένουν αναπάντητα:
Πώς προσπερνάτε, κύριε Υπουργέ, το κυρίαρχο πρόβληµα του
ελληνικού αθλητισµού που είναι σήµερα το οικονοµικό, παράλ-
ληλα µε τη βία; Μετά την κατάργηση όλων σχεδόν των επιχορη-
γήσεων ή το ψαλίδισµά τους δεν µιλάτε πουθενά για το οικο-
νοµικό ισοδύναµο. Πώς θα αναπληρωθούν; Πότε; Θα έπρεπε, για
την πληρότητα της παρεµβάσεώς σας, σε συνεργασία µε το
Υπουργείο Οικονοµικών, να µας λέγατε πώς αντιµετωπίζει η Κυ-
βέρνηση το θέµα της αναπληρώσεως αυτών των πόρων που χά-
θηκαν. Για τις µικρότερες κατηγορίες η έλλειψη αυτή δηµιουργεί
σοβαρά προβλήµατα.

Γιατί, κύριε Υπουργέ, παραλείπετε να εξορθολογήσετε στο νο-
µοσχέδιο αυτό τις ηθικές βραβεύσεις των αθλητών εκείνων που
διακρίνονται και οι οποίες σήµερα έχουν µερικές ανισοσκελισµέ-
νες ρυθµίσεις; 

Γιατί, κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο σας παραλείπει να διορ-
θώσει µερικά κακώς κείµενα στο «στάτους» το φορολογικό και
το ασφαλιστικό που αφορά τους αθλητές και τους προπονητές; 

Γιατί το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, δε ρυθµίζει την αναδρο-
µική αναγνώριση ως συντάξιµου χρόνου εκείνου του διαστήµα-
τος, το οποίο κάποιοι ποδοσφαιριστές πέρασαν αµειβόµενοι σε
επαγγελµατικές κατηγορίες; 

Γιατί ακροβατείτε στο αυτοδιοίκητο, σχετικά µε το άρθρο 19;
Δεν γνωρίζετε άραγε ότι έτσι θέτετε εν αµφιβολία το αυτοδιοί-
κητο της ΕΠΟ; Έτσι όπως είναι το κείµενό σας, κύριε Υπουργέ,
θέτει ευθέως θέµα αµφισβητήσεως, για να µην πω παραβιάσεως,
του αυτοδιοικήτου της ΕΠΟ. Επίσης, θέτει σε κίνδυνο δεινό απο-
βολής τις οµάδες οι οποίες θα αγωνιστούν σε ευρωπαϊκά πρω-
ταθλήµατα. 

Μας διαβιβάστηκε ότι έχετε ήδη αποδεχθεί πως η διάταξη
αυτή θα ισχύσει, µέχρις ότου η ΕΠΟ διατυπώσει και δηµοσιεύσει
το σχετικό ποινολόγιο. Αν αυτό µας µεταδόθηκε ακριβώς, τότε
παρακαλώ να το τονίσετε, να περιληφθεί στα πρακτικά, έστω και
ως δήλωσή σας, για να µη δηµιουργείται καµµία παρεξήγηση,
αλλιώς θα έχουµε πρόβληµα. 

Εντύπωση µου έκανε ότι σε αυτές τις τροπολογίες που απο-
δέχεται ο κ. Νικητιάδης, δεν αναφέρθηκε καθόλου –άρα την
απορρίπτει- στην υπ’ αριθµόν 731 τροπολογία, την οποία έχω
υπογράψει εγώ µε άλλους Βουλευτές των τριών κοµµάτων και
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ και του ΛΑΟΣ και αφορά
την κατάργηση της περιβόητης διάταξης του άρθρου 118Α του
ν. 2725/99. Αυτό τι σηµαίνει; Με αυτή τη διάταξη, ευθύνονται εις
ολόκληρον οι διοικητές των ΠΑΕ µε το νοµικό πρόσωπο για τα
χρέη που δηµιουργούνται κατά το χρόνο της θητείας τους. 

Έτσι όπως το έχετε διατυπωµένο, σηµαίνει ότι αυτή τη δηµι-
ουργία χρεών την αποσυνδέετε από την υπαιτιότητα -ο κ. Νικη-
τιάδης πιστεύω ότι µε καταλαβαίνει καλύτερα- και άρα εισάγετε
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αντικειµενική ευθύνη. Αυτός είναι ο σκοπός σας; 
Κύριε Γερουλάνο, η αντικειµενική ευθύνη –δεν ξέρω αν έχετε

σπουδάσει νοµικά- υπάρχει σε έκτακτες περιπτώσεις. Περνάτε
το δρόµο, πέφτει µια ταµπέλα στο κεφάλι σας –να χτυπήσουµε
ξύλο- και ευθύνεται ο κύριος της ταµπέλας αν δεν τη συντηρεί
καλά. Έχετε ένα σκύλο, δαγκώνει εµένα και ευθύνη έχετε εσείς. 

Σε τέτοιο ακραίο σηµείο θέλετε να τραβήξουµε την ευθύνη των
διοικητών, των διευθυνόντων συµβούλων και των προέδρων των
ΠΑΕ; 

Εν πάση περιπτώσει, γιατί να εξακολουθεί αυτή η διάκριση µε-
ταξύ των κοινών ανωνύµων εταιρειών και των ΠΑΕ; Γιατί και οι
ΠΑΕ τι είναι; Νοµικά, οι ΠΑΕ είναι καθαρές ανώνυµες εταιρείες.
Και αυτό θα το καταλάβαινα για το δηµόσιο, δηλαδή τα προ-
εδρεία, οι διευθύνοντες σύµβουλοι των ΠΑΕ να ευθύνονται
έναντι του δηµοσίου για τα χρέη που συνάπτουν οι ΠΑΕ κατά τη
διάρκεια της θητείας τους. Αυτό, όµως, ούτως ή άλλως ισχύει µε
άλλη διάταξη. 

Εποµένως, κατά τη δική µου άποψη, αφού έχει διασφαλιστεί
το δηµόσιο µε την ευθύνη των διοικούντων θα πρέπει ολόκληρη
αυτή η διάταξη του άρθρου 118Α παράγραφος 4 του ν. 2725/99
να απαλειφθεί και να γίνει δεκτή η τροπολογία που έχουµε κα-
ταθέσει περίπου δέκα Βουλευτές όλων των κοµµάτων, σχετικά
µε αυτό το θέµα. 

Εµείς είχαµε επισηµάνει ορισµένες σοβαρές παραλείψεις του
νοµοσχεδίου αυτού. Σας είχαµε πει να το ξαναδείτε και εσείς
προχωρήσατε. Είναι δικαίωµά σας. Τουλάχιστον κάντε αποδε-
κτές αυτές τις παρατηρήσεις τις οποίες κάνουµε και οι οποίες
προκύπτουν από τη βαθιά γνώση, όλων ηµών που συµπράτ-
τουµε, του αθλητισµού και των συνθηκών υπό τις οποίες σήµερα
το ποδόσφαιρο και άλλα αθλήµατα διεξάγονται. 

Παρακαλώ να ξαναδείτε την τροπολογία, κύριε Υπουργέ, και
να κάνετε δήλωση για το άρθρο 19 ότι δηλαδή θα ισχύσει µέχρις
ότου η ΕΠΟ αναγνωρίσει και ανακοινώσει το νέο της ποινολόγιο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Νε-
ράντζη.

Το λόγο έχει για προτασσόµενη δευτερολογία ο κ. Δηµήτριος
Παπουτσής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε στο τέλος της συ-

ζήτησης µιας πολύ σηµαντικής νοµοθετικής ρύθµισης που
αφορά στην κοινή προσπάθεια για µία σωστότερη ρύθµιση πολ-
λών από τα µεγάλα και σηµαντικά προβλήµατα που έχουµε στη
χώρα µας αναφορικά µε τον αθλητισµό. Μεταξύ άλλων γίνεται
προσπάθεια να αντιµετωπιστούν τρία βασικά προβλήµατα τα
οποία υποβιβάζουν στη συνείδηση των Ελλήνων φιλάθλων τον
αθλητισµό της χώρας µας συνολικότερα. Αναφέροµαι στη βία,
στο ντόπινγκ και στα στηµένα παιχνίδια που αφορούν κυρίως το
χώρο του ποδοσφαίρου αλλά που εκτείνονται και σε άλλα αθλή-
µατα.

Θα σταθώ ιδιαίτερα στο άρθρο 2, το οποίο προβλέπει την εκ
νέου ενεργοποίηση, την αναβάθµιση και την περαιτέρω ενίσχυση
της Διεθνούς Επιτροπής κατά της Βίας, της λεγόµενης ΔΕΑΒ.
Παράλληλα στις αρµοδιότητες της ΔΕΑΒ προστίθεται η συνερ-
γασία µε τις αστυνοµικές αρχές για την αντιµετώπιση των στη-
µένων αγώνων και την παρακολούθηση της εφαρµογής των
νόµων που αφορούν στο φαινόµενο της βίας. 

Ιδιαίτερη σηµασία για την όλη εξυγιαντική προσπάθεια από
πλευράς του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού έχει το
άρθρο 11 µε το οποίο προβλέπεται -πέραν της µετονοµασίας- η
αναβάθµιση των λειτουργιών του Εθνικού Συµβουλίου Καταπο-
λέµησης Ντόπινγκ το οποίο πλέον θα ονοµάζεται Εθνικός Οργα-
νισµός Καταπολέµησης Ντόπινγκ.

Τέλος, αναφορικά µε τις προσπάθειες αντιµετώπισης των
τριών προαναφερθεισών κύριων παθογενειών του ελληνικού
αθλητισµού, εκτιµώ ότι θα είναι σηµαντική η συνεισφορά του άρ-
θρου 13, µε το οποίο προβλέπεται η αυστηροποίηση των ποινών
και η µετατροπή αυτού του είδους των αδικηµάτων των προσυ-
νεννοηµένων αγώνων σε κακούργηµα. Αυτή είναι ασφαλώς µία
αποφασιστικής φύσεως νοµοθετική ρύθµιση.

Εδώ, βέβαια, θέλω να εκφράσω, κύριε Υπουργέ, όπως το έχω
κάνει και στο παρελθόν, τις σοβαρές επιφυλάξεις µου για το γε-
γονός ότι η πολλά υποσχεθείσα εκ µέρους σας προσπάθεια για
κάθαρση αναφορικά µε τον πολύπαθο χώρο του ποδοσφαίρου
και συγκεκριµένα µε το φαινόµενο των στηµένων αγώνων, εξαντ-
λήθηκε από τα αρµόδια δικαιοδοτικά όργανα της πολιτείας -και
µάλιστα χωρίς επαρκή νοµική τεκµηρίωση από πλευράς ανα-
γκαίων προϋποθέσεων- µόνο στον άδικο υποβιβασµό της Καβά-
λας και του Βόλου από τη Super League. Αυτό βέβαια είναι κάτι
που δεν πείθει τη φίλαθλη κοινωνία της χώρας µας.

Επίσης, στο µέτωπο της υγιούς σχεδίασης της αθλητικής πο-
λιτικής αλλά και του ορθότερου κεντρικού σχεδιασµού από πλευ-
ράς πολιτείας, θέλω να σταθώ στις αθλητικές υποδοµές και
θεωρώ πως είναι θετική η συνεισφορά του άρθρου 1 µε το οποίο
προβλέπεται η σύσταση του εθνικού συµβουλίου αθλητικού σχε-
διασµού. Θα πω επίσης ότι η παράλληλη λειτουργία των περιφε-
ρειακών συµβουλίων αθλητικού σχεδιασµού θα έχει, όπως
εκτιµάται, θετική συνεισφορά.

Τελειώνοντας θα ήθελα να χαιρετίσω από την πλευρά σας την
αποδοχή ενός αιτήµατος που αφορά στη διευθέτηση των εκκρε-
µοτήτων αναφορικά µε τους αρχαιολόγους και το µηδενισµό της
προϋπηρεσίας αυτού του εξειδικευµένου απασχολούµενου προ-
σωπικού, ώστε να µπορούν να εργάζονται µε τις προϋποθέσεις
που προβλέπει πλέον ο νόµος στα συνεχή προγράµµατα του
Υπουργείου Πολιτισµού σε σχέση µε τις αρχαιολογικές ανασκα-
φές και όχι µόνο. Πρόκειται για µία ρύθµιση για την οποία εργά-
στηκα και προσωπικά µαζί µε άλλους συναδέλφους. Χαιρετίζω
την αποδοχή αυτής της ρύθµισης από την πλευρά σας.

Τέλος, θέλω να αναφερθώ στο άρθρο 36, το οποίο µεταφέρει
ακίνητα της εταιρείας «Ελληνικά Τουριστικά Ακίνητα» στους κατά
τόπους δήµους. Χαιρετίζω βέβαια τη ρύθµιση που αφορά στο
ακίνητο «Διόνυσος» στην περιοχή του Αγίου Σύλλα της Καβάλας
το οποίο περιέρχεται στο Δήµο Καβάλας. 

Πρέπει να θυµίσω όµως εδώ, τόσο σε σας όσο και στην υπό-
λοιπη ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού, κύριε
Υπουργέ, την ανάγκη να υπάρξει εκκίνηση των διαδικασιών ανα-
φορικά µε την αξιοποίηση, την παραχώρηση έστω, του «Ξενία»,
ενός παλιού και ιστορικού ξενοδοχείου στη Θάσο ώστε από
«κουφάρι» -που έχει µετατραπεί σήµερα- να µπορέσει να αξιο-
ποιηθεί από τους τοπικά δραστηριοποιούµενους επιχειρηµατίες
γύρω από τον τουρισµό. 

Επίσης, δεν θα πρέπει να µας διαφεύγει της µνήµης η ανάγκη
να αποκαταστήσουµε το πρόβληµα αναφορικά µε το ιστορικό
µνηµείο «Παλατάκι» στη νότια πλευρά της Θάσου στα Λιµενάρια,
όπου επίσης χρειάζεται να γίνει µία αναγκαία προσπάθεια ανα-
καίνισης, αναβάθµισης και συντήρησής του.

Τέλος, θέλω να επισηµάνω, µε αφορµή την ολοκλήρωση της
οµιλίας µου, την ανάγκη να υπάρξει παραχώρηση στο Δήµο Κα-
βάλας του ακινήτου που βρίσκεται στην ακτή Καλαµίτσας στον
οικισµό της πόλης της Καβάλας. Είτε ολόκληρο είτε µόνο η αθλη-
τική εγκατάσταση που υπάρχει αναφορικά µε τη στέγαση αθλη-
τικών δραστηριοτήτων και κυρίως του µπάσκετ το οποίο κυρίως
ακµάζει στην Καβάλα. Είναι ένα αίτηµα που αφορά συνολικά την
κοινωνία του δήµου και τον φίλαθλο κόσµο της Καβάλας και δι-
ευθετεί πολλά προβλήµατα αναφορικά µε την πιο εύρυθµη λει-
τουργία του και την αντιµετώπιση των προβληµάτων υποδοµής
και λειτουργίας. 

Κλείνοντας την τοποθέτησή µου, κυρία Πρόεδρε –και ευχαρι-
στώ για την ανοχή σας ως προς το χρόνο- θα ήθελα να επιση-
µάνω στην ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού την ανάγκη
επίσπευσης, κύριε Υπουργέ…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, τι θα γίνει; Καλό είναι
να το κόβουµε στη µέση για να το διπλασιάζουµε. 

Έχουµε δουλειές, να φύγουµε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, και

επαναλαµβάνω, για την ανάγκη να παρακολουθήσει ο κύριος
Υπουργός, που ούτως ή άλλως το κάνει µε προσοχή ως προς τις
τοποθετήσεις όλων των συναδέλφων. Καλό είναι να ακούει και ο
κ. Ιωαννίδης, ο οποίος εφόσον έχει διατελέσει Υπουργός, θα
µπορούσε να δείξει κατανόηση. Είναι ανάγκη να υπάρξει επί-
σπευση της χρηµατοδότησης ως προς την αποκατάσταση των
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ζηµιών που έχει υποστεί το κολυµβητήριο της Καβάλας. Το κα-
τανοεί και ο κ. Ιωαννίδης αυτό. Το ξέρει. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κατανοώ ότι στη Θεσσαλονίκη δεν
υπάρχει ενιαίος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε, πήρε κα-
νείς το λόγο από το Προεδρείο; Με συγχωρείτε, κύριε Ιωαννίδη,
έχετε δηλώσει να µιλήσετε προτασσόµενη δευτερολογία; 

Παρακαλώ, ολοκληρώστε, κύριε Παπουτσή. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, όµως αφού

εκλάβω την δεύτερη και τρίτη παρέµβαση του κ. Ιωαννίδη που
µε διακόπτει ως υποστηρικτική του ευλόγου και δίκαιου αιτήµα-
τός µου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Είναι υποστηρικτική µε την ψυχή µου. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πρέπει να αποκατασταθεί η στέγη

του νέου κολυµβητηρίου Καβάλας το οποίο ολοκληρώθηκε πριν
από δυο χρόνια. Έχει παραδοθεί στην τοπική κοινωνία και παρ’
όλα αυτά λόγω πληµµελών πιθανών κατασκευών ή άλλων αιτίων
έχει καταστραφεί. Είναι µια δαπάνη. Την έχει υποσχεθεί το
Υπουργείο Πολιτισµού. Ο κύριος Υπουργός και η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού ξέρω ότι θα προβούν
στις ενέργειες για την αποκατάσταση το επόµενο διάστηµα.
Αυτό περιµένουµε βεβαίως όλοι. 

Ευχαριστώ για την υποστήριξη του αιτήµατός µου και από την
πλευρά του κ. Ιωαννίδη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ποιος το παρέδωσε αυτό; Ποιος το

έκανε; 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Ο κ. Ιωαννίδης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

πουτσή. Ισχύουν όλα αυτά που είπατε για την Καβάλα και τον
Ολυµπιακό Βόλου. Τα συνυπογράφει και η Προεδρεύουσα.
Υπάρχουν εξάλλου οι επιστολές, ο Κοινοβουλευτικός Έλεγχος
και όλα τα σχετικά στοιχεία. 

Θα παρακαλούσα για µη προτασσόµενη δευτερολογία τον κ.
Βούγια, να λάβει το λόγο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΒΟΥΓΙΑΣ: Να ευχαριστήσω τον Υπουργό. Δεν θα
τοποθετηθώ, δευτερολογία κάνω σε µισό λεπτό. Δε θα προ-
σθέσω κάτι καινούργιο. 

Νοµίζω πως η κατανόηση που έδειξε ο Υπουργός σε όλη τη
διάρκεια της συζήτησης στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων
και στην παρακολούθηση των αιτηµάτων, των τροπολογιών και
των επιχειρηµάτων όλων των πλευρών της Βουλής στην συζή-
τηση στην Ολοµέλεια, ολοκληρώθηκε απόλυτα µε την αποδοχή
της µιας από τις δυο τροπολογίες, των δυο θητειών, δηλαδή,
όπως ακριβώς είχε κατατεθεί. Ισχύει µάλιστα, απ’ ό,τι κατάλαβα
από τις εκλογές του 2012, από τις αµέσως επόµενες εκλογές. 

Όσο για το αναλογικό σύστηµα συµφωνώ κι εγώ ότι χρειάζεται
ένα είδος διαβούλευσης, ανάλογα µε τις ιδιαιτερότητες της κάθε
οµοσπονδίας. Και αυτό απαιτεί έναν εύλογο χρόνο. 

Εποµένως, δέχοµαι ότι είναι λογικό να αρχίσει να εφαρµόζεται
το νέο αναλογικό σύστηµα από τις µεθεπόµενες στην ουσία
εκλογές. 

Ευχαριστώ και συγχαίρω για άλλη µια φορά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βού-

για. 
Ο κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εγώ δεν θέλω

να µακρηγορήσω ούτε για το θέµα, το οποίο το θεωρώ πάρα
πολύ σηµαντικό. Δεν θεωρώ ότι λύνουµε τα βασικά προβλήµατα.
Αυτό, όµως, είναι άλλη συζήτηση.

Θέλω να υποστηρίξω την τροπολογία του συναδέλφου, του κ.
Χαραλαµπόπουλου, για τη µεταφορά της κυριότητας και ιδιοκτη-
σίας του Εθνικού Αθλητικού Κέντρου «Ματθαίος Λιούγκας» στο
Δήµο Γλυφάδας. 

Θεωρώ, κύριε Υπουργέ, ότι σωστά κάνετε. Αυτό το κόσµηµα
του αθλητισµού της δεκαετίας του ’70 προχθές καταστράφηκε
εξαιτίας του ότι αφήσατε να τελεστεί ένας αγώνας, που δεν θα
έπρεπε να τελεστεί εκεί. Και σήµερα το κόστος της επισκευής
θα το αναλάβει ο δήµος. Αυτό δείχνει µε πόσο σεβασµό και µε
πόση υπευθυνότητα πρέπει να δίνουµε τέτοια κέντρα για διε-
θνείς αγώνες, όταν αποτελούν βασικό στοιχείο για τον περιφε-

ρειακό αθλητισµό και όχι τον κεντρικό. Θεωρώ, λοιπόν, ότι πολύ
καλά κάνετε και το µεταφέρετε στο δήµο.

Θεωρώ, δε, ότι η γενική διάταξη που φέρνετε για τη µεταφορά
τέτοιων αθλητικών κέντρων στην κυριότητα των δήµων, θα πρέ-
πει να βελτιωθεί. Σας το είπα και χθες. Θα πρέπει, εκτός από τη
χρήση, να µεταφέρετε και την κυριότητα στους Οργανισµούς Το-
πικής Αυτοδιοίκησης, ώστε να µπορούν, πραγµατικά να αξιοποι-
ήσουν µέσω της κυριότητάς τους και την οροφή, βάζοντας
φωτοβολταϊκά συστήµατα, να αξιοποιήσουν και τον εξωτερικό
χώρο, ώστε βάζοντας διαφηµίσεις, να έχουν έσοδα αυτά τα
µικρά παλάτια του αθλητισµού που βρίσκονται σε όλη την περι-
φέρεια και µπορούν οι δήµοι να τα αξιοποιήσουν προς όφελος
των δηµοτών τους και της αθλούµενης νεολαίας.

Ευχαριστώ για τη ρύθµιση. Υποστηρίζω την τροπολογία του
συναδέλφου κ. Χαραλαµπόπουλου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Βαρβιτσιώτη.

Ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Γκιόκας έχει ζητήσει για ένα λεπτό το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Για ένα λεπτό µόνο, κυρία Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εµείς δεν θα πούµε

τίποτα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Γκιόκα, µε συγχω-

ρείτε.
Κύριε Ιωαννίδη, ρωτήσαµε αν θα δευτερολογήσουν οι εισηγη-

τές και είπατε «όχι».
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Να πούµε για τις τροπολογίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Τότε, λοιπόν, κύριε Γκιό-

κα, επιτρέψτε µου να ακολουθήσω τη σειρά.
Το λόγο έχει ο κ. Εµινίδης.
Θα εξαντλήσετε τα τέσσερα λεπτά, κύριε Εµινίδη;
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Θα δούµε, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω όλες τις πλευρές της Βουλής και

ιδιαίτερα τον Υπουργό, διότι πραγµατικά µετά από µία έντονη
διαβούλευση το νοµοσχέδιο, µε όλες τις αλλαγές οι οποίες έγι-
ναν, θα δώσει µία ώθηση από αύριο σε πολλούς τοµείς, ιδιαίτερα
για τη βία, το ντόπινγκ και όλα τα θέµατα πλέον τα οποία ρυθµί-
ζει.

Εγώ να πω ότι πράγµατι η τροπολογία για τους Ολυµπιονίκες,
που γίνεται αποδεκτή, είναι προς τη θετική κατεύθυνση. Την πε-
ρίµεναν οι οµοσπονδίες. Λύνει το θέµα µε τους κωφούς αθλητές,
το οποίο πράγµατι είναι ένα θέµα που οφείλαµε εδώ και δύο χρό-
νια να το λύσουµε. 

Επίσης, έτσι όπως τελικά περνάει η διάταξη και µε την αναλο-
γικότητα των εκλογών, αλλά και τις θητείες, δίνετε πιστεύω µία
κατεύθυνση σωστή. 

Από εκεί και πέρα, κύριε Υπουργέ, πιστεύω ότι προσπαθήσαµε
όλοι µαζί, µε το διάλογο που έγινε. Και πολύ σωστά θα διασφα-
λίσουµε το δηµόσιο συµφέρον, το να µην υπάρχει κανένας κίν-
δυνος. Άλλωστε, κάνατε δεκτή και την πρόταση, ώστε ο έλεγχος
να µπορεί να γίνεται πλέον τον Ιούνιο και µε παραγγελία δική
σας, αλλά και αυτεπάγγελτα από τις οµάδες.

Άρα, λοιπόν, µε αυτό λύνεται κι ένα θέµα προς την Επιτροπή,
η οποία Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού θα κάνει τη δική
τους δουλειά. Και, επίσης, η ΕΠΟ µετέπειτα θα κάνει τη δική της
δουλειά.

Άρα, δεν υπάρχει θέµα να συµπίπτουν αυτές οι δύο, η επι-
τροπή µε την ΕΠΟ. Πιστεύω ότι µε την ψήφιση του νοµοσχεδίου
θα λυθεί οριστικά και αυτό το θέµα.

Τέλος, εγώ ως εισηγητής, θα µπορούσα να έχω πει αρκετά
πράγµατα. Δεν το έκανα γιατί είµαι Καβαλιώτης Βουλευτής,
όπως πολύ καλά ξέρετε, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, αλλά
επειδή τέθηκαν κάποια θέµατα, απλά θα ήθελα να ευχαριστήσω
το Υπουργείο που πραγµατικά βλέπει θετικά προτάσεις που θα
αναβαθµίσουν υλικοτεχνικές υποδοµές. Δεν θα πω τίποτα παρα-
πάνω. Η πρόταση που έχουµε καταθέσει έχει γίνει δεκτή και πι-
στεύω από εβδοµάδα να υλοποιηθεί, πλέον, ώστε από Δευτέρα
να έχουµε ανακατασκευές σε χώρους άθλησης. Αυτό θα πω για
να το κλείσω το ζήτηµα και να µην επεκταθώ άλλο.

Κλείνοντας, πιστεύω, κυρία Πρόεδρε, όπως είχα πει και στην
πρωτολογία µου, ότι σ’ αυτό το χώρο µπορούµε όλοι να συνυ-
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πάρξουµε. Με το διάλογο λύνονται όλα εδώ µέσα στο χώρο της
δηµοκρατίας χωρίς παρεµβάσεις, χωρίς οτιδήποτε απέξω. Πι-
στεύω ότι το κάναµε πράξη. Έχω και ένα λόγο να ευχαριστήσω
τους άλλους δύο εισηγητές και τον κ. Ιωαννίδη και τον κ. Ανατο-
λάκη, που και οι τρεις µαζί, όταν ξεκινήσαµε, ήµασταν συγκυβέρ-
νηση, συνεργαστήκαµε και πιστεύω ότι µε τις θετικές προτάσεις
πετύχαµε πάρα πολλά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Εµι-

νίδη.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Ιωάννης

Ιωαννίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ξεκινώ -επειδή βλέπω ότι όλοι ξεκινούν από το χώρο που προ-

έρχονται- από τη Θεσσαλονίκη. Ο µεγαλύτερος αθλητικός οργα-
νισµός αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα είναι ο Οργανισµός της
Θεσσαλονίκης. Ό,τι στάδιο ή κολυµβητήριο υπάρχει είναι µέσα
στον Οργανισµό αυτόν, εκτός από το Καυτατζόγλειο, το οποίο
λόγω δωρεάς δεν µπορεί να µπει.

Εποµένως, εάν τυχόν κάναµε µια διοίκηση, η διοίκηση αυτή
δεν µπορεί να κάνει το παραµικρό, γιατί δεν έχει χρήµατα. Έχει
πάρει 450.000 ευρώ και οι 70.000 ευρώ είναι µόνο το αέριο. Δεν
υπάρχουν µισθοί, δεν υπάρχει τίποτα. Χρειάζονται, κύριε Υπουρ-
γέ, 2 εκατοµµύρια. Ζήτησα από το Υπουργείο Οικονοµικών και
µου απάντησαν ότι θα τα δώσουν. Εσείς είπατε µέχρι να περάσει
το νοµοσχέδιο να µην πάρουν τα λεφτά, γιατί δεν µπορεί το
Υπουργείο Οικονοµικών να δώσει κωδικό για να πάει κάπου συγ-
κεκριµένα. Πάει στη Γραµµατεία του Υπουργείου. Εποµένως,
αυτό το θέµα πρέπει να λυθεί γιατί όλα τα παιδιά της Θεσσαλο-
νίκης ανήκουν εκεί, δεν είναι πλέον µια γειτονιά, είναι όλες οι γει-
τονιές, όλη η Θεσσαλονίκη, δυτική, ανατολική, κέντρο κ.λπ..

Θέλω να πω συγχαρητήρια και ευχαριστούµε για το γεγονός
ότι περάσατε την τροπολογία για τη Διεθνή Επιτροπή Αθλητι-
σµού των Κωφών. Άρα, λοιπόν, να µην υπολείπονται των άλλων
ατόµων µε αναπηρία. Περάσατε το ότι θα κάνουν προπονήσεις
όλοι αυτοί οι αθλητές, οι οποίοι διεκδικούν την Ολυµπιάδα µε
άδεια µε αποδοχές, γιατί ήταν τραγικό να παίρνουν άδεια χωρίς
αποδοχές, η οποία να τελειώνει µετά και να µην µπορούν να πά-
ρουν επιπλέον άδεια. Δεχτήκατε την εισήγηση την οποία έκαναν
τα κόµµατα της Αριστεράς για τον τρόπο εκλογής των οµοσπον-
διών. Αυτό το οποίο µένει είναι να αναπροσαρµόσουµε τα κίνη-
τρα για τους αθλητές. Είναι απαραίτητο. Θα πρέπει, λοιπόν, να
ζητήσουµε όλοι µαζί από την Υπουργό να δει το θέµα. Είναι κατ’
εξαίρεση η είσοδος στα Πανεπιστήµια µε τα µπόνους αυτά από
τα άλλα τα παιδιά, τα οποία δίνουν κανονικά χωρίς µπόνους. 

Το άλλο, το οποίο δεν κάναµε ήταν ότι η Παραολυµπιακή Επι-
τροπή πρέπει να εκλέγεται, όπως η Ολυµπιακή Επιτροπή, από τα
σωµατεία και όχι έξι άτοµα να εκλέγονται και επτά να διορίζουµε
εµείς. Δηλαδή, είναι απαράδεκτο σε άτοµα τα οποία έχουν πρό-
βληµα στην Παραολυµπιακή Επιτροπή να τους διορίζουµε εµείς
και µετά να ζητούµε ευθύνη για οτιδήποτε γίνεται από αυτούς.

Θα πρέπει το λιγότερο να βγαίνουν εννιά-δέκα άτοµα από τα
σωµατεία τους και οι υπόλοιποι αριστίνδην να έχουµε τρία
άτοµα, τέσσερα το πολύ, τα οποία να είναι καταξιωµένοι άνθρω-
ποι για να επιβλέπουν και να τους βάλουµε σε αυτή την επιτροπή. 

Περιµένω, κύριε Υπουργέ, όπως ζήτησε ο συνάδελφος εδώ,
µήπως τυχόν κάνετε αποδεκτή την τροπολογία που είναι πολύ
σοβαρή, γιατί θα µπλέξουµε αύριο µε ποινικά αδικήµατα, δη-
λαδή, όπως είπε θα «µας πέφτει η πλάκα στο κεφάλι» και θα
φταίει κάποιος ο οποίος δεν τρόχισε την πλάκα! Γι’ αυτό το λόγο,
αν είναι δυνατόν να κάνετε αποδεκτή την τροπολογία αυτή, την
οποία υπέγραψαν συνάδελφοι από όλες τις πλευρές. Είναι για
να προφυλάξουµε ορισµένα πράγµατα και να µη φτάσουµε σε
ακρότητες. 

Επίσης, να πείτε για το άρθρο 19, όπως ζήτησε, ξεκάθαρα και
να ακούσει όλος ο κόσµος ότι η διάθεση της πολιτείας είναι να
κάνει η ΕΠΟ την επιτροπή της η οποία θα επιβάλλει τις ποινές
και να µεταφερθούν όλα αυτά στην ΕΠΟ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Ιωαννίδη. 

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Γκιόκας, ειδικός αγορητής του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για τις τροπολογίες ήθελα να πάρω το λόγο, γι’ αυτό έκανα

χρήση και της δευτερολογίας. Να πω κατ’ αρχάς ότι συµφω-
νούµε µε τις συµφωνίες που αφορούν πρώτον την άδεια µετ’
αποδοχών για την προετοιµασία των αθλητών ενόψει των Ολυµ-
πιακών Αγώνων και δεύτερον, για την τροπολογία που αφορά την
ίση αντιµετώπιση των κωφών αθλητών. Θεωρούµε ότι είναι αυ-
τονόητες αυτές οι ρυθµίσεις. 

Ήθελα, όµως, κύριε Υπουργέ, να πάρω το λόγο για το εκλο-
γικό σύστηµα που αφορά την εκλογή των διοικητικών συµβου-
λίων και των προέδρων των οµοσπονδιών. Βεβαίως, δικό µας
αίτηµα και άλλων δυνάµεων και άλλων φορέων είναι να καθιερω-
θεί, όχι µόνο στις αθλητικές οµοσπονδίες, αλλά παντού, σε όλες
τις εκλογικές διαδικασίες, η απλή αναλογική. Είναι η πιο δηµο-
κρατική διαδικασία που επιτρέπει να ακούγονται και να εκφρά-
ζονται όλες οι απόψεις και όλες οι φωνές. 

Αυτό που κάνετε µε τη συγκεκριµένη ρύθµιση σαφώς είναι κα-
λύτερο από αυτό που υπάρχει σήµερα, όµως, απέχει πάρα πολύ
από το να ικανοποιεί το αίτηµα πολλών για απλή αναλογική. Και
ο τρόπος µε τον οποίο γίνεται η συγκεκριµένη ρύθµιση και πολύ
περισσότερο το γεγονός ότι µπαίνει υπό την αίρεση της διαβού-
λευσης µε κάθε αθλητική οµοσπονδία ξεχωριστά, κατά τη γνώµη
µας, µπορεί να οδηγήσει στο να γίνει αυτή η αναλογικότητα ψευ-
δεπίγραφη επί της ουσίας. Πέρα από το γεγονός ότι µπορεί να
υπάρχουν οµοσπονδίες διαφόρων ταχυτήτων και άλλο εκλογικό
σύστηµα να έχει µια οµοσπονδία, άλλο εκλογικό σύστηµα να έχει
άλλη οµοσπονδία κ.λπ..

Η δεύτερη ένσταση που έχουµε, έχει να κάνει µε τις θητείες.
Εµείς δεν συµφωνούµε µε το πλαφόν των θητειών. Όσοι ψηφί-
ζουν και εκλέγουν, έχουν την αποκλειστική ευθύνη να εκλέγουν
αυτούς που νοµίζουν ότι πρέπει να εκλεγούν στις συγκεκριµένες
θέσεις. Πέρα από το γεγονός ότι η συγκεκριµένη ρύθµιση εστιά-
ζει στο πρόσωπο, για εµάς δεν είναι ζήτηµα προσώπων. Είναι ζή-
τηµα πολιτικής, είναι ζήτηµα σχεδιασµού. Εποµένως, όταν
υπάρχει µια ρύθµιση που εστιάζει στο πρόσωπο, πολλές φορές
ξέρετε µπορεί να λειτουργήσει και αποπροσανατολιστικά. Αλλά-
ζουµε τα πρόσωπα, όµως οι πολιτικές, οι σχεδιασµοί παραµένουν
ίδιοι.

Παρ’ όλα αυτά, επειδή θεωρούµε ότι είναι κάπως καλύτερο
από αυτό που υπάρχει αυτή τη στιγµή, δεν µπορούµε βεβαίως
να το ψηφίσουµε. Ψηφίζουµε όµως «παρών» από αυτή τη σκοπιά,
µε αυτό το ιδεολογικό, ότι είναι ένα βήµα παραπάνω, σε σχέση
µε αυτό που υπήρχε. Όµως, εφιστούµε την προσοχή ότι µπορεί
να καταλήξει αυτή η αναλογικότητα ψευδεπίγραφη. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Γκιόκα.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Γεώργιος Ανα-

τολάκης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα συµφωνήσω µε αυτά που είπε ο κ. Ιωαννίδης

για την Παραολυµπιακή Επιτροπή, κύριε Υπουργέ. Επίσης, σας
ανέλυσε ο κ. Νεράντζης για την τροπολογία 731, γιατί έχουµε
υπογράψει από κοινού και τα τρία κόµµατα και θα θέλαµε αν
µπορείτε να µας εξηγήσετε, γιατί δεν την κάνετε δεκτή. 

Πριν µια, δυο ώρες κάνατε κάτι που δεν κάναµε στις επιτρο-
πές. Βάλατε κάτι πάρα πολύ καλό στο άρθρο 20, την Τράπεζα
της Ελλάδας, το Υπουργείο Εξωτερικών, τις Διεθνείς Αθλητικές
Οµοσπονδίες.

Σας έφερα ένα παράδειγµα για κάποιον γνωστό που είναι στην
Αγγλία, τον κ. Αµπράµοβιτς. Για να πάρει την Τσέλσι έκανε τέσ-
σερις µήνες και µπλέχτηκε και η πολιτεία και η οµοσπονδία. Εµείς
εδώ κάνουµε ακόµα καλύτερα. Βάζουµε την Τράπεζα Ελλάδος,
βάζουµε το Υπουργείο Εξωτερικών, για να δούµε αυτός ο επεν-
δυτής ποιος είναι τελικά.

Στην τροπολογία, µε γενικό αριθµό 728, που είναι για τους
κουφούς, λέµε ναι και πολύ δυνατά. 

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 729 που είναι για τους
ολυµπιακούς αθλητές λέµε ναι. 
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Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 703 για το Εθνικό Αθλητικό
Κέντρο Γλυφάδας λέµε ναι 

Θα ήθελα να µου εξηγήσετε λίγο τι γίνεται όσον αφορά την
τροπολογία που κατέθεσε ο κ. Κουράκης για τους αρχαιολό-
γους. Πώς θα µπορέσουµε να διασφαλίσουµε αν ένα έργο είναι
πάνω από 15.000, παραδείγµατος χάριν 100.000 και υπάρχει κά-
ποιος τρόπος που να το χωρίζουν 10, 10, 10, 10; Καταλαβαίνετε,
κύριε Υπουργέ. Το σπάει και αναλαµβάνει ένας το έργο. Αυτό θα
πρέπει κάπως να το προσέξουµε.

Λέω όχι στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 636 που είναι για
τις οµοσπονδίες και τις θητείες τους. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ και εγώ, κύριε

Ανατολάκη, και για την οικονοµία του χρόνου που κάνατε στην
αγόρευσή σας.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ και
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Αναστάσιος Κουράκης.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Θα επικεντρωθώ στο ζήτηµα της αναλογικής του τρόπου εκλο-
γής. Παρ’ όλο που αναγνωρίζω, κύριε Υπουργέ, ότι κάνετε ένα
βήµα, θεωρώ ότι είναι ατελές. Είναι το µετέωρο βήµα του πελαρ-
γού, το οποίο δεν ολοκληρώθηκε για τους εξής λόγους: Κατ’
αρχάς, η λέξη «αναλογικό» από µόνη της δεν λέει τίποτα. Ανα-
λογικό είναι 90-10, είναι 50-50. Απλή αναλογική είναι κάτι άλλο.
Απλή αναλογική µε πλαφόν είναι κάτι άλλο. Πρέπει να προσδιο-
ριστεί, να οριστεί για να ξέρουµε τι λέµε. Αλλιώς, αφήνει ορθά-
νοιχτο το παράθυρο για το ισχύον σύστηµα της ενισχυµένης
αναλογικής και για ό,τι άλλο θέλουµε. Προφανώς, δεν έχετε
αυτήν την πρόθεση. Γι’ αυτό λέω ότι είναι ηµιτελές. Ειλικρινά,
δεν καταλαβαίνω τι θέλετε να πείτε. Τι θα πει αναλογική; Ως φρα-
σεολογία δεν την έχω ακούσει καµµία φορά. Ξέρω την ενισχυ-
µένη αναλογική, την απλή αναλογική, την απλή και ανόθευτη,
ξέρω το πλειοψηφικό, όλα αυτά. 

Αυτό είναι το προστάδιο, ώστε στη συζήτηση του Υπουργείου
µε τις οµοσπονδίες να γίνεται παζάρι –το λέω στη χυδαία του έκ-
φραση- δηλαδή να παζαρεύει και να πιέζει. Και όσο πιο δυνατή
είναι η οµοσπονδία και έχει διασυνδέσεις, τόσο υποχωρεί ο εκά-
στοτε Υπουργός είτε είστε εσείς είτε κάποιος άλλος.

Θα πρέπει να µην αφήνει ο νόµος περιθώριο. Και να θέλει, δη-
λαδή να πιεστεί ο Υπουργός, να λέει: Τι να κάνω; Ο νόµος το λέει.
Καταλαβαίνω ότι η διαπραγµάτευση µε κάποια οµοσπονδία αφή-
νει ένα περιθώριο για µια εξειδίκευση. Θα έλεγα, όµως, από την
άλλη πλευρά ότι αφήνει ένα διάπλατο παράθυρο για να µην
εφαρµοστεί τίποτα και ανάλογα µε τη δύναµη και την ισχύ της
οµοσπονδίας να υπάρχει διαφορετικό σύστηµα. Αυτό θα δηµι-
ουργήσει έναν κυκεώνα, όπου κάθε οµοσπονδία θα λέει «Γιατί
εκείνοι έτσι και εµείς αλλιώς;» Γιατί έχει ιδιαιτερότητες. «Και
εµείς έχουµε ιδιαιτερότητες». Με αυτήν την έννοια θεωρώ ότι
είναι στρέβλωση.

Άλλη παρατήρηση. Δεν προσδιορίζεται εντός πόσου διαστή-
µατος –δύο µηνών, τριών µηνών, ενός χρόνου- θα βγουν τα προ-
εδρικά διατάγµατα. 

Ξέρουµε ότι, αν δεν προσδιοριστεί ο χρόνος, µπορεί να περά-
σουν και δύο και πέντε και δέκα χρόνια και να µην δικαιωθούν
ποτέ. Δεν πρέπει να πούµε «εντός έξι µηνών», «εντός του ισχύον-
τος έτους»; Να πούµε κάτι.

Το άλλο. Γιατί άραγε θα πρέπει να ισχύσει µετά τις επόµενες
εκλογές; Δεν συνιστά κανέναν αιφνιδιασµό. Όταν πάµε και κά-
νουµε µία τροποποίηση προς το δηµοκρατικότερο, δεν χρειάζε-
ται καµµιά προειδοποίηση. Η προειδοποίηση θα ήταν, αν ξαφνικά
µιλούσαµε για πλειοψηφικό. Τώρα πάρα πολύ ωραία µπορεί να
ισχύσει κανονικά από τις εκλογές αυτές. Αλλιώς, έχει φύγει στο
διάστηµα και µάλιστα, θα έλεγα ότι δίνει την ευχέρεια σε ένα
επόµενο κυβερνητικό σχήµα να αλλάξει κάτι άλλο. Δεν βρίσκω
πραγµατικά καµµία κατοχύρωση. Είναι πάρα πολύ άτολµο. Δεν
θέλω να πω τη λέξη «τύποις», γιατί δείχνει µία διάθεση και αυτό
φαίνεται κυρίως και από τις δύο θητείες. Όπως ξέρετε είναι στην
πρότασή µας οι δύο θητείες και αυτές µετά από εκείνο. Δηλαδή,
αν γίνουν το ’12, οι δύο θητείες είναι το 2020. Ξέρω εγώ; Πάρα
πολύ άτολµο. Εµείς δεν θα συµφωνήσουµε. Θα θέλαµε πάρα
πολύ να έχουµε συµφωνήσει σε αυτήν τη διάταξη. Δε νοµίζω ότι

λύνει κανένα πρόβληµα στην ουσία. Δείχνει µόνο µία διάθεση και
ένα βήµα εξαιρετικά ατελές. Πραγµατικά στεναχωριόµαστε πάρα
πολύ, γιατί, ενώ υπήρχε, όπως είπατε και εσείς, µια πολύ µεγάλη
συναίνεση και έκφραση από όλες τις πτέρυγες, φθάσαµε σε ένα
σηµείο -δεν θέλω να χρησιµοποιήσω βαριές εκφράσεις- να µην
έχουµε κάνει τίποτα, τουλάχιστον σε αυτό το θέµα. 

Για τα υπόλοιπα δεν θέλω να πω. Άλλωστε, πρέπει λίγο να µε-
λετηθούν. Καταλαβαίνω ότι έχουν υιοθετηθεί και µερικές από τις
δικές µας προτάσεις, αλλά ξέρετε ότι από τα µείζονα κρίνονται
τα νοµοσχέδια, διότι το άρθρο 19, ναι, πραγµατικά βάζει κάποια
πράγµατα, προσπαθεί να ελέγξει µε έναν ορισµένο τρόπο. Εδώ
νοµίζω ότι χάσαµε το τρένο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Ζ’ Αν-
τιπρόεδρο της Βουλής και Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τον κ. Αναστάσιο Κουράκη.

Καλείται για δευτερολογία ο κ. Γρηγόρης Ψαριανός και ολο-
κληρώνουµε µε τους οµιλητές.

Έχετε δύο λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι προφανές, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, ότι είναι

πάρα πολύ δειλό το βήµα που κάνουµε, γιατί λέει: «µε την επι-
φύλαξη του άρθρου τάδε». Δεν υπάρχουν επιφυλάξεις στη δη-
µοκρατία. Υπάρχει ένα πρόσχηµα και ένα άλλοθι κάποιων
οµοσπονδιών ότι δήθεν οι µητέρες οµοσπονδίες επιτάσσουν το
πώς θα γίνονται οι εκλογές. Δε νοµίζω να υπάρχει τέτοιο θέµα.
Δε νοµίζω ότι κάποια µητέρα οµοσπονδία στην Ευρώπη λέει ότι
εκεί θα κάνετε τις εκλογές έτσι. Αυτό είναι ένα πρόσχηµα, ένα
άλλοθι για τους φεουδάρχες-µητροπολίτες των οµοσπονδιών.
Γίνεται ένα παζάρι.

Καταλαβαίνω, κατανοώ, κατανοούµε όλοι ότι υπάρχουν ισχυ-
ρότατες αντιδράσεις. Δεν θέλουν οι οµοσπονδίες τη δηµοκρατία,
οι περισσότερες. Κάποιες την έχουν δεχτεί. Κάποιες άλλες θα τη
δεχτούν. Θα δεχτούν και αναλογικότερο σύστηµα. Ας µην είναι
η απλή αναλογική, ας είναι αναλογικότερο. Όχι όµως ο πρώτος
µε 20%, αν πάρει 80%, να τους παίρνει όλους ή, αν πάρει 60%,
να αφήνει και έναν από τους επτά να πάρει κάποιος. Δηλαδή,
αυτό είναι ένα παζάρεµα στο οποίο δεν µπορείτε να αντισταθείτε
απ’ ότι φαίνεται. Είναι ισχυρότατες οι πιέσεις των οµοσπονδιών
και δεν θέλουν οι περισσότερες οµοσπονδίες να µπει η δηµοκρα-
τία. Δεν θέλω να αναφερθώ συγκεκριµένα.

Μετά, το άλλο θέµα είναι ότι πρέπει να γίνεται διαβούλευση
µε κάθε οµοσπονδία. Μετά από τη διαβούλευση, θα γίνει. Μία
µπορεί να σου πει: «Εγώ τους θέλω όλους και επιµένω σε αυτό»
-είναι ένα είδος διαβούλευσης- και να δεχτείς εσύ ένα αναλογικό
µε µία κλωστή απλώς, να αφήσεις ένα περιθώριο ότι: Εντάξει,
µωρέ, αναλογικό. Αφήνουµε έναν στους δεκαπέντε, ας πούµε,
να πάρει και µία άλλη παράταξη ή µία µειοψηφία. Ή θα έχουµε
δηµοκρατία ή δεν θα έχουµε.

Ας µην έχουµε την καλύτερη δηµοκρατία του κόσµου, αλλά να
υπάρχει δηµοκρατική εκπροσώπηση στις οµοσπονδίες. Σ’ αυτό
είµαστε ανυποχώρητοι. Υπάρχουν προφάσεις και άλλοθι που
χρησιµοποιούν οι περισσότερες οµοσπονδίες και υπάρχει η κο-
ρυφαία περίπτωση της ΕΠΟ, που µιλάει συνεχώς για το αυτοδι-
οίκητο, αλλά εάν θέλει το αυτοδιοίκητο και να είναι υπεράνω των
νόµων του κράτους, να έχει και το αυτοχρηµατοδοτούµενο.

Το έχουµε ξαναπεί. Θα επιµείνουµε σ’ αυτό. Θα ψηφίσουµε
όλες τις άλλες τροπολογίες και για τις δύο θητείες που είναι από
τις επόµενες εκλογές, ενώ το παζάρι για το εκλογικό σύστηµα
των οµοσπονδιών είναι από τις µεθεπόµενες. Γιατί από τις µεθε-
πόµενες; Δηλαδή, µετά από δέκα χρόνια και βλέπουµε, αν έχει
υπάρξει το προεδρικό διάταγµα και εάν έχει γίνει η διαβούλευση
µε τις πιο φεουδαρχικές οµοσπονδίες που ανθίστανται περισσό-
τερο;

Ή έχουµε κράτος ή δεν έχουµε. Αν δεν µπορούµε να βάλουµε
τη δηµοκρατία στη λειτουργία του κράτους σ’ όλους τους θε-
σµούς, σ’ όλα τα σωµατεία, σ’ όλες τις οµοσπονδίες, παντού -
εάν όχι την τέλεια δηµοκρατία, τουλάχιστον µία αναλογική
εκπροσώπηση, ώστε να γίνουµε δηµοκρατικότεροι- να πούµε ότι
δεν µπορούµε. Υπάρχουν µεγάλες αντιδράσεις και το κατανο-
ούµε.

Θα ψηφίσουµε «παρών». Θα ψηφίσουµε τα περισσότερα
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άρθρα για τον τουρισµό, όπως και τις περισσότερες τροπολο-
γίες, αλλά για το σύστηµα των εκλογών θα ψηφίσουµε «παρών»,
εάν δεν αλλάξει κάτι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα τρεις µα-
θητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το Γ’ Γυµνάσιο
Ναυπάκτου, το 2ο Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες)

Το λόγο έχει ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γερου-
λάνος.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Θα ξεκινήσω και θα τελειώσω, κυρία Πρόεδρε, µε κάτι
που είπε ο κ. Ψαριανός. Είπε «ή έχουµε δηµοκρατία ή δεν
έχουµε, ή έχουµε κράτος ή δεν έχουµε». Δεν µπορώ να συµφω-
νήσω περισσότερο. 

Για να έχουµε κράτος και δηµοκρατία, το πιο σηµαντικό απ’
όλα είναι τα νοµοσχέδια που φέρνουµε εδώ να είναι σωστά µε-
λετηµένα, να εκπροσωπούν αυτό που πραγµατικά έχει γίνει µέσα
από µία σωστή διαβούλευση. 

Βεβαίως, η πρόταση που είχατε φέρει ήταν µία πρόταση που
πάει τα πράγµατα ακόµη πιο µπροστά και αυτό το βρίσκω θετικό.
Ζήτησα όµως να το περάσουµε σ’ ένα άλλο νοµοσχέδιο. Επιµεί-
νατε να περάσει κάτι τώρα. Τώρα µπορεί να περάσει αυτό. Δεν
έχει να κάνει µε πιέσεις. Σας διαβεβαιώ –και το ξέρετε πάρα πολύ
καλά- ότι µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο υπήρξαν πιέσεις για πολλά
και πολύ µεγαλύτερα πράγµατα. Δεν είναι το θέµα οι πιέσεις. 

Αυτό όµως που είναι πραγµατικά σηµαντικό είναι όταν εµείς
αλλάζουµε κάτι, τουλάχιστον αυτοί –δεν µιλάω µόνο για τις οµο-
σπονδίες, ενδεχοµένως µπορεί να είναι τα σωµατεία ή οι άλλοι
ενδιαφερόµενοι- να µπορούν να ακουστούν. Μέχρι τώρα δεν
είχαν αυτή τη δυνατότητα.

Μ’ αυτό το σύστηµα προσπαθούµε τουλάχιστον να βάλουµε
ένα χρονοδιάγραµµα µέσα στο οποίο θα καταλήξουµε σε συγ-
κεκριµένες αποφάσεις, αλλά τουλάχιστον θα έχουν ακουστεί οι
άνθρωποι στους οποίους αναφέρεται το νοµοσχέδιο. Το θεωρώ
εξαιρετικά σηµαντικό. Το θεωρώ µέρος της δηµοκρατίας µας να
γίνεται συζήτηση και µε τους ανθρώπους τους οποίους αφορά
το νοµοσχέδιο. Αυτό είναι κάτι που προστατεύουµε µ’ αυτόν τον
τρόπο. 

Καταλαβαίνουµε ότι θα θέλατε να πάµε πιο γρήγορα. Στη δη-
µοκρατία είναι πάρα πολύ σηµαντικό να πηγαίνεις έτσι ώστε να
παρακολουθεί η κοινωνία τι κάνεις και να καταλαβαίνει γιατί το
κάνεις. Νοµίζω ότι αυτή η διάταξη µας δίνει αυτό το χρόνο.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Δηµοκρατικά, όχι πιο γρήγορα.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Είναι πολλά θέµατα µέσα σ’ αυτό το νοµοσχέδιο που ίσως
δεν γίνεται απόλυτα κατανοητή η σηµασία τους ή εν πάση περι-
πτώσει δεν συζητήθηκαν επαρκώς. 

Όταν πήραµε την απόφαση να περάσουµε τα ακίνητα της ΕΤΑ
στους δήµους, αυτή ήταν µία πολύ γενναία απόφαση που δεν
έχει πάρει ποτέ το κεντρικό κράτος µέχρι τώρα. Το υπογραµµίζω
γιατί δείχνει µία αλλαγή νοοτροπίας του κεντρικού κράτους. 

Εδώ είχαµε µία κατάσταση που ο εκάστοτε Υπουργός θεω-
ρούσε ότι αυτά είναι δικά του ακίνητα, συµπεριφερόταν λες και
ήταν δικά του ακίνητα, λες και εκείνος έπρεπε να αποφασίζει τι
θα γίνουν. Πήραµε µία πολύ απλή απόφαση. Αν κάτι δεν είχε
αξιοποιηθεί από την ΕΤΑ για µερικά χρόνια, να έχει την ευκαιρία
να το κάνει ο δήµος.

Αυτή ήταν η λογική και µιλήσαµε µε την ΕΤΑ, τους είπαµε ποια
ακίνητα δεν έχουν αξιοποιηθεί, ποια ακίνητα δεν θα αξιοποιηθούν
στο άµεσο χρονικό διάστηµα. Μας έδωσαν τη λίστα και είναι
αυτή που βλέπετε εδώ. Είναι µια τεράστια αλλαγή στη νοοτροπία
του κεντρικού κράτους. Για µια φορά έρχεται ο Υπουργός και
λέει: εγώ δεν θα συµπεριφέροµαι σαν αυτά να είναι δικά µου, θα
τα δώσουµε εκεί, όπου πραγµατικά µπορούν να αξιοποιηθούν. 

Αυτό το οποίο περνάµε µε τους αρχαιολόγους είναι µια πολύ

µεγάλη υπόθεση. Πολύ µεγάλη υπόθεση. Ξέρετε ότι είναι µια
απαίτηση ετών. Δεν µπορούµε να πάµε σε άλλες ειδικότητες για
µια σειρά από λόγους, µερικούς δίκαιους, µερικούς άδικους.
Έχω τοποθετηθεί επ’ αυτού στην επιτροπή. 

Όµως, είναι πολύ σηµαντικό ότι κάνουµε αυτό το πράγµα που
βοηθά και τους ίδιους τους αρχαιολόγους, αλλά κυρίως το κρά-
τος, όταν έχει εκπαιδεύσει κάποιον για ένα µεγάλο χρονικό διά-
στηµα, να µπορεί να τον αξιοποιήσει για περισσότερα από ένα
έργα. 

Ως προς την τροπολογία µε γενικό αριθµό 731, κύριε Νεράν-
τζη, δεν θα την αποδεχθούµε για έναν απλό λόγο. Προστατεύει
τα σωµατεία από τους προέδρους, οι οποίοι κατά καιρούς συµ-
περιφέρονται ασύδοτα απέναντι στο δικαίωµά τους να έχουν την
ΠΑΕ, η οποία συνδέεται µε το σωµατείο. Είναι απλή προστασία
του σωµατείου. Αυτά τα έρηµα τα σωµατεία από κάποιους επι-
τήδειους έχουν ξεχειλωθεί, έχουν ντροπιαστεί και ξέρετε πολύ
καλά τις περιπτώσεις για τις οποίες µιλάω που χρειάζονται –το
ελάχιστον- προστασία από ανθρώπους, οι οποίοι θέλουν να χρη-
σιµοποιήσουν το ποδόσφαιρο για τους λάθος λόγους. Εµµέ-
νουµε ότι αυτό είναι το λιγότερο που µπορούµε να κάνουµε, να
προστατεύσουµε δηλαδή τα σωµατεία. 

Υπάρχουν άλλα πράγµατα µέσα στο νοµοσχέδιο, τα οποία επί-
σης έχουν µεγάλη σηµασία. Ενισχύουµε τις µονές και διπλές αί-
θουσες. Ενισχύουµε τους θερινούς κινηµατογράφους. Περνάµε
µια σειρά από πράγµατα και βάζουµε κάποια τάξη. 

Ακούστηκαν θέµατα που αφορούν τα γραφεία του ΕΟΤ στο
εξωτερικό. Πράγµατι, δέχοµαι την κριτική ότι τέτοιες αποφάσεις
πρέπει να λαµβάνονται µε βάση µια µεγάλη στρατηγική. Ίσως.
Εδώ έχουµε µια κατάσταση όπου κάποια από αυτά τα γραφεία
είναι ντροπή. Με ρώτησε η κ. Κεφαλογιάννη γιατί κλείσαµε το
γραφείο στη Σανγκάη. Για έναν απλό λόγο: Ήταν όλο παράνοµο!
Δεν υπήρχε τίποτα νόµιµο. Ούτε οι προσλήψεις ήταν νόµιµες,
ούτε ο τρόπος µε τον οποίο στήθηκε, τίποτα απολύτως! Ήταν
όλο παράνοµο. Το κλείσαµε γι’ αυτό το λόγο.

Θέλουµε να κλείνουµε γραφεία στην Κίνα; Προφανώς, όχι. Θέ-
λουµε να ανοίξουµε γραφεία στην Ινδία. Προφανώς, ναι. Όµως,
επιτέλους, αυτό πρέπει να γίνεται µε κάποια κριτήρια, µε τα
οποία η πολιτεία να προστατεύεται από τις ρουσφετολογικές
προσλήψεις και τα άλλα κόστη, τα οποία συµπεριλαµβάνονται
εδώ πέρα. 

Για άρθρο 19 θα επαναλάβω γι’ άλλη µια φορά ότι πρόθεσή
µας είναι από τη µια µεριά να προστατεύσουµε την πολιτεία από
επιτήδειους που αγοράζουν τις οµάδες, οι οποίοι δεν πληρώνουν
τους φόρους τους είτε δεν πληρώνουν τις ασφαλιστικές τους ει-
σφορές είτε έχουν ποινικά µητρώα, είτε οτιδήποτε άλλο. Αυτή
την προστασία την αναλαµβάνει και την κρατά η πολιτεία ό,τι και
αν ζητά ο οποιοσδήποτε άλλος. 

Αυτό στο οποίο επίσης συµφωνήσαµε µέσα στο πλαίσιο του
σεβασµού προς το αυτοδιοίκητο είναι πως ό,τι ποινές απορρέουν
από την παραβίαση αυτών των στοιχείων που θέλει να ελέγξει η
πολιτεία, αυτά να µπαίνουν µέσω της ΕΠΟ, όταν η ΕΠΟ είναι
προετοιµασµένη –όταν περάσει µέσα από τη Γενική Συνέλευσή
της- και να είναι ποινές τέτοιες, µε τις οποίες εµείς να είµαστε
ικανοποιηµένοι. Και το αυτοδιοίκητο προστατεύεται και το συµ-
φέρον του Έλληνα πολίτη προστατεύεται. 

Κλείνοντας, θα ήθελα ειλικρινά να ευχαριστήσω όλους όσους
συνέβαλαν σε αυτή τη συζήτηση, όλους τους εισηγητές. Θεωρώ
ότι –και από αυτά τα οποία είπατε για το τι υιοθετήσαµε µέσα σε
αυτό το νοµοσχέδιο- προσπαθήσαµε να κάνουµε αυτή τη συζή-
τηση µε πάρα πολύ καλή διάθεση, ώστε αυτό το νοµοσχέδιο να
είναι όσο πιο αντιπροσωπευτικό γίνεται και όσο πιο δυνατό γίνε-
ται. 

Ειλικρινά, αυτό το οποίο εγώ έζησα αυτές τις µέρες στη Βουλή
είναι µια εξαιρετικά καλή εµπειρία, διότι αυτή είναι η δουλειά
µας, να δίνουµε κατεύθυνση στην ελληνική κοινωνία, να την προ-
στατεύουµε από οτιδήποτε µπορεί να συµβεί, που είναι αρνητικό
γι’ αυτή και να συνθέτουµε εδώ τις απόψεις µας, έτσι ώστε ο τρό-
πος µε τον οποίο κάνουµε αυτά τα πράγµατα να είναι ο καλύτε-
ρος δυνατός. 

Ειλικρινά, ο κόσµος αυτόν τον καιρό έχει δει συζητήσεις µέσα
σ’ αυτήν τη Βουλή, οι οποίες δεν µας τιµούν. Δεν µας τιµούν σαν
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εκπροσώπους είτε λόγω των συµπεριφορών κάποιων είτε λόγω
των θέσεων που κρατούν κάποιοι είτε λόγω του ότι επικαλούµα-
στε την εξουσία άλλων ανθρώπων έξω από αυτό το Κοινοβούλιο.

Στην πρωτολογία µου είπα ότι θα ήθελα αυτή η συζήτηση να
είναι το πρώτο βήµα της επόµενης ηµέρας από αυτό που συνέβη
την προηγούµενη Κυριακή. Δεν ξέρω για εσάς, αλλά η αίσθηση
η δική µου είναι ότι εδώ και συνθέσαµε και βρήκαµε τις καλύτε-
ρες δυνατές τοµές και φτάσαµε εκεί που µπορούσαµε όλοι να
είµαστε υπερήφανοι για τη δουλειά, την οποία κάναµε, απέναντι
στον Έλληνα πολίτη. Αν αυτό είναι η αρχή µιας νέας πορείας,
τότε είµαι πάρα πολύ αισιόδοξος για την πορεία την οποία παίρ-
νει το Κοινοβούλιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Θα µπορούσα να έχω το λόγο, κυρία

Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Δεν µπορείτε, κύριε Εµι-

νίδη.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Αν κατάλαβα καλά, το ΚΚΕ, ο ΣΥΡΙΖΑ και η Δηµοκρατική Αρι-

στερά στην τροπολογία για το εκλογικό σύστηµα των οµοσπον-
διών είπατε όχι τελικά;

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εµείς είπαµε όχι.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Για τις θητείες το ψηφίζουµε. Για
τον τρόπο της εκλογής παρών.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Ένα είναι.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Παρών.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Εσείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αυτό είναι δική σας δου-

λειά, κύριε Εµινίδη;
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Συγγνώµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε πάρα

πολύ. 
Με συγχωρείτε, κύριοι συνάδελφοι.
Όταν θα αρχίσει η ψηφοφορία, θα δούµε τι ψηφίζει ο καθένας.

Τοποθετήθηκαν τα κόµµατα και οι εισηγητές. Έγιναν δευτερο-
λογίες. Ο Υπουργός ευχαρίστησε για τη διαδικασία και το Προ-
εδρείο θεωρεί ότι ήταν µία εποικοδοµητική συζήτηση, όπου
ενσωµατώθηκαν πολλές απόψεις και καταγράφηκαν πολλές θε-
τικές τάσεις. Όµως, ξέρετε ότι υπάρχει και ένας Κανονισµός της
Βουλής και µία διαδικασία. Σας παρακαλώ, δεν είναι θέµα συνεν-
νόησης µεταξύ σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων και των τροπολογιών του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού: «Αν-
τιµετώπιση της βίας στα γήπεδα, του ντόπινγκ, των προσυνεν-
νοηµένων αγώνων και λοιπές διατάξεις». Η ψήφισή τους θα γίνει
χωριστά. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 1

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 2

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 3

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 7

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 8

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 9

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 10

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 11

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 12

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 13

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 όπως τροπο-
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ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 15

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 17

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 19

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Σύµφωνα µε τη δήλωση του κυ-
ρίου Υπουργού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έγινε τροποποίηση,
κύριε Νεράντζη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριοι συνά-
δελφοι. 

Κύριε Νεράντζη, έχετε κάνει Αντιπρόεδρος της Βουλής. Στο
άρθρο 19 τίθεται παράγραφος 4.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Δεν µιλάω γι’ αυτό, κυρία Πρό-
εδρε. Υπάρχει και άλλη τροποποίηση του Υπουργού, η οποία
είναι δήλωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Άλλο αυτό. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Δεν µιλάω γι’ αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μα, κύριε Νεράντζη, εγώ

λέω αν ψηφίζετε το άρθρο 19, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό. Υπάρχει τροποποίηση που έχει κατατεθεί και
έχει διανεµηθεί και άρα αδικείτε τελικά το Προεδρείο την ώρα
της ψηφοφορίας. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σταθείτε, γιατί
είναι σοβαρό το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Δεν έχετε το λόγο, κύριε
Νεράντζη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Σας παρακαλώ, αφήστε µε να τε-
λειώσω. Άλλο είναι τροπολογία και άλλο δήλωση. Εγώ δεν ανα-
φέροµαι σε αυτά που λέτε εσείς. Αυτά είναι έτσι όπως τα λέτε.
Ο Υπουργός, όµως, τώρα προ ολίγου έκανε δήλωση σχετικά µε
το άρθρο 19. Αν βάλετε εσείς «όπως τροποποιήθηκε», δεν καλύ-
πτει τη δήλωση του Υπουργού. Αυτό προσπαθώ να σας πω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Όχι, κύριε Νεράντζη. Το
ξέρετε πολύ καλά. Έχετε διατελέσει Αντιπρόεδρος της Βουλής.
Η δήλωση του Υπουργού…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Καταλάβατε τι λέω, κυρία Πρό-
εδρε; Εδώ λέµε άλλο τροπολογία και άλλο δήλωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Μα, δεν έδωσε ο κύριος
Υπουργός τη δήλωσή του εν είδει τροπολογίας-τροποποίησης. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, διευκρινίστε τη
δήλωσή σας, για να ξέρουµε τι γίνεται.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Ε, όχι, τέταρτη φορά. Είναι ντροπή πια.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Το ρεζουµέ είναι η δήλωση του
κυρίου Υπουργού. Και µου λέτε εσείς «η τροπολογία του άρθρου
4»; Τι να το κάνω εγώ αυτό; Ισχύει αυτό, όπως το είπατε. Το ρε-
ζουµέ είναι η δήλωση του κυρίου Υπουργού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε. Έχει ο
κύριος Υπουργός καταθέσει τη δήλωσή του ως τροποποίηση στο
άρθρο; 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Όχι, προφορικώς έκανε ερµηνευ-
τική δήλωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Τι µε νοιάζει αυτό εµένα;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Και αυτά περνάνε στην ψηφοφο-

ρία. Έκανε ερµηνευτική δήλωση. Το είπε ο άνθρωπος. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Τι λέτε, κύριε Νεράντζη;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Εγώ τι λέω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχω µία τροποποίηση

στο άρθρο 19, νοµοτεχνική βελτίωση-τροποποίηση του Υπουρ-
γού η οποία εντάσσεται…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Δεν αφορά αυτό, κυρία Πρόεδρε.
Με αυτό συµφωνούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αυτό ψηφίζουµε, όµως,
κύριε Νεράντζη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Αφορά τη δήλωση του Υπουργού
η οποία πρέπει να τεθεί στην ψηφοφορία. Αυτό είναι το ζήτηµα.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Νεράντζη, ντροπιάζουµε το Κοινοβούλιο.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Τι να κάνω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ψηφίζουµε την τροποποί-

ηση του κυρίου Υπουργού που κατατέθηκε και διανεµήθηκε σε
όλους τους Βουλευτές και κατατέθηκε και στα Πρακτικά, την
οποία ο Υπουργός ζητεί να µπει ως τροποποίηση στο άρθρο 19.
Οι άλλες δηλώσεις που γίνονται για το άρθρο 19 δεν αφορούν
την ψήφιση του άρθρου 19, κύριε Νεράντζη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Με συγχωρείτε, αλλά κά-

νετε παραβίαση του Κανονισµού την ώρα της ψηφοφορίας και
δεν µπορεί κανείς εδώ να έχει το άλλοθι της άγνοιας του Κανο-
νισµού. 

Συνεχίζω.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 23, το
οποίο αναριθµείται σε 21, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 24, το
οποίο αναριθµείται σε 22, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 25, το
οποίο αναριθµείται σε 23, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 26, το
οποίο αναριθµείται σε 24, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό οµο-
φώνως.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 27, το
οποίο αναριθµείται σε 25, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 28, το

οποίο αναριθµείται σε 26, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 29, το
οποίο αναριθµείται σε 27, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 30, το

οποίο αναριθµείται σε 28, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 31, το

οποίο αναριθµείται σε 29, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 32, το

οποίο αναριθµείται σε 30, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 33, το

οποίο αναριθµείται σε 31, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 34, το

οποίο αναριθµείται σε 32, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό οµο-
φώνως.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 35, το
οποίο αναριθµείται σε 33, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 36, το
οποίο αναριθµείται σε 34, ως έχει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς, το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 37, το

οποίο αναριθµείται σε 35, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 38, το
οποίο αναριθµείται σε 36, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 39, το
οποίο αναριθµείται σε 37, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 37

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 40, το

οποίο αναριθµείται σε 38 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 38

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 41, το

οποίο αναριθµείται σε 39, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 39

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 42, το
οποίο αναριθµείται σε 40, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 40

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 43, το
οποίο αναριθµείται σε 41, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 41

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 44, το

οποίο αναριθµείται σε 42, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
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ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 42
έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 45, το
οποίο αναριθµείται σε 43 και το οποίο συµπληρώνεται µε την
τροπολογία υπ’ αριθµόν 682 γενικό και ειδικό 38 και τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 46, το
οποίο αναριθµείται σε 44, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 47, το
οποίο αναριθµείται σε 45, ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 45

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 49, το

οποίο αναριθµείται σε 46, ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 46

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 50, το

οποίο αναριθµείται σε 47, ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 47

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 51, το

οποίο αναριθµείται σε 48, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό ;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 48

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το παλαιό άρθρο 52, το
οποίο αναριθµείται σε 49, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 49

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 729 και ειδικό αριθµό 49, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η τροπολογία µε
γενικό αριθµό 729 και ειδικό αριθµό 49 έγινε δεκτή, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, οµοφώνως και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 703 και ειδικό αριθµό 44, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η τροπολογία µε

γενικό αριθµό 703 και ειδικό 44 έγινε δεκτή, όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και εντάσσεται
στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 746 και ειδικό αριθµό 62 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η τροπολογία µε

γενικό αριθµό 746 και ειδικό αριθµό 62 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 636 και ειδικό αριθµό 31, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό; 

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ: Παρών. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κατά πλειοψηφία. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η τροπολογία µε

γενικό αριθµό 636 και ειδικό αριθµό 31, όπως τροποποιήθηκε
από τον κύριο Υπουργό, απορρίπτεται. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 728 και ειδικό 48, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η τροπολογία µε

γενικό αριθµό 728 και ειδικό 48 έγινε δεκτή οµοφώνως, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και εντάσσεται στο νο-
µοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο,
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού και Του-
ρισµού «Αντιµετώπιση της βίας στα γήπεδα, του ντόπινγκ, των
προσυνεννοηµένων αγώνων και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό
κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής και επί των
άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 16.11’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 16 Φεβρουαρίου 2012 και ώρα
09.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης: «Ρυθµιστική Διακυβέρνηση:
Αρχές, Διαδικασίες και Μέσα Καλής Νοµοθέτησης» σύµφωνα µε
την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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